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Zlati dan Savinjčank v judu

V O S N J A K
TRGOVINA IN MONTAŽA 

ŠEMPETER, pri železniški postaji 
telefon: 702-100

C E N E  N A Š I H  K A B L O V :

3  x  1,5
3 x  2,5
4  x  2,5

48 SIT/m  
76 SIT/m  
113 SIT/m

79 SIT/m  
204 SIT/m  
280 SIT/m

5 x 4
6 x

Na evropskem mladinskem pr
venstvu v judu, ki je bilo v hali Ti
voli v Ljubljani, so Savinjčanke do
segle izjemen uspeh. Urška Žolnir 
je v kategoriji do 61 kg osvojila zla
to medaljo, Maja Frece v katego
riji do 72 kg peto mesto in Petra 
Nareks v kategoriji do 52 kg sed
mo mesto.

Mlade judoistkinje so članice 
celjskega kluba Sanukaku sicer pa 
so športno pot pričele v sekciji na 
osnovni šoli Griže. Njihov trener je 
Marjan Fabjan, ki ima veliko zaslug 
za uspeh na evropskem prvenstvu.

J. K.
Na sliki iz leve p ro ti desni: M a
ja  F rece  iz G r iž , Urška Žolnir iz  
Velike P irešice in Petra Nareks 
iz  Železnega.

r W V
MENJALNICA

PRODAJA DEVIZE NA VEČ  
OBROKOV In ODKUPUJE  
D E L N IC E  n a s le d n j ih  
podjetij:

JU TEK S
Ž A LEC  1.350,00 SIT

R O G U  PEKARN E- 
S U Š Č IČ A R N E  350,00 SIT

PIVOVARNA
U Š K O  (G) 3.850,00 SIT

ter ostale...

Inf. po tel.: ATKA ŽALEC, 716-879

Naslednja številka

“  S a v i n j č a n
17. decembra

Pred nam i novo  leto in referendum i
V mislih že na praznično decembrsko številko Savinjčana, smo pripravili novembr

sko, ki je  pred vami.
Predvsem o dveh temah pišemo tokrat - z  direktorjem Javnih naprav Celje smo se 

pogovarjali o odvažanju odpadkov iz naše občine, za okroglo mizo pa s predstavniki 
občinskega političnega življenja o morebitni delitvi te občine. Pred nami so namreč 
referendumi, na katerih se bodo občani odločali za ali proti ustanovitvi novih občin. 
Kako so potekali zbori občanov, kako izredna seja občinskega sveta na strani 3, tudi 
anketo si lahko preberete. Pa še o marsičem poročamo, na primer o 20-letnici ljubitelj
skih gledališčnikov iz Vrbja.

Pa še to - verjetno ste opazili, da je  v glavi Savinjčana zdaj zapisana tudi cena. Priča
kovali smo sicer nekoliko več vprašanj, zakaj tako, in morda celo odpovedi, a očitno se 
Savinjčani ne obnašajo tako skopuško, kot sicer sodi o njih pregovor. Savinjčana boste 
še naprej prejemali brezplačno. Cena je  zapisana za tiste, ki bodo naš časopis kupili v 
enem od kioskov Dela v občinah: Ljubljana, Trbovlje, Kamnik, na območju zgornjesa- 
vinjskih občin, Šoštanj, Velenje, Celje, Laško, prav tako pa tudi v zdraviliščih na celj
skem območju. .

„  . .

Z  v a m i  ž e l i m

d e l i t i  u p a n j a ,  

radosti in 
odgovornost."

Z A  S P O Š T O V A N O  IN  PRIJA ZN O  SLO V E N IJO .

Žalec,
Savinjska ce s ta  87 
tel.: 714-285, 715-140

Pražarna in kavni butik! 
Nagradna igra za  

nakup
nad 2 0 0 0  SIT! 

Nagrade 3 kg, 2 kg in 1 kg 
kave Trapic.

Nagrajence bomo objavili 
v Savinjčanu.

Nagrajenci 15. kroga žrebanja: 
L nagrada Alojzija Štarkel, Andraž 99
2. nagrada: Zdenka Benedejčič, Na

Zelenici 4, Celje
3. nagrada Metka Ribič, Tabor 24

Ä ö m c M n a ln i s t v o
L aikova  vas 212, PREBOLD  

fa k s :  063 701-953 , te l.: 701-316  
R aču n ovodska  en o ta  Ž a lec , te l.: 715-860  

P oslovn a  en o ta  M ozirje , te l.:  833-488, in t. 215

avto  šola BRINOVEC
Ul. talcev 3 (za tržnico), tel.: 716-066

O R G A N IZ IR A  T E Č A J  C P P  Z A  V S E  K A T E G O R IJE , 
24. N O V EM B R A  1997, O B  9. iN 16. URI.

V e lik a  n a g ra d n a  a k c ija  R e v o za , d.d., L ju b ljan a :
glavna nagrada TWINGO .

VSI, KI BOSTE PRI NAS OPRAVILI 
IZPIT DO MARCA 1998, SODELUJETE 
V NAGRADNI IGRI • 10 privlačnih nagrad 
- prva nagrada REN A U LT TWINGO.
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Z a h v a l ju j e m o  s e  z a  o b is k  v  l e t u  1 9 9 7  
in  V a s  t u d i  v  p r ih o d n je  v a b im o vv  n a š e  

p r o d a ja l n e  z l a t e g a  n a k i t a  v  Ž a l c u ,  
M e s t n i  t r g  5 ,  in  C e l ju ,  G u b č e v a  u l. 6 .

V  m e s e c u  d e c e m b r u  b o m o  z a  V a s  
p r i p r a v i l i

1 0 - o d s t o t n i  p o p u s t .

K O L E K T I V  » I M E X  T R A D E «  d .o .o .  
ZLATARSTVO

V s a k  k u p e c  z l a t e g a  iz d e lk a  n a d  
1 0 . 0 0 0 , 0 0  S I T  b o  v  m e s e c u  d e c e m b r u  

v  e n i o d  n a š i h  proda j a l n  u d e le ž e n  v  
n a g r a d n e m  ž r e b a n ju  z a

Z L A T O  Z A P E S T N I C O .
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B ra n k o  ZOTTEL, s .p .
Dobriša vas 5 9  3301 P ETR O V Č E
tel. (063) 7 0 8 -0 6 3  tel. & faks 71 5 -4 8 4  

(7 0 8 -8 8 0 )

PROIZVODNJA CISTERN ZA VINO 
iz nerjaveče pločevine.

Se priporočamo!



S a v in j č a n

Zbori občanov večinoma slabo obiskani
Preden je  občinski svet sprejel m nenje o predvideni ustanovitvi 
novih občin , so bili ozirom a bi m orali biti po vseh krajevnih sku
pnostih organ iziran i zbori občanov. G led e  na zap isn ike, ki jih  je  
občinski svet prejel do svoje izredne seje, je  b ila večina zborov  
bolj slabo obiskana.

Na zboru občanov v B ra slo v
ča h  je bilo 51 krajanov, ki so so
glasno podprli predlog državne
ga zbora za ustanovitev občine 
Braslovče s sedanjimi krajevnimi 
skupnostmi Braslovče, Gomilsko, 
Trnava in Letuš.

Zbora občanov z območja kra
jevne skupnosti G o m ilsk o  se je 
udeležilo 21 krajanov. Soglasno 
so sprejeli sklep, da se ne strinja
jo s predlogom državnega zbo
ra.

V  Letušu  zbor občanov ni bil 
sklepčen, ker je bilo prisotnih sa
mo 19 krajanov. Ti pa so sicer so
glašali z ustanovitvijo občine Bra
slovče, v katero bi sodila tudi se
danja krajevna skupnost Letuš.

Zbora občarjov v Trnavi se je 
udeležilo 24 krajanov. 4 so bili pri 
glasovanju vzdržani, 18 pa jih je 
glasovalo za naslednji sklep: Iz 
razprave se ugotovi, da večina 
krajanov želi obdržati sedanjo 
občino v celoti. V  primeru, da pri

de do ustanovitve novih občin, 
se je zbor odločil priključiti ob
močju občine Prebold.

V  A n d ra žu  se je zbora udele
žilo 27 krajanov, ki so soglasno 
podprli pobudo, da krajevna sku
pnost Polzela in krajevna sku
pnost Andraž ustanovita skupno 
občino.

Na zboru občanov na P o lze li 
je bilo prisotnih 57 krajanov. 53 
jih je glasovalo za sklep, da se 
ustanovi občina Polzela na ob
močju krajevnih skupnosti An
draž in Polzela in na tem območ
ju ustanovi referendumsko ob
močje. Štirje krajani so se vzdr
žali.

V  Prebo ldu  je bilo na zboru 
26 krajanov, vsi pa so glasovali za 
ustanovitev nove občine na ob
močju sedanjih krajevnih skupno
sti Prebold in Šešče.

Enak sklep so soglasno podprli 
tudi na zboru v Š eščah , ki se ga

je udeležilo 21 krajanov.
Zbora v Taboru se je udeležilo 

48 krajanov, ki so prav tako so
glasno sprejeli kar pet sklepov: 
"Občani krajevne skupnosti Ta
bor se ne strinjamo s predlogom 
vladne službe za lokalno samo
upravo in predlogorn državnega 
zbora RS, da novonastala občina 
Vransko zajema tudi območje KS 
Tabor. Najodločneje zavračamo 
vključitev območja KS Tabor v 
novonastalo obm očje občine 
Vransko. Zahtevamo svoje refe
rendumsko območje, torej samo
stojno referendumsko območje 
na območju KS Tabor. Zahteva
mo, da se na tem območju refe
rendumsko vprašanje glasi: Ali 
ste za samostojno občino na ob
močju krajevne skupnosti Tabor? 
V primeru, da nam državni zbor 
na naš predlog ne izglasuje samo
stojnega referendumskega ob
močja na območju KS Tabor, se 
ponovno skliče zbor občanov, na 
katerem se odloči o nadaljnjih 
ukrepih.«

Na zboru občanov krajevne 
skupnosti V ransko  je bilo prisot
nih 72 krajanov. 58 jih je glaso
valo za sklep, da zbor krajanov 
KS Vransko ne podpira predloga 
DZ za ustanovitev nove občine

Vransko na območju sedanjih 
krajevnih skupnosti Vransko in 
Tabor, ampak da se predlaga 
ustanovitev občine Vransko samo 
na območju KS Vransko.

Zapisnike z zborov občanov so 
poslale tudi krajevne skupnosti 
Galicija, Ponikva, Gotovlje, Pe
trovče, Griže, Vrbje in MS Žalec. 
Zapisnika nista poslali KS Liboje  

- in Šem peter. Zapisnika iz G oto- 
veij in P etro vč ugotavljata, da 
zbora nista bila sklepčna (naj
manj 20 prisotnih). Krajevne sku
pnosti G a lic ija , Ponikva, Vrb je  
in M S Ž a le c  pa so sprejele sklep, 
da se strinjajo s predlogom, da 
ostane nova občina Žalec, kot je 
predvidena In predlagana v pred
logu državnega zbora na območ
ju naslednjih krajevnih skupnosti: 
Galicija, Gotovlje, Liboje, Griže, 
Ponikva,^ Petrovče, Šempeter, 
Vrbje in Žalec.

Zbor občanov v G riž a h  prav 
tako ni bil sklepčen, saj je bilo pri
sotnih le 10 krajanov. Kljub temu 
jih je 7 glasovalo za samostojno 
občino Griže, trije pa, da ta kra
jevna skupnost ostane v sedanji 
občini Žalec.

K. R.

Na podlagi 73. člena Zakona o organizaciji in financira
nju vzgoje in izobraževanja (Ur. I. RS, št. 12/96) in 12. sta
tuta Občine Žalec

objavlja O bčina Ž a lec

namero za dodelitev koncesije 
za opravljanje predšolske vzgoje
1. R a z p i s o v a l e c :  O b č i n a  Ž a l e c ,  U l. S a v i n j s k e  č e t e  5, 
Ž a l e c

2. P r e d m e t  r a z p i s a :  K o n c e s i j a  z a  o p r a v l j a n j e  p r e d 
š o l s k e  d e j a v n o s t i  - v z g o j a  in v a r s t v o  p r e d š o l s k i h  
o t r o k  n a  o b m o č j u  k r a j e v n i h  s k u p n o s t i :  A n d r a ž ,  G a 
l i c i ja ,  G o m i l s k o ,  P o n i k v a ,  T a b o r  In V r a n s k o .

K o n c e s i j a  s e  b o  d o d e l i l a  z a  o p r a v l j a n j e  j a v n o  v e 
l j a v n e g a  p r o g r a m a  z a  p r e d š o l s k o  v z g o j o .

4. D o d e l i t e v  k o n c e s i j e  j e  m o ž n a  ž e  v  le tu  199 8 .

5. P o n u d n i k i  l a h k o  d o b i j o  p o t r e b n e  I n f o r m a c i j e  n a  
O b č i n i  Ž a l e c ,  O d d e l e k  z a  g o s p o d a r s k e  In n e g o s p o 
d a r s k e  d e j a v n o s t i ,  te l .  7 1 5 -3 1 3 ,  pri g a .  M ilk i  Š t r u k e l j .

6. P o n u d b a  m o r a  biti  v  z a p r t i  o v o j n ic i ,  o p r e m l j e n a  z  
i m e n o m  in n a s l o v o m  p o n u d n i k a  in n a p i s o m  “N e  
o d p i r a j  - k o n c e s i j a  z a  v r t e c ”.

7. U p o š t e v a n e  b o d o  p o n u d b e ,  p r e d l o ž e n e  d o  31. d e 
c e m b r a  199 7 ,  n a  n a s l o v :  O b č i n a  Ž a l e c ,  O d d e l e k  z a  
g o s p o d a r s k e  In n e g o s p o d a r s k e  d e j a v n o s t i ,  U l. S a 
v i n j s k e  č e t e  5, Ž a l e c

Č lani nem ške delegacije  skupa j s člani socialdem okratske stranke in predstavniki družbenega  
in društvenega živ ljen ja  Prebolda

O bisk  nem ške d elegac ije
V "soboto, 2 5 . oktobra, so preboldsko kra jevno skupnost obiskali predstavniki m esta W illicb iz  
N em čije , k i so bili s icer gostje  socialdem okratske stranke Ža lec. Ž e  p red  prihodom  v Prebold  so 
s i ogledali lep kos S lovenije. M e d  drugim  so bili v Logarski dolini in v Lučah , k je r  jih  je  gostil 
lu čk i žu pan  in poslan ec socialdem okratske stranke  v državnem  zboru  M irko  Zam ernik.
V  Preboldu jih  je  poleg  župana o bčine  Ž a lec  p risrčn o  pozdravil predsednik  sveta K S Prebold  
M arjan  Ž oh a r in  predstavniki krajevnega družbenega in  društvenega živ ljen ja  Prebolda. V se j
n i sobi K S  se je  nato razvila prijetna  debata, v kateri so obojestransko predstavili kra ja , ž iv l je 
n je  družbenih  in  društvenih o rganizacij in si izm enjali svo je  izkušn je  iz  kulture , športa in d ru 
gega. Š e  posebno veliko b e se d  je  bilo izgovorjenih  o gasilstvu, kulturi in lovstvu. Po kratkem  
ogledu Prebolda so se  vsi skupa j odpeljali v Lovski dom na C o la vi, k jer so srečan je  nadaljevali. 
Za prije tn o  p resen ečen je  pa so poskrbeli p evci in pevke pevskega zbora iz  Tabora, k i so gostom  
iz  N em čije  zapeli neka j lepih pesm i in jih  tako spom nili, da se s p rije tn im i občutki spom injajo  
gostovanja v VVillichu in da se ž e  veselijo  gostovanja njihovega zbora v Taboru, k je r bodo nem 
ški p evc i zapeli 2 . maja p rih o dn je  leto.
S reča n je  na C o la vi bo gostom  ostalo p rav  gotovo v lepem  spom inu in tudi zato  se lahko nade
ja m o  še  boljšega sodelovanja na raznih p o d ro č jih , k i pom enijo  še  kra jši korak p ri vstopu v 
Evropo . O. N .

V W  P O L O  V A R IA N T  M

N O V O -  V W  P O L O  V A R I A N T  o d  2 2 . 4 8 7  D E M  -  N O V O

V E L I K A  Z A L O G A  R A B L J E N I H  V O Z I L :

' R 19. 1.8. I. 94, črna  b. 17.100 DEM 1 O m ega 2.0 CD. I. 94 27.000 DEM
* HY.Lantra 1.8. L 92 21.900 DEM ' Seat Ibiza 1.4. 1. 95 13.900 DEM

Celje, 063/411-336 
411-298

Peter Očkar novi komandir

J r  • ■. ' J H H v  v ' • /
Policijska postaja v Ža lcu  ima novo vodstvo. Dosedanji kom andir Zvon e Šm id (na desni) je  
odšel na novo delovno m esto v C e lje . S  prvim  novem brom  je  b il za kom andirja im enovan  
Peter O čkar. • /. K.

1 1 3  za  otroke  
žalskih vrtcev
Vzgojnovarstveni zavod Vrtci občine Ž a lec  so prejšnji teden za  
predšolske otroke, stare od 5 do 7 let, p ripravili ogled lutkovne 
predstave Ena, ena, tri. Lutkovna skupina Z O O M  iz Ljubljane s 
to predstavo Svetlane M akarovič nastopa v sklopu preventivne
ga projekta m inistrstva za  notranje zadeve.

Dve predstavi si je v dvorani 
Doma II. slovenskega tabora v 
Žalcu ogledalo okoli 450 otrok 
iz vseh 22 vrtcev žalske obči
ne. Sodelovala pa sta tudi poli
cist Iztok in policistka Cvetka iz 
Policijske postaje Žalec, ki v ok
viru projekta Varno v promet 
obiskujeta predšolske otroke v 
žalskih vrtcih. Projekt temelji na 
ustvarjanju pogojev za razvija
nje otrokovih spretnosti, znanja 
in sposobnosti v igralnih in na
ravnih situacijah in s tem k var
nejšem vsakdanu otroka, razvi
janju in spodbujanju otrokove 
samostojnosti in večanju pro
metne varnosti, vzbujanju od
govornosti staršev za prometno 
vzgojo otrok in na prepoznava

nju nevarnosti in poti, ki omo
gočajo otroku izhod v stiski, ob 
nasilju.

D irektorica, žalskih  vrtcev  
Mara Mohorko ob tem poudar
ja pomen dolgoletnega sodelo
vanja s Policijsko postajo Žalec. 
Po izkušnjah vzgojiteljic in od
zivu otrok na obisk policista v 
vrtcu pogovor in sprehod z 
njim po bližnjih prometnih po
teh nudijo otrokom bogato, ne
pozabno in uporabno izkušnjo 
za vsakdanje življenje, večjo  
varnost in zmožnost, paziti na
se. Seveda je uspeh teh priza
devanj v največji meri odvisen 
od staršev, ki žal velikokrat rav
najo drugače, kot otrokom pri
povedujejo policisti in vzgoji

teljice. V  imenu otrok in vrtcev 
se je Mara Mohorko zahvalila 
vsakokratnemu vodstvu Policij
ske postaje Žalec in posame
znim policistom, še posebej pa 
Iztoku Rumpfu, ki je na tem 
področju oral ledino in sodelu
je v projektu še danes.

K. R.

Časopis SAVINJČAN izdaja 
ČZP SAVINJSKI OBČAN,
D. O. O. ŽALEC,
Šlandrov trg 23.
Telefon in faks: 717-333, 
715-200
ODGOVORNI UREDNIK:
Janez KROFLIČ
TAJNIŠTVO: Marija CILENŠEK 
NOVINARJI: Ksenija ROZMAN 
Tone TAVČAR 
Darko NARAGtAV 
LEKTORICA: Mojca NAHTIGAL 
Naklada: 13.765 izvodov 
Tisk: DELO - 
Tisk časopisov in revij, 
d. d. Ljubljana, Dunajska 5.
Po sklepu RK za informiranje št. 23- 
91 je Savinjčan oproščen TPD.



Savinjčan

Svetniki desnice za 7 občin

Osrednja vaia ob mesecu požarne varnosti v Garantu Polzela

Preizkus sistema alarmiranja
S o d e lo v a lo  2 2 0  g a s i lc e v  iz  2 6  d ru š te v

G asilska  zveza  Ž alec je v m esecu požarne varnosti organizirala  
osrednjo vajo prostovoljnih gasilskih društev v Garantu  Polzela.

Vaje se je udeležilo 26 gasilskih 
društev z vso razpoložljivo gasilsko 
opremo in tehniko. V vaji je sode
lovalo 220 gasilcev, pričela pa se 
je s predpostavko, da je nastal po
žar na proizvodni liniji površinske 
obdelave v pohištveni industriji. Pri 
gašenju začetnega požara je prišlo 
do poškodb dveh reševalcev, ki ju 
je bilo potrebno evakuirati in od
peljati v bolnišnico. Z aktiviranjem 
gasilcev domačega društva IPGD 
Garant Polzela, gasilskih društev

sektorja Polzela in ostalih v gasil
ski zvezi se je po taktični zamisli 
pričelo reševanje v proizvodnih 
prostorih Garant Polzela. Osnovni 
namen vaje in cilj vaje je bil, da ga
silci Gasilske zveze Žalec preizku
sijo sistem alarmiranja, sistem zve
ze ZA-RE, pozivanje prek sistema 
tihega pozivanja s pozivki prek re
gijskega centra za obveščanje Ce
lje ter se seznanijo z nevarnostmi, 
ki bi nastale ob požaru in gašenju 
požara v lesni industriji.:

V vaji so sodelovala vsa gasilska 
društva, ki so bila poklicana k opra
vilu vaje. Samo izvajanje vaje je po
kazalo visoko strokovno usposob
ljenost operativnih gasilskih enot. 
V analizi vaje je bilo ugotovljeno, 
da je vaja potekala v skladu s pred
postavko ter da si udeleženci tak
šnih in podobnih vaj želijo. S to va
jo so se tudi zaključile množične 
aktivnosti gasilskih društev v me
secu požarne varnosti. Na sliki: Po
gled na del objektov Garant Pol
zela, kjer je bila vaja.

T. TAVČAR

Borci žalske občine v Gradcu
D an m rtvih je  dan, ko se odpravim o tudi k spom inskim  

znam enjem  žrtvam  narodnoosvobodilnega boja in ko obi
ščem o njihove grobove. 28. oktobra je Zdru žen je  borcev in 
udeležencev N O B  občine Ž a lec  organ izira lo  avtobusni pre
voz v G ja d e c , k jer so se poklonili m rtvim  in po ložili venec k 
spom eniku žrtvam  na tem pokopališču.

Pokopališče v G ra d cu  je eno najpom em bnejših grobišč 
u d e ležen cev  narodnoosvobodilnega g ibanja za Slovenijo . 
Spom enik je  bil odkrit 1. novem bra 1961. leta, na njem  pa je 
vklesanih  2516 imen borcev, talcev, intern irancev  in žrtev  
n acizm a . M ed njim i je  1213 Slovencev, ki so bili ustreljeni 
kot ta lci v M ariboru , C e lju , Šoštanju, Trbovljah, na G o ren j
skem , in borci Pohorskega bataljona. Kar 11 izm ed n jih  je  
narodnih herojev. To spom insko znam enje  vsako leto obišče  
veliko Slovencev in organizacij združenj borcev. T. M.

130-letnica žalskega tabora
Septem bra naslednje leto bo m inilo  natanko 130 let od 

drugega slovenskega tabora v Žalcu . Pokrovitelj osrednje pri
reditve ob 130-letn ici tega dogodka bo O b čin a  Ž a lec .

Tak sklep oziroma pobudo, ki jo je predlagal župan, so potrdili 
tudi svetniki. Za pripravo proslave bo odgovoren organizacijski 
odbor, v katerega so bili imenovani: predsednik občinskega sveta 
Franc Žolnir, predsednik MS Žalec Eran Sadnik, predsednik ZKO  
Žalec Stanko Novak, ravnateljica Glasbene šole Žalec Tanja Ceh- 
ner, ravnatelj I. osnovne šole Žalec Adi Vidmajer, direktorica Za
voda za kulturo Anka Krčmar, predsednik Svobode Žalec )anuš 
Rasievvietz in župan Milan Dobnik.

K. R.

A V T O E L E K -m iK A  in  TRGOVINA GOLIČ
Kaplja vas 16, Prebold 
tel.: 063/724-198

Avtoradio

- ELEKTRIČNI POMIKI STEKEL,
- POPRAVILO SPLOŠNE AVTOELEKTRIKE
MONTAŽA MOBILNIH TELEFONOV

- CENTRALNA ZAKLEPANJA
- AVTOALARMI

P O S K R B IT E  Z A  V A S E  
V A Š E G A  AVTOM OBILA!
- AVTOAKUSTIKA

MOŽNOST PLAČILA NA V EČ  OBROKOV.

LETUŠ

Medobčinska 
gasilska vaja

V okviru meseca požarne var
nosti je prostovoljno gasilsko 
društvo Letuš organiziralo me
dobčinsko gasilsko vajo navide
znega požara na višinski kme
tiji. V vaji so sodelovali gasilci 
iz Letuša, Šmartnega ob Paki, 
Paške vasi in Mozirja. Vajo so 
opravili na Fleretovi domačiji v 
Letušu. Predvideli so pomanjka
nje vode, zato so jo morali čr
pati iz Savinje, 800 m daleč. V 
verigi so sodelovale štiri motor
ne brizgalne, saj so morali pre
magati težak in strm teren do 
požarišča. Po zaključku so vajo 
ocenili poveljniki gasilskih zvez

Žalec, Mozirje in Velenje in bili 
soglasni, da je uspela.

V tem mesecu pa je letuško 
društvo organiziralo še pregled 
gasilnih aparatov v kraju, na 
podružnični OŠ in v vrtcu so 
predstavili delo gasilcev, poka
zali so opremo, učenci pa so o 
gasilstvu pisali spis. Najboljše tri 
bodo nagradili. Pri pregledu hi
drantov so ugotovili nekaj po
manjkljivosti in o tem obvestili 
Komunalno podjetje Žalec. Po 
besedah Darka Šerdonerja, 
predsednika PGD Letuš, so bili 
v tem letu uspešni tudi na te
kmovanjih saj je bila moška A- 
desetina najprej občinski, nato 
pa še regijski prvak. Na sliki: 
Predsednik PGD Letuš Darko 
Šerdoner.

T. TAVČAR

P ri g la so v a n ju  o m n e n jih  k p re d lo g u  z a  u s ta n o v ite v  n o v ih  o b č in  s v e tn ik i  
L D S , Z L S D , D e S u s a  in  s v e t n ic a  Z e le n ih  z a p u s t i l i  o b č in s k o  d v o ra n o

Svetniki žalskega občinskega sveta so 23. oktobra najprej kon
čali v začetku m eseca prekinjeno 27. redno sejo z odgovori na vpra
šanja svetnikov, nato pa so zače li izredno sejo. Na njej so bile le 
štiri točke dnevnega reda, vendar pa brez zapletov ni šlo.

Najprej so na tajnih volitvah 
izmed 14 kandidatov (predlagali so 
jih lahko po trije svetniki) izvolili 
osem elektorjev, ki bodo 26. no
vembra na posrednih volitvah izbi
rali člane državnega sveta, ki bo
do v tem organu predstavljali in
terese lokalnih skupnosti. Prav ta
ko s tajnim glasovanjem so kot 
kandidata za državnega svetnika 
izvolili Alojza Oseta iz Celja. Sle
dila je razprava o mnenjih k pred
logu državnega zbora o delitvi žal
ske občine na pet občin: Žalec, 
Vransko, Braslovče, Polzela in Pre
bold.

Franc Sušnik je-najprej predlagal, 
da se za občine Polzela, Prebold 
in Braslovče da pozitivno mnenje 
k predlogu državnega zbora. Gle
de občine Vransko pa je predlagal, 
da predlog ne podprejo, ampak da 
občinski svet predlaga ustanovitev 
občin Vransko in Tabor. Takšno je 
bilo tudi večinsko mnenje občanov 
na zborih na Vranskem in v Tabo
ru. Tudi Anton Grobelnik je še en
krat poudaril, da so v Taboru odlo
čeni vztrajati pri svojem referen
dumskem območju za ustanovitev 
lastne občine. Niko Rožič je kot 
svoje osebno mnenje povedal,*da 
je bil izvoljen kot svetnik te obči
ne in da zato nima obraza, da bi 
lahko glasoval za razbitje sedanje 
žalske občine. Po njegovih bese
dah je projekt delitve občine slab, 
neargumentiran in finančno po
manjkljiv, podobno kot projekt raz
bijanja podjetij na nekdanje tozde. 
Svetniki po njegovem prepričanju 
niso pristojni za delitev občine, am
pak državni zbor kot zakonodaja
lec, če meni, da je to potrebno. An
ton Rozman je menil, da se večina 
ljudi zavzema za manjše občine in 
da že ustanovljene manjše občine 
pravijo, da jim je zdaj bolje. Tone 
Ajdič je povedal, da je ob obrav

navi predloga za delitev občine 
glasoval proti, ker je pred tremi le
ti kandidiral kot svetnik te občine. 
Zbori občanov pa zdaj dajejo legi
timnost za ustanovitev novih ob
čin. Tudi Janko Kos je poudaril, da 
v stranki ne nasprotujejo postop
kom za razdelitev občine, vendar 
naj se spoštujejo kriteriji za usta
novitev novih občin in naj bo refe
rendum obvezujoč za državni zbor. 
Po njegovem mnenju pa je očitno 
dejstvo, da nismo več za skupaj in 
da je morda res bolje, da gremo 
narazen. Vprašal pa se je, ali bi ob
čina Žalec šla narazen, če bi bili 
drugi svetniki in drug župan. Zvo
ne Babič je menil, da občina ne de
luje tako, kot si je ob izvolitvi v ob
činski svet predstavljal, da je v pri
meru delitve še nekaj nejasnosti 
glede Trnave, da pa je prepričan, 
da takšne občine, kot je zdaj, ne 
bo več. Janez Šketa je povedal, da 
o tem ne more glasovati, ker v Pe
trovčah zbor občanov ni bil sklep
čen, iz Liboj ni zapisnika, v Grižah 
pa je bilo na zboru tudi samo de
set občanov, od tega se jih je se
dem izreklo za samostojno obči
no. Vojko Zupanc je prebral pre
cej ostro izjavo, v kateri delitev ob
čine ocenjujejo kot projekt Ljublja
ne - Deli in vladaj. Dejstvo je, da 
je občina že počila po šivih, še ve
dno pa je po njegovem mnenju 
vprašanje, ali nove občine res ho
čejo ljudje ali le oblasti željni po
samezniki.

Med izjavo Vojka Zupanca je bi
lo slišati veliko medklicev s strani 
svetnikov desnice, sledil je odmor, 
po odmoru pa je Niko Rožič v ime
nu strank levice zahteval tajno gla
sovanje. Ta predlog ni bil izglaso
van, zato so svetniki LDS, ZLSD, 
DeSusa in Zelenih zapustili občin
sko dvorano. Še vedpo pa je bila 
prisotna potrebna večina -19 svet

nikov. Proti soglasju k ustanovitvi 
občine Braslovče s Trnavo in Go- 
milskim je glasoval samo Vinko Dr
ča, z ustanovitvijo občin Prebold 
in Polzela pa je soglašalo vseh 19 
prisotnih svetnikov. Za občino 
Vransko s Taborom sta glasovala le 
dva svetnika, za samostojni občini 
Vransko in Tabor pa 18 svetnikov. 
Z dodatnim sklepom so svetniki 
predlagali vladi še ustanovitev ob
čine Griže.

Izredna seja se je nato nadalje
vala z razpravo o hotelu Prebold. 
Dodan je bil sklep, da se nekaj več 
kot 15 milijonov tolarjev od kupni
ne za hotel nameni za sanacijska 
dela na območju hotela. Janez Ške
ta je menil, da to presega vsoto, ki 
jo je krajevna skupnost Prebold do
bila na žiro račun, saj pomeni kar 
32 odstotkov izklicne cene. Če gre 
za nedokončane investicije na ob
močju hotela, bi po njegovem 
mnenju te moral financirati novi 
lastnik hotela. Franc Sušnik je po
vedal, da bo ta predlog sicer pod
prl, še enkrat pa je svetnike spo
mnil, da po takem načelu niso gla
sovali v primeru porabe nadome
stila za spremembo namembnosti 
kmetijskih zemljišč zaradi gradnje 
ceste. Ferdinand Kunst pa je po
udaril, da bo glasoval proti, ker v 
enem mandatu ne more glasovati 
enkrat tako, drugič pa prav nas
protno. Predlog za tajno glasova
nje ponovno ni bil sprejet, glaso
vanja pa se ni udeležil janez Ške
ta. Za neodplačni prenos hotela 
s Hmezada Goldinga na ohčino 
in za sklep o objavi javne dražbe 
je glasovalo 33 svetnikov, sklep, 
da se del kupnine nameni za sa
nacijo del na območju hotela, pa 
je podprlo 22 svetnikov. Prav ta
ko 33 svetnikov se je strinjalo, da 
se za prodajo hotela imenuje ko
misija, v kateri bodo tajnik obči
ne Peter Marinšek kot predse
dnik, vodja oddelka za finance 
Lojze Posedel in svetnik Anton 
Ajdič pa kot člana.

K. R.

28. redna seja občinskega sveta

Sp re je ta  iz h o d išč a  z a  p ro ra č u n  '9 8
Svetniki občine Ž alec so se na 28. redni seji zbrali prejšnji četr

tek. Predviden dnevni red je  imel kar 17 točk, na predlog Franca  
Sušnika pa so dodali še točko o gradnji,bencinskega servisa v Ve
liki P irešici. Seja se je  zarad i nesklepčnosti končala pri približno  
polovici dnevnega reda.

Ker so se seje udeležili tudi rav
natelji osnovnih šol žalske občine, 
so sejo po sprejetju dopolnjenega 
dnevnega reda začeli z obravnavo 
analize, ki jo je izdelal LIZ Inženi
ring iz Ljubljane: Pregled šolskega 
prostora na območju osnovnošol
skega izobraževanja v občini Ža
lec za obdobje do leta 2003. Takrat 
bo namreč obvezen prehod na de
vetletno osnovno šolo, za kar pa 
bodo potrebne pri vsaki šoli (razen 
podružnične šole Trnava) večje ali 
manjše investicije. Tanja Razboršek 
Rehar in ravnatelji so se dogovori
li, da prednostnega vrstnega reda 
izvedbe investicij ne bi oblikovali, 
pripravili pa za vse idejne projek
te, tako da bi lahko kandidirali za 
sofinanciranje ministrstva za šol
stvo. Svetniki so najprej vztrajali pri 
tem, izpostavili so še posebej šole 
na Vranskem, Gomilskem, v Letu
šu in Taboru. Po obširni razpravi so 
imenovali komisijo, ki je v odmo
ru pripravila sklepe. Po odmoru so 
svetniki potrdili analizo in sprejeli 
sklep, da se v naslednjem občin
skem proračunu zagotovi denar za 
izdelavo idejnih projektov za vse 
potrebne naložbe. LIZ Inženiring pa 
mora do naslednje redne seje 
(predvidoma bo 18. decembra) pri
praviti prednostni vrstni red za 
izdelavo investicijskih programov. 
Sprejeli so tudi predlog sklepa An
tona Groblerja, da se v podružnič

ni šoli v Taboru predvidita dve tri
adi nove devetletke, ne zgolj pet 
razredov. Sprejeli so tudi sklep o 
zbiranju namer za dodelitev kon
cesije za opravljanje predšolske de
javnosti na območju krajevnih sku
pnosti Andraž, Galicija, Gomilsko, 
Ponikva, Tabor in Vransko.

Po tej točki dnevnega reda so 
svetniki obravnavali zapisnika zad
nje redne in izredne seje, na kate
re so imeli precej pripomb. Med 
drugim so zadolžili župana, da do 
konca tega meseca pripravi gradi
vo za izredno sejo, na kateri bi raz
pravljali o uresničevanju pogodbe 
med Darsom in občino Žalec. Sle
dila je razprava o sklepih, ki so jih 
svetniki sprejeli na dosedanjih se
jah, niso pa še realizirani.

Svetniki so prejšnji teden spre
jeli tudi izhodišča za pripravo 
odloka o proračunu občine za le
to 1998. Proračun bo pripravljen v 
takšni obliki kot sedaj, to je za 
enotno občino, ne glede na pred
videno delitev oziroma ustanovi
tev novih občin. Prihodki se bodo 
prikazali ločeno po krajevnih sku
pnostih oziroma po predvidenih 
novih občinah in virih, pri investi
cijah je potrebno upoštevati letos 
nerealizirane investicije in vse od
hodke za investicije prikazati raz
členjeno po lokacijah in virih. Nov 
proračun bo predvideval tudi po
daljšanje odloka o prispevku za in

vesticijska vlaganja v oskrbo z vo
do in prispevku za vlaganje v či
stilno napravo Kasaze. Prav tako 
so potrdili sklep Janeza Škete, da 
se ob prodaji občinskega premo
ženja tretjina kupnine nameni ti
sti krajevni skupnosti, na katere 
območju se prodano premoženje 
nahaja. Na predlog Franca Sušni
ka pa morajo strokovne službe pri
praviti predlog kriterijev za deli
tev proračunskih sredstev, name
njenih športu.

Zatem so svetniki ponovno raz
pravljali o tem, zakaj se tako dol
go vleče postopek za sprejetje 
odloka o zazidalnem načrtu za 
bencinski servis v Veliki Pirešici. Že 
proti večeru so se lotili še predlo
ga sklepa o zvišanju ;cen progra
mov predšolske vzgoje v vrtcih ob
čine, vendar nato svetniki niso bili 
več sklepčni, zato je bila seja pre
kinjena.

Na dnevnem redu je ostal Še 
predlog za izplačilo delovne uspe
šnosti za direktorico Zavoda za 
kulturo, predhodno soglasje usta
novitelja k organiziranju podružni
ce Javnega zavoda žalske lekarne 
v Petrovčah. Izvolili naj bi tudi 
predstavnike v svet območne izpo
stave Sklada Republike Slovenije 
za ljubiteljske dejavnosti (predla
gani Miran Krajšek, Ivo Lindič, Mar
ko Slokar, Branko Verk in Jože 
Meh). Izmed neobravnavanih točk 
je tudi poročilo Zavoda za gozdo
ve v Žalcu in med drugim pobuda 
krajanov Levca za ustanovitev kra
jevne skupnosti Levec.

K. R.



Savinjčan

D e l kupn ine  od  hotela  
za  kom u na lo____________

Na prejšnji seji občinskega sveta so svetniki ponovno obravna
vali sklepe v zvezi s prodajo hotela Prebold in med drugim sogla
šali, da se del kupnine nameni tudi za obnovitvena dela na ob
močju hotela. Vrednost programa predvidenih del je  15.265 .614  
tolarjev.

C e s t a  P o l z e l a  -  P o d v i n  

r a z š i r j e n a  i n  ž e  a s f a l t i r a n a
Lokalna cesta Polzela - Podvin je  bila v času gradnje avtoceste 

Arja vas - Vransko preobremenjena s težkimi tovornjaki, saj so ti vsak 
dan vozili in še vozijo gramoz iz bližnjega kamnoloma Podgora v Šmart
nem ob Paki. Zaradi tega so nastale vidne poškodbe na cestišču. Komi
sija za ugotavljanje poškodb, sestavljena iz strokovnjakov DARS-a, od
delka za okolje in prostor občine Žalec ter KS Polzela, si je  poškodbe 
ogledala in ocenila, da je  potrebno preplastiti cesto v dolžini 900 m iz 
smeri Polzela - Podvin. Ker je  cestišče preozko, kar je  vidno po širini 
zvoženih bankin, so predlagali razširitev cestišča za 1 m. Soglasje za to 
razširitev so že podpisali lastniki zemljišč, pri tem so navedli pogoje, 
pod katerimi so pripravljeni odstopiti zemljišče. Po končani moderni
zaciji ceste bo KS Polzela naročila geodetsko odmero zemljišč, ki so bila 
odstopljena za gradnjo ceste. Svet KS Polzela pa je  zahteval, da ostane 
še naprej dovoljena osna obremenitev 4 tone, kot je  bila do sedaj. Prav 
tako je  potrebno to cesto opremiti z  vso predpisano prometno signaliza
cijo. Na sliki: med asfaltiranjem cestišča. T. TAVČAR

Tako naj bi s tem denarjem ob
novili vodovod v središču Prebol
da oziroma v križišču pri Golav- 
šku (2,7 milijona tolarjev), obnovi
li javno razsvetljavo (3,38 milijo
nov), obnovili parkirišča in dovo
zno pot pri blokih na Graščinski ce
sti (nekaj manj kot 3,1 milijona), 
preplastili asfaltne površine na par
kirišču pred hotelom in šolo (2,7 
milijona), na novo asfaltirali pot

proti bazenu (1,9 milijona) in do
gradili pločnik pred hotelom (1,5 
milijona). Prav tako je krajevna sku
pnost Prebold kot pogoj za pozi
tivno mnenje k prodaji hotela za
htevala zemljiškoknjižno uskladi
tev in geodetsko odmero za hotel 
in že zgrajene javne površine pa tu
di, da JP Komunala Žalec prevza
me prečrpovalno postajo za feka
lije na kanalu hotel - Bolska. K. R.

V

V  Seščah  prispevek  
za  z im sko  slu žb o________

Na zadn ji seji sveta krajevne skupnosti Šešče so član i sveta 
obravnavali tudi o rganizacijo  zim ske službe v zim i 1997/98. O d lo 
č ili so se, da izva ja lce , ki bodo p lužili krajevne ceste, letos izbere
jo na razpisu.

Dosedanje izvajalce zimske 
službe so o razpisu obvestili pisno.

Rok za prijavo na razpis je bil 
15. november. Prednost pri izbiri 
bodo imeli izvajalci s stalnim pre
bivališčem  ̂na območju krajevne 
skupnosti Šešče. Ker krajevne sku
pnosti dobijo iz občinskega prora
čuna samo sredstva za osnovno 
zimsko vzdrževanje cest, ko zapa
de že več centimetrov snega, so se 
člani sveta odločili, da to zimo zbe
rejo dodatne prispevke krajanov. 
Prispevek za zimsko službo bo zna
šal 2.000 tolarjev po hiši.

K. R.

S p o m i n  n a  m r t v e  v  V i n s k i  G o r i
M inuta  m olka, solza, spom in in  svečke  so n a jbo lj pogosti sprem ljevalci konca oktobra, ko se  ob  
dnevu spom ina na m rtve poklonim o našim  prem inulim  na jbližjim , svo jcem  in drugim , k i so ostali 
zapisani v naših src ih .
V  Vinski G o ri sm o se b o rci in šo larji spom nili m rtvih  v petek , 2 5 . oktobra. Pripravili sm o kom e
m oracijo  ob spom eniku v R azgoncah, na Lopatniku in ob spom eniku padlih p re d  večnam enskim  
dom om . Z Z B  N O V  Vinska Gora

Rekli so:
Štefan Frece, 
predsednik sveta 
KS Liboje___________

"Smo edina KS v žalski ob- 
. čini, ki nima svojih prostorov. 
Hiša, v kateri je bil prej sedež 
krajevne skupnosti, je v dena
cionalizacijskem postopku. 
Prav tako nimamo tajnika. To 
pa zato, ker se je tajnik plače
val iz sredstev za redno vzdr
ževanje krajevne skupnosti in 
bi skoraj ves denar šel za nje

govo plačo in najemnino za 
prostore. Če bi bilo tako, kot 
imajo nekatere KS, ki imajo 
tajnika plačanega iz občin
skega proračuna, bi verjetno 
tudi mi z veseljem imeli pro
fesionalnega človeka, tako pa 
vsi delamo prostovoljno, brez 
kakršnih koli nadomestil. Pla
ča tajnika za redni delovni 
čas je 110.000 tolarjev, če k te
mu prištejemo še najemnino 
in tisto, za kar bi bili upravi
čeni ostali, ne bi bilo mogo
če ničesar narediti. Brez sra
mu tako lahko rečem, da smo 
v okviru možnosti naredili kar 
precej. Mislim, da bo tako tu
di v prihodnje. Vsekakor pa 
računam, da bo čez dve leti, 
če že ne prej, tudi naša kra
jevna skupnost dobila svoje 
prostore, in to v načrtovanem 
gasilskem domu. Plačana so 
že vsa soglasja in mislim, da 
bodo še letos narejeni teme
lji.'

D. N.

V KS Vransko lepo skrbijo  za sakralne spom enike, za kar so zaslužni krajani KS in dom ači 
župnik  jo ž e  Turi nek. M e d  graditvijo  avtoceste so začasno odstranili tudi k riž  ob lokalni cesti 
Stopnik-levše, da ga tovornjaki, k i so tod vozili, ne bi poškodovali. K riž  je  na tem m estu stal 
več kot sto let, p o  legendi n a j bi ga postavili za to , k je r se je  nekoč tam poškodoval pastir, po  
drugi p rip o ved i pa je  bilo tam ra zp o tje . Seveda je  b il ž e  m očno  preperel, zato  so ga nadom e
stili z  novim . Na sobotni blagoslovitvi, ki jo  je  opravil dom ači žu pnik  jo ž e  Turinek, se je  
zbralo veliko krajanov, k i jih  je  n a jp re j pozdravil predsednik  sveta KS Vransko Fran ci Sušnik, 
ki se je  vsem zahvalil za sodelovanje p ri ponovn i postavitvi. Na sliki: s slovesnosti ob blago
slovitvi križa . T- TAVČAR

M e d  asfaltiranjem  ceste na Brnico.

Liboje

Cesta na Brnico asfaltirana
Že pred prazniki so delavci Cest

nega podjetja Celje asfaltirali 
2,6 km dolg odsek ceste na Brnico 
nad Libojami in s tem zaključili po
membno delo KS Liboje in njiho
vega predsednika Štefana Freceta, 
ki je zastavil svoje dobro ime za to 
investicijo.

Cesta na Brnico je bila že nekaj 
let pripravljena za asfaltiranje, ven
dar denarja nikoli ni bilo, vsaj ne 
toliko, kolikor je bilo potrebno. Le
tošnji predračun za to investicijo je 
bil 37 milijonov tolarjev. Tega de
narja seveda v KS nimajo. Od ob
čine so dobili 5,8 milijona tolarjev. 
Od tega so bili 4 milijoni predvi
deni za načrte za vodovod. Temu 
so se zavestno odpovedali in inve
stirali denar v cesto. Za ta denar 
naj bi asfaltirali le posamezne, naj
bolj problematične odseke ceste.

Nekaj dni pred asfaltiranjem je bil 
sestanek in na njem je Štefan Fre
ce predlagal, da bi asfaltirali celo
ten del. Manjkajoči denar naj bi 
zbrali uporabniki ceste. Začela se 
je akcija zbiranja denarja, pri kate
ri imajo uporabniki več možnosti 
plačila. Predsednik KS pa je izva
jalcu del zagotovil, da bo dal svoj 
akceptni nalog, če bi to bilo po
trebno.

Cesta je sedaj asfaltirana, poleg 
nje še manjši ali daljši odseki, ki so 
jih v celoti investirali lastniki zem
ljišč. Dolgoletna želja je postala re
sničnost, res pa je, da je bilo za to 
potrebno seči kar globoko v žep. 
je že tako, da danes ničesar - ali 
skoraj ničesar - ni mogoče priča
kovati brez soudeležbe krajanov.

D. N.

P re n o v lje n  k r iž  v Z a lo šk i G o r ic i
Vaščani Zaloške G o rice  se bom o radi spom injali druge nede
lje  v oktobru, ko je  pater M iran blagoslovil p renovljen  vaški 
k riž . Po blagoslovitvi je  bila maša za vse naše poko jne pred
nike. Veseli sm o, da so  se te slovesnosti kljub slabemu vre
m enu udeležili številn i zn a n ci in p rija telji iz  sosednjih vasi, 
s  katerim i sm o p o  končanem  obredu malo pokram ljali, za
pe li in se poveselili. Hvala pevcem , ki so z  ubranim petjem  
popestrili nepozabno nedeljsko popoldne. N a j znam enje k ri
ža  varuje našo dom ovino Slovenijo , naš m ladi ro d , našo vas 
in  popotnika, k i m im o gre in  se  nanj o zre . M . K.

JAVNO KOMUNALNO 
PODJETJE ŽALEC, d.o.o.
Nade Cilenšek, 3310 Žalec, telefon: 063/715-225

Za odpravo vseh večjih okvar na javnem 
vodovodnem omrežju na območju občine 
Žalec je organizirana dežurna služba v 
popoldanskem in nočnem času.
Okvaro lahko prijavite dežurnem u  
vzdrževalcu neposredno prek mobilnega 
telefona na etevllKo:

U rad n e ure z a  stran k e  v D E  Vodovod  
so  v sa k  torek  in če trtek  od 8. do 12. ure.

Delovni čas JAVNEGA KOMUNALNEGA PODJETJA 
ŽALEC JE  OD 7. DO 15. URE.



Odpadki iz žalske občine v Bukovžlak
S s e d a n jo  p o g o d b o  in  s o in v e s t ir a n je m  v  r a z š ir it e v  o d la g a liš č a  v  B u k o v ž la k u  im a  ž a ls k a  o b č in a  
z a g o to v lje n  o d v o z  z a  n a jv e č  še s t  le t

Po zaprtju  občinskega odlagališča komunalnih odpadkov na Lož
n ici odpadki iz žalske občine rom ajo na celjsko odlagališče v Bu
kovžlaku. O  njem  pravzaprav v Savinjčanu še nismo pisali, prav 
tako tudi ne o ugibanjih, da je  ta možnost za žalsko občino veliko  
predraga in da p laču je  več kot ostale občine, ki tudi uporabljajo  
to odlagališče. Poleg tega v zadn jih  m esecih po sprejetju odloka o 
ravnanju z odpadki poteka intenzivno vključevanje  vseh občanov 
v organiziran  odvoz odpadkov. O  vsem tem v pogovoru z direktor
jem  Javnih naprav C e lje  ing. Ivanom Čeričem .

O d kdaj je  v Bukovžlaku odla
gališče odpadkov, kako veliko je, za 
koliko občin oziroma prebivalcev?

Ivan Čerič: "Odlagališče je v Bu
kovžlaku od leta 1972. Nanj vozimo 
odpadke iz občin Celje, Vojnik, Što
re, Šentjur in Žalec in odpadke pri
speva prek sto tisoč prebivalcev. Sku
pna površina odlagališča je približno 
16 hektarov, s tem da smo sedanje 
odlagališče začeli že predlani sanira
ti in hkrati tudi širiti. Ta prva faza re
konstrukcije oziroma sanacije še ni 
končana. Računamo, da bi razširjen 
del zadostoval za pet, morda šest let, 
odvisno od rasti količine odpadkov in 
pa seveda našega nadaljnjega priza
devanja za ločeno zbiranje odpad
kov."

Ali nameravate na tem območ
ju  zgraditi tudi sodobno, tako ime
novano regijsko odlagališče odpad
kov?

Ivan Čerič: Ta razširjena deponija 
je zgrajena po najsodobnejših, evrop
skih načelih urejanja deponij. Izbra
na je vsa tehnologija, ki je trenutno 
znana v svetu. Dejansko smo to pre
verjali, ko smo imeli več idejnih in na
to samih projektantskih ponudb, ta
ko da je odlagališče res primerno ure
jeno in ustreza praktično vsem vidi
kom varovanja okolja, od zraka, do 
podtalnice, vpliva izcednih vod in 
drugih emisij, ki izhajajo v zrak, pred
vsem plina metan. Podtalje je ureje
no tako, da smo na celotni površini - 
prek 70000 kubičnih metrov izkopa 
zemeljskih materialov - uredili zaje
manje izcednih vod. Položena je pri
bližno 60 do 70 centimetrov debela 
plast gline, ki smo jo utrdili in nanjo 
je položen še geotekstil in prek tega 
PHD - folija, debela 2,5 milimetra. To 
je posebna folija, namenjena tesnje- 
nju podobnih zadev, je bolj trda in 
ima daljšo življenjsko dobo. Vsi vari 
folije so bili pregledani, preden so bi
le nanjo poiožene še drenažne cevi 
in nato nasut gramoz."

To še ni novo odlagališče, ki bi 
zadoščalo za več deset let?

Ivan Čerič: "To je sedanje odla
gališče, ki smo ga razširili proti južni 
strani. Obstoječe odlagališče bo za
polnjeno konec tega leta oziroma fe
bruarja ali marca naslednje leto. Na
to se prestavimo na ta novi del, o ka
terem sem govoril. Tu bo prostora za 
odpadke največ šest let. Hkrati pa se 
že pripravljamo oziroma so že izde
lani idejni projekti za tako imenova
ni center za ravnanje z odpadki. Ta 
regijski center naj bi bil na območju 
občin, ki gravitirajo proti Celju."

Lokacija regijskega centra še ni 
določena?

Ivan Čerič: "Predlokacijski izbor 
je bil narejen, zavod za zdravstveno 
varstvo Celje nam je izdelal celotno 
študijo vplivov take deponije na oko
lje. Bilo je več možnih variant v ne
posredni bližini, nazadnje pa je bila 
nekako določena lokacija, ki je prav
zaprav nadaljevanje obstoječe depo
nije proti vzhodu, na območju nekda
njih vojaških skladišč. To območje je 
bilo zaradi takratnega vojaškega po
mena vseskozi zaščiteno, v neposre
dni bližini se ni nič gradilo. Ta lokaci
ja je tudi nekoliko dvignjena od osta
lega terena, kar je bistveno za odla
gališča predvsem zaradi problema re
ševanja meteornih izcednih vod. S teh 
vidikov je lokacija zelo primerna in 
je v prostorskih dokumentih mestne 
občine Celje že predvidena oziroma 
rezervirana za gradnjo tega centra."

Ali je  cena odvoza odpadkov na 
odlagališče v Bukovžlak za prebi
valce vseh občin enaka?

Ivan Čerič: "Ni. Cene odvoza so 
bile do nedavnega, do maja lanskega 
leta, ko smo začeli odpadke iz žalske 
občine namesto na Ložnico voziti v 
Celje, povsod enaka. Z lanskim le
tom pa se je cena na območju obči
ne Žalec povečala, vendar samo za 
del, ki pomeni povečanje dejanskih 
stroškov te relacije. Prej smo odpad
ke s celotne Savinjske doline vozili na 
Ložnico, zdaj pa vso količino pripe
ljemo v Celje, ki je približno 15 kilo
metrov oddaljeno od Ložnice. Za ta 
del je bil točno izračunan in prikazan'

strošek, kalkulacije pa je pregledala 
in potrdila tudi občinska strokovna 
služba. Cena je večja samo za pove
čanje transportnih stroškov in zamu
de časa, ki nastaja vzporedno z več
jo oddaljenostjo. Ostale občine ima
jo zaenkrat še enako ceno."

Kaj pa investicijski prispevek?
Ivan Čerič: "Prispevek za sodob

no ravnanje z odpadki, kot se ime
nuje, je bil z občinskim odlokom 
sprejet in v celjski občini že dvakrat 
podaljšan. Iz tega vira so se zbirala 
sredstva za omenjeno sanacijo in 
razširitev obstoječega odlagališča. 
Občina Žalec se za ta prispevek ni 
odločila, vse ostale občine pa. Zato 
smo za žalsko občino ugotovili so
razmerni delež količin odpadkov, ki 
nastajajo na njenem območju, to je 
približno 30 odstotkov. Žalec se je 
odločil, da bo sproti soinvestiral svoj 
30-odstotni delež stroškov razširit
ve deponije. Ta delež so poravnali 
v treh ali štirih obrokih. S tem si je 
občina zagotovila odlaganje odpad
kov za naslednjih pet ali šest let, 
med občinama Žalec in Celje ter žal
sko občino in našim podjetjem pa 
je bila o tem sklenjena posebna po
godba."

Ampak tudi občani žalske obči
ne plačujejo poleg samih stroškov 
odvoza odpadkov neki prispevek. 
Kakšen?

Ivan Čerič: "To pa ni investicijski 
prispevek, ampak taksa, ki jo pobira 
občina Žalec in ta denar tudi razpo
reja. V Celju zbran denar se neposre
dno namenja za odlagališče, medtem 
ko takso v žalski občini sicer zbiramo 
prek položnic tudi mi, vendar ga v ce
loti nakazujemo v proračun občine 
Žalec. Gotovo pa del tega denarja ob
čina namenja za pokritje svojega de
leža pri sofinanciranju razširitve odla
gališča. Plačuje pa se tudi ekološka 
renta krajevni skupnosti Teharje."

Koliko znaša ta renta, ali jo  do
bivajo posamezniki ali krajevna 
skupnost?

Ivan Čerič: "Mislim, da v zadnjem 
času ta renta znaša okoli 1,2 milijona 
tolarjev mesečno. Po sklepu celjske
ga občinskega sveta se renta izpla
čuje iz tega prispevka, o načinu po
rabe tega denarja pa odloča krajev
na skupnost Teharje sama in ga obči
na tudi nakazuje na njen žiro račun. 
Kolikor mi je znano, s tem denarjem 
na Teharjah urejajo predvsem komu
nalne probleme."

Občina Žalec mora po pogodbi 
pokrivati tudi razliko med dejan
sko ceno odvoza s ceno, ki je  pod  
nadzorom vlade, je  tako?

Ivan Čerič: "Oblikovanje cen ko
munalnih storitev je posebna proble
matika. Že štiri leta je v veljavi repu
bliška odredba, po kateri se cene ne 
višajo več v skladu z rastjo inflacije 
in ostalimi stroški, ampak po nalogu 
republike. Ta odredba se podaljšuje 
in še zaostruje. Ta uredba tudi pre
poveduje spremembo tarife, čeprav 
so tako v Celju kot Žalcu močni pri
tiski po drugačnem načinu obračufia 
odvoza odpadkov, se pravi na ose
bo, velikost posode ali kaj drugega, 
ne pa glede na kvadratni meter po
vršin."

Ali to razliko v ceni pokrivajo 
vse občine oziroma prebivalci?

Ivan Čerič: "Ko je bila sklenjena 
pogodba med občinama Celje in Ža
lec, smo si v tej pogodbi zagotovili, 
da se bo ta razlika pokrila za nazaj. 
Moram povedati, da je bila ta razlika 
- 15 milijonov tolarjev, tudi pokrita, 
saj je bil to eden od pogojev, da se 
žalski občini dovoli odvoz odpadkov 
v Bukovžlak. Od takrat naprej pa se 
ta-razlika nikjer ne upošteva. Žaen- 
krat še shajamo s to ceno, ker iz te
ga denarja skoraj nič več ne bo tre
ba vlagati v odlagališče, saj se gradi 
iz investicijskega prispevka. Smo pa 
vedno bolj na meji pozitivnega po
slovanja in če bo ta odredba še dalj 
časa v veljavi, bomo morali začeti 
uveljavljati tudi pokrivanje razlike v 
ceni."

Kako pa je  z  obračunom cene 
po površini s korekcijo glede na 
števila oseb, ali to velja samo za

žalsko občino in ali ljudje uveljav
ljajo to olajšavo?

Ivan Čerič: "Ta način obračuna 
velja samo za žalsko občino. Tak na
čin je v žalski občini veljal že pred 
leti; že v sporazumu s takratnim ko
munalnim SIS-om o desetletnem so
delovanju smo se na zahtevo obča
nov in ostalih uporabnikov dogovori
li, da bi le upoštevali poleg kvadratu
re tudi število oseb v objektih. Seve
da pa smo tak obračun izdelali samo 
na izrecno zahtevo občana. Ob pod
pisu zadnje pogodbe nad to zahtevo 
sicer nismo bili najbolj navdušeni, ker 
pa vemo, da zelo pogosto v velikih 
objektih živita le eden ali dva člove
ka, smo na to pristali. Stranka mora 
za uveljavitev takega obračuna poslati 
v naše podjetje vlogo z dokazom o 
prijavljeni površini in s potrdilom ma
tične službe o številu oseb, ki dejan
sko stanujejo v nekem objektu. Vlo

ge dobijo občani pri nas in na občin
skem oddelku za okolje, prostor in 
komunalne zadeve. Takih vlog smo 
imeli do sedaj že prek tisoč. To pa 
bo seveda spet potegnilo za sabo po
večanje cene, saj se nam zaradi teh 
olajšav zmanjšuje prihodek. To je dej
stvo. Seveda pa občinski odlok tudi 
pravi, da je potrebno v treh mesecih 
po odmrznitvi republiške odredbe 
preiti na obračun cene po volumnu 
posodbe, ne po številu oseb. Takšna 
so tudi priporočila Evropske zveze."

Kako pa v žalski občini zdaj po
teka vključevanje v organiziran 
odvoz odpadkov tistih občanov, ki 
do sedaj še niso bili vključeni ozi
roma še vedno niso?

Ivan Čerič: "Oddelek za okolje in 
prostor od nas kot izvajalca odvozov 
zahteva, da čim več še nevključenih 
občanov in objektov vključimo v re
den odvoz odpadkov. Moram reči, da 
pri tem z občino zelo dobro sodelu
jemo. Na voljo jim damo naše podat
ke, kdo je že vključen v odvoz od
padkov, oni pa na osnovi evidence 
prebivalcev povedo, kateri občani še 
niso vključeni. Vsem tem pisno poš
ljemo dopis župana, priložimo že po
godbo in damo možnost, da se odlo
či za velikost posode.

Na novo smo ravno v žalski obči
ni uvedli tudi možnost, da damo ob
čanom posodo za odpadke v najem, 
saj si je marsikdo ne more takoj ku
piti. To možnost že uporabljamo tu
di za Celje, ker vidimo, da je kar ugo
dna. Najemnina se glede na tip po
sode plačuje ob ceni odvoza, približ
no 200 tolarjev, mesečno. Tudi vzdr
ževanje posode tako prevzamemo 
mi. Pa še eno novost smo uvedli, da 
za objekte, ki so težko dostopni na
šim vozilom, omogočimo odvoz od
padkov v vrečah. To so tipske vreče, 
črne, prostornine 120 litrov, ki se do
bijo pri nas. Vsakemu, ki se za to 
odloči, dostavimo te vreče domov, 
zaenkrat jih damo 52, kolikor je te
dnov v letu, če jih kdo želi več, jih 
dobi, vendar jih mora plačati."

Marsikje v hribovitih predelih 
se ljudje pritožujejo, da jim  Javne 
naprave nočejo odvažati odpad
kov. je  to res?

Ivan Čerič: ’'Na osnovi spiskov, 
ki jih dobimo od oddelka za okolje 
in prostor, osebno hodimo od hiše do 
hiše. V treh mesecih smo prek 1200 
osebam oziroma objektom na ob
močju, mislim, da devetih krajevnih 
skupnosti, poslali te pogodbe in za
enkrat se jih je že vključilo v organi
ziran odvoz odpadkov približno 30 
odstotkov, večina s posodami, neka
teri tudi z vrečami za odpadke. No
vih strank se absolutno ne branimo, 
saj je konec koncev to naš kruh. Če 
pa so ceste izredno ozke, so na njih 
mostovi ali so druge tehnične ovire,

z vozili tja ne moremo. Zato smo tu
di že kupili dve manjši, terenski vozi
li. Kljub temu se vsepovsod ob vsa
kem času ne da priti, zlasti pozimi. V 
takih primerih skušamo organizirati 
tako, da občani odpadke odlagajo v 
vreče in te nato prinesejo na ustre
znejše zbirno mesto?

Lahko skupina občanov najame 
zabojnik za odpadke namesto in
dividualnih posod?

Ivan Čerič: "To je za nas s tehnič
nega vidika zelo ugodna rešitev. Ven
dar pa nam je praksa pokazala, da se 
takoj, ko postavimo zabojnik kje v va
si, plačevanje odvozov ustavi in vsi 
trdijo, da tega zabojnika niso uporab
ljali. Mnogi sploh nočejo nič slišati o 
vključitvi v reden odvoz odpadkov, če 
je kje v bližini zabojnik. To so doka
zali tudi občani, ki plačujejo odvoze 
zabojnikov. To je preraslo vse meje. 
Ko smo zabojnike umaknili in so osta
li le še na pokopališčih, so začeli ljudje 
svoje odpadke voziti tja. Tudi ko po
stavimo zabojnike za kosovne odpad
ke, začnejo ljudje v njih voziti tudi 
svoje komunalne odpadke. Odvoz 
zabojnikov pa je bistveno dražji od 
individualnega odvoza, zlasti če ga 
uporablja le deset gospodinjstev. Če 
pa se dogovorimo, kdo uporablja in 
plača odvoz zabojnika, se strinjamo 
tudi s tem?

O d v o z  k osovn ih  odpadkov  
ostaja?

Ivan Čerič: "Doslej smo kosovne 
odpadke odvažali dvakrat na leto, 
stroške pokrije občina, skupaj tudi na
redimo program odvoza."

Kaj bo v primeru delitve žalske 
občine, ali je  pogodba med žalsko 
in celjsko občino zavezujoča za 
vse nove občine? Ali še velja star 
sporazum med javnimi napravmi 
in SIS-om za komunalo?

Ivan Čerič: "Vsi stari sporazumi so 
bili s to pogodbo preklicani, pa tudi 
sicer mu je veljavnost že potekla. V 
novi pogodbi ni nikjer omenjeno, kaj 
v primeru delitve žalske občine. Vsa
ka nova občina ima seveda svoje pra
vice in pristojnosti, verjetno bodo za
htevale svoje pogodbe, lahko pa tudi 
razpišejo koncesije za druge izvajal
ce. Mi se bomo na te razpise seveda 
tudi prijavili. Lahko pa občina izbere 
tudi drugo odlagališče, tako je na pri
mer Šmartno ob Paki prešlo na velenj
sko deponijo. Mi smo pri tem sode
lovali in tudi predali vso potrebno do
kumentacijo. Nikakor pa ne bo mo
goče v vsaki občini ustanavljati no
vih odlagališč, ker tega država ne bo 
pustila, tudi če bi občine našle ustre
zne lokacije."

Kako je  s posebnimi odpadki, na 
primer razlitim kurilnim oljem?

Ivan Čerič: "Dejansko tudi mi za 
te odpadke nimamo opredeljene lo
kacije, čeprav strokovne rešitve za 
odlaganje takih odpadkov poznamo. 
Načelno mi iz občin sprejemamo sa
mo komunalne odpadke, če pa tudi 
druge, mora to odrediti pristojen stro
kovni organ oziroma inšpektorat. Si
cer pa je problem posebnih odpad
kov v celotni državi nerešen. Kam, de
nimo, odlagati baterije, ki jih uporab
ljajo gospodinjstva in ki ne sodijo na 
komunalno odlagališče. Je pa vedno 
več zasebnih podjetij, ki se že ukvar
jajo z zbiranjem takih odpadkov. Tu
di mi pripravljamo v Celju program 
ločenega zbiranja odpadkov in kupi
ti nameravamo posebno vozilo za 
takšne odpadke, ki bo krožilo po ob
čini. Te odpadke bomo začasno skla
diščili in jih nato odpeljali predeloval
cem. Sicer pa je največji problem pri 
ločenem zbiranju odpadkov, tudi ste
kla in papirja, da tega nimamo komu 
oddajati. Brezplačno ne jemeljejo več 
niti papirja ali pa mora biti sortiran, 
in še to plačajo največ tri tolarje za 
kilogram. To bo treba rešiti s kakšni
mi subvencijami, kot v tujini. Ali to 
vračunati že v strošek embalaže?

Če na koncu omeniva še zaprto 
odlagališče na Ložnici: je  to še v 
pristojnosti Javnih naprav?

Ivan Čerič: "To odlagališče smo v 
celoti predali, ko smo začeli voziti od
padke v Celje. Samo dva meseca smo 
še organizirali čuvajsko službo in 
opravili del sanacije, ki je bila takrat 
v izvedbi, ker je bila ravno na razpo
lago zemlja s trase avtoceste. V tem 
času je bil že narejen tudi idejni sa
nacijski projekt, ki ga je vodila obči
na. V zvezi s sanacijo smo se za iz
vedbo nekaterih del še prijavili, ven
dar nismo bili izbrani. Zato smo odla
gališče v celoti predali občini."

K. R.

MESIČ s.p.
Levec 56 
Tel.: 063/471-015

Za vse izdelke 
5-odstotni gotovinski 

popust, plačilo na več 
obrokov.

Izbirate lahko med: 
avtoradii znamk: JVC, BLAUPUNKT, SONY,
PHILIPS, PIONEER, CARTEHNIC in KENWOOD 
glasbenimi stolpi MARANTZ, SAMSUNG, PANASONIC, 
PHILIPS, GRUNDIG in JVC

f 4 °

VIDEOKAMERA SONY 
- NAJZMOGLJIVEJŠA
119.900 SIT i  ¿ i

* » v  • ’

P

K A M ER E  SO N Y  in JV C  
kom ponentam i: MARANTZ, NAD in SONY 
televizorji: Gorenje, Samsung, Universum; 
telefonskimi aparati in telefaksi Panasonic ter zvočniki JAMO.
Najcenejši PHILIPS GSM-mobilni telefoni; CENA 39.990,00 SIT

N A JN IŽJE C E N E  TELEFO N O V

Poštni predal - S O S  Zeleni
Zeleni Spodnje Savinjske doline bodo v decem bru odprli poštni 

predal SO S Zeleni. Poštni predal (p. p. 63) bo namenjen vsem, ki 
imajo kakršnekoli probleme ali vprašanja v zvezi z varovanjem  
okolja ozirom a opazijo določene nepravilnosti.

Svoja opažanja ali opozorila bo
do občani lahko zapisali in pismo 
vrgli v poštni predal, člarfTstranke 
Zelenih pa bodo nato strokovno 
odgovorili nanj. Odgovor bodo po
slali neposredno na naslov vsake
ga občana, za javnost pomembnej
ša vprašanja pa objavili tudi v ča
sopisu.

Tako so denimo že poiskali od
govor na vprašanje, kam lahko ob
čani odložijo dotrajano hladilno  
belo tehniko. V gmajne stari hla
dilniki pač ne sodijo, prav tako ne 
v zabojnike na pokopališčih, odvoz 
kosovnih odpadkov v občini pa je 
običajno organiziran samo enkrat 
na leto. Po zaprtju odlagališča na 
Ložnici mora vsak občan sam od
peljati tovrstni odpadek na odlaga
lišče v Bukovžlaku. Nikjer drugje v 
občini ga ne sme pustiti, nihče pa

tudi ne odvaža takih odpadkov, ra
zen Javne naprave po posebnem 
naročilu in seveda za plačilo. Če pa 
občan sam odpelje na odlagališče 
v Bukovžlaku, je to zanj brezplač
no, pogoj je le, da pripelje z avto
mobilsko prikolico, ne s tovornja
kom.

Sicer pa so Zeleni v dogovoru s 
komunalnim inšpektoratom obči
ne Žalec pred kratkim dobili tudi 
nekaj več pooblastil in natančnej
ša navodila za sodelovanje. Tako 
bodo na primer člani stranke v kra
jih, kjer živijo, izvajali tako imeno
vane Zelene straže. Njihov namen 
bo predvsem opozarjati občane in 
krepiti njihovo ekološko zavest, bo
do pa tudi prijavljali nepravilnosti 
komunalni inšpektorici in skušali 
zbirati dokaze o takšnih kršitvah.

K. R.

Pošilja jte svoja vprašanja ali 
opažanja v zv ez i z  varovanjem  
okolja na naslov: S O S  Z e le n i

p . p . 6 3  
3 3 1 0  Ž a le c

R a  / .  »SIPKO«  d .o .o .
I  STANOVANJSKO PODJETJE 

d i O r * - 3310 ŽALEC, Pečnikova 1
tel.: 063/717-121, faks: 063/717-282

NAJEMNINE ZA STANOVANJA se bodo v mesecu novembru 
povečale za 0,67%. Povprečna najemnina za stanovanje v 
občini Žalec znaša v mesecu novembru 1997 10.187,90 SIT 
in je 208,23 SIT/m2.
Najemnine za stanovanja in stroški upravljanja se oblikujejo 
v skladu s pravilnikom o metodologiji za oblikovanje naje
mnin v neprofitnih stanovanjih. Pravilnik je objavljen v Ura
dnem listu RS, št. 47/95.
NAJEMNINE ZA POSLOVNE PROSTORE se bodo v mesecu 
novembru povečale za 0,67%. Povprečna neto najemnina za 
m2 poslovnega prostora znaša 766,90 SIT.
Po sklepu kurilnega odbora se povprečna akontacija za m2 
toplotne oskrbe oblikuje v skladu s porastom cen kurilnega 
olja.
V mesecu novembru se povprečna akontacija toplotne oskrbe 
ne bo povečala in bo znašala 94,35 SIT/nf. Glede na porabo 
toplotne energije, ki smo jo spremljali v pretekli kurilni sezoni, 
so vsi stanovanjski objekti razvrščeni v akontacijske razrede. 
Ob koncu kurilne sezone 1997/98 bo v mesecu juniju 1998 
opravljen obračun po dejanski porabi v kurilni sezoni 1997/ 
98. Porabo toplotne energije spremljamo dnevno.
Stroške lahko plačate na naši blagajni, in to vsak dan od 7. 
do 15. ure, ob sredah od 7. do 17. ure in ob petkih od 7. do 
13. ure.
Vsak dan lahko dobite informacije o poslovanju za vaš 
stanovanjski objekt. Informacije vam dajemo po telefonu, 
pisno ali ustno.

POSEBNO OBVESTILO!
PR IČ EN JA M O  Z  VPISOM  V  Z EM LJIŠ K O  KN JIG O . 

Informacije dobite v  podjetju. v



" T o  je  p r ih o d n o s t  b a n č n e g a  p o s lo v a n ja ?  p r a v i d ire k to r  H m e z a d  b a n k e  Jo ž e  V e b e r
Ž a le c  ima sedem bank, a samo eno banko, ki ima v središču  

Savinjske doline tudi svoj sedež. To je  H m ezad banka, ki jo od 
prvega m arca letos uspešno vodi novi d irektor Jože Veber. Z  njim  
smo se pogovarjali o njegovem dosedanjem  delu ter načrtih  v pri
hodnje.

D irektorsko mesto v Hm ezad  
banki ste p revzeli pred dobre
ga pol leta; kako bi o cenili do
sedanje delo in kako se počuti
te v Ž alcu ?

"Lahko rečem, da sem se dokaj 
hitro navadil na to mesto. Ne na
zadnje sem tukaj v bližini banke 
končal nižjo gimnazijo, do leta 
1960 sem živel v Zabukovici. V zve
zi z banko naj spomnim, da je le
tos Banka Celje kupila 40-odstotni 
delež kapitala Hmezad banke. Le
tošnje leto je nekoliko bolj stagna- 
cijsko, in to iz več razlogov. Hme
zad banka je v preteklih letih zelo 
hitro rasla, in to predvsem z osva
janjem tržnih niš na celjskem ob
močju ter v Savinjski dolini. Z obli
kovanjem bančne skupine z Ban
ko Celje so se razmere nekoliko 
spremenile, znajti se je treba tudi 
na drugih območjih izven Savinj
ske doline. Na drugi strani vlada 
zelo huda konkurenca bank, poleg 
tega večji gospodarski sistemi išče
jo svoje finančne kredite direktno 
v tujini in vse to sproža oster kon
kurenčni boj."

Kaj kažejo  konkretni poslov
ni rezultati?

"Tisto, kar smo načrtovali v prvi 
polovici leta, ko sem prišel v ban
ko, smo uresničili, nismo pa po
vsem zadovoljni. Bilančno vsoto 
smo nominalno povečali za približ
no 10 odstotkov, največ vlaganj je 
bilo v gospodarstvu. Računali smo 
na nekoliko večje potrebe po fi
nanciranju naložb, vendar kaže, da 
se podjetja še vedno precej ukvar
jajo z lastninjenjem, manj pa z in
vesticijami. Pri poslovanju z obča
ni presegamo devetmesečne načr-

D ire k to r H m eza d  banke Jo že  
Veber

te, tako po privarčevanih sredstvih 
kot pri kreditiranju obrtnikov in fi
zičnih oseb. V devetih mesecih 
smo oblikovali 40 milijonov tolar
jev dobička, pričakujemo, da bo
mo konec leta dosegli načrtovanih 
80 milijonov tolarjev dobička. V 
teh dneh pa že pripravljamo načr
te za prihodnje leto."

Im ate-kaj težav pri vračanju  
posojil s strani kreditojem alcev?

"Letos smo oblikovali precej re
zervacij oziroma popravkov vre
dnosti pri tistih kreditojemalcih, ki 
neredno plačujejo svoje obvezno
sti. Pri fizičnih osebah se število ne
poravnanih terjatev povečuje, in to 
iz dveh razlogov. Prvič zato, ker se 
povečuje samo število danih kre
ditov, drugič pa zaradi objektivnih 
razlogov. Na splošno pa bi ocenil, 
da večjih težav nimamo, sicer pa 
so krediti zavarovani in če že pri
de do neplačevanja, potem stvari 
najprej urejamo s pomočjo zava

rovalnice. V preteklosti je bilo kar 
nekaj primerov, ko so se ljudje se
lili v republike nekdanje Jugoslavi
je in je bilo skoraj nemogoče izter
jati dolgove, danes pa takšnih pri
merov praktično nimamo več. Prav 
tako nimamo težav s pravnimi ose
bami."

Kako pa kom entirate dogaja
nje na področju obrestnih mer, 
ki se v zadnjem  času vendarle  
nekoliko zn ižu je jo?

"Obrestne mere se letos po mo
ji oceni znižujejo na aktivni strani 
celo hitreje, kot smo predvidevali. 
To je rezultat konkurence, pa tudi 
likvidnost bank v Sloveniji je do
bra. Obresti so v primerjavi s tuji
no še vedno previsoke pa tudi de
nar je predrag. Pripravlja se popra
vek medbančnega sporazuma o 
maksimalnih obrestnih merah na 
depozite. Tu bo verjetno spet pri
šlo do določenega znižanja in pri
čakovati je, da se bodo aktivne 
obrestne mere za kredite še zniže
vale."

Kje se bo ob koncu leta vrtela  
inflacija?

"Verjetno bodo pripravili takšne 
izračune, da se bo vrtela pod 10 
odstotki, koliko je to realno, je pa 
seveda drugo vprašanje."

Kaj kot bančnik svetujete lju 
dem glede varčevan ja?

"Kot bančnik bom seveda pred
lagal, da ljudje denarja ne hranijo 
doma, temveč naj ga hranijo v ban
ki. Prav gotovo pa se v tem trenut
ku bolj izplača varčevati v tolarjih, 
ne pa v devizah. Pri vrednostnih 
papirjih so pa donosi različni. Mor
da manj prinašajo državni in banč
ni vrednostni papirji, so pa ti pa
pirji zagotovo bolj varni in zanes
ljivi kot na primer delnice. Z delni
cami enkrat pridobiš, drugič izgu
biš."

Ž alec ima sedem bank, kaj je  
po v a š i o c e n i k o n k u re n č n a

Priče li g rad iti ko lektor Kanalizacijski zbiralnik - kolek
tor od Šempetra do Polzele, je del 
kanalizacijskega sistema Spodnje 
Savinjske doline, ki bo v končni fazi 
odvajal onesnažene odpadke z ob
močja levega brega Savinje v čistil
no napravo v Kasazah.

Projekt za izvedbo, kot tudi 
gradbeno dovoljenje, predvideva
ta gradnjo kolektorja od tovarne 
AERO v Šempetru skozi Ločico ob 
Savinji mimo tovarne nogavic do 
razbremenilnega jarka. Zaradi po
manjkanja finančnih sredstev ko
lektor gradijo etapno. Pred dnevi 
pa je Občina Žalec nadaljevala 
gradnjo kolektorja z Ločice ob Sa
vinji proti Polzeli (na sliki). Predvi
dena je gradnja kanala, profila 
600 mm v dolžini 600 m. Izvajalec 
omenjenih del, Cestno podjetje Ce
lje, je bil izbran na osnovi javnega 
razpisa in bo dela končal predvi
doma do konca leta. Predračun
ska vrednost del znaša 20 milijo
nov tolarjev.

T. TAVČAR

EK O -program  Polzela d. d.
V Polzeli, tovarni nogavic, d. d. se 

že lep čas zavedajo, da mora tehno
loški razvoj spremljati tudi dober 
EKO-program, ki skrbi za ohranitev 
čistega in zdravega okolja, da mora
jo poskrbeti za izboljšane tehnološke 
postopke, s katerimi se zmanjšujejo 
škodljivi vplivi proizvodnje na oko
lje in proizvode.

Njihov EKO-proiekt obsega obdo
bje do leta 2000. Že pred leti so za
menjali sicer cenejšo, toda ekološko 
sporno mazutno gorivo z zemeljskim 
plinom, vgradili so čistilno napravo 
za odstranjevanje olja iz kondenza- 
ta komprimiranega zraka, s čimer so 
zagotovili neoporečen kondenzat 
oziroma odplake. Poskrbeli so za te- 
snitev omrežja in tako zmanjšali 
izgube komprimiranega zraka ter zni
žali moč kompresorjev za 100 kW, 
trenutno pa montirajo separator olja 
barvnih odplak in gradijo merni ob

jekt za merjenje pretoka PH-vredno- 
sti in temperature (na sliki). Ta del či
stilne naprave bo povezan s čistilno

napravo v Kasazah previdoma pri
hodnje leto. V načrtu pa imajo še za
menjavo kotla in gorilca in gradnjo 
interne kanalizacije za ločevanje sa
nitarnih vod od drugih.

T. T.

prednost Hm ezad banke?
"Hmezad banka je dejansko edi

na banka, ki ima sedež v Žalcu in 
računamo, da bomo komitente ob
držali. Poslovanje poskušamo or
ganizirati tako, da ne prihaja do 
pretirane gneče, pomembno je dej
stvo, da razpolagamo s parkirnim 
prostorom. Ponujamo vse storitve, 
ki jih občani potrebujejo, od poslo
vanja s tekočimi računi, žiro raču
ni, čeki, kreditnimi karticami do 
vseh depozitov, razen deviznega 
poslovanja. V tem trenutku zaklju
čujemo pomembno naložbo, in si
cer elektronsko bančništvo. Star- 
tali bomo v začetku prihodnjega le
ta, najprej za fizične osebe prek te
kočih računov in za obrtnike ter sa
mostojne podjetnike prek žiro ra
čunov. To pomeni, da bomo dali 
možnost za priključevanje in po
slovanje z banko prek interneta. 
Samostojni podjetnik ali fizična 
oseba bo lahko od doma opravila 
vsa plačila, prenakazila, naročila in 
podobno. Elektronsko bančništvo 
ima svojo prihodnost in pričakuje
mo, da bomo tako povečali tudi 
svoj tržni delež."

AN

Na novinarski konferenci je  vodstvo Banke C e lje  predstavilo po
datke o devetm esečnem  poslovanju in novostih, ki jih uvajajo za 
svoje komitente. Med njim i je tudi dnevno-nočni trezor v Ž alcu .

»Z doseženimi rezultati smo za
dovoljni, saj smo kljub hudi kon
kurenci dosegli vrsto pozitivnih re
zultatov. Med največje kvalitativ
ne dosežke uvrščamo uspešno 
oblikovanje bančne skupine s 
Hmezad banko, s čimer se je tržni 
delež banke povečal na 5,52 od
stotka. Konec septembra je bilanč
na vsota banke znašala 102.689 mi
lijonov tolarjev in se je povečala za 
10 odstotkov. Tako smo med 28 
bankami trdno obranili peto me
sto v Sloveniji,« je med drugim de
jal generalni direktor Niko Kač in 
dodal, da svoje tržne možnosti v 
prihodnje vidijo pri uvajanju pokoj-

S a v in jč a n

T e l.: 7 1 7 - 3 3 3

d n j j
K E M IJS K O -T E K S T E L N O  P O D JE T JE , d. d., Ž alec

Hmeljarska ul. 1

O B J A V L J A  P R O S T O  D E L O V N O  M E S T O

P R O D A J A L C A

v p ro d a ja ln i ta ln ih  ob log  v Žalcu.

P O G O J I :  p o k l i c n a  š o la - p r o d a j a l e c  a l i  u s t r e z e n  

i z p i t ,  m o š k i ,  f i z i č n a  k o n d i c i j a .

D E L O V N O  R A Z M E R J E  Z A  N E D O L O Č E N  

Č A S ,  P O S K U S N O  D E L O  D V A  M E S E C A .

P o n u d b e  s p r e je m a  s p l o š n o - k a d r o v s k i  s e k t o r .

F A R M A

VETERINARSKA 
AMBULANTA d , , .
Podlog 1, 3311 Šempeter

( z a s e b n a  v e t e r i n a r s k a  a m b u l a n t a )

KJE? Podlog p ri Šem petru, v sm eri jam e Pekel 
Delovni čas: od 7. do 14. u re  
Dežurstvo: 24 u r na dan

(  A m b u l a n t a  z a  m a l e  ž iv a l i  j e  o d p r ta :  J

dopoldan: od  7. do  9. ure, 
popoldan: od  17. do  18. ure.
T e l . :  7 01-323 , m o b i t e l :  2 4  u r  n a  d a n  0 6 0 9  6 4 6 -2 0 2

UNIVRT, d.o.o. L E V E C
PON UJAM O KVALITETN E Ž IČ N E  VRVI, ze lo  prim erne  
z a  go zd arska  vitla. A-testi in garancija .
Tel.: 063/451-371 ali popoldan 063/707-634.____________

SERVIS GOSPODINJSKIH APARATOV
A N TO N  K IT E K ,SP
K a sa ze  107 g, P e tro vče  
tel.: 063/708-256  
m obite l: 0609/632-660

POPRAVILA: * p ra ln ih  stro je v  * 
* šte d iln ik o v  *

* su š iln ih  stro je v  *

* HITRO * KAKOVOSTNO * V NUJNIH PRIMERIH TAKOJ

nlnske reforme in prenovi plačilne
ga sistema v poslovne banke.

Med števllnil novostmi je Banka 
Celje v začetku oktobra ponudila 
svojim komitentom, samostojnim 
podjetnikom, ki imajo žiro račun v 
Celjski mestni hranilnici, poslova
nje z uporabo dnevno-nočnega 
trezorja. Gre za poseben predal, 
kamor se z uporabo magnetne kar
tice lahko oddajo gotovina, čeki, 
slipi Actlve In Active Eurocard, Ma
sterCard, položnice in virmani.

Prednosti, ki jih ponuja uporaba 
dnevno-nočnega trezorja, so v tem, 
da se lahko uporablja neodvisno 
od delovnega časa banke, banka 
pa skupni znesek gotovine in če
kov nakaže na žiro ali tekoči ra
čun že naslednji dan. Dnevno-noč
ni trezor bodo postavili tudi v Eks
pozituri v Žalcu.

j :  k .

A G RO  A V TO H ISA  
Š E M P E T E R
tel. 702-510, tel./faks: 702-610, 
GSM 041/672-300

POOBLAŠČEN I 
PRO DAJALEC VOZIL

D A E W O O
-(O*■«'F'

10.990 
all polog 
+ 175 DEM 
mesečno

N E X I A
I. 96 - 17.990 ali polog + 286 
DEM mesečno

I. 97 od 16.990 ali polog + 
270 DEM mesečno

od 16.470 DEM ali polog + 
262 DEM mesečno

od 22.440 dalje, promocijski popust 
3000 D EM ali polog + 357 D EM mes.

TRAKTORJI

MOBILNI TELEFONI 
NOKIA-PHILIPS 
že od 39.900 SIT d; 
tudi na obročno 
odplačevanje
Pri nakupu LANOSA in 
podarjamo turistični paket:
* najem apartmaja za 2-4 osebe za 7 

dni na Rogli v sodelovanju s turistično 
agencijo Dober dan Šempeter 

Za vse avtomobile in traktorje nudimo 
kreditno-finančne ugodnosti:
- bančni kredit T - 5%
- uredimo kreditno sposobnost
- menjava staro za novo
- kredit na položnice
- leasing za pravne in fizične osebe
- kredit z nepremičninskim jamstvom 
OBIŠČITE NAS - IZ AGRO AVTO HIŠE ACF

BOSTE ODŠLI ZADOVOLJNI

Elektronsko bančništvo D n e vn o -n očn i trezor tudi 
v Ž a lcu
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Jabolka že v novi hladilnici
N o v o  h la d i ln ic o  in  s o r t i r n ic o  S a d ja r s t v a  M iro s a n  je  o d p r l k m e t ijs k i  
m in is t e r  C i r i l  S m rk o lj

Konec lanskega leta se je  Sadjarstvo M irosan, d. d., lotilo za 
htevne naložbe - gradnje nove h lad iln ice  in sortirn ice  sadja. Po
stavili so ta hip najsodobnejša objekta na področju slovenskega 
sadjarstva. To je  poudaril tudi m inister za  km etijstvo, gozdar
stvo in prehrano C ir il Sm rkolj, ki je  po kratkem pogovoru s hm e
lja rji v Kasazah tudi uradno odprl h lad iln ico  in sortirnico.

Pred odprtjem sta direktorica Ma
rija Bukovec in tehnični direktor Vla
do Korber predstavila podjetje in 
novi pridobitvi na tiskovni konferen
ci. Sadjarstvo Mirosan na 100 hek
tarih zemljišč na leto pridela okoli 
3.700 ton jabolk, na 10 hektarih pa 
od 120 do 160 tisoč sadik sadnega 
drevja. Zaradi premajhnih hladilni- 
ških zmogljivosti so morali doslej 40 
odstotkov letine prodati jeseni, ko 
je cena jabolk najbolj neugodna, ve
čino pa tudi nemškemu kupcu, ki je 
sadje skladiščil in spomladi prodal 
pod svojo blagovno znamko. Osta
la jabolka so skladiščili v štirih hla
dilnicah v različnih krajih Slovenije.

V Mirosanu so se zato odločili za 
gradnjo svoje hladilnice in sortirni
ce sadja. Z gradnjo so pričeli decem
bra lani. V hladilnici je prostora za 
dva tisoč ton jabolk. Sestavljena je 
iz dvanajstih celic, od katerih jih je 
osem sposobnih sprejeti 160 ton ja
bolk, dve 170 in dve 75 ton. V ho
dniku je mogoče za krajši čas shra
niti še okoli 200 ton jabolk. Vse ce
lice so opremljene s stroji za vzpo
stavitev kontrolirane atmosfere z ze
lo nizko vsebnostjo kisika. Vsi para
metri se zapisujejo v računalniku za 
celotno dobo skladiščenja. Vse to 
omogoča daljše skladiščenje jabolk 
zahtevnejših kultivarjev, pa tudi nji
hova kakovost ob prodaji je boljša.

V sortirnici je mogoče sortirati 4 
tone jabolk na uro po teži, obsegu, 
dolžini, barvi (rumeni, rdeči in zele
ni) in kakovosti. Praznjenje embala
že je vodno, tako da se jabolka pri 
tem ne poškodujejo. S pomočjo ra
čunalnika in kombinacijo vseh pa
rametrov lahko v Mirosanu sortira

jo jabolka po želji do osemnajst raz
ličnih kakovosti, kolikor je tudi 
izhodov na pakirne linije. Pakirne li
nije so opremljene s transportnimi 
trakovi, ki so krmiljeni prek senzor
jev. Prazno embalažo skladiščijo nad 
sortirnico, vsa pa je označena s sti
lizirano siničko, kar je znak za slo
vensko integrirano pridelavo sadja. 
Prav sortirnica omogoča pripravo ja
bolk tudi za najbolj zahtevne trge, 
na katere so do sedaj prodajali le 
nepakirano sadje.

erth, sortirni stroj pa je nizozemski 
(Creefa).

Žal se Mirosan prav v tem letu so
oča s katastrofalno letino jabolk, in 
to zaradi pomladanske pozebe in 
maja še toče. Nekaterih sort jabolk 
je kar za polovico manj, v celoti pa 
je bila letina manjša za 40 odstot
kov. Vendar so jabolka kupili od 
kmetov, tako da je hladilnica kljub 
vsemu polna. Tudi sicer pa je ta na
menjena vsem pridelovalcem sad
ja, ne le potrebam Mirosana. Teža
ve imajo tudi zaradi denacionaliza
cije. Zaradi še vedno nerešenih de
nacionalizacijskih zahtevkov na
mreč ne morejo obnavljati nasadov, 
kar je pogoj za pridelavo kakovost
nega sadja.

Nova hladilnica Mirosana bo med 
drugim omogočila prodajo jabolk

C iril Sm rkolj (na desni), M arija  Bukovec, Vlado Korber in župan  
M ilan Dobnik

Vrednost naložbe je bila 401 mi
lijon tolarjev, od tega je 15 odstot
kov sredstev Mirosana, 24 odstot
kov je prispevalo kmetijsko mini
strstvo, 45 odstotkov je kredit tuje 
banke, ostalo pa kredit domače 
banke. Izvajalec gradbenih del je bi
lo podjetje Pluton iz Prebolda, izo
lacijski in strojni del je postavilo 
nemško podjetje Platenhardt & Wi-

pod lastno blagovno znamko. Pride
lati kakovostnega sadja z znanjem, 
ki ga imajo slovenski sadjarji, ni tež
ko, je poudaril tudi minister Smrkolj, 
veliko težje je to sadje prodati v tu
jino. Med prvimi, ki bodo uspešni 
pri tem, bo po ministrovem prepri
čanju Sadjarstvo Mirosan.

K. R., foto: T. T.

1*!
m

m onmu mn mi
dclctai

M O N I

m

M E T R O
d .  d . ,  C e l j e

O D P R T JE  N O VE PR O D A JA LN E
V  P E T E K ,  2 8 .  N O V E M B R A  1 9 9 7 ,  O B  1 0 .  U R I

N A  F IL IP O V E M  T R G U  V  Ž A LC U
*  M O Š K E  IN  Ž E N S K E  B U N D E

od 7.990,00 do 9.990,00 SIT

* OTROŠKE BUNDE
od 2.990,00 do 4.990,00 SIT

* FLANELA SRAJCE
po 1.490,00 SIT

* MOŠKE SRAJCE, v štirih barvah
1.690,00 SIT

* ŠPORTNI COPATI USNJENI 
SPALDING in VITAL

akcijska cena 2.990,00 SIT

m M
dcictas

Čas za sajenje 
sadnega 
d rev ja_______

Jesenski ča s, ko so ju tra 
n je  tem p erature  že  dovolj 
n izk e , č e z  dan pa se še ne
koliko ogreje, je  n a jp rim er
nejši za  sa jen je  sadnih  d re 
v e s, g rm ič e v ja  in d ru g ih  
drevn in . N a Sadjarstvu  M i
rosan v K asazah  so že  p r i
č e li  p ro d a ja t i sa d ik e , na 
voljo  pa je  več  kot 30  sort 
jab lan  na ra z ličn ih  p o d la
gah, 20 sort hrušk , več  sort 
sliv, če šen j, v išen j, breskev, 
n e k ta rin , m a re lic ,  ku tin , 
lesk , rdečega in črnega r i
b e za , jo ste , m a lin , rob id ; 
am erišk ih  b oro vn ic, ak tin i
d ij, o rehov in v inske  trte, 
ki se sad ita  p o zn e je . Sad i
ke so ze lo  dobre kakovosti, 
z a  cen e  pa p rav ijo , da so 
ostale  takšne kot lan i. S a
d ike je  m ogoče kupiti vsak  
dan , m anj vešč im  pa so na 
voljo  tudi nasveti strokov
njakov.

N a M iro sanu  so vzgo jili 
1 10  tiso č sadn ih  sad ik , od 
teh jih  bodo kar 30  tisoč iz 
v o z ili. Kot nam  je  povedal 
t e h n ič n i  d ir e k t o r  V la d o  
Korber, bodo sad ike izv o z i
li p redvsem  v N em čijo  in 
B e lg ijo , k je r  so  z e lo  z a 
htevn i, vzgaja jo  pa že  okoli 
160 tiso č sadn ih  sad ik , ki 
bodo p rim ern e  za  sa jen je  
prih odn jo  jesen .

T. Tavčar

Več kot
7 tisoč ton 
sladkorne pese

V  S a v in jsk i do lin i za d n je  
č a se  p r id e lu je jo  tu d i vse  
v e č  s la d k o rn e  p e se . Letos  
je  b ilo  s to  k u ltu ro  p o se
ja n ih  v e č  kot 1 5 0  ha p o 
v rš in , h e k ta rsk i donos je  
b il okrog  4 0  do 5 0  to n  na  
h a , k a r p o m en i,d a  so  v S a 
v in j s k i  d o l in i  p r id e la l i  
okrog  7 t is o č  to n  s la d k o r
ne p e se  z a  to v a rn o  s la d 
k o rja  v  O rm o ž u .

T. Tavčar

T R G O V I N A  IN  S E R V I S  D .D .  P E  C E L J E
M ik lo š i č e v a  5 ,  t e l e f o n :  0 6 3  4 4 3 - 0 3 3

^  C H R Y S L E R  J e e p
CH ERO KEE i n  W RAN GLER

P R I B L I Ž U J E  S E  Z I M A  !!!
NE BODITE ODVISNI OD VREM EN A IN RAZM ER NA CESTI

P R E S E N E Č E N J E  Z A  K U P C E  

D R U G E G A  C H R Y S L E R J A  V  D R U Ž I N I

O D  4 9 .9 9 0  D E M  D A L J E  O D  4 0 .4 8 5  D E M  D A L J E

N A G R A D A  Z A  Z V E S T O B O
3 -5 %  P O P U S T A  O B  N A K U P U  D R U G E G A  A l  l 

T R E T J E G A  C R Y S L E R . J A  V  D R U Ž I N I

KREDITI ZE OD TOM+5% DALJE 
LIZING DO 5 LET 
RABLJENO ZA NOVO

L A D A  N IV A
Z A N E S L J IV O S T  V  
S N E G U  IN M R A Z U , 
N A  C E S T I IN V  
B R E Z P O T JU :
O D  1 . 4 8 5 . 0 0 0  S I T
D A L JE .

B O G A T O  B O Ž IČ N O  
Ž R E B A N J E

VSI KUPCI SO D ELUJEJO  V NAGRADNEM  
ŽREBANJU ZA BOGATE N AGRADE.

ŽREBANJE BO 20. 12. 1997

(SAVINJSKA BO RZN O 
PO SREDN IŠKA  
DRUŽBA, d d , ŽALEC

O D K U P U J E M O  P R I V A T I Z A C I J S K E  D E L N I C E

p o  n a j v i š j i h  d n e v n i h  c e n a h :

PIVOVARNA LAŠKO 3.600,00 SIT GORENJE
SAVA KRANJ 6.500,00 SIT POTROŠNIK
JUTEKS ŽALEC (B, D) 1.000,00 SIT CINKARNA
JUTEKS ŽALEC (G, C) 1.350,00 SIT in druge.

1.000. 00 SIT 
800,00 SIT

5.000. 00 SIT

P o s r e d u je m o  p r i  n a k u p u  i n  p r o d a j i  v s e h  v r e d n o s t n ih  p a p i r j e v  n a  
L j u b l j a n s k i  b o r z i ,  d .d .

S m o  č lan i L ju b ljan sk e  b o rz e , d.d., L ju b ljan a  in  č lan i K D D , d.d., L ju b ljan a  in  e d in i v  
ža lsk i o b č in i, k i se u k v a r ja m o  s to  d e jav n o s tjo .
Z a  vse in fo rm a c ije  sm o  v am  n a  v o ljo  n a  te l. š t. 7 1 5 - 5 7 2  in  7 1 5 - 5 7 3 .
O b iš č e te  n as la h k o  n a  se d ežu  d ru ž b e  v I. n a d s tro p ju  p o s lo v n e  s ta v b e  n a  S av in jsk i c. 
21 (nad  b is t ro je m  T anja).
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Skiro, d. o, o. iz Prebolda

Z nanje in izkušnje - pot do uspeha
P r o d a ja  in  s e r v is i r a n je  v i l ič a r s k ih  g u m  in  še  k a j

V Preboldu od prve polovice letošnjega leta deluje tudi pod
jetje  Skiro, d. o. o. Za tem imenom se "skriva" lastnik firm e, 
ki ima za sabo nekajletne izkušnje in znan je  pri programu, s 
katerim  se sedaj pojavlja na slovenskem  trž išču . Ta mož je  
Boris C ilenšek iz Prebolda, ki se ga m arsikateri preb ivalec  
naše doline spom inja kot partnerja podjetja Partner iz C e lja  
ozirom a po prodajnem  programu te firm e, ki je  sedaj sestav
ni del program a poslovanja nove firm e Skiro. Poleg tega pa 
am biciozen  poslovnež Boris C ilenšek  postaja vse bolj znan  
tudi kot zastopnik nem ške firm e H efele, ki je p roizvajalka  
silosne oprem e za pekarne in ita lijanske firm e Del O ro , ki 
proizvaja  vso drugo pekarsko opremo.

Nedavno tega smo ga obi
skali v poslovnih prostorih 
podjetja na Reški cesti 27 v 
Preboldu in z njim opravili za
nimiv pogovor.

Po sa m o s to jn i p o ti
Boris Cilenšek je bil, kot 

smo zapisali v uvodu, že vr
sto let zasebnik.

"V času mojega dosedanje
ga aktivnega dela sem preho
dil kar zanimivo pot. V  SIP-u 
v Šempetru in nato v Avto Ce
lju sem se izučil za avtoklepar
ja. Po končanem vojaškem ro
ku sem se kot avtoklepar za
poslil v šempetrskem Avtopre- 
vozu. Ob delu sem nato opra
vil tehnično šolo in postal 
vodja avtoparka. Nisem miro
val, saj se mi je zdelo, da v Av- 
toprevozu ni več prave per
spektive. Odšel sem v Avto- 
tehniko Celje, kjer smo tisti čas 
delali na področju kooperaci
je, ki se je takrat izredno raz

vijala. Letno smo izdelali prek 
5000 motorjev. Organizirali smo 
dejansko vse: od nabave, izdela
ve-in prodaje teh motorjev. Tam 
sem bil zaposlen sedem let in ko 
se je v Sloveniji začel podjetniški 
val, sem se tudi jaz s kolegoma 
odločil, da stopimo na samostoj
no pot. To je bil resnično pravi 
izziv, saj smo zapustili sicer izre
dno uspešno firmo. Mi smo žele
li biti še uspešnejši in že leta 1991

smo dosegli soliden poslovni re
zultat ter se dobro uveljavili kot 
firma Partner. V želji po popolni 
samostojnosti, sem letos začel na 
svoje z novo firmo Skiro. S kole
goma smo si razdelili programe 
in tako v bistvu sedaj samo na
daljujem tisto, kar sem že delal 
kot vodilni delavec firme Partner."

Š iro k o  z a s t a v l je n i  c i l j i
Boris Cilenšek je nedvomno 

človek izzivov. Poslovnost mu je 
zlezla pod kožo in zato mu idej 
in želja ne manjka. Z znanjem, ki 
si ga je v vseh teh letih pridobil v 
šolah in na delovnih mestih po 
že omenjenih podjetjih, pričaku
je, da bo uspešen tudi kot lastnik 
te nove firme. Končno ima za sa
bo izkušnje kot nekdanji vodja 
avtoparka, kot vodja kooperaci
je in komercialni direktor koope

racije pri programu motorjev TO 
RI in kot vodja prodaje pri firmi 
Partner.

"V firmi Partner sem delal v 
glavnem s programom viličarskih 
gum, pri prodaji Savinega progra
ma, ki ga je SAVA začela izdelo
vati leta 1993. To so gume super 
elastik za viličarje in ostale trans
portne naprave. To je čisto po
sebna guma, ki se je takrat šele 
začela uveljavljati na našem trži
šču. S transportnimi gumami smo 
delali vseh sedem let, kar sem bil 
v naši skupni firmi Partner. Poleg 
tega smo delali tudi s programom 
Tomosa, imeli smo veleprodajo 
za nekdanjo Jugoslavijo pa tudi 
izven naših meja. Oba programa 
sedaj nadaljujem v lastni firmi. 
Poleg tega sem se povezal tudi z 
uvozniki viličarskih gum, saj na
ša podjetja nimajo samo viličar

jev slovenskih proizvajalcev. S 
tem mi je omogočeno servisirati 
prav vse viličarje, ne glede na 
proizvajalca viličarja. Dejansko ni 
viličarske gume ali gume za na- 
kladače, ki je ne bi imeli. Večina 
tega je v zalogi, tisto, česar mo
goče ni, pa je možno dobiti v ze
lo kratkem času. Enako velja tu
di za traktorske in tovorne gu
me. Stremim, da bi v prihodnosti 
imeli kompleten servis vseh gum. 
Že sedaj pa ob ponudbi široke 
palete raznovrstnih viličarskih 
gum ponudimo podjetjem tudi 
svoje servisne usluge oziroma 
montažo. To pa je tisto, kar daje 
firmi potrebno širino in uspe
šnost. V sklopu tega pa je tudi še 
prodaja rezervnih delov za vili
čarje."

P ro g ra m
p e k a r s k e  o p re m e

Že v uvodu smo zapisali, da je 
Boris Cilenšek tudi zastopnik 
nemške firme Hefele, ki proizva
ja silosno opremo za pekarne ter 
italijanske firme DEL O RO , ki 
proizvaja pekarsko opremo in pe
či. Za kaj pravzaprav gre?

"Z racionalizacijo v pekarstvu 
nikoli ne moremo začeti dovolj 
zgodaj. Namreč, že na prvem ko
raku na poti h gotovemu izdel
ku, pri silaži surovin, lahko pri
hranimo precej časa, denarja in 
materiala, hkrati pa bistveno 
izboljšamo kakovost. Veliko je 
stvari, ki govorijo temu v prid. Pri
merna silosna oprema pekom 
omogoča, da pri nakupu surovin 
- moke dosežejo znatne količin
ske popuste. Omogoča jim bist
veno lažje delovne pogoje, saj ni 
več nošenja težkih vreč, moknat 
prah pa ne obremenjuje pljuč za
poslenih. Zelo hvalevreden je tu
di boljši izkoristek surovin, saj pri 
vsrkavanju kisika s prezračeva

njem silosa pridobi moka dva 
odstotka na teži, kar je največ
ja prednost te opreme, boljši 
okus zaradi boljšega vpijanja 
vode in boljšo kakovost konč
nih izdelkov. H kompletnosti 
te ponudbe pa sodijo tudi 
stroji in peči italijanskega pro
izvajalca DEL ORO, ki omo
gočajo izdelavo prek 150 ka
kovostnih končnih pekarskih 
izdelkov. Vsekakor gre pri teh 
dveh programih za gospodar
no rešitev sleherne pekarne, ki 
želi imeti predznak moderna 
pekamaj' še dodaja naš sogo
vornik Boris Cilenšek.

D r u ž in a  
in  šp o rt

Ob vsem aktivnem in psiho
fizično napornem delu si Bo
ris Cilenšek najde čas tudi za 
sprostitev. Je navdušen šport
nik in z njim vred tudi vsa dru
žina. Hčerka je zelo dobra pla
valka in je članica celjskega 
Neptuna. Hčerka obiskuje 
srednjo tehniško gradbeno šo
lo, sin pa v Mariboru študira 
računalništvo in informatiko. 
Žena pa je zaposlena v TT Pre
bold kot vodja prodajalne. 
Družinsko firmo si je Boris za
mislil tako, da bo po konča
nem šolanju zaposlil oba svo
ja otroka. Ker mu je vse, kar si 
je zadal, dokaj dobro uspelo, 
se lahko nadejamo, da bo tu
di tokrat tako.

Takšen je torej Boris Cilen
šek in takšnaje dejavnost nje
gove firme. Ce želite podrob
nejše informacije ali njegove 
usluge, vam priporočamo, da 
ga pokličete po telefonu na 
številko 724-050 ali na mobi
tel 041 678-775.

EP - da

Slikopleskarstvo Herman

$ trdim  delom  do u sp ešn ega  podjetnika
T rg o v in a  IR A  - n o v o  p o g la v je  v  ž iv l je n ju  Ire n e  in  A lb in a  H e r m a n

Prebold je  nedolgo nazaj postal bogatejši za  nov sp ecia liz iran  
trgovski lokal. V  poslovno-stanovanjskem  objektu, ki je  bil 
zgrajen  pred letom dni, sta ga odprla zakonca Irena in A lbin  
Herm an iz  Prebolda. Z njim  odpirata novo poglavje v ž iv lje 
n ju , razvoju in uspešnosti Slikopleskarstva H erm an, ki sodi 
med najuspešnejša tovrstna podjetja ne le v žalski občin i, am 
pak tudi š irše. S to trgovino se A lbinu Herm anu uresniču je  
dolgoletna že lja  imeti trgovino, ki bo im ela vse, kar potrebuje  
pri svojem delu. Velik izz iv  pa je  to tudi za ženo Ireno, ki to 
trgovino vodi. Z  njo ne bosta le zakonska, am pak tudi poslov
na partnerja .

Odprtje njune trgovine, ki 
stoji v stavbi, kjer je za vlaga
telja MIK - trade veliko delo 
opravilo tudi Slikopleskarstvo 
Herman, je priložnost, da po- 
bliže predstavimo Albina Her
mana, njegovo družino, delo, 
prodajni program trgovine in 
še kaj.

O d  v a je n c a  do
u s p e š n e g a
p o d je tn ik a

Zgodba Albina Hermana in 
njegove delovne uspešnosti se 
pravzaprav začenja tam, kjer 
se začenjajo zgodbe še nekaj 
njegovih pleskarskih kolegov. 
Preboldčani bodo takoj vede
li, da imamo v mislih izredno 
uspešnega obrtnika - slikople- 
skarja Franca Golavška iz Pre
bolda.

"Franc Golavšek je bil sicer 
strog, a zelo dober mojster. 
Veliko nas je naučil in nam ta
ko dal dobro podlago za sa
mostojno pot. Pri njem sem bil 
zaposlen vse do njegovega

odhoda v pokoj. Torej dobrih 13 
let. Po dograditvi stanovanjske 
družinske hiše v Preboldu sem 
vzel svojo obrt. Za mano je se
daj že skoraj 13 let trdega zaseb- 
ništva. Ko se danes ozrem na pre
hojeno pot, sem zadovoljen, res 
pa je, da je to plod samo vestne
ga, zagnanega in trdega dela od 
jutra do večera. Brez tega danes 
tudi ne bi odpirali te trgovine," 
pravi Albin in se narahlo nasmeh
ne.

Takrat, leta 1985, ko se je odlo
čal, kako in kaj, ni bilo lahko. Že

na je bila na porodniški, pravkar 
so se preselili in denarja ni bilo 
veliko. Odločala sta se med že
nino in njegovo obrtjo. Boljša 
perspektiva se je kazala na Albi
novi strani. Danes sta oba zado
voljna, da sta se tako odločila, saj 
je tako žena imela več časa za 
dom in družino.

K a k o v o st  in  
z a d o v o ljs tv o

Albin Herman je v tem času iz 
vajenca in slikopleskarskega de
lavca postal uspešen samostojni 
podjetnik. Zdaj, ko so odprli tr
govino IRA, so se zaposlenim pri 
njem pridružili še žena Irena, po
slovodja trgovine, in prodajalec. 
Kljub temu da ima Albin dobro 
in pridno delovno moštvo, ki se 
mu občasno pridruži še kakšen 
"malar" je pri prevzetih delih ve
dno prisoten ne le kot šef, am
pak večinoma z vso potrebno sli- 
kopleskarsko opremo in orod
jem. Ves čas je bil navajen trdo 
in pošteno delati in tudi sedaj, ko 
mu morda tega ne bi več bilo tre
ba, vsaj ne toliko, ne more iz svo
je kože.' Njegov moto je kako
vostna storitev in vsestransko za
dovoljstvo naročnika oziroma 
vlagatelja. Ker je tako, mu dela 
resnično ne manjka. In kje ga lah
ko največkrat dobimo pri delu?

"Pravzaprav na več krajih, saj 
lahko hkrati delamo na dveh, 
treh mestih. Moj prvi večji objekt 
je bil samski dom rudnika Vele
nje - sedaj GOST Velenje. Istoča

sno smo prevzeli delo v Keramič
ni industriji Liboje. S tem so bila 
moja priporočila vedno boljša. 
Danes tako v glavnem delam za 
Rudnik Velenje, Zdravstveni 
dom Velenje, za slovensko voj
sko v celotni zahodnoštajerski 
pokrajini, za Zdravilišče Laško, 
MIK trade, Zlati "D" in druge. Tre
nutno smo kot podizvajalci PLU
TONA zaposleni pri fasadi na 
preboldski cerkvi, takšnih del pa 
smo doslej opravili že več. Trgo
vina in ostali funkcionalni prosto
ri so bili deloma prisluženi v obli
ki kompenzacije za opravljena 
dela na tem poslovno-stanovanj
skem objektu. Poleg želje in vse
ga ostalega je tudi.to pospešilo 
odprtje trgovine."

Im e  p o  g ršk i b o g in ji
Specializirana trgovina s sliko- 

pleskarskim orodjem in materi

alom zakoncev Herman ob Hme
ljarski cesti v Preboldu si je, kot 
smo že večkrat povedali, nadela 
ime IRA. Ko sta izbirala ime, sta 
mislila na grško boginjo, ker pa 
sta črki povezani tudi z njunima 
imenoma, je bila odločitev še 
preprostejša. In kakšen izbor vam 
ponuja ta "grška boginja" trgovi
na IRA? O  tem Irena Herman, ki 
je 12 let delala v Mikovem skla
dišču končnih izdelkov, zadnje le
to pa v njihovi industrijski pro
dajalni, kjer si je nabrala tudi ne
kaj izkušenj v trgovskem pokli
cu. Med tem časom je opravila 
še potrebno izobraževanje in 
svoji srednješolski izobrazbi do
dala nekaj izpitov za poslovodno 
delo.

"Ker je mož že tako dolgo v 
tem svojem poklicu, lahko rečem 
da premore naša trgovina resnič
no skoraj vse, kar potrebujejo sli-

kopleskarji in drugi, ki uporab
ljajo barve, lake in druge po
dobne materiale. Naši doba
vitelji so slovenski proizvajal
ci, imamo pa tudi materiale 
nemškega podjetja KRA- 
UTOL. Za njihov program smo 
se odločili, ker mož zlasti v 
Zdravilišču Laško večinoma 
dela s tem materialom, kar je 
tudi zahteva arhitektov. To so 
izredno kakovostni, svetovno 
priznani materiali in mislim, 
da bodo po njih radi segali tu
di drugi porabniki. Poleg tega 
so na naših policah razna 
orodja, vključno s široko izbi
ro pištol za brizganje barve in 
razna čistila. Posebej bi po
udarila, da bomo prvi v Slo
veniji prodajali čistila firme 
MILLA iz Zagreba, ki imajo že 
desetletno tradicijo.

Vsekakor pa se bomo spro
ti prilagajali potrebam in že
ljam kupcev.ter tako trgovino 
IRA naredili prijazno in v za
dovoljstvo vseh!" pravi Irena 
Herman.

Za zakjuček predstavitve 
slikopleskarstva Herman in tr
govine IRA povejmo še nekaj 
besed o njihovi družini. Imajo 
tri otroke, najstarejša hči Mo
nika je že poročena, Tadeja 
hodi v sedmi, Klemen pa v če
trti razred osnovne šole v Pre
boldu. Kot družina največ ča
sa preživijo skupaj na morju, 
pozimi pa gredo radi v topli
ce, če je mogoče, tudi malo 
na smučarijo. Sicer pa ob ta
ko zagnanem delu ni prav ve
liko časa za dopustovanje. To
liko torej o Hermanovih, nji
hovem delu in življenju. Če 
vas zanima kaj več o slikopler- 
skarstvu ali njihovi trgovini, jih 
lahko pokličete po telefonu: 
724-039, mobitel: 0609 626-



S loven ska  vas na  
B u rk lčevem  hribu

O b  razprav i o prodaji hotela Prebold je  podjetje C-Ring p ri
p ravilo  tudi predlog oživ itve hotela. To podjetje, ki ima sedež v 
Latkovi vasi, bi v prim eru nakupa hotela v njem  ustanovilo ra
čunalniški izobraževaln i center, im eli bi svoje poslovne prosto
re, u red ili tudi trgovinski center, v m anjši meri pa še ohranili 
hotelsko dejavnost. Ker pa gre za  izredno zahtevno naložbo in 
ker se bo hotel prodajal na javni dražb i, d irektor C-Ringa Jožef 
K lančn ik  o tem projektu zaenkrat še noče govoriti. Potrdil pa 
je , da resno razm išlja  o postavitvi tako im enovane slovenske  
vasi iz 18. stoletja.

Ideja za gradnjo značilne sloven
ske vasi iz 18. stoletja se je porodi
la v povezavi s trženjem hotelske 
dejavnosti. Takšne značilne vasi iz 
posameznih obdobij poznajo v tu
jini in menda so precej dobro obi
skane. Omenjena slovenska vas bi 
stala na tako imenovanem Burklče
vem hribu, približno kilometer in 
pol jugovzhodno od Prebolda.

90.000 kvadratnih metrov velika lo
kacija je na hribu, katerega vrh je 
469 metrov visoko in od koder je 
zelo lep razgled na Savinjsko doli
no. Po zgodovinskih zapiskih je bil 
prav na tem vrhu v 12. stoletju zgra
jen grad, ki naj bi bil eden najsta
rejših gradov na Slovenskem. V 
17 stoletju je bil porušen, tako da so 
danes vidni le še ostanki ruševin v

TR G O V SK O  IN PROIZVODNO P O D JE T JE
UN IVERZUM  d.o.o.
BELA TEHNIKA, AKUSTIKA 
REZERVNI DELI: tomos, rog, 
fiat, škoda, lada, motoma kolesa

Cenjene kupce obveščamo, 
da bomo odprli

tudi na FILIPOVEM TRGU V ŽALCU

POSLOVALNICO
z bogato  in pestro  izbiro:

* BELE TEHNIKE * AKUSTIKE * MOTORNIH KOLES * 
SKUTERJEV * ŠPORTNIH in REKREATIVNIH KOLES *

Za vse našteto nudimo tudi REZERVNE DELE.
N aš slogan je:

S a v in j č a n

Z a  40  let 40  vrhov
Planinsko društvo Polzela, ki je 

zelo delavno, je pred tremi leti za
čelo akcijo Za 40 let 40 vrhov. 
Društvo namreč prihodnje leto pra

znuje 40-letnlco svojega delovanja 
in ta jubilej želi proslaviti tudi ta
ko.

Med planinci, ki sodelujejo v ak-

obliki manjših jam in grobih obri
sov vodnega jarka oziroma ceste. 
Ob vznožju hriba stoji stara kmeč
ka hiša, okoli katere naj bi zgradili 
zgodovinsko vas, ki bi imela vse po
trebne zgradbe: kmečko hišo, trgo
vino, krčmo, kovačnico, kapelico in 
podobno. Vas bi bila namenjena tu
rističnim družinskim ogledom in 
sprostitvi, seveda pa bi gostinska

ponudba prav tako temeljila na po
nudbi značilnih slovenskih jedi iz 
istega zgodovinskega obdobja.

Gre za precej ambiciozen, fi
nančno zahteven, a prav gotovo 
zanimiv projekt, ki bi bil poleg oži
vitve hotela nedvomno velik ko
rak naprej k turistični oživitvi Pre
bolda z okolico in celotne Savinj
ske doline. K. R.

G o s t i š č a  Š t o r m a n  v a s  

V s a k  r a č u n  z a  k o r i š č e n c  k o n z u m a c i i e  
z a  ž r e b .  J a v n o  p o n o v o l e t n o  ž r e b a n f e  b o  v  h o t e l u

f i l ? T E N E R IF E  tedenski paket 
^  osebi na KANARSKIH

ITEl ŠTORMAN Z B
_ tdenski paket za dve osebi

>KE TOPLICE hotel AJDA
• I  I  ■ » J . » — . .  . L !

ÉSîSS1?

ciji, je veliko takih, ki so 40 vrhov 
podvojili ali celo potrojili. Sobot
na slovesnost je bila v Planinskem 
domu na Gori Oljki, udeležilo pa 
se je je veliko planincev, večina ti
stih, ki so prvič zaključili z osvaja
njem 40 vrhov in za to prejeli ki
pec planinca. Tisti, ki so to opra
vili drugič ali tretjič, pa so dobili 
priponke. Letos je kipec planinca 
prejelo 64 planincev iz več kot 30 
društev Slovenije. Na sliki: Predse
dnik Planinskega društva Polzela 
Vili Vybihal podeljuje kipec planin
ca Slavi Ojsteršek.

T. TAVČAR

Z d ru ž e n je  
tu rističn ih  
k m e tij_______

V zače tku  novem bra je  
b i l  v Termah Z reče  usta
novn i občn i zb o r Združe- 
nja slovenskih tu r is tič n ih  
km e tij. V S loveniji se s tu 
r iz m o m  u k v a r ja  o k o l i  
400 km e tij, p r ib liž n o  300  
pa si še ure ja  vse p o tre b 
no za to  dejavnost.

Za trž e n je  tu r is t ič n ih  
k m e tij je  do nedavna skr
bela spec ia liz irana  tu r i 
s tična agencija  Vas, k i  pa 
je  šla decembra la n i v ste
č a j. Letos s p o m la d i so 
p re d s ta v n ik i tu r is t ič n ih  
k m e tij s celjske reg ije  da li 
p o b u d o  za u s ta n o v ite v  
zd ružen ja  slovenskih tu 
r is t ič n ih  k m e tij, k i  so jo  
p o d p r le  tu d i k m e tijs k e  
svetovalne službe in  m i
n is trs tvo  za k m e tijs tv o . 
Na ustanovnem  zbo ru  so 
sp re je li s ta tu t zd ružen ja  
in  p rog ram  dela za le to  
1998.

EMKEY-CENTER 
Izdelava ključev-gravlranfe

> N O V O  • N O V O  .
IZDELAVA SPECIALNIH IN KODIRANIH AVTOKUUČEV

L E N A  L E V E C
Tel.: 063/4051-121

«ŒK / * *

m n

PONUJAMO VAM:
f HRANO PO NAROČILU 

MALICE
TURISTIČNI MENI 

SLOVESNE OBROKE 
SKUPINSKE OBROKE 
OHCET PO DOMAČE 

PICE
LADOLEDE, SADNE KUPE, 
SLADOLEDNE NAPITKE 

ŽIVO GLAS80 PRILOŽNOSTNO j 
A • POLPENZIONE

Z VESELJEM VAS 
PRIČAKUJEMO OB 
PRAZNOVANJIH 

IN DRUGIH 
DRUŽABNIH 
SREČANJIH,

KI SO 
PRED VAMI.

^  /mr

m n

F ILA Č

G O S T I  S C  E
SLOVAN TROBEJ

V oktobrski številki Savin jčana je  bil na posnetku poslovni 
center, Filipov trg v Žalcu .

P reje li smo veliko dopisnic s p raviln im i odgovori, izm ed  
njih  pa smo izžreb a li tri, ki bodo nagrade preje li v uredništ
vu. To so:

1. D A N IC A  K O S, Studence 22, Ž a lec
2. M IJA K R ŽIŠN IK , Cesta Žalskega tabora 5, Ž a lec
3. M ARIJA B U Č A R , Latkova vas 107 Prebold
Tokrat pa vas sprašujem o, kje je  ta lovski dom?
(foto: T. T.)
Odgovore pričakujem o do 5. decem bra 1997.

M o rd a  veste, kaj je to?

Modni 
Kaplja 
PREBOLD 
*  063/724-226

ŽENSKE,
OBLEKA PO M E R I J E  VAŠA PRAVICA.

OBIŠČITE N A S  V  NOVEM M ODNEM  SA L O N U  ZALA  
V PREBOLDU. ZA VAS IZDELAM O Z IM S K I PLAŠČ, 
J A K N O , K O ST IM  A L I  SVEČAN A OBLAČILA ZA  
PR IB LIŽA JO Č E  S E  P R A Z N IK E  I N  M ATU RAN TSKE  
PLESE.

V a b im o  v a s  v  
S a lo n  Z A L A , t e l .  7 2 4 - 2 2 6



Am atersko g ledališče Vrba iz Vrbja pri Ž a lcu  p raznuje  20- 
le tn ico  delovanja. Ker je  to vesel in lep dogodek, so se o dloči
li, da bodo svoj jub ile j proslavili s kom edijo francoskega ko
m ediografa G . Feydoja O d likovan je .

G re  za hudomušen način  p rikazovanja grebatorstva za naj
raz ličn e jša  odlikovanja, p rizn an ja , ugled, pa če  si to za s lu ž i
mo ali ne. Pripravljeni smo storiti vse, ne glede na ceno. V se
kakor ima kom edija nam en zabavati in razveseljevati g ledal
ce , obenem  pa jih  napeljati tudi k razm išljan ju  o obravnavani 
tem i.

Po besedah rež iserja  Jožeta Kran jca , ki kot rež iser večkrat 
sodelu je s to gledališko skupino, so vaditi p riče li že  m arca,

fm leti so im eli nekaj počitn ic, sedaj pa se intenzivno priprav- 
ja jo  na prem iero, ki bo v soboto, 22. novem bra, ob 20. uri v 

dvorani Dom a krajanov v Vrbju. Kom edije so pravilom a igral
sko zelo  zahtevne, v O d likovanju  nastopajo Andrej Čehovin, 
M arjana Topolovec-D olinšek, Jelka Štorm an, Franci Že lezn ik , 
Jože in Lea M eh, M ilan  Vogrinc, Jaka Jeršič, Karm en Pokorny, 
Sabina Cokan in tri p lesalke. Za glasbo in luč skrbi Srečko  
Štorm an. S kom edijo nam erava skupina tudi gostovati. Na s li
ki: Z  ene od zadn jih  vaj pred prem iero kom edije O d likovan je .

T. TAVČAR

M a li ku ltu rn i 
v Petrovčah

k n jižn ica  Petrovče je  v sodelovanju z osnovno šolo  
21. oktobra organ izira la  srečan je  z dom ačinko, gospo Jožico K ri
vec, ki je  pri za lo žb i D R U M A Č  iz M aribora izdala svoj kn jižni 

:, povest A LEN K A .

Slikoviti plakati, delo učencev 
OŠ, so zvabili v glasbeno učil
nico številne avtoričine znance 
in prijatelje. Po kratkem kultur
nem programu je zapel tudi 
MPZ iz Petrovč, gospa Metoda 
Uranjek pa je toplo pozdravila 
Lepšinovo Jožico, kot jo imenu
jejo Petrovčani, osvetlila njeno 
življenje ter prebrala del Svaj- 
nerjeve pohvalne ocene h knji
gi. Za primerno ozračje je po
skrbela gospa Breda Šip, ki je ze
lo doživeto interpretirala kratek 
odlomek iz povesti. Sprva z ra
hlo tremo, nato pa zelo sprošče
no je avtorica Jožica, ki je zna
na po svoji zgovornosti, humor
ju in optimizmu, pripovedovala 
o svoji »pisateljski vnemi«, o te
žavni poti svoje »Alenke« od 
začetnih zapiskov do izida knji
ge v samozaložbi. Dve leti je 
spremljala usodo neke osmošol- 
ke, ki jo je prezgodnje materin
stvo opeharilo za brezskrbno 
mladost. Njeno zgodbo je pre
pletala s svojo domišljijo in vi
denjem s srečim koncem.

Zagotovo je bila potrebna ve
lika mera samozavesti, poguma

in vztrajnosti, da je gospa Joži
ca Krivec uresničila svojo veliko 
željo in v jeseni življenja izdala 
svoj literarni prvenec. Njena pri
jateljica, gospa Tanja Predan- 
Knez, je povest ALENKA oceni
la pohvalno, saj je napisana v ži
vahnih dialogih, preprostem in 
lepem jeziku, zgodba pa zanimi
va in napeta do zadnje strani. Po 
mnenju nekega zahtevnega bral
ca in tudi njenem mnenju je 
»Alenka« naivno ljubko branje.

Prijeten pogovor je sklenila 
slavistka Breda Šip z mislijo, da 
je literarni prvenec Jožice Krivec 
mali podvig in izziv hkrati vsem, 
ki v tretjem življenjskem obdob
ju iščejo izhod iz morebitne kri
ze. »Vsakdo bi moral imeti svo
jo Alenko« - s temi besedami je 
zaključila svoje spodbudno raz
mišljanje.

Srečanje z Jožico Krivec ni bil 
le mali kulturni dogodek zanjo, 
m arveč tudi za vas Petrovče, 
obenem pa prijazna popotnica 
»Alenki« na poti k bralcem.

Da bi jih bilo le veliko!

PK

Koncert Shirlie Roden v Žalcu
V  p o n e d e lje k , 1. d e c e m b r a , b o  p r i l ju b l je n a  a n g le š k a  p e v k a  S h ir l ie  R o d e n  n a s to p ila  n a  c e lo v e č e r n e m  
k o n c e r tu  v  d v o ra n i D o m a  I I .  s lo v e n s k e g a  ta b o r a  v  Ž a lc u

Shirlie Roden, pevka izjemnih 
glasovnih zmožnosti, osvaja srca 
slovenskih poslušalcev s svojstve
nim načinom petja in s svojo ču
dovito glasbo. Prihaja iz VValesa, iz 
dežele pesmi, kjer je petje velika 
tradicija. Raznovrstni glasbeni vpli
vi in velika povezanost z naravo v 
njenem otroštvu so ključno zazna
movali njeno glasbeno pot.

Shirlie se je zelo zgodaj začela 
učiti klavir in solo petje ter svoje 
glasbeno šolanje zaključila pri šest
najstih. Namesto da bi šla na pot 
operne pevke, je s svojo prvo kita
ro odšla v London in nastopala v 
folk klubih. Kasneje je diplomirala 
na univerzi v Warwiku iz evropske 
književnosti. Shirlie se je preizku
sila v vseh zvrsteh glasbe in veliko 
nastopala tudi v gledališču in z zna
nimi rock skupinami, med drugim 
z ansamblom The Kinks v času, ko 
so križarili po Ameriki s konceptu
alno glasbo.

Shirlie Roden je pred petimi leti 
prvič prišla v Slovenijo in celo po
znavalce angelške glasbene scene 
presenetila z izvrstnim nastopom. 
Njeni solistični koncerti odprtega 
tipa so bili, vsaj do sedaj, redki. 
Shirlie je namreč doslej v Sloveniji 
največ nastopala za otroke, mladi
no, bolne in ostarele, za duševno 
prizadete.

Njena glasba, ki je namenjena

ljudem vseh starosti in prepričanj, 
vsebuje elemente sproščanja in 
zdravljenja. Delno zaradi glasbe sa
me, delno zaradi posebne barve 
pevkinega glasu.

Shirlie Roden ni pevka, o kateri 
bi lahko brali na senzacionalistič
nih straneh tiska. Ne sodi v noben 
predal, ne poda se ji nobena na

lepka. Tudi je ne boste pogosto vi
deli na televiziji. Zato pa jo najde
mo v srcih ljudi, ki so jo že slišali 
peti. Njena prednost je nastop v ži
vo. Njeni koncerti so posebno do
živetje, vsakokrat je nova, drugač
na in zato je težko pisati o njih. Edi
no, kar je gotovo, je, da bo Shirlie

predstavila precej skladb, za kate
re je navdih dobila v Sloveniji. Slo
venija je njena najljubša dežela in 
kadar le utegne, pride k nam. Ka
ko doživlja ljudi, naravo in kaj vse 
se ji dogaja pri nas, boste izvedeli 
na koncertu v Žalcu, kjer tudi sme
ha ne bo manjkalo.

Sicer je Shirlie tudi zelo cenjena 
in uspešna skladateljica in ustvar
jalka odrskih glasbenih del. Njen hit 
je muzikal Roj Orbison, ki je že če
trto leto na programu angleških 
gledališč. Napisala pa je tudi več 
zelo uspelih muziklov za otroke.

Shirlie je veliko nastopala v gle
dališču, kjer je odigrala vrsto naj
različnejših vlog, med drugim je na 
Dunaju nastopila v vlogi Musette 
v predstavi La Boheme, ki je bila 
prirejena za mlade. Upodobila je 
Frumo Sarah v znanem delu Go
slač na strehi, bila je Ivana Orlean
ska v svojem muzikalu Jeanne...

Poleg tega vodi Shirle Roden de
lavnice Zdravljenje z  glasom, kjer 
uči, kako uporabiti naraven člove
ški glas za sproščanje in za zdrav
ljenje. Svoje delavnice vodi Shirlie 
tudi na znanem svetovnem festi
valu M ind Body Špirit' v Londonu 
in Manchestru.

Vse svoje izkušnje Shirlie upora
bi ob svojih koncertih, ki jih poleg 
odlične glasbe in vrhunskih inter
pretacij odlikuje tudi neposredna

komunikacija z občinstvom.
Shirlie je prepričana, da je v vsa

kem izmed nas skrito lepo srce, na
ša svetla stran. Pogosto pa se zgo
di, da mi tega še sami ne vidimo. 
Kako naj potem to vidimo pri dru
gih? Kadar pa tema prevlada nad 
svetlobo, moramo najti sonce v 
globilnah svojega srca. Sonce nam 
s svojimi čudovitimi pesmimi pri
naša Shirlie Roden, čeprav prihaja 
z deževnih otokov. V svojih pesmih 
govori tudi o naravi in o tem, kaj 
mi ljudje z njo počnemo. Ni na
ključje, da prihaja k nam prav v ča
su, ko so dnevi najkrajši...

Shirlie je posnela več albumov 
svoje glasbe. Poleg tega pa je po
snela kaseto Shirlie Sings (Shirlie 
poje) na željo svojih prijateljev iz 
Slovenije. Na tej kaseti so pesmi 
Ave Maria, Amazing Grace, Sveta 
noč, slovenske ljudske pesmi ter še 
mnoge druge, ki jim je Shirlie po
darila nove razsežnosti. Poznaval
ci pravijo, da je prav vseeno, kaj 
poje: Bachovo Ave Maria ali otro
ško uspavanko. Pomembno pa je, 
kako to zapoje. Shirlie poje tudi v 
slovenščini. Vse albume bo mogo
če kupiti ob koncertu.

Vstopnice za koncert bodo v 
prodaji deset dni pred koncertom 
v občinski matični knjižnici v Žal
cu. Posebne ugodnosti so za mla
de in za družine z otroki.

Promocija kasete in zgoščenke

Družina Galič se bo 
predstavila 2 8 . novembra
Potem ko je  ansam bel Slovenija, ki sva ga vodila in v njem  nasto
pala skoraj polnih dvajset let, lani prenehal delati, nisva mogla 
in hotela ostati brez glasbe. Pri uresničevanju  novih glasbenih  
načrtov sta nama priskočila na pomoč najina otroka Katarina in 
M arko.

Družina Galič, novi ansambel, ki je 
od najinega prejšnjega sicer prevzel sa
mo del programa (narodne pesmi), je 
že v svojem prvem letu delovanja veli
ko nastopal po Sloveniji in celo po tuji
ni (Berlin, München, Innsbruck, Trst), pri
dno pa je tudi snemal za radio in tele
vizijo.

Naš najnovejši uspeh je štirinajst no
vih posnetkov božičnih pesmi: del pro
grama predstavljajo najbolj znane pe
smi s to tematiko, poseben poudarek 
pa smo namenili doslej manj znanim 
ljudskim božičnim pesmim. Avdio ka
seta z opisanim programom je že izšla,

Z  okrogle m ize  osm ošolcev o m edsebojnih odnosih.

Spoznajm o raz lične  
kulture in se b ogatim o

Pred dnevi so osmošolci na OŠ 
Vransko z mentorico Valerijo Pukl 
pripravili literarni večer in okroglo 
mizo na temo Spoznajmo različne 
kulture in se bogatimo. Gostja je 
bila študentka gradbeništva Kinda 
Almausour iz Sirije. Srečanje je bi
lo rezultat prizadevanj učencev ob 
tednu otroka, v katerem so se po
sebej posvetili odnosom med vrst
niki v družini in družbi sploh. 
Osmošolci so v okviru pouka etike 
in družbe razvijali projekt, v kate
rem so spoznavali različne religije 
po svetu in vpliv teh na kulturo in 
odnose v družbi. Ugotovili so, da 
dostikrat prihaja do nestrpnosti in 
nasilja do drugače mislečih prav za
radi nepoznavanja. Zato so se odlo
čili, da spoznanja iz knjig dopolni
jo s pričevanjem iz resničnega živ
ljenja.

V prvem delu so predstavili literarne 
prispevke, ki so bili zbrani ob literarnem 
natečaju ob tednu otroka. V njih so raz
mišljali o izboljšanju odnosov med vrst
niki in poglabljanju prijateljstva, v dru
gem delu pa so osmošolci predstavili 
staršem in gostom svoja spoznanja, pri
pravili bogato razstavo in izvedli okro
glo mizo o temeljnih družbenih razli
kah med Sirijo in Slovenijo. To je bil ze
lo prijeten, predvsem pa koristen večer, 
saj so se srečali različni svetovi: majhni 
in veliki, od tukaj in tam, in spletli vezi.

Medtem ko so se osmošolci ukvar
jali z medsebojnimi odnosi, so prvo
šolčki imeli naravoslovni tedne. Spo
znavali so gozd, njegove rastline, ži
vali in sadove. Vse skupaj je bilo pri
pravljeno igrivo in zanimivo, sodelo
vali pa so tudi starši.

T. TAVČAR

v kratkem se ji bo pridružila še zgoščen
ka.

Božične pesmi bomo skozi ves de
cember predstavljali na radijskih in te
levizijskih postajah ter na samostojnih 
koncertih po Sloveniji. Prvi koncert, ki 
bo obenem promocija kasete in zgo
ščenke, bo že v petek, 28. novem
bra, ob 19. uri v Hmeljarskem do
mu KZ Šempeter v Šempetru - na
šem domačem kraju. Na njem bodo po
leg nas nastopili znani in zanimivi gost
je: Folklorna skupina Bled, ansambel 
Nagelj in povezovalca Strašna Jožeta.

C. in J. Galič

K o n c e r t  M P Z  A  C A P E L L A  P e t r o v č e

Sobotni večer je  Petrovčanom  popestril koncert domačega mešanega pevskega zbora A C A 
PELLA , k i ga je  organiziralo K U D  Petrovče. V  bogatem program u, k je r so zapeli 16 pesm i ra zlič
nih zv rsti, so se ljub itelji naužili zborovskega petja .

M P Z  Petrovče delu je ž e  4 leta. S  svo jim i pesm im i posega na najrazličnejša področja  zborov- 
ske glasbe. Pod vodstvom  dirigenta M . Brvarja se  je  zboru  uspelo ž e  v prvem  letu svojega delo
vanja uvrstiti m ed najboljše zbore v žalski občini. Z  veseljem  do petja in pridnim  delom M P Z  
Petrovče p o tr ju je  svo jo  kakovost. Po m nenju  priznanih glasbenikov je  M P Z  Petrovče najboljši 
zb o r v dom ači občini. S  svo jim i nastopi se je  ž e  predstavil dom ačem u občinstvu  v Petrovčah, 
gostoval pa je  tudi v Šem petru , na D obrni, v Gotovljah, B očni, Taboru, C e lju  itd.

Sobotna prired itev  je  bila za kra j prava popestritev. L ju b itelji zborovskega petja pa bodo lah
ko uživali spet ž e  v m esecu  decem bru, sa j M P Z  Petrovče v božičnem  času  pripravlja  koncert  
božičnih  pesm i iz  različnih  držav Evrope. A . T. j .
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N jen a
Ljubezen

N a  N a p o t n ik o v i  
k ip a r s k i  k o lo n ij i

Kot že nekaj let zapovrstjo 
smo se tudi letos odzvali pova
bilu Medobčinske zveze prijate
ljev mladine Velenje, ki je 19. in
20. septembra v Zavodnjah nad 
Šoštanjem organizirala 24. malo 
Napotnikovo kiparsko kolonijo.

Skupaj s tričlanskimi skupina
mi iz osnovnih šol Šaleške doli
ne in njihovimi mentorji smo na 
prosto temo izdelali skulpture in 
reliefne plastike v lesu. Z mladi
mi likovniki so kiparili tudi člani 
Društva šaleških likovnikov, štu
dentje ter stalni gost janko Do
lenc.

Z naše osnovne šole, šole Pre
bold, so sodelovali trije učenci 
7 razreda: Milan Teržan, Robi 
Srčnik in Denis Herman. Najprej 
smo si izdelali grob osnutek s ski
co in potekom dela, ki ga kipar
jenje v lesu zahteva. Naš cilj je 
bil reliefna plastika z motivom 
hmeljske kobule. V času trajanja 
kolonije je nastalo kar precej ki
parskih izdelkov, ki smo si jih sku

pno ogledali na zaključni razsta
vi SKULPTUR IN RELIEFNIH PLA
STIK, kjer so podelili tudi prizna
nja. Po podelitvi smo obiskali še 
Malo Napotnikovo galerijo, ki se 
nahaja v neposredni bližini. V 
njej so razstavljene nekatere 
izmed boljših plastik, nastalih V 
prejšnjih letih.

Tovrstno delo je za nas vseka
kor velik in razveseljiv izziv, saj 
je pri rednem pouku težko pri
praviti ali dovolj ustreznega ma
teriala za delo ali zagotoviti 
ustrezen prostor.

Če še niste bili v Zavodnjah, 
upam, da smo vas s svojim član
kom spodbudili, da se v ta lepi 
kraj odpravite zdaj. Tu se boste 
lahko sami prepričali, da ne sme
mo podcenjevati del mladih li
kovnih ustvarjalcev, razumeli pa 
boste tudi, kje je jemal kipar Ivan 
Napotnik, po katerem je nastala 
ta otroška kolonija, navdih za 
svoje delo.

Breda Tekavc

25. revija n arodn ih  
an sam b lo v  v Libojah

30. novem bra bo v libojski dvorani v o rg an izaciji Svobode in 
organizacijskega odbora že  25. revija narodnozabavnih ansamblov. 
Letos se je  p rijav ilo  18 ansam blov. Vsi po vrsti so uveljavljene sku
pine in prekaljen i g lasbeniki, tako da lahko upravičeno p ričaku je
mo, da bo letošnja revija  nekakšna "šp ica" vseh dejavnosti.

Na reviji bodo sodelovali: Šaleški revijo podpirali tudi okoliški obrtni-
fantje, ansambli: Cvet iz Radeč, Savi
nja iz Levca, trio Galič iz Vojnika, Ro
da iz Slovenj Gradca, Ekart iz Starš, 
jožeta Šeruge iz Vidma pri Ptuju, Slo- 
venskogoriški kvintet iz Vidma pri 
Ščavnici, Šaleški odmev iz Velenja, 
bratov Slatinek iz Vitanja, Blegoš iz 
Gorenje vasi, Svetlin iz Moravč, To- 
pušek iz Rogaške Slatine, Francija Ze- 
meta iz Vojnika, ki je obenem ansam
bel, ki je bil največkrat na libojski re
viji, Mladi prijatelji iz Pesnice pri Ma
riboru ter domači ansambli: Mira Klin
ca, Savinjskih sedem in posebej za ju
bilejno revijo še Veseli Libojčani, sko
raj v enaki sestavi kot pred 20 leti.

Prireditelj pripravlja ob jubilejni re
viji nekatera presenečenja, tako za 
poslušalce, kot za gostujoče ansam
ble, spomnili pa se bodo tudi skro
mnih začetkov in najbrž tudi pobu
dnikov za to revijo - ansambla Veseli 
Libojčani, ki je bil pred 20,30 in celo 
več leti kar se da popularen in zelo 
aktiven.

DPD Svoboda Liboje in organiza
cijski odbor, ki revijo pripravlja in vo
di bolj ali manj v enakem sestavu že. 
vsa leta, se vsem, ki so v preteklosti 
in seveda še danes pomagali pri ure
sničevanju revije, zahvaljujeta. Po
sebno mesto si med tistimi, ki so Li- 
bojčanom najbolj pomagali, zasluži
jo nedvomno ZKO in Keramična in
dustrija Liboje. Skozi vsa ta leta so

ki, takratno podjetje Montana, nekaj 
kasneje pa tudi Liko iz Liboj in še ne
kateri.

V zadnjem obdobju, predvsem pa 
po osamosvojitvi se struktura spon
zorjev in pa ostalih, ki libojsko revijo 
še podpirajo, menja - žal ostajamo 
vse bolj sami - vse bolj spoznavamo, 
da se nekateri ne zavedajo, kako nuj
na je hrana, ki ji pravimo KULTURA.

Toda kljub vsemu - 25. revija, ki bo, 
kot že rečeno, 30. novembra z dve
ma koncertoma ob 14. in 17 uri v li
bojski dvorani, dokazuje, da so v tej 
dolini še ljudje, ki so pripravljeni na
rediti korak in več tudi za prijatelj
stvo, tudi za skupnost - predvsem pa 
za Slovenijo.

Jože Jančič

Vse resnice tega sveta so pre
proste in med njimi je tudi ljube
zen. V poeziji Neže Maurer ima 
ljubezen veliko začetnico in tudi 
v njeni zadnji pesniški zbirki Me
tulj na snegu je tako. Prav na 
martinovo je pesnica in rojakinja 
to zbirko predstavila na imenit
nem literarnem večeru v občin
ski matični knjižnici v Žalcu.

Pesnica, pisateljica, novinarka in 
urednica Neža Maurer je bila roje
na v Podvinu pri Polzeli 22. decem
bra leta 1930. Po srednji šoli in uči
teljišču v Ljubljani je poučevala v 
Črnem Vrhu nad Idrijo in v Ilirski 
Bistrici, potem pa študirala še na 
pedagoški akademiji in izredno na 
filozofski fakulteti slavistiko. Nato 
je delala kot novinarka, prva ure
dnica šolskih televizijskih oddaj, bi
la je tehnična urednica pri revijah, 
reporterka, pa tudi direktorica. 
Zdaj je upokojena in živi v Škofji 
Loki. Ves čas je pisala literaturo za 
otroke in odrasle, prejela je več 
nagrad, prvo leta 1959 za literarno 
reportažo z delovnih akcij.

T I P K O

ZASEBNA GLASBENA SOLA V  ŠEMPETRU  
V A BI K V P ISU  

ZA  SY N T H E SIZ E R
N a ta š a  H e r o d e ž ,  s .p . ,  Š e m p e te r  8 3 , te l . :  7 0 1 -0 6 2

Isk re  u stvarja ln osti zaža re le  tu d i letos

Prva njena knjiga je izšla leta 
1967 - Zveza mora ostati, fo je bila 
knjiga črtic o kurirjih in kmetijah. 
Skupaj je izšlo 12 knjig za odrasle, 
15 za otroke (s ponatisom), uglas
benih je okoli 250 njenih pesmi, ve
liko jih je izšlo na kasetah, na osno
vi njenih pesmi je posnetih tudi 7 
kratkometražnih televizijskih filmov.

Zadnja pesniška zbirka Neže 
Maurer Metulj na snegu vsebuje 
pesmi, nastale od leta 1984 naprej. 
Razvrščene so v pet ciklov: Metulj 
na snegu, Stopinje barv, Bajka o li
sici, Pisma in Urok. Pesmi so brali 
Anka Krčmar, Jolanda Železnik in 
Andrej Steničnik, literarni večer v 
jesenskem razpoloženju (jesen je 
najljubši čas Neže Maurer) pa sta 
polepšala še solistka Nataša Kranjc 
in na klavirju Gregor Deleja.

K. R.

Želja vseh, ki smo v lanskem ok
tobru povzročili rojstvo Isker ustvar
jalnosti, se je uresničila. Točno ob 
letu je prireditev ponovno razvese
lila vse, ki delujemo na področju lju
biteljske kulture. V dvorani Hmeljar
skega doma KZ Šempeter so se zad
njo oktobrsko soboto zbrali pred
stavniki kulturnih društev ZKO Ža
lec s Ponikve, z Vranskega, iz Pe
trovč, Žalca, Griž, Gotovelj in Gali
cije, iz Šempetra pa je sodelovalo 
dvoje društev, pevsko društvo in Gri
fon.

Obiskovalce in nastopajoče je' 
najprej pozdravil Jože Jančič, na
mestnik predsednika ZKO Žalec, na
to pa so prisotni uživali v pestrem 
programu s petjem, plesom, igra
njem na instrument, gledališko igro 
in recitacijo. Člani kulturnih društev 
smo pokazali, kako s svojim ustvar
janjem bogatimo vsakdanje življe
nje. Vse, kar tako ustvarimo, nam je 
v užitek in v ponos. Včasih je svoje 
dosežke dobro malo primerjati in 
morebitna nagrada ob tem pomeni 
le dodatno spodbudo za delo. Tudi 
na letošnjih Iskrah so bile podeljene 
tri nagrade.

Izvajanje je ves čas z budnim oče
som spremljala žirija pod predsed
stvom Jožice Ocvirk in ob sodelo
vanju dveh članov, izbranih iz ob
činstva, Zlatke Masnec iz Šempetra 
ter Antona Sedovška iz Žalca. Nje
nega dela ji ni nihče prav nič zavi
dal, saj so bili izvajalci vsi po vrsti 
zelo dobri. Žirija se zato s kakovost
jo nastopa ni obremenjevala, tem
več je nagradila predvsem domisel
nost, svežino in izvirnost - avtorstvo 
nastopa.

V času, ki je bil namenjen odlo
čanju žirije, je za veselo in prijetno 
razpoloženje s svojo harmoniko do
datno poskrbel Grega Košec iz KD 
Petrovče. Veseli zvoki so k plesu

zvabili najprej člane folklorne sku
pine Grifona, ti pa so na oder k ple
su povabili tudi nekatere goste iz 
občinstva, ki so se vabilu z veseljem 
odzvali.

Na Iskrah so razstavljali svoja li
kovna dela tudi člani likovne skupi
ne Grifona: Marko Fužir, Andreja 
Serdoner, Martina Četina in Moni
ka Razboršek.

Razstava je med obiskovalci 
vzbudila zelo ugodne vtise.

Odločitev žirije smo vsi kar tež
ko pričakovali. Po razglasitvi, kdo od 
udeležencev prejme nagrado, in po 
obrazložitvi, zakaj se je žirija tako 
odločila, je nagrade po krajšem na
govoru podelil predsednik sveta KS 
Šempeter Franci' Laubič. Krajevna 
skupnost Šempeter je bila tudi letos 
glavna pokroviteljica Isker ustvarjal
nosti.

Prvo mesto je žirija prisodila mo- 
škdmu pevskemu zboru iz KD Pe
trovče, ki ga vodi Meta Degen-Berk. 
Občinstvo so ogreli z dvema pesmi
ma: Rada Simonitija Na Vipavskem 
in narodno Potrkan ples. Ž oblačili 
in izvedbo so pričarali nekdanji obi
čaj.

Člani dramske skupine KUD Gri
fon Šempeter ip  nastopili z dvema 
točkama, s priredbo dela komedije 
Jeana Variota Velikaška norost in re
citalom avtorske poezije Sabine Ku- 
lič z naslovom Mlada ljubezen ob

Eremljavi kitaristke Ane Bojinovič.
rijo je pri izbiri nagnilo avtorstvo 

recitala in je drugo mesto prisodila 
recitalu Sabine Kulič.

Tretje mesto sta si prislužili sestri 
Brigita in Klara Golobič iz KD Vran
sko, ki sta se predstavili z avtorskb" 
pesmijo Klare, na besedilo Domna 
Jana in v aranžmaju Marjana Hvale, 
z naslovom Prva ljubezen, nato pa 
še s pesmijo Simpatija. Njuno petje 
in izrazni ples je občinstvo toplo 
pozdravilo.

Po uradnem delu prireditve se je 
'veselo razpoloženje nadaljevalo. Raz
šli smo se z obljubo, da se naslednje 
leto na Iskrah prav gotovo spet sre
čamo. Iskre so tako za letos ugasnile. 
Za njimi je ostala jasna sled in naše 
vodilo: v vsakem od nas žari potre
ba po ustvarjanju in izražanju vsega, 
kar nas bogati in plemeniti. Dajmo 
iskram tega notranjega žara prilož
nost, da zaiskrijo čim pogosteje.

Vera Kalčič

K lic  v sili
Se bo našel denar za obnovo Dom a Svobode v Preboldu?

Delavsko-prosvetno društvo Svoboda Prebold v zadnjem  času  
še posebej glasno opozarja, da je  treba čim prej začeti obnovo 
zelo  dotrajanega Doma Svobode v Preboldu. Stavba že  dolgo ža 
lostno propada, čeprav je njeno poslanstvo - služiti krajevni kul
turi - zelo  pomembno in čeprav stoji v samem središču Prebolda.

V Domu Svobode Prebold je ena 
najstarejših krajevnih knjižnic v Savinj
ski dolini, v njem še vedno vadijo ne
katere sekcije društva, svoje prostore 
ima Jamarski klub Črni galeb, v njem 
se srečujejo tudi člani Rdečega križa. 
Dvorano doma so pred leti spreme
nili v telovadnico, nato pa celo v to
varniško skladišče. Uničena je notra
njost, stavbo načenja vlaga, streha je 
nujno potrebna popravila. Mnogi si
cer menijo, da bi bilo ta objekt najce
neje kar podreti, že do sedaj pa je kar 
nekajkrat grozilo, da bi mu odvzeli 
osnovno poslanstvo, služiti krajevni 
kulturi, za kar je bil tudi zgrajen.

Zaradi kulturne vrednosti doma, ki 
je tudi del preteklosti kraja, se je Svo
boda odločila, da kljub izjemno vi
sokim stroškom začne obnavljati 
Dom, pri čemer je prosila za sofinan
ciranje del ministrstvo za kulturo, ob
čino Žalec in krajevno skupnost Pre
bold, ki je lastnik objekta, in seveda 
tudi vse krajane. Predračun za obno
vo Doma znaša kar 42 milijonov to
larjev, najprej pa bo potrebno pripra-

viti dokumentacijo. Zato se je vod
stvo Svobode odločilo, da bo pripra
vilo predvidoma šest dobrodelnih 
kulturnih prireditev v dvorani zadruž
nega doma, na katerih bodo izvajal
ci nastopili brezplačno, ves izkupiček 
pa bo namenjen obnovi Doma Svo
bode. Tako bo že jutri, 20. novem
bra koncert Irene Vrčkovnik, dogo
vori potekajo z New Swing kvarte
tom in drugimi. Tako bodo krajani v 
zameno za svoj prispevek za obno
vo doma doživeli prijetne kulturne 
trenutke.

Vendar pa je za takšne nastope po
trebno tudi dvorano zadružnega do
ma temeljito očistiti in nekoliko ob
noviti, o čemer sta se vodstvi Svobo
de in Kmetijske zadruge že dogovo
rili. Vsa vlaganja Svobode v dvorano 
bodo odšteta od najemnine. Prizade
vanja Svobode podpira tudi svet kra
jevne skupnosti Prebold, ki bo prav 
tako sodeloval z določenim prispev
kom pri pripravi dobrodelnih priredi
tev. Vsekakor se Preboldčanom obe
ta živahnejši kulturni utrip. K. R.

G LA SBO  PO D A RJA M O  TISTIM, KI JIH  
IM AM O N AJRAJE.
Z a  V a s  in  z a n j e  je  u r o  i z b r a n e  o r g e l s k e  g l a s b e  n a  
o b n o v l j e n ih  p e t r o v s k ih  o r g l a h  p o s n e l a  A n g e l a  
T o m a n i č .  G o t o v o  b o  v  b l i ž a j o č i h  s e  b o ž i č n i h  
p r a z n i k i h  le p o ,  o b d a r o v a n i m  p a  d r a g o c e n o  d a r i lo .

Zgoščenko ORGLE V PETROVSKI CERKVI 
lahko po 1 .6 0 0 ,0 0  tolarjev kupite v 
Občinski matični knjižnici.
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Za in proti razdelitvi ob č in e  Ž alec
O d lo č ili smo se anketirati nekaj naključno izbranih  občanov in 

jih povprašati o njihovem  m nenju, ozirom a o argum entih za in 
proti novim občinam .

K a ta r in a  N o v a k , Polzela: 
»Veliko se ne spoznam na te reči. 
Mislim pa da bi bilo dobro, če bi 
Polzela bila svoja občina. To še po
sebno, če nam potem ne bo potreb
no za vsako stvar v Žalec. Območ
je, ki naj bi spadalo pod Polzelo je 
kar veliko, imamo pa tudi dve to
varni, precej zasebnikov, šolo, vr
tec, zdravstveni dom in še marsi
kaj, kar daje kar dobre pogoje za 
lastno občino.«

Franjo Špoljar, Prebold: »Nisem 
posebno vnet za idejo, da se obči
na razdeli na več manjših občin. Si
cer pa nimam v rokah nobenih pra
vih argumentov, kaj bi z novo ob
čino pridobili. Ljudje smo se enkrat 
že izjasnili na referendumu glede 
tega in zato se mi zdi škoda vsake
ga denarja za kakršenkoli nov refe
rendum. Prepričan sem, da smo 
lahko združeni močnejši.«

D ra g ic a  P a jk , Zabukovica: 
»Meni je pravzaprav vseeno pod 
katero občino bom spadala. Da bi 
bila le uspešna in korektna do svo
jih občanov. Predvsem pa bi si že

lela več složnosti med ljudmi. Če 
bomo z novimi občinami postali 
bolj odprti eden do drugega in 
uspešno reševali probleme mladih 
in nas starejših, potem sem z vese
ljem za novo občino.«

Dušan Širše, Prebold: »Osebno 
sem za to, da Prebold postane sa
mostojna občina. Za to imamo po
goje, ki so tudi v skladu z zahtevo 
Državnega zbora. Mislim, da bi gle
de na dosedanjo občino imeli več 
možnosti nadzora nad porabo 
sredstev, predvsem pa boljši pre
gled kam ta sredstva usmerjati gle
de na potrebe. Koliko denarja bi naj 
nova občina imela na razpolago se 
približno že ve, vsekakor pa krep
ko prek 200 milijonov tolarjev. Se
veda pa bo s temi sredstvi potem 
potrebno skrbeti za šolo, vrtec, 
zdravstvo, kulturo in vse ostalo, 
vključno za komunalno in drugo 
infrastrukturo.«

L o jz ik a  Led inšek , Šempeter: 
»Naši ljudje z izjemo volilcev KS Ta
bor, so se že pred tremi leti odloči
li, da želijo ostati v enoviti občini. 
Sedaj, ko spremljam te polemike se 
mi zdi, da je vse to pravi nesmisel. 
Sicer pa, če že bo prišlo do razde
litve sedanje občine na več manj
ših bo še v najboljšem položaju Pol
zela. Kakorkoli že bo menim, da gre 
za merjenje moči strank in njihov 
politični prestiž. In še nekaj, če ka
tera KS iz občinskega proračuna ni 
dobila toliko sredstev kot bi jih naj, 
je po mojem krivo vodstvo KS.«

PRODAJNI CENTER - trgovina z  g radbenim
LATKOVA VAS MATERIALOM

Latkova vas 84, 3312 Prebold Tel:. 063/702-250, faks: 702-251

VSE ZA GRADNJO IN  OBNOVO

P o  a k c i j s k i h  c e n a h  v a m  n u d i m o :

* CEMENT * APNO * OPEKO * SCHIEDEL DIMNIKE *
* IZOLACIJSKE MATERIALE *
* KRITINE: bramac, bobrovec, creaton, jamina... *
* OKNA VELUX *
* BETONSKE IZDELKE * TLAKOVCE * PRANE PLOŠČE *
* ROBNIKE * KERAMIČNE PLOŠČICE * BETONSKO ŽELEZO *
* ZIDARSKO ORODJE IN DRUGO ...

Z A  V S E  I Z D E L K E  N U D I M O  5 - O D S T O T N I  
G O T O V I N S K I  P O P U S T !

V S A M -u  d .o .o . vam  m a te r ia l  la h k o  D O S T A V IM O  Z  
A V T O D V IG A L O M .

BREZPLAČNA DOSTAVA DO 25 km nad vrednostjo 80.000 SIT, 
RAZEN ZA OPEKO MODUL IN BETONSKE ZIDAKE. 

Pričakujemo vas vsak dan od 7. do 19. ure, ob sobotah od 7. do 13. ure.

S A M  D .O .O .  P R O D A J N I  C E N T E R ,  T E L . :  7 0 2 - 2 5 0

Damjan Srebot, Liboje: »Odkrito 
povedano o tem doslej še nisem po
sebej razmišljal. Zaenkrat niti ne mo
rem reči, kako se bom na referendu
mu odločil. Dosedaj imam premalo 
informacij o tem, kaj lahko z novo 
občino, oziroma z razbitjem stare, 
pridobimo in kaj zgubimo. Referen
dum o tem je že enkrat pogorel in 
dvomim, če bo tokrat uspel. Še po- 
sebeno, če zagovorniki novih občin 
ne bodo znali prepričati volilcev.«

Rudi Korber, Polzela: »Če bo no
va občina bolj približana ljudem, nji
hovim željam in potrebam, če bodo 
zadeve bolje tekle in če bi se dalo 
večino tega, kar sedaj moramo ure
jati v Žalcu, urejati v novi občini, po
tem sem takoj za. Mislim pa, da ne 
bo tako in zato imam pomisleke. 
Morda jih ne bo več, če bodo tisti, ki 
vodijo vso to zadevo okrog novih ob
čin znali nastopiti s pravimi in vero
dostojnimi argumenti.«

Milan Selčan, Prebold: »Menim, 
da bi bila lahko manjša občina veliko 
bolj ekspeditivna in da bi se lahko hi
treje odzivala potrebam in željam ob
čanov. Mislim, da so lep primer za to 
zgornjesavinjske občine. Kot sem nek
je prebral dobijo sedaj te občine za 
tretjino več denarja kot prej enotna 
občina. Prav tako pa so s tem denar- 
jem bistveno več naredili kot če bi bi
li v prejšnji enotni občini. Ti podatki 
prav gotovo govorijo v prid predvi
denim novim občinam. Kako bo de
jansko pa je sedaj težko povedati.«

Milan Bezjak, Andraž: »Nič ni
mam proti, da postane Polzela svoja 
občina, končno imamo tudi kar do
bre pogoje. Res pa je, da bo kljub no
vi občini še vedno potrebno večino 
dokumentov in raznih drugih zadev 
tudi potem hodit urejat v Žalec. Če 
bi se to dalo urediti na Polzeli, bi se
veda bilo to zelo dobrodošlo in tudi 
izid referenduma bi bil verjetno tak 
kot si ga želijo člani iniciativnega od
bora za ustanovitev novih občin.«

Alojz Lednik, Petrovče: »Mislim, 
da ni dobro, da bi se žalska občina 
drobila, saj gre za nekakšno geograf
sko celoto. Z novimi občinami bodo 
gotovo nastopile težave glede sme
ti, cest in še česa. Če bi že prišlo do 
delitve, bi podprl idejo za morda dve 
ali največ tri občine. Absolutno še 
najprej Vransko, ki je najbolj odda
ljeno od dosedanjega centra in mor
da Polzelo, ki izpolnjuje tudi najbolj
še pogoje. Sicer pa sem pristaš tistih, 
ki niso za razbitje občine.«

Vlasta Bernik, Žalec: »Moje mne
nje je, da je bolje, če ostane občina 
Žalec v dosedanjih mejah. Menim, da 
bo vsaka razdelitev občine povzroči
la veliko večje stroške. Mi kot občani 
in davkoplačevalci s tem ničesar ne 
pridobimo, kvečjemu izgubimo. 
Končno pa smo se enkrat o tem že 
izjasnili na referendumu. Dejansko ne 
vidim nobene prednosti, morda je kje 
situacija drugačna in so ljudje zado
voljni. Jaz, in mislim da še veliko ob
čanov, nisem za razdelitev občine.«

D. Naraglav

PEKARN A - 
TRGOVINA

UDUČ
KRUH IZPOD GOZDNIKA, KAMNIKA 

IN MRZLICE - POJEM DOMAČNOSTI IN KAKOVOSTI!
Smo najmlajši v družbi savinjskih pekov, a srčni in 
predani svojemu poklicu. Prav tako nam ne manjka 

izkušenj, ki nam omogočajo, da pečemo kruh in 
pecivo po okusu potrošnikov.

Spoštovani!
Hladni dnevi že močno trkajo na vrata. Po hribih smo že 
lahko prijemali prvi sneg. Da Vam bodo hladni dnevi topli 
in prijetni, bomo, tako kot vedno, poskrbeli tudi v naši 
pekami in trgovini. Veselimo se  srečanja z  Vami!

Hvala za dosedanje zaupanje in srečanja z  Vami. 
Upamo, da ste zadovoljni z  našim kruhom in vsem, 

kar Vam ponujajo naše prodajne police, ki so odslej 
še bogateje založene.

Kolektiv pekarne in trgovine Uduč

Pongrac 102a 
3302 G R IŽE  
tel.: 063 713-365

Izvajanje vojne zakonodaje
Problematika, ki se pojavlja 

na področju nove vojne zako
nodaje, to je zakona o žrtvah 
vojnega nasilja, zakona o voj
nih veteranih, zakona o vojnih 
invalidih in zakona o pravicah 
žrtev vojnega nasilja na Slove
nijo 1991, je še vedno zelo ak
tualna. Vendar ugotavljamo, da 
se je stanje rešenih zadev bist
veno izboljšalo.

V obdobju od sprejetja zako
na o žrtvah vojnega nasilja je 
bilo vseh vloženih zahtevkov 
987, in sicer za priznanje statu
sa in na status vezane pravice:

- žrtve vojnega nasilja (tabo
riščniki, zaporniki, interniranci, iz
gnanci, ukradeni otroci, begun
ci In delovni deportiranci) -  631

- žrtve vojnega nasilja (pri
silni mobiliziranci v okupator
sko vojsko ali njihovi družinski 
člani) -  356

V Upravni enoti Žalec se tru
dimo, da zahteve strank rešuje
mo glede na dopolnitve zahtev, 
zaslišanje strank in prič, čim hi
treje. V tem obdobju je bilo izda
nih samo po zakonu o žrtvah 
vojnega nasilja 640 odločb, s 
katerimi so bili strankam pri
znani status ZVN, renta, dopol
nilno zdravstveno varstvo in pri
znana podlaga za ureditev po
kojninske dobe pri Zavodu za 
pokojninsko in invalidsko zava
rovanje. Pristojnemu drugosto
pnemu organu je bilo poslanih 
v revizijo 570 pravnomočnih po
zitivno rešenih odločb s celot
no dokumentacijo, ki je bila 
osnova za rešitev strankine za
hteve. Ker je zakonsko določen 
rok za revizijsko potrditev eno 
leto od prejema odločbe v revi
zijo - in dotok zadev v revizijo 
je velik, je bilo revizijsko potr
jenih v tem času z našega ob
močja ie 196 zadev. Z upošte
vanjem 22. člena ZŽVN pa ren
to že prejema 234 upravičen
cev, v dopolnilno zdravstveno 
varstvo je prijavljenih od žrtev 
vojnega nasilja 229 upravičen
cev, ker imajo nekateri to pra
vico priznano po zakonu o voj
nih veteranih.

Še vedno pa ne vemo, kako 
rešiti zahteve družinskih članov 
umrlih oseb, ki so bile prisilno 
mobilizirane v okupatorsko voj
sko, ker 7. člen zakona o žrt
vah vojnega nasilja še vedno 
ni usklajen z zakonom o vojnih 
invalidih. Prav zaradi tega bodo 
morale te stranke za rešitev svo
je zahteve še nekaj časa poča
kati.

Na podlagi varstva vojnih ve
teranov je bil v tem obdobju 
sprejet zakon o pravicah žrtev 
vojnega nasilja za Slovenijo 1991, 
s katerim se zagotavljajo po
sebne pravice pripadnikom TO 
RS in organov za notranje za
deve, ki so v vojni za Slovenijo 
1991 postali invalidi, ter njiho
vim družinskim članom. Z no
vim zakonom se tem upravičen
cem priznajo naslednje pravi
ce:

• doživljenjska mesečna ren
ta

• otrokom oseb (pripadnikov 
TO RS in organov za notranje 
zadeve), padlih v vojni za Slo

venijo 1991 ali umrlih za posle
dicami poškodb, dobljenih v voj
ni, ki se redno šolajo oz. imajo 
status študenta, vendar najmanj 
do 27 leta, pa pravico do šti
pendije, prednost pri sprejemu 
v dijaški ali študentski dom in 
kritje stroškov malice ali naku
pa bonov za študentsko pre
hrano.

Zakon o vojnih invalidih pa 
omejuje rok za vložitev zahteve 
za priznanje statusa vojnega ali 
pa civilnega invalida vojne na 
podlagi okvare zdravja zaradi 
bolezni ali poslabšanja bolezni, 
dobljene ob vojaški agresiji na 
RS v letu 1991, ter zahtevo za 
priznanje pravic družinskim čla
nom in sicer je rok za vložitev 
zahteve najkasneje v dveh letih 
od uveljavitve zakona o vojnih 
invalidih, torej do konca leta 
1997.

Po zakonu o vojnih veteranih 
je bilo vloženih 866 zahtev za 
priznanje statusa vojnega vete
rana, vendar še niso vsi prejeli 
potrdila o statusu, ker še ve
dno čakamo na posebne obra
zce (potrdila), ki nam jih, bo po
slalo ministrstvo za delo, druži
no in socialne zadeve.

Vsem udeležencem NOB s 
priznano posebno dobo od leta 
1941 neprekinjeno do 15. 05. 
1945, je bil v tem letu po ura
dni dolžnosti izplačan letni pre
jemek v enkratnem znesku  
45.399 SIT, ponovno je bil od
merjen veteranski dodatek in 
vojnim invalidom invalidski do
datek.

Spremenjen je bil tudi zakon 
o vojnih invalidih, predvsem gle
de na odločitev ustavnega so
dišča z dne 12. 12. 1996, da 
mora zakonodajalec neskladno
sti v določenih členih zakona 
odpraviti, določene člene pa je 
ustavno so d išče  odpravilo  
(odločba ustavnega sodišča je 
objavljena v Uradnem listu RS, 
št. 2/94).

Vsem prizadetim vojnim in
validom in družinskim članom 
bodo premalo izplačani invalid
ski prejemki poračunani, ko bo 
zakonodajalec zakon o vojnih 
invalidih uskladil z odločbo 
ustavnega sodišča.

Ugotavljamo pa, da vsi pri
padniki TO RS, policisti, opera
tivni delavci kriminalistične služ
be in obveščevalno-varnostne 
službe, narodne zaščite ter enot 
za zveze RS in občin, ki so v 
vojaški agresiji na Republiko 
Slovenijo v času od 26. 06. 1991 
do 18. 07. 1991 opravljali dolž
nost pri obrambi RS, za prizna
nje statusa vojnega veterana po 
zakonu o vojnih veteranih še 
niso uveljavili te pravice. Prav 
bi bilo, da to pravico čim prej 
uveljavijo. Ob morebitnih neja
snostih pa se oglasijo v Uprav
ni enoti Žalec, kjer bodo dobili 
navodila o možni ureditvi statu
sa in s statusom povezane pra
vice.

UPRAVNA ENOTA Ž A LEC  
Oddelek za  gospodarske

in negospodarske dejavnosti, 
ter promet In zveze

I V A

A V T O D E L I
d .o .o .

Šem peter 126 b 
3311 ŠEM PETER

Telefon:
063/701-252

Ponujamo vam tudi:
- OLJE ELF
- HLADILNO TEKOČINO
- MAZIVA, FILTRE, IZPUŠNE CEVI

Avtodeli za  vozila:
- RENAULT
- ZASTAVA
- ŠKODA 
-ALFA
- LADA SAMARA
- VW GOLF
- FIAT .........—

V
Odprto vsak dan od 8. do 12. in od 14. do 18. ure, 

v soboto od 8. do 12. ure.

Voznikom  že lim o  p rije tn o  in  varno vožn jo .
•  • • • • • • •



Savinjčan

M IM O Z A d.o.o.
T R G O V IN A  N A  D E B E L O  IN  D R O B N O  

T rn a v a  4 6 /a ,  3 3 0 3  G om ilsko , te l. 7 2 6 -4 0 3
p ro d a ja ln a  Š lan d ro v  trg  27, 3310 Ž alec, tel.: 715-354

N A JV E Č JA  IZ B IR A
- N O V O L E T N IH  S M R E K ; u m e tn e  in n a ra v n e  

EL. L U Č K ; z u n a n je ,  n o tr a n je ,  z  m e lo d ijo , u tr ip a jo č e  
- JA S L IC  in  F IG U R ; v seh  v e lik o s ti

S P R E J E M A M O  N A R O Č I L A  Z A  B O Ž I Č N E  
J A S U C E  Ž E U E N I H  D I M E N Z I J !

n a j l e p š e  o d  p r a z n i k a  
j e  p r i č a k o v a n j e

SCRVIS GOSPODINJSKIH 
APARATOV

B€ lfi TEHNIKE! 
HLADILNE N APRAVE  

M IK R O V A L O V N E  PEČICE 
ROJLERJI

M A L I G O S P O D IN J S K I 
APARATI...

A leksander D R A G A R , s.p.

Ul. HÍROJR STRNCTR 6, 3310 ŽRIEC 

Til.: 063/717-718, G S M :  041/666-521
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G O S T I S C E  S a v i n j a  
M arinka PLEVČA K
LATKOVA VAS 222 PREBOLD  
tel.: 701-030

OB IZTEKAJOČEM SE LETU VABIMO *  
NA SOBOTNE VEČERE OB GLASBI, *  
V DECEMBRU TUDI OB PETKIH

*
*
*
*

*  

*  
*

_______________________________________________  u _  *
*  •5fr
*  Priporoča s e  kolektiv #

•5f G o st išč a  P lavčak  &
4* 4? 4* 4? 4? 4 ' 4? 4* 4 ' 4̂  4  ̂ »I* 4  ̂ *1̂  4*»j*

U p a m o ,  d a  v a m  b o d o  d o b r o  p r i p r a v l j e n a  h r a n a ,  
p r i m e r e n  i z b o r  p i j a č  in p r i j a z e n  g o s t i n s k i  o d n o s  

*  p o l e p š a l i  in o b o g a t i l i  z a d n j e  t e d n e  l e t o š n j e g a  le ta .

VAS VABI V
prodajni center DROLC

Bežigrajska 7, Celje (nasproti Centra Interspar) 
tel.: 063/34-960, 34-999 

O bratovaln i č a s : od 8. do 20. ure, 
sobo ta : od 8. do 17. ure, 

bistro: od 6.15 do 20.15.

N a  p r e k  1 0 0 0  m 2 p r o d a j n e g a  p r o s t o r a  v a m  p o  
N A J U G O D N E J Š I H  C E N A H  IN  P L A Č I L N I H  P O G O J I H  
P O N U J A M O  N A J V E Č J O  I Z B I R O  V S E H  V R S T

* BELE TEHNIKE * GOSPODINJSKIH APARATOV *
* TELEVIZORJEV in GLASBENIH STOLPOV *
* RADIOKASETOFONOV * VIDEOKAMER in VIDEOREKORDERJEV *
* AVTORADIEV in ZVOČNIKOV * TELEFONOV in TELEFAKSOV *
* POSODE in KRISTALA * KOLES in SOBNIH KOLES ter
* DRUGIH PRIPOMOČKOV ZA DOM IN GOSPODINJSTVO.

Možnost nakupa do enega leta.
BLAGO BREZPLAČNO DOSTAVIMO 

NA DOM.

_  S E R V IS  B E L E  
v T E H N IK E  

T E R
, S E R V IS  
IN  M O N TA ŽA  

O L JN IH  G O R IL C E V
D A N ILO  PIKL, s.p.

3311, Šem p eter 115/d  
Telefon : 063/702-070

POPRAVILA:
• PRALNIH STROJEV,
• ŠTEDILNIKOV,
• BO JLER JEV  

in SUŠILCEV.

SER V IS  
IN M ERITVE

OLJNIH GORILCEV

T r g o v i n a  Š T O R M A N

SVETLOBNA OPREMA
3312 PREBOLD  
Hmeljarska c. 10 
tel./faks: (063) 724-674

N AJVECJA  IZ B IR A

V ELIK A  A K C IJA  - 10% PO PU ST
N E  V E R J A M E T E ?  -  P R E V E R I T E ! ! !

VEČ SVETLOBE V VAŠEM DOMU 
TRGOVINA ŠTORMAN

V lju d n o  v a b lje n i v  n o v o  o d p rto  ž iv ilsk o  tr g o v in o  f o f a  
v  B e v k o v i u lic i 9  v  Ž alcu.

p a š t e t a  g a v r i lo v ič ,  1 0 0  g  1 5 9 , 0 0  S IT  
b a r  k a v a ,  1 0 0  g  1 7 7 , 0 0  SIT

Presenečeni boste nad izredno nizkimi cenami:
k u m a r i c e  e t a ,  6 5 0  g  1 9 9 , 0 0  SIT
s l a d k o r ,  1 k g  1 3 4 , 0 0  SIT

Pri n a k u p u  n a d  1 .0 0 0 ,0 0  SIT b o s t e  d e l e ž n i  d r o b n e  p o z o r n o s t i .  
P u s t i t e  s e  p r e s e n e t i t i  d v a k r a t .  D e lo v n i č a s :
P \ a a \ o j e  m o ž n o  s p lač i ln im i karticami-. N O N  S T O P  o d  7 .  d o  2 1 .  u re .j  \e m o žn o  

t u r o c a r d  
- Aktiva  

- V i s a
Priporoča se kolektiv 
7 T Z Ç & V T K Z

OŽINA..

-ERVIS
L o č i c a  5 6  D, 
3 3 1 3  P o lz e la  

tel.: (063) 702-451

SERVIS BELE TEHNIKE 
IN

ELEKTROINŠTALACIJE.

Najbolj priljubljen trgovec 
in najbolj priljubljena trgovina

V mesecu oktobru ste, cenjeni bralci, pri glasovanju za najbolj 
priljubljeno trgovino izbra li Žano Ž a lec , sledita ji Blagovnica Pol
zela in Trgovina RR Žalec.

Za najbolj priljubljeno trgovko ste izbrali Štefko Kompolšek 
iz  Blagovnice Savinjka, sledita ji Marinka Drča (Žana Žalec) in Ma
rinka Vošnjak (Blagovnica Polzela).

Izmed prispelih glasovnic smo izžrebali tri nagrajence:
1. ALEN  V O D O V N IK , Braslovče 55
2. ANITA ŠKR EfiLIN , Dobriša vas, Petrovče
3. FA N IKA  BAŠ, Podvin pri Polzeli 34
Nagrade dobite v uredništvu Savinjčana.
Glasovnice iz novembrske številke nam pošljite do 3.12.1997 

--------------------------------------------------------------------------

Najbolj priljubljen/a trgovec/ka je:_

ime in priimek

trgovina

Najbolje urejena trgovina je: 
*

Moj naslov:_____________ .

T R G O V I N A  IN  S E R V I S  
A V T O M O B I L S K I H  G U M

Š i E f a n č i č  O / a L t L j a - ^ E j a n

A rja  v a s  10, P e tro vče , tel.: 707-051  
m obite l: 0609-620-450

ROČNA AVTOPRALNICA
gotovinski popust za
zimske gume D U N L O P  ■H ! » »
in  N O K IA  g g M I U I V M t a i P J
N AJBO LJŠA  ViEDESTEINIIUZIM SKA GUMA ™ U C3IC IW ----

F u l d o

Plačilo na več čekov 
in plačilne kartice.

0  U D 7 0  
S E M P E R I T  (S)

M IC H E L IN  
XM + S A L P IN

»  HANttCK

b k
Hmezad

H M E Z A D  K Z  B R A S L O V Č E

K O V IN O O P R E M A  Pariž lje
TEL./FAKS: 063/722-055

GRADBENIKI, POZOR

JUPOL, 25 kg 
MODUL OPEKA  
CISTERNA za olje, 2000 I 
CISTERNA za olje, 1500 I 
KOMPRESOR ATLANTA, 24 I
V zalogi tudi: 
bela tehnika, akustika  
barve in laki, že lezn ina

7 2 2 ^ 0 5 5  
Ne Pozabite!

2.950,00 SIT 
84,30 SIT

38.987.00 SIT
33.987.00 SIT
32.698.00 SIT

Delovni č a s :
p o n . - p e t e k :  7 .3 0  d o  17. u re ,  
sobota 7 .3 0  d o  12. u re .

Možnost plačila na tri čeke.

študentski servis maribor 
PODRUŽNICA ŽALEC
Mestni* trg 7, te l./faks: 063 717-197

P O S R E D O V A N JE  DELA Z A  Š T U D E N T E  IN DIJAKE
- ŠTU D EN TSK I RAČU N

- H ITRE IN KVALITETN E B A N ČN E STO R ITV E
- D O STO P DO GO TO VIN E - 24  UR NA DAN

II! N A JC EN EJŠE FOTOKOPIRAN JE !!!

!!! O D SLEJ TUDI BARVN E FO TO KO PIJE !!! 
Del. čas

A 4-FORMAT -  samo 8 SIT

vsak dan od 7.30 do 19. ure, 
ob sobotah od 8. do 12. ure

PRO D A JA  RABLJEN IH  V O ZIL

tel.: 063/715-946 
mobitel: 0609/629-093

D A Č A  d.„.o.
Migojnice 140, 3302 GRIŽE

ODKUP RABLJENIH IN POŠKODOVANIH VOZIL OD LETNIKA 1992 DALJE
(TREN U TN O  V  ZA LO G I)

VW GOLF JX I. 89 8.000 DEM VITARA J LX I. 90 15.700 DEM
VW GOLF XD I. 86 5.000 DEM CITROEN AX 1.1. T.R.E. I. 87 3.400 DEM
VW PASSAT 1,8 KARAVAN I. 92 15.600 DEM CITROEN C 25 E I. 95 18.000 DEM
FORD FIESTA 1,1 IC I. 95 12.300 DEM OPEL KADEH 1.8i I. 91 11.500 DEM

(  Odprto: od 7 do 15. ure, N
od 7. do 17. ure, 
od 7. do 13. ure.

ZA  V SA  RA B LJEN A  VOZILA  
M OŽEN KREDIT.



Savinjčan

Zakaj bi šli narazen  in zakaj m orebiti le ostali skupaj
N o v e  o b č in e  n is o  n o v e , sa j so  ta k š n e  n e k o č  ž e  b ile  - Z a d n jo  b e se d o  b o  im e l d r ž a v n i z b o r

V uredništvu smo se ta m esec spet odločili pripraviti okroglo m izo. Tema se je  seveda ponudila kar 
sam a, kajti poslanci državnega zbora so sprejeli sklep o nadaljevanju postopka za ustanovitev tudi 
petih občin na obm očju sedanje občine Ž a le c , za  nam i so že  zbori občanov in izredna seja občinske
ga sveta na to temo, pred nami pa referendum i. Č e  je  bilo ob prvi reform i lokalne sam ouprave res, 
da pravih podatkov o prednostih in pom anjkljivostih m anjših občin ni bilo, je  tokrat drugače. N are
jeni so elaborati, zgledov v soseščini je dovolj^Da bi enakovredno predstavili argum ente za in proti 
delitvi žalske občine, smo se o dločili, da pripravim o pogovor za okrogjo m izo. Na okrogli m izi so 
sodelovali: Ivan Fale, vodja koordinacijskega odbora za ustanovitev občin, Stanko Novak, predse
dnik KS Polzela, Vida Slakan, predsednica KS Tabor, predstavnik KS iz Braslovč Franc C ilenšek, 
predstavnik KS Prebold (nam esto M arjana Žoharja) A lo jz C ilenšek, župan M ilan Dobnik in vodja 
občinskega oddelka za finance Lojze Posedel. Predsednik KS Vransko Franc Sušnik je  bil zadržan , 
prav tako poslanec Anton D elak, od vabljen ih pa ni bilo tudi predsednika KS G om ilsko Vinka D rče .

kdo z visoko izobrazbo, ki bi bil lah
ko istočasno nadzorni nad izvaja
njem komunalnih del. To moramo 
že sedaj iskati drugje - pa še tajništ
vo bi imeli. Vse ostalo pa mislim, 
da se da opraviti z delom po po
godbi. Kot mi je povedal župan ob
čine Gorišnica, so tam dobili tajni
ka, za katerega so pozneje ugoto
vili, da je zanič, niso pa ga mogli 
odpustiti, zato so mu dali čisto ne
pomembna dela. Problem zaposlo
vanja res obstaja. Sicer pa imamo 
danes toliko zasebnih birojev, ki lah
ko opravijo vse drugo, če pa niso 
dovolj kakovostni, lahko izbereš

Gospod Fale, začnim o z vpra
šanjem , ki vam ga pravzaprav  
ves čas postavljajo: zakaj je bil 
ustanovljen koordinacijski odbor 
in zakaj ste se odločili sprožiti 
postopek za nastanek novih ob
čin , če je bil izid referendum a, 
razen v Taboru, v vseh drugih 
krajevnih skupnostih proti delit
vi sedanje občine? G re  za odbor 
političnih strank ali samo pred
sednikov ozirom a vodstev tistih 
krajevnih skupnosti, ki leta 1994  
niso uspeli s predlogom za samo
stojne občine?

Ivan Fale: »V vsaki stvari je go
tovo tudi politika, če ne že na za
četku, pa pozneje. Tako je bilo z 
ustanavljanjem sedanjih občin in tu
di ob naslednjih spremembah lokal
ne samouprave bo imela glavno be
sedo politika. Naš koordinacijski 
odbor je nastal po tisti noči, ko smo 
vsi v Savinjski dolini pričakovali, da 
bo nastalo več novih občin, kot jih 
je predlagala vladna komisija. Ve
mo, kaj se je zgodilo. Naslednji dan 
smo se sestali vsi predsedniki sve
tov krajevnih skupnosti, ki naj bi po
stale občine, in stranke pomladi. 
Napisali smo skupen protest in sku
pno vlogo na ustavno sodišče. Ko
ordinacijski odbor smo ustanovili iz 
čisto tehničnih razlogov, da ne bi 
vsaka posamezna krajevna sku
pnost sama vodila teh postopkov.

Glede izida referenduma pa že 
menda zdaj stotič ponavljam: ljud
je so se odločili brez poznavanja 
pravih informacij in podatkov. Se 
večer pred referendumi je novinar
ka Janja Koren na TV Slovenija ostro 
napadla ustanovitev novih občin. 
Izid rerefendumov zato ni bil pre
senetljiv. Tudi same krajevne sku
pnosti niso imele potrebnih podat
kov. Kot so povedali predsedniki 
svetov, do njih niso mogli priti, pa 
tudi pozneje smo imeli veliko bor
bo, da smo prišli do podatkov.

Ta odbor od leta 1994 ves čas 
spremlja dogajanja v zvezi z novi
mi občinami, obiskali smo tudi ve
liko na novo ustanovljenih občin, 
od Murske Sobote do Solčave, ker 
smo hoteli iz prve roke izvedeti, ka
ko delujejo manjša, večja ali sred
nja občina. V pogovorih so nam po
trdili, da so zadovoljni z novimi ob
činami. Na pritožbo našega odbo
ra je ustavno sodišče odločilo, da 
mora iti predlog o ustanovitvi no
vih občin najmanj 6 mesecev pred 
naslednjimi občinskimi volitvami 
ponovno na referendum.«

In kateri so osnovni argum en
ti za delitev sedanje žalske ob
čine?

Ivan Fa le : »Hočemo tisto, kar 
nam je bilo v preteklosti na silo odv
zeto, ko je bila na silo presekana na
ša samouprava. Nazaj hočemo 
identiteto kraja in tako občino spet 
približati ljudem. Drug argument pa 
so tudi ekonomski razlogi. Ti nas 
vse svetnike v sedanjem občinskem 
svetu še bolj prepričujejo, da so no
ve občine nujne.«

Om enjeno je bilo, da podatkov 
ob prvi sprem em bi lokalne sa
mouprave ni bilo. Zdaj je verjet
no drugače, izdelati ste morali 
tudi e laborate. Bi lahko pred
stavniki predvidenih novih občin 
povedali, kako si zam išljate de
lovanje svoje občine, kako ve li
ka bi bila, koliko bi bilo zapo
slenih v občinski upravi?

Stanko Novak: »Občina Polzela 
bi imela skupaj s krajevno skupnost
jo Andraž, s katero v zvezi z usta
novitvijo občine že ves čas sodelu
jemo, saj je Andraž vezan na pol- 
zelske institucije, kot so šola, pošta,

vrtec, z vodovodom in podobno, po 
izračunih iz leta 1996 5088 prebi
valcev. Po lani veljavnih predpisih 
bi imela okoli-295 milijonov tolar
jev vreden proračun, za letos pa še 
nismo računali, ker še ni znano, ko
liko znaša zagotovljena poraba na 
prebivalca. Glede na sedaj veljav
no oc^no, da se lahko približno 30 
odstotkov proračuna nameni za ko
munalno področje, kar je bistveno 
za vsak kraj, bi lahko okoli 80 do 
90 milijonov tolarjev uporabili za 
komunalo, za vodovod, ceste in po
dobno. Vse, kar trenutno delamo v 
krajevnih skupnostih in zaradi če-

sveta krajevne skupnosti, poleg 
omenjenih strank, ki smo v koordi
nacijskem odboru. Želel bi, da se 
vsa ta zadeva pogleda še malo na
zaj.

Ustavni zakon oziroma 139. člen 
ustave pravi: državni zbor se po
oblasti, da pripravi zakon o lokalni 
samoupravi. To se je leta 1994 zgo
dilo. Zakon je bil pripravljen, do se
daj je doživel tudi že nekaj poprav
kov, čeprav prejšnji zakon prav ta
ko ni bil slab. Njegov 13. člen je do
ločal kriterij do tri tisoč ljudi, ustav
no sodišče je ta člen razveljavilo, 
dopolnil pa ga je 13. a člen, ki do
voljuje ustanavljanje občin tudi pod 
posebnimi pogoji, to je na demo
grafsko ogroženih in obmejnih ob
močjih.

Če se vrnem še bolj v preteklost: 
na tem območju so nekdaj, do leta 
1955, delovale zelo uspešne obči
ne. Ti kraji imajo tradicijo. Iz zgo
dovine vemo, kako pomembni ljud
je so bili v Preboldu. Na primer žu
pan Zeiner pred sto leti, ki je bil 
glavni pri gradnji naše farne cerk-

sar nas kličejo občani, so slabe ce
ste, da ni vode, skratka, samo ko
munalni problemi. Vse drugo kot 
da jih ne zanima. Samo zaradi te
ga moramo nekaj napraviti. Smo v 
takšnem položaju, da smo krivi za 
vse, česar se ne naredi, kar je nare
jeno, pravijo, da bi že zdavnaj mo
ralo biti, tako ne gre več. Marsika
teri predsednik krajevne skupnosti 
pravi, zakaj bi se pa živciral za to, 
ker nimaš pristojnosti in nimaš de
narja, za vse je treba nekam hoditi 
in prositi za denar. Dejansko smo 
v takšnem stanju, ko bi morali raz
pustiti krajevne skupnosti. Vidimo 
pa, da bo glede teh pristojnosti še 
slabše, saj se pripravlja predlog, da 
bi krajevne skupnosti ne imele več 
nobene vloge. Drugod je to sicer 
razumljivo, ker so občine manjše, 
kot je žalska. Zaradi vsega tega je 
vprašanje, ali je vredno v krajevni 
skupnosti zastonj požirati vse te na
pade.

Do sedaj kot predsednik še ve
dno delam povsem brezplačno, no
čem nič denarja, tudi zato, da mi 
ne bi kdo kdaj očital: Nič nisi nare
dil toliko denarja si pa pobral. Vsi, 
ki delamo na tem področju, dela
mo zaradi ljubezni do svojega kra
ja. Ne morem pozabiti tistega ča
sa, ko se je ustanovila sedanja žal
ska občina, kako smo bili ponosni 
na zdravstveni dom na Polzeli. Čez 
tri leta so rentgen, ki ga je kupila 
Tovarna nogavic, odpeljali v Žalec. 
Tega starejši krajani ne morejo po
zabiti. Pri prizadevanjih za občino 
ne gre za to, da bi kandidiral za žu
pana. Po toliko letih dela v kraju 
vidim možnost, da postanemo ob
čina, vse ostalo je postranskega po
mena.«

Verjetno ste že izračunali, ko
liko zaposlenih bi morala imeti 
občina Polzela?

Stanko Novak: »V občini pred
videvamo samo dva zaposlena. Za 
komunalno področje bi moral biti

druge. Zato mislim, da v naši obči
ni ne bi bila potrebna več kot dva 
zaposlena, poleg tega pa še komu
nalni delavec, ki ga imamo zdaj na 
razpolago v okviru javnih del.«

Ivan Fale: »Razen če bi država 
prenesla kaj pristojnosti na občino, 
kar pa tako tudi sama plača.«

Kakšna bo ozirom a naj bi bila 
občina Braslovče?

Ivan  F a le : »Takšna, kakršen 
predlog so pripravili strokovnjaki, 
kakršna je bila nekoč, in takšna, da 
bi lahko živela in funkcionirala. To 
je bistveno. Če dopolnim mnenje 
gospoda Novaka, manjše občine, 
recimo, urejajo tudi finančne zade
ve prek zasebnih služb, ni potreb
no, da zaposlijo ljudi. Občine, kot 
so Jurševci in Puconci, imajo deni
mo tajnika, ki je duša in srce obči
ne. Poleg njega je samo še en za
poslen. Vse ostalo urejajo prek teh 
servisov. Sicer pa bi imela občina 
Braslovče na območju, kot ga pred
laga vladna služba, malo manj kot 
pet tisoč prebivalcev.«

Izpolnjujete zakonsko določe
ne pogoje za občino?

Ivan Fale: »Kot so nam med dru
gim povedali na vladni komisiji za 
lokalno samoupravo, tudi ti pogoji 
ne bodo tako strogo upoštevani, da 
bi morali imeti nič manj kot ravno 
pet tisoč prebivalcev. Bolj se bojim, 
da bo politika v državnem zboru 
nasprotovala tem občinam.«

Kako je  s predvideno ustano
v itv ijo  občine Prebold? Nekaj 
časa so močno nasprotovali te
mu predlogu, zadnji zbor obča
nov pa ga je potrdil.

Alojz C ilenšek: »Novi svet kra
jevne skupnosti je lani že na svoji 
prvi seji obravnaval sklep, da se 
ustanovi nova občina. Prejšnje vod
stvo je temu nasprotovalo in se tu
di ni pritožilo na ustavno sodišče. 
Pritožbo smo zato napisali krajani 
v imenu strank pomladi. Zdaj tako 
stališče zastopa tudi predsednik

ve. Kot Savinjčan in Preboldčan že
lim, da se v kraj vrne nekdanja tra
dicija. Nekdanja boljševistična 
oblast je presekala popkovino vsem 
podeželskim občinam in naredila 
umetne komune, kakršna je bila žal
ska. V njej je danes na žalost ogro
mno nesrečnih ljudi, ki so se takrat 
preseljevali v obljubljeno mestece, 
češ da bodo tam dobili dobre služ
be in stanovanja. Zgodilo se je, da 
so takrat dobili dobra stanovanja in 
dobre službe, danes pa morajo dra
ga stanovanja plačevati, čeprav so 
izgubili dobre službe. Zapustili so 
hribovito obrobje doline, ki se da
nes marsikje zarašča, kmetije so za
puščene. Mislim, da bi z novimi ob
činami vsaj s tem presekali in da bo
do nove generacije ostale na teh hri
bovitih območjih. Nova občina jim 
mora omogočiti pogoje, da bodo 
ostali in se ne bodo selili v umetna 
urbana središča.

Odločba ustavnega sodišča jasno 
pravi, da leta 1994 pred zakonom 
nismo bili vsi enaki in da je državni 
zbor kršil mnogo določil. Občine so 
se ustanavljale križem kražem po 
političnih lobijih. Tudi pri občini Ža
lec se je zgodilo tako. Država nam 
je dala možnost, da v Savinjski do
lini dobimo nove občine, ampak ti
sti, ki so že v prejšnjem sistemu le
po živeli, tega niso želeli. Na žalost 
jim je pomagal tudi gospod župan. 
Tisti večer, ko se je o tem odločalo 
v državnem zboru, je šel s poslan
cem Zupancem in sekretarjem Vov
kom v Ljubljano. Lobiranje z libe
ralno demokracijo in združeno li
sto je preprečilo razdelitev občine. 
Ne govorim o razbitju, ampak raz
delitvi občine. Ustava jasno govori, 
da smo dolžni preiti z bivših komu
nalnih sistemov na nove lokalne sa
moupravne občine, pri čemer nas 
obvezuje tudi podpis evropske li
stine o lokalni samoupravi. Savinj
čani smo postali največji butalci - 
po vsej Sloveniji je bilo ustanovlje

nih najprej 98 novih občin, danes 
jih imamo 147, od tega jih ima 99 
manj kot pet tisoč prebivalcev. In 
teh 99 občin zaposluje približno 
300 ljudi. Hipoteza, da je nova lo
kalna samouprava draga, ni resnič
na. Nove občine običajno vodijo žu
pani nepoklicno, z dvema do tremi 
poklicnimi uradniki, to pomeni, da 
ti delajo tudi po 16 ur in še več na 
dan za svoj kraj, ker so entuziasti, 
hočejo temu kraju nekaj prinesti.

Vse to so argumenti, za katere se 
bomo zdaj borili do konca. Ne bo
mo več pustili, da nam propade ta 
projekt. Z vsemi poslanskimi skupi
nami smo se dogovorili, da podpre
jo ustanovitev 22 novih občin, tudi 
z liberalno demokracijo in ljudsko 
stranko. Ker to je »daj - dam«. In če 
računamo še finančno, pet manjših 
občin bi država morala delno finan
cirati. Danes Žalec dobi približno 85 
odstotkov finančne izravnave, 
manjši občini bi morala država da
ti več tudi za razvoj obrobja in po
deželja. Skupaj gledano, bi z novi
mi občinami imeli Savinjčani veli
ko večjo korist. Naj država tisti de
nar, ki ga pobere od nas, davkopla
čevalcev, razdeli nazaj v Savinjsko 
dolino, ne pa da gre na druga ob
močja.

Vse ideje in potrebe občanov se 
lahko zadovoljujejo v občinah, ra
zen tiste, izrecno prepovedane z za
konom. V prejšnjem sistemu pa je 
bilo ravno obratno - samo tisto, kar 
je dovoljeval zakon, se je lahko de
lalo, vse ostalo je bilo prepoveda
no. V marsikateri majhni občini je 
ponekod prvič pritekla voda, zas
vetila prva žarnica. Tudi v Savinjski 
dolini imamo še predele brez vode 
in elektrike.«

Koliko zaposlenih bi imela ob
čina Prebold?

A lo jz  C ilen šek : »Tudi občina 
Prebold bi imela predvidoma tri za
poslene, se pravi visoko strokovno 
usposobljenega tajnika, administra
torko in nepoklicnega župana. Do
ločene zadeve bi se pač urejale s 
pogodbenim delom, kot je že bilo 
omenjeno. Mislim, da bi lahko imeli 
v novi občini, na primer, tudi cenejši 
odvoz odpadkov, o čemer smo se 
že informirali v Velenju. Odvoz od
padkov na velenjsko odlagališče bi 
bil cenejši. Veliko je še podobnih za
dev, ki bi jih lahko veliko bolje ure
dili v svoji občini, predvsem pa za
to, ker bodo krajani spet prevzeli 
iniciativo in bodo s solidarnim de
lom tudi sami kaj naredili. Če samo 
za primer povem: žalostno je, da v 
Latkovi vasi ob magistralni cesti še 
danes ni avtobusne postaje, ki jo je 
pred enim letom podrl madžarski 
tovornjak. Če bi bili svoja občina, 
bi jo postavili že tretji dan, čeprav 
bi mednarodno zavarovalnino do
bili izplačano šele čez leto ali dve. 
Zdaj greš na krajevno skupnost, kjer 
pravijo, da nimajo denarja, greš na 
občinski oddelek za okolje, prostor 
in komunalne zadeve, te pa pošlje
jo nazaj na krajevno skupnost. Ti 
primeri so dokaz, da lokalna samo
uprava ne deluje tako, kot bi mora- 
la.

Če smo demokratična država in 
imamo sprejet ustavni zakon, mo
ramo to narediti. Država se gradi 
pri temeljih, to pa so občine. Sledi 
regijsko povezovanje, kar je še eno 
področje, ki smo ga Savinjčani že 
zamudili. Zgornja Savinjska in Ša
leška dolina se povezujeta v regijo. 
V Žalcu nimamo nobene logistike, 
ne moremo biti regijsko središče, še 
upravno enoto bomo izgubili, ker 
se mora državna uprava reformira
ti in kot je natančno zapisano, 
upravna enota ne more služiti sa
mo eni občini, ampak najmanj de
setim. Ustanovljeni bodo okraji. Da
nes jih imamo 54. Državna uprava 
je predraga, ne pa majhne občine, 
ki delujejo v korist ljudi, ki so tam 
doma. In v manjših občinah bi spet 
oživeli tradicija in mnogi običaji, 
kot je recimo šranganje.«

Milan Dobnik: »Gospoda Cilen
ška bi samo vprašal, od kod ve, da 
sem bil z gospodom Vovkom in Zu-

panecem v državnem zboru v Ljub
ljani?«

Alojz Cilenšek: »Saj je bila ob
javljena slika balkona državnega 
zbora. Poslanec Zupanec je pove
dal še to, da je izmed svojih priza
devanj za Savinjsko dolino najbolj 
ponosen na to, da ni dovolil, da bi 
se občina Žalec razdelila.«

Milan Dobnik: »Ampak zdaj go
vorimo o moji prisotnosti v držav
nem zboru.«

Alojz Cilenšek: »Saj so vas po
slanci videli.«

Torej zanikate, da ste bili v dr
žavnem zboru. Kakšno pa je va
še stališče do delitve občine da
nes? Je kaj drugačno kot ob prvi 
reformi?

Milan Dobnik: »Nisem bil v dr
žavnem zboru. Ob prvi reformi je 
bilo moje stališče, naj se opravi ta
ko, kot se bodo odločili občani na 
referendumih. Ker je bilo na refe
rendumih približno 75 odstotkov 
ljudi proti, sem bil potem tudi jaz 
proti delitvi občine. Ampak nisem 
šel nikoli v državni zbor in se o tem 
tam nikoli nisem pogovarjal, niti z 
gospodom Vovkom niti Zupancem. 
To je gola izmišljotina. Tudi tokrat 
bom zagovarjal rezultat referendu
ma in nič drugega.«

Kako pa vi ocenjujete omenje
ne argumente za delitev občine?

Milan Dobnik: »Ti argumenti so 
tehtni in niso. Če se ustavim samo 
pri krajevni skupnosti Prebold, po
tem je treba reči, da dobi iz občin
skega proračuna veliko denarja in 
bi tisto avtobusno postajo lahko 
mirno popravila, če je to tako hudo 
vprašanje. Do mene ta problem ni 
prišel. Glede tradicije pa je tako - 
že okoli leta 1973 sem bil v tej veli
ki občini na ohceti, na kateri so nas 
najmanj trikrat šrangali. Običaji in 
vprašanje občin niso povezani.«

Po vaši oceni žalska občina do
bro deluje?

Milan Dobnik: »Rad bi poznal 
župana, ki bo rekel, da njegova ob
čina slabo deluje. Tako je tudi s te
mi malimi občinami, katerih župa
ni čisto jasno rečejo, kako je zdaj 
fino. In če bi hodili po naši občini, 
bi prav tako videli veliko hiš, kjer 
so dobili letos tekočo vodo, pa je 
prej niso imeli. Na Dobrovljah so re
cimo vsa gospodinjstva dobila vo
do in telefon, in to v tej, veliki ob
čini Žalec. Tu torej ni kakšnega po
sebnega razloga za delitev občine. 
Zame je osnovno vprašanje, ali je 
slovenski proračun dal za občine po 
letu 1994 več, enako ali manj de
narja kot prej. Če je bilo več nare
jenega za manj denarja, potem sem 
velik zagovornik delitve. Če je bilo 
z enakim denarjem narejeno več, 
sem še vedno zagovornik. Če je bi
lo z več denarja narejeno več, po
tem se je treba vprašati, ali je bil ta 
denar res racionalno porabljen ali 
ne. Osnovni cilj vsake reforme mo
ra biti, da je zadeva cene'jša in go
spodarnejša. Kolikor poznam Evro
po, vse reforme komunalne samo
uprave izvajajo s ciljem, da bo ta 
cenejša. Na seminarju v Ljubljani, na 
katerem so o tej temi poleg naših 
govorili tudi nemški strokovnjaki, 
sta naša predstavnika glede tega 
odgovorila, da so pač računali, da 
bi morale biti nove občine cenejše. 
Nemški predavatelj pa je takoj izja
vil, da če niso cenejše, reforma ni 
bila uspešna. Govori se, da bo za 
teh novih 22 novih občin treba v dr
žavnem proračunu zagotoviti še 
eno milijardo tolarjev.«
, Ivan Fale: »Čudim se županu, da 
ima takšno stališče, saj njegova 
stranka zagovarja prav nasprotno: 
še večjo drobitev lokalne samo
uprave. Glede ekonomike morda te 
trditve držijo, ampak vsi naši sogo
vorniki so povedali tudi, da zdaj ču
tijo, da živijo.s krajem, da imajo tu 
župana. Župan se mora zdaj zelo 
odgovorno vesti, ne more na primer 
kar naprej dvigovati raznih taks, ker 
ga lahko vsako jutro kdo pocuka za 
rokav. To je bistvena prednost manj
ših občin. Ne zagovarjam ne vem 
kakšno razdrobljenost, ampak dej
stvo je, da je sedanja žalska občina



prevelika.«
Milan Dobnik: »Glede novih ob

čin nimam niti pozitivnega niti ne
gativnega mnenja. Kar se tiče stran
ke, pa je dejstvo, da v nobeni stranki 
niso vsi ljudje enakega prepričanja.«

Kaj je z možnostjo, da občina 
Ž a le c  ostane tako  ve lik a  kot 
zdaj, ukinejo pa se krajevne sku
pnosti?

M ilan Dobnik: »To je iz trte zvi
to. Ne vem, kje ste sploh to slišali? 
V našem statutu je lepo zapisano, 
kakšno je delo krajevnih skupnosti. 
Tam, kjer so v vodstvu krajevnih 
skupnosti pravi ljudje, te dobro de
lujejo, tako da ni nobenih proble
mov. Jasno pa je, da nobena krajev
na skupnost nima toliko denarja, 
kot bi ga rada imela, in tudi občina 
ne. Tudi sam hodim v Ljubljano za
to, da jim pripovedujem, da naši ob
čini dajejo premalo oziroma da sku
šam zagotoviti denar za konkretne 
projekte. Ampak vreča je samo ena 
in moramo biti toliko razumni, da 
vemo, do kod lahko gremo. Če kra
jevna skupnost zahteva preveč za
se ali ne dobi tistega, kar meni, da 
bi morala, potem pravi, da ni dobi
la nič. Glede taks pa je treba pove
dati, da so v pristojnosti občinske
ga sveta ne župana.«

Nekaj o argum entih za delitev  
in proti delitvi občine smo že sli
ša li, zakaj pa ste se v Taboru 
odločili, da še vedno vztrajate  
pri svojem referendum skem ob
močju ozirom a občini?

Vida Slakan: »V tej zagotovo po
litični igri o lokalni samoupravi ima 
krajevna skupndst Tabor poseben 
položaj. Že na prvem referendumu 
smo povedali, da želimo samostoj
no občino in tudi na zboru obča
nov je bilo tako odločeno. Sprejeli 
smo sklep, da se ne strinjamo s 
predlogom državnega zbora in da 
v prvi fazi želimo samostojno refe
rendumsko območje. Prepričani 
smo, da nam vzamejo tudi osnov
no pravico odločanja o sebi, če nam 
ukinejo referendumsko območje. 
Druga stvar pa je ta, da želimo v 
primeru delitve žalske občine samo
stojno občino, ker želimo občino, 
ki bi nam bila mati, ne mačeha. Ne 
želimo skupaj v občino s krajevno 
skupnostjo Vransko, ker menimo, 
da v okviru te nimamo materialnih 
možnosti, s katerimi bi bili zadovolj
ni. Smo majhna krajevna skupnost 
s približno 1400 prebivalci. Imamo 
precej demografsko ogroženega ob
močja, na katerem je več deset ki
lometrov makadamskih cest in že 
to bi bil velik izdatek za skupno ob
čino Vransko. Velik strošek je pri nas 
prevoz otrok v šolo. Ko bomo vse 
te stroške v okviru občine Vransko 
pokrili, je vprašanje, s čim bomo 
sploh še lahko razpolagali. Pa tudi 
če nam krajevna skupnost Vransko 
zdaj obljubi, da se bodo vse odlo
čitve sprejemale z dvotretjinsko ve
čino, nam to kaj malo pomaga, če 
ni česa deliti. Kot krajevna skupnost 
ne želimo zavirati delitve občine, 
hočemo pa pristaviti svoj lonček in 
želimo samostojnost. Mislimo, da se

bomo kot samostojna občina znali 
najbolje obnašati in da bomo de
nar, ki nam pripada, ob zadovolj
stvu in optimizmu ljudi za razvoj 
kraja znali oplemenititi. Bolj kot v 
okviru občine Vransko in tudi bolj 
kot v okviru sedanje občine.«

Torej računate, da bi kot sa
mostojna občina laže pokrili vse 
te stroške, ki bodo enako visoki 
ne glede na to, v kateri občini 
boste?

Vida Slakan: »Stroški bodo res 
enaki, a vendar menimo, da bo to 
malo lažje, če bomo samostojni.«

O b delitvi občine se precej go
vori tudi o denarju. Ali so iz ra 
čuni, koliko bi znašali proraču
ni novih občin, pravilni?

Lojze Posedel: »Pravzaprav se 
sprašujem, zakaj sem bil povabljen 
na to okroglo mizo, saj se ve, kako 
so urejene finance v občini in da o 
vsej porabi odloča občinski svet. 
Oddelek za finance samo strokov
no izvaja sklepe župana in občin
skega sveta. S sodelavkami skrbimo 
za to v največji možni meri in lah
ko trdim, da pri tem ni nobenih ne
pravilnosti. Razprave o novih obči
nah poznam že iz prejšnjega man
data, saj sem bil že takrat na tem 
delovnem mestu. Od takrat do da
nes praktično nisem bil povabljen 
na noben strokovni sestanek na to 
temo, kljub temu da so bili izrečeni 
tudi očitki, da se podatki skrivajo. 
Vsi podatki, ki so povezani z ob
činskim proračunom, so javni, kar 
sem večkrat povedal tudi na sejah 
občinskega sveta. Na njih se vsake 
toliko časa pojavi očitek, da ni po
datkov ali da bi jih želeli imeti pri
pravljene na drugačen način, kot za 
nove občine. Naša strokovna služ
ba uresničuje vse zahteve občinske
ga sveta. V začetku tega leta je bila 
imenovana komisija, ki naj bi dolo
čila, kako naj se spremljajo finanč
ni podatki. Vendar pa se ta komisi
ja še ni sestala in poročila se izde
lujejo tako, kot je dogovorjeno z go
spodom Žolnirjem.

Vsi izračuni proračunov bodočih 
občin samo glede jia  število prebi
valcev pa so izredno zgrešeni, na 
kar smo že velikokrat opozarjali. 
Ampak ne z željo vplivati na eno 
ali drugo stran. Ta reforma me spo
minja na še eno politično reformo - 
tozdiranje gospodarstva, ki je bilo 
sicer strokovno pripravljeno, a je v 
gospodarstvu naredilo ogromno 
škodo. V celoti se strinjam, da je 
odločitev o novih občinah izrecno 
politična. Ampak ta politika je bila 
s strani države sprožena z jasnim 
namenom, da se občine razdelijo. 
To bo gotovo prineslo tudi veliko 
dobrega, kot denimo večjo pripa
dnost kraju in vse, kir ježe bilo po
vedano. Ampak bistvo te politične 
reforme je, da se teren razdeli na 
čim manjše dele, da bo država, ki 
pa je bila že vzpostavljena, čim la
že vladala. Zato se bo tudi tu nare
dila podobna škoda kot pri tozdi- 
ranju. To drobljenje občin se vleče 
predolgo. Če bi to naredili prek no
či, bi bile zadeve jasne. Ker se to ni
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zgodilo in ker tudi želja države ni 
bila, da bi se teren ukvarjal z viso
ko politiko, se agonije vlečejo. Vle
čejo pa se zato, ker pristojnosti žu
panov in občinskih svetov že v za
četku niso bile jasno določene. Če 
vzamemo na primer samo delova
nje žalskega občinskega sveta, od 
prve seje je to - ne ravno umiranje 
na obroke, agonija pa gotovo. Svet
niki, ki so bili izvoljeni v občinski 
svet enotne občine, so takoj začeli 
delovati in glasovati v smeri razbit
ja občine. Z vsako sejo se vedno 
bolj kaže ta delitev oziroma iska
nje samo koristi za lastno okolje ozi
roma krajevno skupnost.

Prav v zadnjem letu prejšnjega 
sklica skupščine, ko se je pričakova
la delitev občine, se je občinski pro
račun prvič zadolžil, ker je bilo last
nih sredstev premalo za vse. Potem 
smo eno leto zdržali z malo manjši
mi pritiski, lani in letos pa bo mislim 
da, teh potreb nenormalno veliko, 
ker si vsak le še želi iz te občine in 
skupne vreče potegniti čim več.

In če nadaljujem, kar sem rekel 
na začetku: preračunavanja po šte
vilu prebivalcev so zelo zavajajoča, 
saj je celoten sistem financiranja 
zdaj narejen za skupno občino. 
Omenjeni so bili že prevozi šolar
jev, tu je sistem vrtcev z eno upra
vo, sistem šolstva, sociale, zdrav
stva, kulture, vse je naravnano na 
center. Globoko spoštujem voljo 
vseh, ki menijo, da je to treba raz
deliti, ampak pri takšnih hitrih izra
čunih o finančnih virih lahko hitro 
pride do napake. Samo primer špor
ta naj omenim, kjer se tudi zago
tovljena poraba ne financira po šte
vilu prebivalcev, ampak glede na 
število športnih objektov, ekip v pr
vi in drugi ligi in podobno.

Sploh me pa preseneča predvi
deno število zaposlenih v novih ob
činah. Ženim strokovnim tajnikom, 
ostalo pa pogodbeno, je po mojem 
mnenju zelo smel pogled na novo 
občino. Ta številka je zelo nizka, saj 
malo le poznam, koliko ljudi je po
trebnih. Po drugi strani pa so vsi 
normativi, ki so postavljeni za no
ve občine, precej večji. Današnje 
krajevne skupnosti bi z drugačnim 
načinom dela, morda vodstvi in z 
bolj jasno opredeljenimi pristojnost
mi lahko delovale popolnoma ena
ko kot nova lokalna skupnost. Pro
blem krajevne skupnsoti je danes 
res samo komunalna infrastruktura, 
ne zanima je, kako je s šolstvom, 
koliko je šlo za vrtec ali zdravstvo, 
vedno se govori le o tem, da za kak
šno cesto niso dobili denarja. Z no
vimi občinami vse to breme pride 
na tega nepoklicnega župana ozi
roma visoko strokovnega tajnjka, 
kot ste ga predvideli.

In če naj bi nove občine nemote
no zaživele leta 1999, potem je pred 
nami ogromno zadev, ki jih je treba 
pripraviti ob taki delitvi.«

Ivan Fale: »V krajevni skupnosti 
Braslovče imamo infrastrukturo ure

jeno in ne mislite, da bomo reveži 
v novi občini. Ta velika občina pa 
združuje toliko krajevnih skupnosti, 
da imajo po posameznih območjih 
povsem različne potrebe in jih je ta
ko res teže usklajevati. Če pa se še 
dotaknem tozdov - takrat so z vrha 
odločili, kdo se mora združiti. Če 
bi se lahko združili tisti, ki so to že
leli, bi bilo drugače. Pri občinah je 
isto, po mojem mnenju je imel naj
bolj prav profesor Bučar, ki je rekel: 
Kjer želijo imeti svojo občino, naj 
jo imajo; če pa bodo videli, da ne 
bo šlo, se bodo začeli povezovati. 
Ampak ker brez politike ne gre, spet 
prihajajo odločitve o ustanavljanju 
občin z vrha. Mnogi so preseneče
ni, ker je v državnem zboru iz pred
loga o reformi lokalne samouprave 
nastalo neko skropucalo, brez upo
števanja stroke.«

Lojze Posedel: »Rekli ste, da 
Braslovče ne bodo revež. Tudi Ža
lec ali Polzela verjetno ne bosta. Če 
pa razmišljamo o dolini, o skupnem 
razvoju, se sprašujem, ali je potreb
no zdaj izgubiti leto ali dve, da se 
bo začelo o teh obrobjih spet po
govarjati in dajati od tam, kjer de
nar je. V tej občini je bilo tako, da 
se je nekje zbiralo več sredstev. V 
vseh močnejših centrih v občini 
imajo nadomestilo za stavbno zem
ljišče, vodarino in razne takse. Na 
območjih, kjer ni ne vodovoda, cest 
in urejenih stavbnih zemljišč, tega 
ni mogoče pobirati. Zato se politič
ne razprave, kdo prispeva več v pro
račun, zelo hitro izrodijo. Rekli ste, 
da bi nove občine dobile več iz dr
žavnega proračuna. Ampak od kod 
bi država pobrala ta denar? Če bo
do občine stale toliko denarja več, 
mora država povečati davke, ker se 
zadolžiti ne sme.«

Ivan Fale: »Najprej naj pobere 
davke tam, kjer jih je treba.«

Lojze Posedel: »To je tema za
se.«

Alojz C ilenšek: »Ali ni bolj pa
metno, da nekaj več denarja, ki ga 
davkoplačevalci že plačujemo v bo
gati Savinjski dolini, ostane tu, kot 
da ga država troši tako kot ga. Sa
mo za primer, pri ustanovitvi nove 
koalicije se je državna uprava raz
bohotila za 600 ljudi.«

Lojze Posedel: »S tem se stri
njam. In enako se bo zgodilo z ad
ministracijo v novih občinah. Vaša 
predvidevanja so danes drugačna, 
ampak nove občine brez ljudi ne 
bodo zaživele.«

Alojz C ile n ^ k : »Občina je te
melj države In ustavni zakon je dr
žavni zbor zadolžil, da izpelje lo
kalno samoupravo. Izpeljal jo je ta
ko, da merila niso bila enaka za vse, 
pred zakonom pa smo vsi enaki. To
krat se Savinjčani ne bomo pustili 
peljati žejne prek vode. Reforma dr
žavne uprave je res bolj bistvena, 
toda reforma lokalne samouprave 
je temeljna in se že vse predolgo 
vleče, ker nekaterim tako odgovar
ja. Povem vam, da tudi upravne
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enote ne bo v Žalcu, Žalec bo po
stal provinca Celja.«

Lojze Posedel: »Glede upravne 
enote bi rad rekel, da je tudi precej 
nepravih podatkov. Upravna enota 
je v Žalcu in tu bo tudi ostala, ne 
glede na to, koliko občin bo pokri
vala. Nekatere pristojnosti bo 
upravna enota oziroma država res 
prenesla na občine, vendar bodo te 
morale to plačati. Dejstvo pa je, da 
se delitev občine vleče predolgo in 
da se v tem času vsem dela ogro
mna škoda.«

Franc Cilenšek: »Naj povem, da 
sem glede novih občin zelo dolgo 
razmišljal, da sem si izkristaliziral 
stališče, kam je treba usmeriti vse 
sile. Zelo me moti, da vsi govorite 
o novih občinah. Kakšne nove ob
čine? Moji pradedje in dedje so ži
veli in delali v svoji občini Braslov
če. Hočemo nazaj tisto, kar so ust
varili naši dedje, ki so približali 
upravo ljudem in jo pripeljali do nji
hovega praga. Nekateri v Žalcu ne
preklicno vztrajate pri sedanji veli
ki občini. Ne vem, ali ste najbolj pa
metni v Sloveniji ali najbolj komu
nistični, če se tako izrazim, da ho
čete za vsako ceno obdržati boljše
vistično občino. Bil sem predsednik 
krajevne skupnosti takrat, ko še ni 
bilo nobenega referenduma v Sa
vinjski dolini. Ampak veliko smo na
redili. Če ima človek voljo, se da de
lati. Moti me to, da je volja ljudi 
eno, delajo pa drugo. To je najbolj 
zgrešeno. Naštejte mi, koliko je še 
tako velikih občin v državi, kot je 
žalska, in povejte, zakaj tako vztra
jate pri njej? Argumenti, da je to ce
nejše in boljše, sploh ne pridejo v 
poštev. Pet let sem bil predsednik 
krajevne skupnosti Braslovče, ko 
smo imeli samoprispevek. Moral 
sem odstopiti zaradi pritiskov ljudi, 
ker nismo mogli priti do gradnje no
ve šole. Zakaj? Ker je denar pošel. 
Zato smo morali uvesti nov samo
prispevek. Da se moraš za vsak to
lar boriti, tako ne gre več. Ali dobi
te zdaj več denarja, kot bi ga sku
pno izposlovale občine? Tudi, če ga 
dobimo samo toliko, kot zdaj, sem 
prepričan, da bodo lahko veliko več 
ustvarili, če bodo dobri gospodarji 
v vodstvih občin, ki so nekdaj že 
obstajale. Nihče me ne bo prepri
čal v nasprotno.«

Kdo, konkretno, se vztrajno  
zavzem a za obstoj sedanje ža l
ske občine?

Franc C ilenšek: »Ne se toliko 
zgovarjati na izide referendumov, 
ker pri prvem referendumu to ni bi
lo odločilno. Bil sem v komisiji za 
reorganizacijo občin in predsednik 
te komisije, Slavko Košenina, niti 
slučajno ni hotel slišati o razdelitvi 
občine. Samo z gospodom Nova

kom sva se v komisiji zavzemala za 
to. In če predsednik odločno nas
protuje takemu predlogu, potem 
vso svojo - recimo ji infrastrukturo, 
lahko prepriča, da ta ni dober. Izidi 
referendumov so tudi posledica de
lovanja medijev, ki so trobili, da bo
do nove občine velika birokracija in 
zapravljanje denarja ter da si jih že
lijo samo tisti ljudje, ki vodijo po
stopke za nove občine. Da hočejo 
biti župani in si zagotoviti sedeže. 
Tudi nas so izvolili občani - še vam 
zdi, da-se moramo zdaj skriti v kot 
in nič ne narediti za kraj? Naši pred
niki se bodo obrnili v grobu, če mi 
to možnost, ki nam jo daje zakon, 
ne izkoristimo.«

Ivan Fa le : »Dobro veste, kdo 
nasprotuje novim občinam. Politi
ka je tu zadaj, žalska liberalna de
mokracija. Mi se dobro zavedamo 
tega. Žalska občina po sklepu ustav
nega sodišča takšna več ne more 
ostati. Lahko pa nastane nek hibrid, 
ki bi žalski politiki še vedno odgo
varjal.«

Ce lahko končam le še z  vpra
šanjem - če oziroma ko bo pri
šlo do novih občin, ali bo prišlo  
do kakšnih težav, ki bi neposre
dno prizadele občane, bo finan
c ira n je  vseh .dejavno sti teklo  
brez prekinitev?

Lojze Posedel: »Način financira
nja bo enak tudi v obdobju od leta 
1998 do začetka delovanja novih 
občin. Tak sklep so pred dnevi spre
jeli na sestanku vodij poslanskih 
skupin in predsednikov političnih 
strank. Vprašanje pa je, koliko bo 
do takrat sestankov in dogovorov 
o zadevah, ki so danes dejansko 
centralistično zastavljene, da bomo 
pripravljeni na delitev in ne bo pri
šlo do kakšnega šoka. Način finan
ciranja po razdelitvi občine je jasen. 
Na matični žiro račun prejšnje ob
čine prihajajo sredstva tako dolgo, 
da se novi župani dogovorijo o de
litveni bilanci, takoj po doseženem 
dogovoru pa se denar nakazuje na 
žiro račun novih občin. Kar pa ne 
bo razdeljeno, denimo za šole, pa 
bo denar nakazan ali na star žiro 
račun ali pa neposredno vsaki šoli. 
Ampak to je tehnično vprašanje fi
nančnih transferjev in dogovorov 
novih županov. Poleg tega pa smo 
se v izhodiščih za pripravo občin
skega proračuna za leto 1998 tudi 
dogovorili, da se primanjkljaj v pro
računu v tem letu poračuna. Sred
stva za investicije se bodo zato 
zmanjšala za približno 140 milijo
nov, kolikor ima občina zdaj kredi
tov, zato, da bomo delili samo po- 
zitivo.«

Ivan Fale: »Če se pogovarjajo 
pametni ljudje, se tako da vse zme
niti.« K. R.

Ker se poslanec Anton Delak zaradi obveznosti v državnem  
zboru ni mogel udeležiti pogovora o predvideni delitvi žalske  
občine za okroglo mizo, nam je po pošti poslal nekaj svojih mi
sli na to temo:

»Občine so v sedanjem sistemu vsebinsko drugačne, kot so bile 
prejšnje občine (komune). Ne glede na to pa je bila mreža prejšnjih 
občin v Sloveniji kar primerna, ker je v svetu zaznavna usmeritev na
stajanja večjih občin. Seveda ne v vseh državah. Večje občine so pra
viloma cenejše.

Pri nas se pogledi na velikost občin zelo razlikujejo. Od tistih - 
Vsaka fara svoja občina, do zavzemanja za večje občine. Za vsakim 
od teh.pogledov stojijo posamezne politične stranke.

Za drobljenje večjih občin so različni razlogi in nekaj jih bom na
štel: Občinsko vodstvo (župani) nimajo pravega odnosa do krajevnih 
skupnosti. Namesto da bi sprejeli objektivna merila, kako deliti fi
nančna sredstva, so se postavili v vlogo "delilcev" ki sredstva delijo 
po svoji lastni osebni presoji, krajevne skupnosti pa postavili v vlogo 
"prosilcev". Pri takšnem sistemu so bili bolj vplivni in mogočni. V 
posameznih krajih se vedno najdejo ljudje, ki so željni raznih funkcij 
in položajev. Že vnaprej se vidijo kot župani ali drugačni funkcionarji 
v naših občinah. Izkoriščajo želje krajanov po večji samoupravi ali pa 
takšne želje kar sami ustvarjajo, ne glede na ekonomske možnosti 
kraja. Veliko krivdo nosi tudi država, ki v nekem smislu sili k financi
ranju malih občin s svojimi finančnimi predpisi o izravnavi porabe. 
Problem je vedno bolj pereč in v pripravi so že predpisi, ki bodo na 
tem področju naredili red. Občina bo imela le toliko sredstev, kot jih 
bo sposobna zbrati na svojem območju. Bralci naj sami presodijo, 
kakšno je stanje v naši občini.

Ne glede na to, kako se bo ali ne bo delila naša občina, bo potreb
no na novo opredeliti položaj in vlogo krajevnih skupnosti. Prava sa
mouprava se odvija na tej ravni in še niže.

Čim prej bo potrebno sprejeti tudi predpise o pokrajinah (regijah), 
ki bodo povezovale občine na svojem območju. To nalogo je potreb
no opraviti tudi zaradi tega, ker imajo takšno ureditev države Evrop
ske skupnosti. Pokrajine bodo prevzele tudi nekatere državne nalo
ge. Nekatere državne naloge pa bodo izvrševale tudi večje občino.

Pri vseh razpravah o novih občinah bi moral biti v ospredju izra
čun, koliko bo novi sistem dražji ali cenejši od dosedanjega. Če bo 
nov sistem dražji, je potrebno to povedati občanom,« je še zapisal v 
svoji izjavi poslanec Anton Delak.



S a v in j č a n

POD UGODNIMI POGOJI 
ODDAMO V PODNAJEM LOKAL 
SLAŠČIČARNE V SKUPNI 
IZMERI 42 m2 IN LOKAL BIFEJA, 
vse s pripadajočo opremo, 
v ŠPORTNEM CENTRU 
POLZELA.
Informacije po tel.: 063/715 -733, 
med 7. in 15. uro.

b a 2 a/ © r
d. o. o.

POLZELA, LO Č IC A  7 5 / A
tel.: 063 701 249, faks: 063 701 366

P R O I Z V O D N J A  IN  M O N T A Ž A  O G R E V A L N E  
T E H N I K E

* PEČI ZA CENTRALNO OGREVANJE IN BO JLERJI IZ 
INOX PLOČEVINE *

* SPECIALNI INDUSTRIJSKI KOTLI *
* KOTLARNE NA LESN E OSTANKE IN ŽAGOVINO *

- G o s p o d i n j s k i  a p a r a t i  G o r e n j e
- K u h i n j e  G o r e n j e  in S v e a
- K o p a l n i š k a  o p r e m a
- B T V  in a k u s t i č n i  a p a r a t i

RAZVOJ - PRODAJALNE Z OPREMO ZA DOM
Polzela, Ločica 75-a, 

tel.: 701-249
Celje, TPC Dolgo Polje, Grevenbroichova 9, 

tel.: 412-448

Prodajalna v Ločici odprta vsak dan od 8. do 18., sobota od 8. do 13. ure 
v  Prodajalna v Celju: od 9. do 12. in od 15. do 19, sobota od 8. do 13. ure

s p e k t e r

SPEKTER d.o.o.
PO DJETJE Z A  Z U N A N JO  
IN N O TRA N JO  TR G O V IN O
Ložnica pri Žalcu 52/a 
3310 Žalec, Slovenija 
tel.: ++386 +63 - 715 366 
faks: ++386 +63 - 715 780

A K C IJ A
v  m e s e c i h  n o v e m b r u  

i n  d e c e m b r u

- s p r a y  z a  o d m r z o v a n je  v e t r o b r a n s k i h  s t e k e l  in  
k l ju č a v n i c  n a  v a š i h  a v t o m o b i l ih ,

- z l a t a  in  s r e b r n a  p r š i l a  p o  a k c i j s k i h  c e n a h  z a  
l e p š e  b o ž ič n e  in  n o v o le t n e  p r a z n ik e .

Ponudbo smo razširili še z  d e k o r a t i v n i m i  b a r v a m i  
SIKKENS (lazurni prem azi, laki za  parket, barve z a  zidove, 
fasad e , beton in že lezo ) ter s p r o f e s io n a ln im  in  h o b i  
p l e s k a r s k i m  m a t e r ia lo m  (čopiči, va lji,...).

• G R A D N JE INDIVIDUALNIH
HIŠ IN POSLOVNIH  

O B JEK T O V , A D A P TA CIJE
• S U K O P LE S K A R S K A  D ELA

IN DEM IT FA SA D E
• P LE S K A N JE  N A PU ŠČEV  

IN B E L J E N J E  FASAD Z
DVIŽNO KO ŠA R O  

• IZ P O SO JA  DVIŽNE  
K O Š A R E

K O T n iK sp
IGOR KOTNIK,

N iko le  T e s le  6, Ž a le c  
te l./faks: (063) 716-858, 
m obitel: 0 6 0 9  612-283

Avtomobili 
potrebujejo novo 
obutev

GRRDNJCIN
SLIKOPIESKRRSTVO

S eveda  im am o pri tem  v m islih av- 
togum e, ki jih  je  ta čas  treba zam enjati 
za  z im sk e . Številn i, vestn i lastniki av
tom ob ilov  so  to že  storili, da si le tako  
zago tav lja jo  va rn o  vo žn jo . N ekateri pa 
še čaka jo , kot da bi upali, da  zim skih  
razm er to z im o  ne bo. Z im sk e  avtogu- 
m e so  seved a  nujne, tud i če  snega ni,

saj so  s svo jim  profilom , trd no stjo  in 
drugim i lastnostm i prilagojene ledenim  
in m rzlim  vo z iščem , m edtem  ko letne  
za .ta k e  razm ere , tud i če  ni snega, niso  
prim erne. Na slik i: pri V u lkan izerstvu  
Rehar v D obrteši vasi pravijo, da so  šte
v iln i že  zam en ja li gum e, da se  ved n o  
pogosteje  o d lo ča jo  za  za m e n jav o  vseh  
štirih gum  in da so  po zo rn i tud i na ka
kovost gum  in m on taže .

T. T.

SITRA, d .o .o .,
e k o n o m s k o  s v e t o v a n je  in  b o r z n o - p o s r e d n iš k e  s t o r i t v e ,  

Š la n d r o v  t rg  4 0 , Ž a le c , t e l ./ f a k s :  7 1 5 -9 1 1 , m o b ite l:  0 4 1 /6 9 6 -8 6 6

OBVEŠČAMO VAS, DA IMATE NA SEDEŽU NAŠE DRUŽBE 
MOŽNOST OPRAVLJANJA NASLEDNJIH STORITEV:

P R O D A J A  D E L N IC  P O D J E T IJ ,  P R ID O B L J E N IH  V  P O S T O P K U  L A S T N IN S K E G A  
P R E O B L IK O V A N J A  K I S O  Ž E  U V R Š Č E N E  N A  B O R Z I

V okviru teh storitev vam posredujemo vse možne podatke o gibanjih tečajev vrednostnih 
papirjev na Ljubljanski borzi in kakšne so  vaše možnosti v primeru, da se  odločite za prodajo. 
Po telefonu vam lahko vsak trenutek posredujemo trenutne tržne cene.

O D K U P  D E L N IC  P O D J E T IJ ,  P R ID O B L J E N IH  V  P O S T O P K U  L A S T N IN S K E G A  
P R E O B L IK O V A N J A  K I Š E  N IS O  U V R Š Č E N E  N A  B O R Z I

V okviru teh storitev vam omogočimo odkup delnic tistih podjetij, ki še  niso uvrščene na borzi. 
Tudi v tem primeru vas bomo seznanili z  možnostmi, ki jih imate v primeru, da se  odločite za  
prodajo. Skrbimo za to, da so  naše odkupne cene konkurenčne, in jih dnevno prilagajamo 
ponudbi in povpraševanju. V nadaljevanju navajamo sam o nekatere od delnic, ki jih odkupujemo, 
skupaj z njihovimi trenutnimi cenami v SIT:
ETOL C E L J E  (B) 12.000,00
KRKA (B) 17.500,00
PIVOV. UNION (B) 28.000,00
PIVOV. UNION (G) 32.700,00
ŽITO (B) 6.000,00

G O REN JE (G) 1.160,00
PETROL (B) 17.000,00
PIVOV. LAŠKO (B) 3.300,00
PIVOV. LAŠKO (G) 3.800,00
ŽITO (G) 8.000,00

ISTRABENZ (B) 2.300,00
SAVA (B) 6.000,00
SAVA (G) 7.100,00
TELEKOM  (B) 9.550,00
in druge

O D K U P  D E L N IC  PID -O V O Z . S K L A D O V , V  K A T E R E  S T E  V L O Ž IL I  L A S T N IN S K I
C E R T IF IK A T

V primeru, da vas zanim a karkoli S  tega področja ali da želite omenjene delnice prodati, vas  
bomo seznanili z ustreznimi informacijami in obvestili o trenutnih cenah. Odkupujemo delnice  
vseh skladov.
IN V E S T IR A N J E  V  V R E D N O S T N E  P A P IR J E  K O T  D O P O L N IL O  O S T A L IM  O B L IK A M

V A R Č E V A N J A
Vse bolj se  širi krog tistih, ki so  si kot alternativo ali dopolnilo varčevanju v bankah izbrali tudi 
investiranje v vrednostne papirje. Naložba je  lahko dolgoročna ali kratkoročna oz. se  odziva na 
trende in pričakovanja na borzi in se  temu prilagaja. Pri vključitvi v to obliko investiranja imate 
vsaj dve možnosti, in sicer lahko sami spremljate gibanje tečajev in naročate nakupe oz. 
prodaje vred. papirjev ali pa se  odločite za varianto upravljanja s  premoženjem.
Želeli bi vas seznaniti s  temi možnostmi, sa j prinašajo določene priložnosti, za  katere je  škoda, 
da bi jih zamudili in postajajo vse  bolj aktualne.

P R E K N J IŽ B E  V R E D N O S T N IH  P A P IR J E V
V primeru, da želite opraviti preknjižbo vrednostnih papirjev z  enega registrskega računa na 
drugega ali urediti preknjižbo v delniški knjigi, smo mi pravi naslov, da to opravite pri nas.

IN F O R M A C IJ E  O  D IL E M A H  P R A V N IH  O S E B  O  IZ D A J I D E L N IC , U S T A N O V IT V I  
S K L A D A  L A S T N IH  D E L N IC , U V R S T IT V I D E L N IC  N A  B O R Z O ...

Prepričani sm o, d a  bom o skupaj- z  vami in ustreznim i institucijam i, č e  
bo  to  po trebno , našli odgovor n a  v a š e  v p rašan je .

O biščite  n a s  n a  se d e ž u  družbe, v II. n adstrop ju , nad  g o s tišč em  A sado.

O P E L  -0- A V T O H I Š A  J A K O P E C

Tel.: 063/ VELEN JE: 864-380, C ELJE : 411-909

O PEL CO RSA  že 14.990 DEM

V o zila  OPEL IZ ZALOGE c e n e j š a  d o  2 .2 0 0  DEM
U G O D EN  K R ED IT  +5% ,
U G O D EN  LIZIN G DO 5 let

V ZALOGI ZIMSKE GUM E PO  ZELO UGODNI CENI.

O P E L  M O J  N A S L E D N J I  A V T O

ŠEMPETER 13/A 
tel. 701-888 
faks: 702-088

T E H N IČ N A  T R G O V IN A  -  S E R V IS

Del. čas:
8.00- 19.00 

sobota
8 .0 0 - 12.00

R E Z E R V N I D ELI Z A  Š T ED ILN IK E , P R A LN E S T R O JE , 
S U Š IL C E  PER ILA , H LAD ILN IKE, B O J L E R J E

* N O V O  * N O V O  * N O V O  *
PRODAJA REZERVNIH DELOV IN POTROŠNIH MATERIALOV ZA SESALNIKE VORVVERK

B E L A  TEH N IKA :
ZAMRZOVALNE SKRIN JE
ZAMRZOVALNE SKRIN JE
POMIVALNI STROJI
SU ŠILEC  PERILA WT 610
PRALNI STR O J WA 512
PRALNI STRO J WA 911 (900 obratov)

od 47.463,00 SIT 
od 68.722,00 SIT

71.565.00 SIT
43.970.00 SIT
59.700.00 SIT
79.228.00 SIT

AKU STIKA:
GLASBENI STOLP SONY 65.900,00 SIT
GLASBENI STOLP PANASONIC (5XCD) 57.900,00 SIT
BTV VOJAGER 51 TTX 44.900,00 SIT
BTV GRUNDIG 55 TTX 64.900,00 SIT
VIDEOREKORDERJI od 35.900,00 SIT

Nagrajenci velikega nagradnega žrebanja:
1. A le k s a n d e r  F a v a ,  G r iž e  9 5 , G r iž e

^ J I ^ ^ V I A L ^ G O S P O D I N J S K ^ A P A R A T l J J ^ ^ I  

A N T E N E ,  A N T E N S K I  P R I B O R ,  S A T E L IT S K I  S IS T E M I

MOŽNOST NAKUPA DO 10 ČEKOV * BREZPLAČNA DOSTAVA do 30 km

2. B ru n o  Z u p a n e k ,  S o c k a  2 2 , N o v a  C e r k e v
3. T o m is la v  H o rv a t, Š e m p e t e r  100, Š e m p e t e r
4 . M a r ija  S t e r m e c k i ,  D o b r t e š a  v a s  166, Š e m p e t e r
5. A n to n  P r e š ič e k ,  Z d o le  1, K o z je
6. K a r lo  G u n te r , G o to v lje  10 5 /a , Ž a l e c
7. M a r ija  P a jk , L o č ic a  51/b , P o lz e la
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Od ovčetine in prekajenih rib do vročega 
viskija - del popolne škotske izkušnje

V prejšnji številk i sem om enila zn ač iln e  km etije v Škotskem  
višavju , im enovane »crofts«, ki so po navadi kam nite hiše, pre
krite s slam o ali s šoto. Za ta način  km etovanja je  značilno  to, da 
»crofterji« najam ejo zem ljo  in p laču jejo  najem nino lastniku, ki 
je  bil v preteklosti vodja klana. Preden so konec 19. stoletja z 
zakonom zašč itili te km ete, jih  je  lahko lastnik preprosto pre
gnal z zem lje  ali jih  p ris ilil, da so se p reselili na manj rodovitne 
predele. Ta način  km etovanja je  prevladoval po vsem Škotskem  
višavju , vendar se je  do danes ohranil le še ponekod. Dandanes 
im ajo »crofterji« po navadi še dodatno službo, saj bi samo z 
obdelovanjem  zem lje  težko p režive li.

Te kmetije so bile steber social
nega sistema in so imele tudi odlo
čilno vlogo pri oblikovanju lokal
nih kulinaričnih posebnosti. Kmet
je so večinoma vzgajali krave, ko
ze in ovce, mleko pa so predelali v 
sir in maslo. Ovce so predvsem 
uporabljali za volno in jih prodaja
li na jug v Anglijo, kamor so poši
ljali tudi velike količine kozjih kož. 
Vsaka kmetija je seveda svojo pre
hrano popestrila z jajci. Glede na 
pokrajino in obdelovalne pogoje 
pa je presenetljivo to, da niso vzga
jali prašičev. Razlog za to je, verje
li ali ne, vraževernost, ki je bila glo
boko vkoreninjena v miselnost pre
bivalcev Višavja. Kmetje so namreč 
verjeli, da so prašiči slabo zname
nje in če vam bo kdo ponudil svi
njino, boste lahko razbrali skriti po
men.

Na zemlji so pridelovali pred
vsem krompir, korenje, repo, edi
na zelena zelenjava, ki so jo upo
rabljali v 18. stoletju, pa so bile 
mlade koprive. Kjer je bila zemlja 
dokaj rodovitna, so pridelovali tu
di oves in ječmen. Prehrana je bila 
obogatena z ribami, kot sta slanik 
in polenovka, pozimi pa so jedli 
prekajene slanike, ki so še sedaj 
značilna sestavina škotskega zajtr
ka. Ko smo ravno pri zajtrku - po 
navadi imamo popotniki velik ape
tit, vendar me zanima, če bi kdo 
od vas zmogel tradicionalni škot

ski zajtrk: dve prekajeni polenov
ki, dve ocvrti jajci, par klobas, ku
han paradižnik in ocvrte gobe ter 
črni puding, ki je nekaj podobne
ga kot krvavice, vendar je narejen 
iz ječmena, ovsa in ovčetine.

Nekoliko bolj premožni Škoti so 
seveda imeli drugačno prehrano - 
veliko divjačine, fazanov, rac ter se
veda lososov. K temu je seveda tre
ba dodati govedino, po kateri je 
Škotska znana po vsem svetu, če
prav je ta sloves nedavno nekoli
ko okrnil izbruh BSE ali bolezni no
rih krav. Pri tem moram dodati, da 
na Škotskem še niso imeli primera 
kreutzfeldjakobove bolezni in pra
vijo, da je varno jesti škotsko go
vedino. Morda bi vas presenetil tu
di videz teh krav; imajo nekakšno 
rjavo-rdečkasto barvo dlake, ki je 
zelo dolga, zato so videti kot ne
kakšne hipijevske sorodnice drugih 
vrst krav.

V nekaterih restavracijah in ho
telih lahko še danes dobite mno
ge tradicionalne jedi, kot je na pri
mer »Scotch broth«, ki je nekakšna 
gosta juha iz ovčetine, zelja, graha 
in repe, ali »tattie soup«, ki je na
rejena iz krompirja, pora, čebule in 
mleka. Le malo je jedi, ki se lahko 
primerjajo s škotskim lososom, ki 
ga po navadi skuhajo in obogatijo 
s kremno omako. Odličen je tudi 
slanik, ocvrt v ovseni kaši, ali pa v 
mleku kuhana polenovka. Skoraj v

vsaki restavraciji je mogoče dobiti 
tudi ribje ocvrtke, narejene iz ku
hane ribe in krompirja in nato oc
vrte. Vsak Škot pa vam bo pove
dal, da popotnikova izkušnja Škot

Haggis je ovčji želodec, napolnjen 
z zmletimi jetri in ovčjim srcem, 
ovseno kašo, čebulo in zmleto ov
četino. To jed na primer servirajo 
na Burnsov dan - 25. januar, ko ob

Edinburški grad  in p re d  njim  p iper (značiln i škotski igralec na 
dude - ljudski škotski instrum ent).

ske ni popolna, če ne poizkusite 
»haggis«, ki je tako priljubljena jed, 
da jo v pesmi opeva celo najbolj 
znan škotski pesnik Robert Burns 
(verjetno poznate njegovo pesem 
»My love is like a red, red rosel... - 
Moja ljubica je kot rdeča vrtnical).

zvokih škotske himne, zaigrane na 
dude, moški, oblečen v škotsko kri
lo, prinese haggis na srebrnem 
pladnju. Nato pa pijejo viski in re
citirajo Burnsove pesmi.

Potovanje po Škotski prav tako 
ne bi bilo popolno, če ne bi poiz

kusili najbolj popularne jedi, ki pa 
je sedaj razširjena po celi Veliki Bri
taniji - »fish and chips«, kar pome
ni ocvrta riba s pomfrijem. Če ho
čete, da bo izkušnja popolna, poj
dite v eno od mnogih majhnih re
stavracij, kjer vam ribo zvijejo v ča
sopisni papir, pojeste pa jo lahko 
kar po poti.

Za poobedek je vredno poizku
siti maslene piškote, imenovane 
»shortbread«, ali pa enega od šte

in melaso, nato pa kuhajo v vodi 
kakšne tri ure. Ob kavi na koncu 
obeda na Škotskem po navadi ser
virajo »tablet«, kar je preprosto 
mehka karamela, vendar je po na
vadi zelo dobra.

Vse skupaj lahko poplaknete s 
kozarcem viskija, dame pa bo
do morda rajši poizkusile port. 
V hladnih zimskih mesecih se bo 
morda prilegel tudi vroč viski s 
stopljenim sladkorjem in me

K O M P A S  C E L J E
TURISTIČNO PODJETJE

KOMPAS CELJE TURISTIČNO PODJETJE d. d.
Z VAM! NA ŠKOTSKO 
PRIHODNJE LETO JUNIJA.

vilnih biskvitov, ki jih po navadi 
spečejo z rozinami in drugim su
him sadjem ter mandlji, ponekod 
pa dodajo tudi viski. Odlični so tu
di ovseni piškoti ali »oat cakes«, ki 
jih po navadi servirajo s siri kot po
obedek. Znani so tudi različni cmo
ki, ki jih naredijo s suhim sadjem

dom, kar je tudi odlično sredstvo 
proti gripi.

Mnoge tradicije so žive tudi med 
prazničnimi dnevi ob koncu leta, 
vendar pa vam bom o tem več po
vedala prihodnjič.

Naša dopisnica s Škotske
D arja  Kroflič

H M E Z A D  B A N K A  d,d

1. ZA PODJETJA. DRUŽBE, USTANOVE IN ZAVODE
- KRATKOROČNI KREDITI:

*  izhodiščna obrestna mera od T  + 6,7% do T  + 8,3%

- DOLGOROČNI KREDITI:
*  izhodiščna obrestna mera od T  + 8,5% do T  + 10%

2. ZA FIZIČNE OSEBE
-KRATKOROČNI GOTOVINSKI KREDITI 

S FIKSNO OBRESTNO MERO (do 5 mesecev)
- DOLGOROČNI GOTOVINSKI KREDITI (do 5 let)

*  od T  + 10% do T  + 12%

- STANOVANJSKI KREDITI (do 15 let)
*  od T  + 8,5% do T  + 11%

3. ZA OBRTNIKE:
- KRATKOROČNI LIKVIDNOSTNI KREDITI:

* gotovinski do 12 mesecev od T  + 7% do T  + 10%
* negativno stanje na ŽR  po T  + 10%

- DOLGOROČNI DOKUMENTARNI KREDITI:
* za nakup osnovnih sredstev do 5 le t (izhodiščna 
obr. mera T  + 7,5%)
* za nakup ali gradnjo poslovnih p rosto rov do 10 
le t (izhodiščna obr. mera T  + 8,5%)

4. ZA KMETE:
* kratkoročni krediti z regresirano obrestno mero

(za pitanje govedi, za nakup semen...)
* dolgoročni krediti z regresirano obrestno mero

(investicijski k re d iti)

5. ZA VSAKOGAR:
* vezane vloge in depoziti po konkurenčnih obrestnih merah

* RENTNO VARČEVANJE - najbolj vama dolgoročna naložba

Informacije:
Hmezad banka Žalec, telefon 063/715 -602

Z A  V A Š  D E N A R  I N  N A Š  U G L E D  G R E



Zavod za gozdove Slovenije v Žalcu

N avadna sm reka
Ig lavec, ki ga vsaj pri nas pozna največ ljud i, je  zagotovo sm re

ka (lat. P icea abies), saj to drevesno vrsto najdem o skoraj povsod 
po S loven iji, iz jem a sta le Kras in prim orski svet.

Zasluge za njeno veliko razširje
nost pri nas ima v prvi vrsti človek, 
ki ji je v zadnjih dveh stoletjih pri 
gospodarjenju z gozdom dajal 
prednost pred listavci, sejal njeno 
seme in jo sadil tudi na rastiščih, 
kjer ji narava sicer sama ne bi ni
koli dodelila položaja, kakršnega 
uživa danes. Tako je danes najde
mo vse od, nižin do zgornje goz
dne meje v alpskem svetu. Zaradi 
posebne obravnave s strani člove
ka in zaradi svoje zelo prilagodlji
ve narave je smreka danes v Evro
pi najbolj razširjena drevesna vrsta. 
Pravzaprav edini omejitveni faktor 
pri širitvi areala smreke predstav
lja vlažnost rastišča, saj velja kot 
spodnja meja za uspevanje smre
ke 300 mm padavin v njeni rastni 
dobi (maj-avgust).

Smreka je lahko tudi do 50 m vi
soko in do 2 m debelo drevo, s 
krošnjo, ki ima koničasto-stožčasto 
obliko, veje so razporejene v ven
cih (vsako leto zraste en venec 
vej!). Temnozelene iglice so dolge 
10-25 mm, 10-15 cm dolgi storži pa 
z vej visijo navzdol (pri jelki stojijo 
pokonci!) in odpadejo z vej celi, če 
jih na drevesu prej seveda ne ob
glodajo veverice. Lubje drevesa je 
rdečkasto (izraziteje na mladem 
drevesu) s tankimi luskami.

V Sloveniji so naravna smreko
va rastišča predvsem v gorskem 
svetu od Pohorja do julijskih Alp, 
v dinarsko visokokraškem svetu 
(Dobrovlje!) pa je naravno prisot
na predvsem v mraziščih.

V žalskih gozdovih jo najdemo 
praktično povsod, izjema so le su
ha borova rastišča in varovalni go
zdovi. V skupni lesni zalogi žalskih 
gozdov predstavlja smreka 30% le
sne mase oz. 1.174.000 m3 in je z 
gospodarskega vidika skupaj z 
bukvijo najpomembnejša drevesna 
vrsta.

Smreka si je svoj privilegiran po
ložaj pridobila predvsem zaradi ze
lo vsestranske uporabnosti svoje
ga lesa, v prvi vrsti v gradbene na
mene. Kmetje in lastniki gozdov še 
danes, kljub dognanjem o nepri
mernosti snovanja smrekovih mo
nokultur, še vedno najraje sadijo 
predvsem smreko, saj je dober 
uspeh sadnje skorajda zajamčen, 
smreko je razmeroma enostavno 
negovati, rastlinojeda divjad je v 
naših razmerah ne ogroža, ker pa 
zelo hitro raste, na boljših rastiščih 
že pri starosti okrog 40 let daje pr
ve sortimente, uporabne pri grad
nji strešnih konstrukcij.

Zaradi plitvih korenin smreka v 
sušnih obdobjih razmeroma hitro 
oslabi in lahko postane lahek plen 
smrekovega lubadarja (v žalskih 
gozdovih smo leta 1994 zaradi lu
badarja posekali več kot 8.000 m3 
smreke!), na zelo plitvih tleh jo 
zlahka prevrne tudi močan veter, 
prav tako pa jo polomita težek juž
ni sneg in žled (v letu 1996 več kot
30.000 m3!). Prizadenejo jo lahko 
tudi glive (rdeča trohnoba), zlasti 
v območju večjih monokultur, npr. 
na Pohorju, pa lahko tudi jelenjad

z lupljenjem skorje z mladih dre
ves povzroči prava opustošenja. Iz 
povedanega je moč razbrati, da 
imamo lahko z vzgojo smreke v 
neustreznih pogojih tudi velike te
žave. Poleg tega se na neprimer
nih rastiščih smrekove iglice težko 
spreminjajo v humus, kar v čistih 
smrekovih sestojih na rastiščih li
stavcev povzroča kopičenje suro
vega humusa in zakisanje tal ter pa- 

.dec njihove rodovitnosti (Pohorje!). 
Zaradi tega je z gojitvenega vidika 
na nesmrekovih rastiščih smreka 
zaželena le kot primes listavcem.

Smreka v našem okolju pravilo
ma ne preseže višine 35 m, vseeno 
pa je v naših gozdovih najvišja 

'smreka (Marovtova smreka v vrta
či ob cesti iz Letuša na Dobrovlje) 
visoka kar 44 m, enako imeniten 
naravni spomenik pa predstavlja 
tudi smrekov drevored na Plevni, 
v katerem raste kar nekaj smrek, 
debelejših od 1 m. V Sloveniji pa 
je verjetno najvišja t. i. Sgermova 
smreka na Koroškem, ki v višino 
meri kar 61,4 m.

Seveda smo Slovenci tradici
onalno navezani tudi na smreko
ve mlaje ob prvomajskih praznikih, 
še pomembnejše mesto v naši za
vesti pa imajo smrekova okrasna 
drevesa, ki nam s svojo obliko, bar
vo, vonjem in simboliko v božič- 
no-novoletnem času v naših domo
vih pomagajo ustvariti posebno, te
mu času primerno razpoloženje. 
Smreka je v naši zavesti in tradiciji 
očitno precej več kot le naše naj
bolj razširjeno gozdno drevo.

D ejan Rosenstein, 
dipl. inž. gozdarstva

R ib n ik  Vrbje z oko lico
Društvo varuhov okolja je v začetku m eseca novembra izdalo  

publikacijo  V O D N IK  PO  R IB N IK U  VRBJE z okolico.
Gre za vodnik, natisnjen na te k , 27. n o v e m b ra  1997, ob 

52. straneh, kjer je predstavljeno, od 18. uri v Dom u krajanov v Vrb-
kod sploh ideja o zaščiti ribnika Vrb- ju . M ilan Vogrin bo z d iapozi-

tivi predstavil ribn ik ter rastli
ne in ž iv a li, ki ž iv ijo  ob ali v 
njem . Lastn ika izb ran ih  foto
grafij na natečaju  bosta preje
la p raktičn i nagradi.

Društvo varuhov okolja RADO
ŽIV ŽALEC vas obvešča, da lahko 
Vodnik kupite na sedežu Društva 
Radoživ v pisarni Ulice Ivanke Ura- 
njek 1 v Žalcu vsak delavnik od 730 
do 14.30. Informacije po telefonu 
063 716 061.

Ob tej priložnosti se zahvalju
jemo vsem, ki so nam pomagali, 
da smo vodnik lahko izdali: mi
nistrstvu za okolje in prostor, mi
nistrstvu za šolstvo in šport - 
Urad RS za mladino, O bčini Ža
lec, Zavodu za odprto družbo  
(Open Society Institute) - Slove
nija, G R A D ISU  SPO LJUBLJA
NA, CESTN EM U PODJETJU C E 
LJE, PETRO LU TO E CELJE, UPI 
LJU D SKI U N IV ER Z I Ž A LEC  in 
M LADINSKEM U KLU BU ŠEMPE
TER.

je. Na kratko se predstavlja tudi Kra
jevna skupnost Vrbje. Občina Žalec 
je predstavila postopek za zavaro
vanje ribnika. Predstavljen je tudi 
ribnik z vidika ribogojstva. Osrednji 
del pa je namenjen samemu ribniku 
in okolici, dostopu do njega in pred
stavitvi rastlin, ptic, dvoživk, plazil
cev in nevretenčarjev, ki tam živijo.

Vodnik je uredil Gregor Vovk 
Petrovski. Avtorji člankov pa so: 
Jože Meh - predsednik KS Vrbje, 
Marjana Kopitar - Občina Žalec - 
oddelek za okolje in prostor, Di
mitrij Pur - podpredsednik društ
va, Marko Hrovat - samostojni 
podjetnik, ki ima v najemu ribnik. 
Osrednji del pa sta napisala člana 
društva Nuša in Milan Vogrin.

V Vodniku so objavljene tudi čr- 
no-bele in barvne fotografije.

Na natečaju, objavljenem v Sa
vinjčanu v mesecu aprilu, je po
sebna komisija izbrala izmed pri
spelih fotografij fotografiji Ljuba 
Korberja in Zvoneta Čretnika.

U radna predstavitev Vodni
ka po ribniku  Vrb je bo v četr-

MESTNI PLINOVODI
DISTRIBUCIJA PLINA, d.o.o.

VSE PRIHODNJE UPORABNIKE ZEM ELJSKEGA PLINA 
OBVEŠČAMO, DA SE  LAHKO PRIKLJUČIJO NA PLINOVOD 
V NASLEDNJIH KRAJIH:
VRBJE, MIGOJNICE, GRIŽE, DOBRIŠA VAS, PETROVČE, ARJA 
VAS, DREŠINJA VAS IN LEVEC.

( m o ž n a  j e  ž e  t u d i  u p o r a b a  p l i n a D
Vsi občani, stanujoči v zgoraj navedenih krajih, ki želijo 
imeti izdelan plinovodni priključek, se lahko oglasite v 
prostorih Mestnih plinovodov, d.o.o., Koper -  PE ŽALEC, 
Hmeljarska 3 (I. nadstropje), kjer boste prejeli vse potrebne 
informacije ter predračun za priključek.
Pisarna je odprta: ponedeljek, sreda, petek od 11 do 12 
ure in od 16. do 17. ure.
Odločite se za ekološko najčistejše in najcenejše gorivo 
današnjega časa. Videli boste, ne bo vam žal!

D o b r o v l je  z  Ž o v n e š k im  je z e r o m Piše: M ilan Vogrin

Naravna znamenitost s prihodnostjo
Pri ruševinah kmetije, v bližini 

kmetije Strojanšek, se nahaja tudi 
izredno velik navadni pušpan Bu- 
xus sempervirens, ki se za Sloveni
jo navaja v glavnem kot kultivira
na rastlina. Glede na to, da tudi tu
kaj raste v neposredni bližini ne
kdanjega poslopja, lahko sklepa
mo, da gre za gojeno rastlino.

Ko smo že na Dobrovljah, mo
ram omeniti še tukajšnje suhe trav
nike. Suhi travniki so v Sloveniji vse 
redkejši, najdemo pa jih najpogo
steje na rastiščih s karbonatno pod
lago (kakršna je tudi na Dobrov
ljah). Suhi travniki so se na Dobrov
ljah ohranili predvsem na strmih 
pobočjih, to je na mestih, kjer sta 
dognojevanje in strojna košnja 
otežkočeni. Izjemnost suhih trav
nikov je v velikem številu rastlin

grin 1997 b). Izpostaviti velja izre
dno močne populacije navadne 

•krastače Bufo fufo, sekulje Rana 
temporaria in risnicc R dalmatina. 
Vse vrste mrest odlagajo v plitvine 
jezera, zunaj razmnoževalnega ob- 
doja pa jih lahko srečamo v gozdo
vih. Po rdečem seznamu vse vrste 
sodijo v kategorijo ogroženih vrst.

Na širšem območju jezera živijo 
tudi plazilci. Sedaj vas verjetno naj
bolj zanima, ali je med kačami bi
la odkrita tudi kakšna strupena vr
sta. Naj vas takoj potolažim, od
govor je negativen. Vsega skupaj 
je bilo odkritih šest vrst plazilcev. 
Najštevilčnejša med njimi je zago
tovo pozidna kuščarica Podarcis 
muralis, brez repa velika le okrog 
6 cm. Zraven zelenca Lacerta viri
dis, našega največjega kuščarja, je

. =1I1HÉR
Sen ožetn i sadovn jaki in  suh i travn ik i na D obrovljah

skih in živalskih vrst, predvsem 
nevretenčarjev, ki so značilne sa
mo za tovrstne habitate. Pogoj za 
ohranitev suhih travnikov je eks
tenzivno kmetijstvo, kar pomeni 
eno pozno košnjo brez dognojeva
nja. Če bi bilo potrebno, bi morale 
ustrezne službe (na občinski in/ali 
republiški ravni) takšno gospodar
jenje dodatno stimulirati.

D v o ž iv k e  in  p la z i lc i
Na območju jezera ih Dobrovelj 

je bilo ugotovljenih 9 vrst dvoživk, 
kar predstavlja 45% vseh vrst, ki ži
vijo v Sloveniji (Vogrin 1997 a, Vo

bil odkrit še slepec Anguis fragilis, 
ki po videzu bolj spominja na ka
čo. Med kačami je najpogostejša 
belouška Natrix natrix, redkejša pa 
sta navadni gož Elaphe longissima 
in smokulja Coronelía austríaca, ki 
po vzorcu in videzu spominja na 
gada. Vse vrste plazilcev, posebej 
pa še kače, sodijo med ogrožene 
vrste, predvsem zaradi človekove
ga zmotnega prepričanja o njihovi 
nevarnosti. V resnici je prav obrat
no, kače so izredno koristne, saj se 
prehranjujejo z malimi sesalci, ki jih 
imamo za škodljivce, npr.: voluhar
ji, miši.

P t ic e
Od raziskane favne so na obrav

navanem območju najštevilnejše 
ptice. Te se tukaj pojavljajo skozi 
vse leto. Skupaj je bilo ugotovlje
nih 111 vrst ptic, od tega jih tukaj 
gnezdi vsaj 60 vrst. Kar šestina 
izmed gnezdilcev je ogrožena, naj
demo jih na rdečem seznamu 
ogroženih gnezdilk Slovenije. Med 
zanimivejše odkritje sodi manjša 
kolonija sive čaplje Ardea cinerea, 
ki je verjetno edina v Spodnji Sa
vinjski dolini. O  gnezdenju sive 
čaplje v Spodnji Savinjski dolini je 
pred skoraj petdesetimi leti ugibal 
že učitelj Dolinar iz Žalca, vendar 
gnezdenja ni odkril. Izmed ostalih 
vodnih vrst je zanimiv še čopasti 
ponirek Podiceps cristatus, ki ni bil 
znan gnezdilec tega predela. Še 
več zanimivosti je bilo odkritih 
med gozdnimi vrstami na obron
ku Dobrovelj. Na gnezdenju je bi
la odkrita vijeglavka Jynx torquil- 
la, edina evropska žolna, ki se seli 
in si dupla ne izdolbe sama. V Slo
veniji je močno ogrožena zaradi 
številnih posegov v okolje, ki bo
disi uničujejo njen habitat ali pa v 
ekosistem vnašajo le nemir. Tukaj 
gnezdi tudi mali detel Dendroco- 
pus minor, ki je vezan na hrastove

sestoje. Zaradi izoliranosti od osta
lih gnezdišč je zanimiva grmovšči- 
ca Phylloscopus sibilatrix, ki daje 
prednost bukovim sestojem, in dol
goprsti plezavček Certhia familiaris, 
gnezdilec bukovo-smrekovih go
zdov. Tukaj gnezdi tudi črna žolna 
Drycopus martius, ki je marsikje v 
Evropi že izginila. Vzrok? Preko
merno izsekavanje, vnos monokul
tur in nemir v gozdu so glavni vzro
ki za upadanje številčnosti te vrste.

Zraven že vseh omenjenih sku
pin tukaj živijo tudi sesalci. Dokaj 
pogosti so srna Capreolus sapre- 
olus, jež Erinaceus concolor in ve
verica Sciurus vulgaris. Kot zanimi
vost naj povem, da sem tukaj opa
zoval tudi divjo mačko Felis silve- 
stris, ki je pri nas redka vrsta, v so
sednji Avstriji pa je recimo že izu
mrla.

K u ltu r n a  d e d iš č in a
Do sedaj smo opisovali bogato 

naravno dediščino, ki je bila odkri
ta na Žovneškem jezeru in na Do
brovljah. Kaj pa kulturne zname
nitosti, so tudi te tako zanimive?

Še preden se bom dotaknil kul
turne dediščine, naj omenim še 
kraške jame. Dobrovlje so, kakor 
sem napisal že na začetku, kraška

Podgraški m lin

planota z malo znanim kraškim 
svetom. Seveda tu ni tako velikih 
jam, kot je recimo jama Pekel, so 
pa številne manjše, ki so prav tako 
zanimive. Najbolj znana in tudi 
verjetno najbolj obiskana je Ška- 
dovnica, ki se nahaja zahodno od 
cerkve Tabor pri Vranskem. Dokaj 
velika je Štubernica v bližini Sv. Jo
šta, ki je dolga okrog 35 m in viso
ka do okrog 10 m. Najdaljša jama 
je Tinetova jama z več dvoranami 
in hodniki, dolga je okrog 100 me
trov.

Sv. Jošt smo že omenili v pove
zavi z jamo Štubrnico. Še malo se 
pomudimo tukaj. Kdor kraj pozna, 
ve, da se tukaj nahaja osamljena 
kmetija, zraven pa manjša cerkvi
ca. Verjetno pa le malokdo ve, da 
so v njej zanimive freske iz 14. sto
letja ter grb žovneških grofov. Grad 
Žovnek, danes o njegovi prisotno
sti pričajo le še ruševine, je bil zi

belka žovneških gospodov, kasne
je pa tudi celjskih grofov. Grad ozi
roma njegovi ostanki stoje na ka
mnitem obronku Dobrovelj, na so
točju Feronškovega grabna in Tr- 
navce. Po izumrtju celjskih grofov 
je grad postal sredi petnajstega sto
letja deželnoknežja last. Posebno 
pozornost je včasih zbujal okrogel 
stolp na južni strani z 2,7 m debe
lim zidovjem. Stolp je stal na živi 
skali in je ščitil glavni vhod v grad.

Na Čreti je tudi pomembno ar
heološko najdišče, kjer so našli 
izdelke iz brona, ki izvirajo iz ob
dobja kakšnih 1000 let pred našim 
štetjem. Čreta je znana tudi iz dru
ge svetovne vojne. Na Zakrajškovi 
domačiji najdemo vzidano spomin
sko ploščo prvemu partizanskemu 
boju, ki ga je vodil I. Štajerski bata
ljon na Greti 26. oktobra 1941.

(se nadaljuje)
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S P O M I N I  N A  S T O L E T N O  V O D N O  U J M O

K . R . Fo to : T. T. Z  istega m esta, le sedem  let po zn e je

Takole j e  1. n o v e m b ra  le 
ta 1 9 9 0  S a v in ja  b esn e la  p r i  
p o lz e ls k e m  m o stu . M o č n o  
d e ž e v je  k o n e c  p rv e g a  te 
d n a  v  n o v e m b ru  in  o p o z o 
r ila  v r e m e n o s lo v c e v ,  da  
u te g n e jo  p o n e k o d  v o d o to 
k i  s p e t  p o p la v it i ,  so  tu d i  
m n o g e  S a v in jč a n e  sp o m n i
li  na  t is t i n o v e m b e r, k o  j e  
b il ve lik  d e l S a v in jsk e  d o 
lin e  k o t  e n o  sa m o  je z e r o ,  
h u d o u rn ik i in  p la z o v i p a  so  
v e lik o  šk o d e  n a re d ili tu d i  
na h r ib o v it ih  o b m o č jih .

Šk o d a  j e  b ila  ta k ra t o c e 
n je n a  na 5 4 7 .2 3 2 .0 0 0  ta 
k r a t n ih  d in a r je v ,  k a r  j e  
p re d s ta v l ja lo  s k o ra j 5 0 %  
d r u ž b e n e g a  p r o i z v o d a .  
M o rd a  takra tna  o ce n a  šk o 
d e  n i b ila  d o  d in a r ja  n a 
ta n č n a , v se k a k o r p a  so  b i
la p ra v iln a  p re d v id e v a n ja ,  
da s e  b o d o  p o s le d ic e  v o 
d n e  u jm e  o d p ra v lja le  v e č  
le t . S a v in ja , d e n im o , š e  ve
d n o  k a ž e  n e k a te re  ra n e  iz 
p r e d  se d m ih  le t .

D a  se  k a j takega re s  n e  
b i v e č  p o n o v ilo , v sa j n a 
s le d n jih  s to  le t  n e .. .

njenega življenja
oditi v uk za trgovko v domači va
si, Grižah. S tem se je zapisala tr
govskemu poklicu in mu ostala 
zvesta vse do upokojitve. Pot za 
vsakdanji kruh jo je vodila iz kraja 
v kraj. Službovala je pri zasebnih 
trgovcih v Celju, nato v Šmartnem 
pri Litiji, Šentrjurju pri Celju, Ponik
vi in Mariboru. Po vojni se je vrni
la v Savinjsko dolino, kjer je naj
prej delala v pekarni kot prodajal
ka kruha, sledila je služba na Po
slovni zvezi v Celju in nato v Sa
vinjskem magazinu, od koder je le
ta 1958 odšla v pokoj.

"Že dolgo sem v pokoju, kar mi 
morda kateri tudi zavidajo, a kaj 
morem, končno imam tudi jaz pra
vico do življenja. Iskreno rečeno: 
v veliki osamljenosti in z bolečimi 
spomini bi temu raje sama naredi
la konec. Po drugi strani pa si pra
vim, dokler bom pri močeh in me 
razum ne bo zapustil, je še vredno 
živeti. Končno tudi zaradi ljudi, ki 
te spoštujejo in te imajo radi. Za 
rojstni dan je bila moja soba polna 
rož. Zapet so mi prišle tudi pevke, 
ki me obiščejo vsako leto tudi ob 
mojem godu v decembru. Vsem se 
za izkazano pozornost najtopleje 
zahvaljujem," je z žarom v očeh in 
iskrenostjo dejala Marija. "Vedno 
sem rada prepevala. S posebnim 
veseljem se spominjam službova
nja na Ponikvi ob južni železnici. 
Tam sem imela nekaj res dobrih in 
odkritosrčnih prijateljev - pevk in 
pevcev. Imeli smo svoj pevski zbor 
in vedno sem se veselila sobotnih 
večerov, ko smo prepevali pod mo
gočnim Slomškovim orehom," se 
teh lepih trenutkov spominja moja 
sogovornica'. S prsti lista po knji
gah Med Mrzlico in Dobrovljami 
in Monografiji Pohorskega bataljo
na, ki obravnavata NOB in njuni 
sestri. V rokah imam zajeten zve
zek spominov, ki jih je napisala Ma
rija z željo, da jih bo nekoč kdo pre
bral. Gre za izvirni dokument ne
kega časa in življenja, ki v izredno 
lepi pisavi in pravilni slovenščini 
daje dodatno podobo osebnosti 
Marije Uranjek.

V o jn a  n i p r iz a n a š a la
"Težki so bili dnevi med vojno. 

Ivanka je po mamini smrti bila 
močno navezana name. Dajala 
sem ji, kar sem mogla. Dve leti, 
1941 in nekaj mesecev leta 1942, je 
stanovala pri meni v Mariboru. Ta
čas je namreč obiskovala učitelji
šče. Že od leta 1938 je bila članica

SKOj-a. Njeni tovarišj na celjski gi
mnaziji so bili Vera Šlander, Karel 
Destovnik-Kajuh Biba-Blaž Rock, 
janko Vrabič in drugi. V Mariboru 
je svoje delo nadaljevala, zato je 
morala takoj v začetku okupacije 
zaradi izdaje v ilegalo. Zadnjič pred 
njeno usmrtitvijo sva se videli 
27 julija 1941 leta," s solznimi očmi 
in otožnim glasom pove Marija.

Ivanka je ta dan imela sestanek 
s članomav pokrajinskega komiteja 
Slavkom Šlandrom in ing. Radom 
Iršičem. Bila je namreč kurirka Po
krajinskega komiteja in prevzela je 
nalogo, da odnese partijski mate
rial in navodila skupini aktivistov 
v Krško. Pri tem je bila pri iskanju 
zvez ujeta in z ostalimi aretirani
mi aktivisti iz Krškega obsojena na 
smrt. 30. julija so jo skupaj z drugi-s 
mi obsojenci naložili na kamion in 
jih v zgodnjih jutranjih urah odpe
ljali v gozdiček pri Dobovi. Tam so 
morali izkopati skupinski grob. Sle
dove svojega početja je okupator 
mislil zabrisati, vendar so, zahva
ljujoč gozdarju, ki je vse to videl in 
na grobu zasadil štiri smrečice, 
svojci lahko ob koncu vojne našli 
grob in jih prekopali. O  tem dogod
ku Marija pravi: "28. novembra 
1945 leta smo se svojci prvih žrtev 
zbrali v Krškem. S kamionom smo 
se odpeljali do gozdiča pri Dobo
vi. Začelo se je odkopavanje. Na 
dan so prihajali razni predmeti (pi
sma, slike, glavniki itd). Nisem več 
zdržala. Z neko tovarišico sva se 
oddaljili. Ko sva se vračali, so rav
no nesli neko v rjuho zavito truplo. 
Odgrnila sem rjuho in prepoznala 
modro svileno bluzo, ki jo je takrat 
nosila Ivanka. Upanj, čeprav sem 
prebrala razglas o usmrtitvi, je bilo 
s tem konec."

Ob koncu pripovedi Marija stre
se z glavo, kot da hoče pozabiti ti
ste težke in žalostne trenutke. To 
pa ji ne uspeva; vedno bolj, iz dne
va v dan, so spomini na Ivanko in 
Pepco ter mamo močnejši. Ob tem 
pa jo jezi, da so danes v Sloveniji 
ljudje in politiki, ki bi najraje izbri
sali zgodovino NOB ali si jo po svo
je prikrojili. Preden se poslovimo 
od Marije, jo še pobaramo za re
cept za tako dolgo življenje. Deja
la je, da je tudi oče dočakal 91 let, 
vsekakor pa velja biti zmeren pri 
vsaki stvari. Najbrž je res tako. Pa 
zdravja do konca življenja, Marija, 
in iskrene čestitke tudi v imenu na
šega uredništva!

D. N araglav

Že samo naziv  tega visokega jub ile ja , 6 0-letn ice  zakonske zve
ze  biserna poroka, govori o žlahtnosti dogodka. Biser je  prav goto
vo ž lahten , rojen iz trp ljen ja , ljubezn i in dolgih let, je  pa kljub  
temu tako ze lo  enkraten in dragocen.

Savinja, 1. novembra 1990

90 let Marije Uranjek

Spomini na sestri del

Ta jubilej, biserno poroko, sta 
dočakala tudi 86-letni Jože in nje
gova 81-letna žena Antonija Ma- 
rovt iz Pariželj pri Braslovčah. V 
krogu najdražjih, to so njuni trije 
sinovi, osem vnukov in devet prav
nukov, in drugih sorodnikov sta 
praznovala 8. novembra, to je na 
dan, ko sta se poročila.

Tudi njuno življenje sta, kot vse 
iz te generacije, zaznamovali kar 
dve svetovni vojni, ki nikogar ni
sta pustili neprizadetega in sta vsa
kemu vtisnili prav poseben pečat. 
Medtem ko je bila Antonija, ki se 
je k Jožetu primožila iz Orle vasi, 
vsa leta gospodinja, je Jože soda- 
ril. Poklica se je izučil pri mojstru 
Golčarju v Celju, leta 1934 je po

opravljenem mojstrskem izpitu od
prl svojo obrt. Bil je zelo priznan 
sodarski mojster, opremil je mno
ge kleti širom po Sloveniji, niti sam 
ne ve, koliko sodov je izdelal, naj
večji med njimi pa je bil 12-tisoč 
litrski. Upokojil se je leta 1971, se
veda je tudi po tem tu in tam še 
napravil kak sod in katerega obno
vil in popravil.

Ob svojem jubileju sta zadovolj
na s svojo življenjsko bero, saj sta 
vzgojila dobre sinove in jih tudi 
preskrbela, jesen življenja pa jima 
dela prijetno tudi dokaj dobro 
zdravje. Obred biserne poroke je 
v župnijski cerkvi v Braslovčah 
opravil domači župnik Jože Zidan
šek. T. TAVČAR

M alo je  tistih, ki jim  je dano dočakati devetdeset in več let, še 
m anj tistih , ki so v tej starosti še vedno vitaln i in čistega duha. 
Č eravno  so ženske tiste, ki dočakajo višjo starost, se lahko Sloven
ci pohvalim o kar z  nekaj m ožm i, ki so povrhu vsega še vedno de
javni v našem družbenem  živ ljen ju . Prvenstvo ima nedvomno Le
on Štukelj, ki je  nedavno praznoval že  99 let in je  lani na o lim pi
jad i v Am eriki spravil iz tira ce lo  am eriškega predsednika C lin to 
na, ki je  javno pokazal navdušenost nad vitalnostjo našega olim 
p ijca . M ene pa je  nedavno tega presenetila 90-letna M arija U ra 
njek iz Ž a lca , saj se mi ni zd ela  n ič drugačna kot pred desetim i 
leti, ko sva kram ljala o njenem  živ ljen ju  in o spom inih na sestri 
partizanki

Ko sem potrkal in pozvonil na 
vrata njenega stanovanja v drugem 
nadstropju upokojenskega bloka, 
sem mislim, da mi bo prišla odpret 
betežna ženica. Pa sem se presne
to uštel, saj je med vrati stala žen
ska, ki ji nikakor ne bi mogel pri
soditi toliko let, še bolj pa sem bil 
presenečen, košem spoznal, da so 
njeni možgani še zelo aktivni.

Tako sta zakonca M arovt nazdravila ob biserni poroki.

Biserna poroka:

P razn o va la  sta jo  
M a ro v to v a  iz Pariželj

Ž iv l je n je  s sp o m in i
Marija me je prijazno povabila 

v kuhinjo in se tudi spomnila na na
jino srečanje pred desetimi leti. Vi
dno se je razveselila mojega obi
ska, saj je kot pravi, njen največji 
sovražnik vse večja osamljenost. 
Veliko tistih, s katerimi je v prete
klosti krajšala čas jeseni življenja, 
ni več med živimi. Tudi Mete Ra
iner ne, s katero sta bili veliki pri
jateljici. Zelo pogreša pogovore, 
kakršne je imela z Meto in drugimi 
prijateljicami. Morda tudi zato še 
toliko bolj oživljajo njeni spomini 
na sestri Ivanko in Pepco, ki sta pa
dli pod streli Hitlerjevih krvnikov. 
Še posebno boleč je spomin na 
mlajšo sestro Ivanko, po kateri se 
imenuje tudi ena od ulic v Žalcu. 
V kuhinji na pultu, ki je kot nekak
šen oltar, je slika sestre Ivanke, ki 
vsak dan spominja Marijo na voj
no in vojne grozote ter življenje, 
ki jim ga je bilo dano preživeti sku
paj. Ivanko je okupator skupaj z de
vetimi talci iz Krškega ustrelil v go
zdičku blizu Dobove. Druga sestra 
Pepca pa je skupaj z možem pa-

M arija  U ranjek

dla v slavni bitki Pohorskega bata
ljona 8. januarja 1943 na Osanka- 
rici.

N a m e s to  u č it e l j ic e  
t rg o v k a

Marijina življenjska pot je bila tr
da. Rodila se je v rudarski družini 
z osmimi otroki. Večkrat so bili lač
ni kot siti. Živeli so življenje prole
tarske družine, življenje pomanjka
nja, siromaštva in brezpravnosti. 
Vendar so ponosno nosili svoje gla
ve na ramenih. Marija je zelo žele
la postati učiteljica, vendar, kot 
pravi, so bile revnim vse poti za iz
polnitev takšnih želja zaprte. Ho
dila je v meščansko šolo v Celju, 
vendar se je morala zaradi pomanj
kanja denarja temu odpovedati in

Iz g u b lje n a  b itk a  
A n je  H u d o b r e z n ik

I z p o l n j e n e  

ž e l j e  

l e  z a

k r a t e k  č a s

Jesen je  čas darov narave. Letošnja jesen resnično ni sko
parila z  n jim i. Tudi ljudje, ki so prisluhnili že lji 9-letne Anje  
H udobreznik iz A ndraža, ki je  bolehala za hudo m išično bo
leznijo , niso skoparili z  denarjem , am pak na široko odprli 
svoja srca in ji izpolnili eno od največjih  že lja . Žal je usoda 
že le la  drugače in le slabe tri tedne zatem  je izgubila'bitko z 
boleznijo . Njeno bolno srce  je odpovedalo in sedaj počiva  
na andraškem  pokopališču. Spomini nanjo še dolgo ne bodo 
zb ledeli, saj je  imela nadvse ljubeče starše in m nožico p rija
teljev, vključno s prvo damo Slovenije Štefko Kučan, s katero  
sta se spoprijateljili na lanskem Pikinem festivalu v Velenju. 
Prijatelja sva postala tudi m idva. Ko sem prvič pisal o njej, 
sem v njeni družbi preživel polne tri ure in ko sem odhajal, 
mi je dejala : »Ne pozabi priti, ko bom dobila dvigalo!«

Nisem pozabil, tako kot ne 
mnogi drugi, ki so jih povabili 
mala Anja in njuna starša Mile
na in Franc, ki sta se z velikim 
žarom lotila uresničevanja hče
rine želje in jo ob pomočiv do
brih ljudi tudi uresničila. Če si 
prikličemo v spomin aprilsko 
številko Savinjčana, kjer smo po
drobneje pisali o Anji in njenih 
zdravstvenih težavah, o njenih 
željah, o njeni veliki volji in ust
varjalnosti, o njenih živalih, o 
ljubečih starših in še o čem, po
tem je lažje razumeti, da je bila 
Anja deklič, ki je znala seči lju
dem do srca.

Hišno hidravlično dvigalo ro
za barve, ki je bilo najlepše da
rilo za Anjin 9. rojstni dan, bi ji 
omogočilo lažji stik z domačim 
dvoriščem, njenimi živalmi, na
ravo, sovrstniki in svetom. Sku
paj z Anjo smo se 17 oktobra ve
selili tudi drugi, saj je dvigalo za 
Anjo bilo hkrati prijetno spozna
nje, da smo ljudje še ljudje, da 
nismo pozabili, kaj so huma
nost, dobrodelnost, človekoljub
nost. Z njihovo pomočjo so se 
Anjine sanje uresničile. In ne le 
to, svoj deveti rojstni dan je do
čakala v lastni sobici, ki je bila • 
opremljena tudi z novim barv
nim televizorjem, darilom Elek
tronike Velenje, videorekorder
jem, diktafonom in računalni
kom. Slednje je bilo kupljeno s

preostankom denarja dobrodel
ne akcije in naj bi služilo Anji 
za učenje in ustvarjanje. Poleg 
tega pa je Anja po hudih zdrav
stvenih problemih preživela vr
sto nepozabnih dni na sloven
ski obali v Izoli in s tem uresni
čila še svojo tretjo veliko željo. 
Tri želje, tri sreče male Anje so 
bile tako izpolnjene. Žal ne ti
sta največja, da bi bila zdrava, 
čeprav tega ni kazala, saj je bi
la vseeno vesel, radoživ in ust
varjalen otrok. Resda je bila vi
deti precej slabotnejša in ne ta
ko zgovorna kot ob mojem pr
vem obisku, a kdo bi si upal ob 
toliki sreči in ob tako ljubečih 
starših pomisliti, da bo ob vsem 
svojem optimizmu tako kmalu 
izgubila bitko z boleznijo. Ob 
gledanju risanke, ki jih je imela 
zelo rada, je njeno srčece ne
nadoma obstalo. Tokrat je bila 
bolezen močnejša.

Moje tretje srečanje z Anjo 
je ostalo neizpolnjeno, od nje 
sem se, kot mnogo drugih, za 
vedno poslovil na andraškem 
pokopališču. Deset svečk na 
torti ne bo več upihnila, njeno 
mesto v 3. razredu OŠ v Pesjem 
pri Velenju bo ostalo prazno, 
njene želje in načrti neuresni
čeni. Ostal pa bo spomin nanjo, 
na dobrodelno akcijo in na vse, 
kar je povezano z njenim ime
nom. D. N araglav



SAm ičAN

Marian lurkovič

S  p e s m i m i  v  b o j  z  b o l e z n i j o
V  n je g o v i z b ir k i  ž e  p re k  1 2 0  p e sm i

Slovenci smo m ajhen narod, 
a velik po svoji zgodovini in kul
turi. M alo je narodov, ki glede 
na število preb ivalcev prem ore
jo  toliko pesnikov in pisateljev, 
ustvarja lcev pisane besede, ki ji 
je  dal svoj pečat že  Prim ož Tru
bar v davnem  16. stoletju - in 
za njim velik i m ožje na čelu  s 
Francetom  Prešernom , ki bi ga 
z veseljem  vzel za svojega vsak 
narod na zem eljsk i obli. Vedno 
pa je bilo  veliko tistih , ki pesmi 
in zgodbe p iše jo  bolj zase  in 
svojim b ližn jim  v veselje  in za 
bavo. Eden takšnih je  tudi naš 
današnji portretiranec M arjan  
lu rko vič iz Kaplje vasi pri Pre
boldu.

Pisati o človeku, ki ga pravza
prav poznaš vse življenje, ni ravno 
preprosta naloga, saj se nehote 
obremenjuješ s spomini, ki te z nji
mi povezujejo. Vendar, prav je, da 
kaj več povem o človeku, ki je kot 
ključavničar v TT Prebold in zagret 
tovarniški gasilec nenadoma, ob 
vsej svoji dejavnosti, optimizmu, 
dobri volji in norčavosti, spoznal 
življenje belih halj in bolniških po
stelj. Prav to srečanje s stvarnost
jo, ki bi se lahko končala tudi dru
gače, kot se je, je v njem znova pre
budilo pesniško žilico, ki je le ob
časno, ob kakšnih posebnih prilož
nostih, priplavala na dan. Zavedal 
se je, da potrebuje tudi duhovno 
hrano in s tem sprostitev, ki bi ga 
odvračala od misli na bolezen. Že 
napisanim pesmim, ki jih je le 
manjši del obvaroval pred pozabo, 
se je začelo pridruževati veliko no
vih. Danes jih je v posebnem, veli
kem zvezku že prek 120.

M u z ik a n t  n a j b o
Z Marjanom sediva za mizo in 

prelistavava ta zvezek, ki bi mo
ral biti bogatejši vsaj za dvajset 
stvaritev, ki so bile napisane že 
pred mnogimi leti. Prve Marjano
ve z rimo obdane pesniške stvari
tve so nastale že pred približno 30 
leti.

"Bilo je, mislim, leta 1968 na 
Golavi, ko smo v družbi zapivali 
odhod kolega v vojsko. Ne vem, 
kaj me je prijelo, da sem to noč 
napisal kar pet pesmi. Kmalu za
tem sem šel k vojakom tudi sam 
in tam je znova bil čas za izliva
nje čustev in dogajanj na papir. 
Vse do pred tremi leti skorajda ni
sem pisal - le občasno ob odhodu 
sodelavcev v pokoj, ob srečanjih 
z Abrahamom, ob kakšnem roj
stnem dnevu. S temi priložnost
nimi pesmicami se je v meni zno

va pojavila želja po bogatejših sre
čanjih z rimo. Z boleznijo, ki je pri
šla, pa je pisanje postalo dnevni 
spremljevalec življenja. Nastajale 
so pesmi, v katerih izražam svoje 
občutke, hotenja, želje. Z rimo 
sem opisoval življenje v bolnici, 
doma, na sprehodih in ob raznih 
drugih priložnostih. Odločil sem 
se vse napisano zbrati v enem 
zvezku in tako očuvati, kar je pol
nilo moje srce in dušo. Svoje me
sto je v zvezku našlo kar nekaj že 
prej napisanih in k sreči shranje
nih pesmic. Med njimi tudi Pesem 
mladih dni, ki ima 25 kitic in go
vori o mojem življenju od časa, ko 
sem se začel učiti, in q norčijah, 
ki sem jih takrat počenjal. Teh pa 
ni manjkalo, kar dobro vedo vsi, 
ki me poznajo. Naslovna pesmica 
v pričujočem zvezku je pesem 
Muzikant. V njej opisujem spomi
ne na čase, ko naj bi tudi jaz po

stal muzikant, tako kot oče in brat. 
To me ni navduševalo in sem na
mesto muziciranja raje prijel za 
pero," pravi Marjan in se prešerno 
nasmeje.

B e s e d i la  n a  z n a n e  
m a lo d ije

Ko prelistujem zajeten zvezek 
Marjanovih pesmi, se mi odpira ši
rok pogled na njegovo življenje, 
njegove najdražje, še posebno pa 
njegov odnos do žene, kateri pos
veča kar nekaj svojih stvaritev.

"Res je kar nekaj pesmi, v kate
rih kot glavna oseba nastopa moja 
žena. Lahko rečem, da zasluženo, 
saj mislim, da boljše žene ne bi mo
gel najti na vsem svetu. Ni ji bilo

lahko, ko sem pogostoma rad glob
lje pogledal v kozarec. Že od ta
krat, ko sva se spoznala, mi je v ve
liko oporo. Zaradi nje sem postal 
drugačen človek. Pred dvema le
toma, ko je na plan izbruhnila mo
ja bolezen, sva se družno podala v 
boj. Postala je moj osebni zdrav
nik, medicinska sestra, strežnica, 
skratka vse, samo da bi bila moja 
volja do življenja trdna in neomaj
na. Mislim, da sva skupaj prema
gala raka in da se bom lahko tudi 
fizično močneje spoprijel z življe
njem in delom," pravi Marjan, ki se 
mu ob tem orosijo oči.

Da bi pregnala te spomine, se 
znova vrneva k zbirki napisanih pe
smi, ki so izrazito pripovedne in 
doživljajske. Med njimi pa je tudi 
lepo število precej hudomušnih be
sedil, ob katerih se človek lahko res 
veselo nasmeji. Kar 17 .pesmic pa 
je napisanih na znane melodije.

"Že dolgo je od tega, kar je bil v 
Nedeljskem dnevniku razpis za ob
javo besedil na že znane melodije. 
Takrat sem priredil besedilo pesmi 
"Al'me boš kaj rada 'mela." Pred 
dvema letoma sem spet pomislil na 
to in tako je nastalo še 16 novih be
sedil, ki se lahko pojejo po znanih 
melodijah. To so pesmi z zelo hu
morno vsebino in mislim, da bi 
katera, če že ne kar vse, ustrezale 
glasbenemu humornemu duetu 
Galiča in Klinca, ki sta javnosti 
znana v vlogah Debelega Žana in 
Suhega Frana."

Marjan jurkovič je res človek, ki 
se zna poveseliti. Včasih je mislil, 
kot pravi, da brez vinske kapljice 
to ni najbolj lahko. Sedaj že vrsto

let ni več prijatelj alkohola, ki mu 
je marsikdaj povzročal neprijetno
sti. V mladosti, preden se je poro
čil, jih je bilo zvrhan koš. To svojo 
norost lepo opisuje kar v nekaj svo
jih pesmih. Vsekakor pa ni zgubil 
dobrovoljnosti, ki je del njegovega 
značaja. Temu se ni odpovedal ni
ti v najhujših časih svoje bolezni, 
ki jih je preživljal v celjski bolnici 
in v Kliničnem centru v Ljubljani.

Ž iv o  d a r ilo
V tem času je nastalo tudi 15 

stvaritev, ki opisujejo občutke, ki jih 
doživlja človek, ko gre v bolnico, 
ko je v bolnici in ko se ves srečen 
vrne domov. Pravi, da so med te
mi tudi tri pesmi, ki jih tudi sedaj 
ne more prebrati, ne da bi mu pri
šle solze v oči. Sicer pa je bil Mar
jan v bolnici dober terapevt za dru
ge bolnike, popestril pa je tudi živ
ljenje bolniških sester in strežnic, 
o čemer tudi govori nekaj pesmi. 
Ko jih človek prebira, se lahko res 
prijetno nasmeji. V pesmi z naslo
vom Presenečenje opisuje dogo
dek, ko je bil zadnji dan na onko
loškem inštitutu. Bolniške sestre so 
mu pripravile res pravo preseneče
nje, saj je bila v velikanskem dari
lu skrita sestra Brigita.

"To je bil dogodek, ki mi bo ostal 
v res lepem spominu, vsekakor pa 
je meni in vsem, ki so prisostvova
li odvijanju paketa, čudovito po
pestril ta dan. Kljub temu da me 
boli hrbtenica, sem se sklonil nad 
škatlo in narahlo dvignil v naročje 
res luštno živo darilo z belo pen
tljo v laseh. Človek je v bolnici ma
lokdaj vesel, ta dan pa menda ni 
bilo človeka, ki se ne bi nasmejal," 
pravi Marjan in se veselo zasmeji 
tudi tokrat.

Kar nekaj časa sva klepetala, 
obujala spomine na njegove vrago
lije in druge dogodke, ki so pove
zani z njim in njegovo družino, že
no Slavico, sinom Matejem in hčer
ko Marijano, ki ga je letos naredila 
za dedka. Marjana so tudi ob tej 
priložnosti zasrbeli prsti in napisal 
je pesmico o hčerki in vnuku, zad
njo v obsežnem zvezku njegovih 
pesnitev. Preden se posloviva, mi 
pokaže še kaseto, ki jo je posnel 
pred odhodom v bolnico. Na njej 
se kot v oddaji Četrtkov večer z de
klamacijo in petjem svojih pesmi 
ter povezovalnim besedilom kaže 
ustvarjalna energija Marjana Jurko
viča, ki z rimo res nima težav. Lju
bezen do družine, soljudi in nara
ve pa ga osrečuje in bogati. Naj bo 
tako še mnogo let, Marjan!

D. N araglav

M arjan  Jurkovič m ed prelistavanjem  zvezka s pesniškim i stvarit
vami

Slikanje na sv ilo
"Osemnajst let sem zaposlena 

na Centru za socialno delo v Žal
cu. Večino svoje delovne dobe 
sem preživela s starimi ljudmi na 
referatu varstva odraslih. V zad
njih letih se vse pogosteje sreču
jem z mlajšimi upokojenci in brez
poselnimi, ki so v času svoje veli
ke življenjske energije izgubili za
poslitev - postanejo tehnološki 
presežek itd.

Ljudje, stari od 50 do 60 let, ki 
so vse življenje bili vajeni trdega 
dela in so delno zaradi presežka 
delovne sile izgubili delo, pogosto 
izgubijo tudi tla pod nogami. Po
čutijo se odvečne, nepotrebne, 
odrezane od sveta.

V letu 1996 sem obiskovala 
usposabljanje za mentorje študij
skih krožkov. Polna idej, spodbud 
in lepih vtisov sem se iz usposab
ljanja vračala z velikimi načrti, da 
tudi sama pričnem s tovrstnim izo
braževanjem.

KS Galicija je vaška KS na obrob
ju občine Žalec. V KS je veliko 
žensk, ki zaradi slabih prometnih 
zvez niso bile zaposlene -kmečkih

žena, mladih upokojenk itd., ki se 
občasno srečujejo pri nedeljski 
maši, drugače pa so med sabo le 
slabo povezane. To je bilo zame 
izhodišče. V tej KS povezati žen
ske različnih generacij, z različni
mi statusi, da se med sabo spopri
jateljijo, naučijo novega, neznane
ga, svoje izkušnje in znanja posre

dujejo druga drugi in seveda nav
sezadnje tudi ostalim krajanom, 
znancem, prijateljem in sorodni
kom.

Z osebnim stikom, ob obiskih 
pri znancih in prijateljih, sem raz
krila svoje načrte in informativno 
zbrala prave morebitne udeležen
ke.

V mesecu maju smo pričele z de
lom v študijskem krožku; udele
ženke študijskega krožka so bile že 
na začetku zelo sproščene in ak
tivne; saj so se že poznale (izhaja
jo iz istega kraja), izkazalo pa se 
je, da se nekatere niso srečale že 
več let. S srečanji se je sodelova
nje stopnjevalo, prijateljske vezi so 
se ponovno vzpostavile in vse bolj 
čustveno poglabljale.

V študijskem krožku so druga 
drugi pomagale pri delu, izmenja
vale svoje izkušnje in delovale ze
lo enakopravno, sproščeno in ak
tivno. Ponosne so bile na svoje no
vo znanje. Same so pripravile prvo 
razstavo ob krajevnem prazniku, 
kjer so svoje izdelke predstavile ze
lo samozavestno.

V našem študijskem krožku 
smo se srečali desetkrat. Poleg te
ga da smo slikale na svilo, smo na
redile tudi nekaj lepih izdelkov 
poslikave na steklo in glino. Pre
živele smo skupen dan (nedeljo) 
na planinskem pohodu po obron
kih KS Galicija z zaključkom na 
Kunigundi.

Udeleženke študijskega krožka 
želijo nadaljevati delo, kar jim bo
mo poskušali omogočiti z drugo 
obliko dela," nam je povedala Tat
jana Pogorelčnik.

D v e  M a r j a n o v i  p e s m i

OBISK
Kadar si osamljen 
si v srcu družbe zaželiš, ■ 
prav prijetno takrat si ganjen, 
ko prijazen obisk dobiš.
Ko bolezen te v posteljo položi, 
takrat mnogo se ti spremeni.
Želiš si, da čim prej b i ozdravel 
in ob sebi čim več obiskov b i imel.
Ves si presrečen, ko spoznaš, 
koliko dobrih prijateljev imaš, 
da vsak ti le dobro želi 
in da se zdravje čim prej povrnilo bi.
Obiski res te poživijo, 
turoben dan bolj vesel naredijo, 
srce spet bolj veselo bije 
in na obrazu nasmeh se razlije.
Čustva takrat raznežijo se, solze sreče oblijejo te,
srce skoraj verjeti ne more,
da v obiskih boš imel toliko opore.
Obiski res pomagajo ti,
da z  njimi preženeš težke skrbi, •
lepo je , če se človek k človeku na obisk poda
in z  lepimi besedami mu tolažbe da.
NOVO LETO
Novo leto že  prihaja 
z  lepimi mislimi nas navdaja.
Želja sedaj res je  obilo,
da čim več dobrega b i se nam zgodilo.
Smrečica že  o d  božiča sobo nam krasi, 
adventni venec na vratih dobrodošlico želi, 
lučke v lepih barvah na drevesu že  gorijo, 
veje z  okraski p o d  težo se šibijo.
Za Silvestrovo za mizo se bomo zbrali, 
da družno novo leto bomo dočakali.
O b kozarcu vina in dobrih jedah  
veselje pri nas bo in sproščen nasmeh.
Ko pa polnoč bo odbila 
in ko lučka bo ugasnila, 
takrat podali bomo si roke, 
si želje izmenjali in poljubili se.
Naj vam to leto prinese zdravja obilo, 
da čim lepše v njem b i se nam godilo 
mir in sreča naj spremljata nas, 
kako pa vse to bo, pokazal bo čas.

M O G O Č E  M A N J  Z N A N O

o  L e i  M e h - B i b i
Mnogo je zanimivih Savinjčanov 

in Savinjčank, ki bi jih lahko oziro
ma morda celo morali predstaviti 
v tej rubriki. Nekateri nas opozar
jajo na kulturnike, drugi navijajo za 
gospodarstvenike, spet tretji za po
litike, da posebej ne omenjamo 
športnikov, učiteljev in tako naprej. 
A mit o objektivnosti je tudi v no
vinarstvu že zdavnaj mrtev in v tej 
rubriki vedno priznavamo, da gre 
za subjektiven pogled pisca na do
ločeno osebo in njeno vlogo v jav
nem življenju.

Veste, da se mnogi sploh ne že
lijo izpostaviti javno, kajti menda 
to takoj sproža zavist in zlonamer
na natolcevanja pri nekaterih lju
deh? Mnogim pa se pravzaprav 
sploh ne zdi, da počnejo kaj take
ga, zaradi česar bi bilo zanimivo 
pisati o njih. "Kaj pa vem" je rekla 
tudi Lea Meh iz Vrbja, ki jo skoraj 
vsi poznajo le po imenu Biba. 
Zgodba o njej je pravzaprav zgod
ba o tisti generaciji mladih Vrben- 
čanov, ki so začeli z ustanovitvijo 
mladinskega aktiva ZSMS, nazad
nje celo uspeli s pobudo o ustano
vitvi lastne krajevne skupnosti, ob 
tem pa nekateri izmed njih že 20 
let velik del svojega prostega časa 
namenjajo ljubiteljskemu gledali
šču.In Biba je ena izmed štirih, ki 
vztrajajo vseh 20 let.

Njeni prvi javni nastopi so bili v 
okviru recitatorskega krožka, ki je 
deloval v stari žalski knjižnici pod 
mentorstvom takratne knjižničar
ke Anice Lesjak. Pripravili so deni
mo Kersnikov pa Cankarjev večer 
in vedno se je našlo dovolj ljubite
ljev lepe slovenske besede, ki so 
jim prisluhnili. Bibini spomini na ta 
čas so zelo lepi. Mladi Vrbenčani 
so seveda pripravljali tudi vse kul
turne in druge prireditve v Vrbju, 
potem pa najprej tri režirane reci
tale, leta 1977 so že začeli resno 
razmišljati o gledališki predstavi in 
dve leti pozneje so imeli prvo pre
miero - Partljičeve Ščuke. Precej 
provokativno za tisti čas, ampak ni 
bilo nobenih težav. Tudi ko so ne
koliko pozneje uspeli na oder po
staviti takrat precej alternativno 
predstavo Ervina Fritza Mirakel o 
sveti Neži. Ko jih je Fritz spraše
val, kaj so pravzaprav po poklicu, 
se ni mogel načuditi, od kod nji
hova dobra igra.

Lea Meh je upravno-administra- 
tivni tehnik in dela v občinskem 
oddelku za finance.Kdaj pa kdaj je 
že pomislila, da bi postala poklic
na igralka, ampak pravi, da verjet
no ni imela dovolj poguma za to. 
Nekajkrat je obiskala tečaj za igro 
na akademiji za gledališče, pa so 
jo potem premamile druge stvari. 
Nič pa ni moglo omajati njene lju
bezni do igranja, tudi družina ne, 
kakor se rado dogaja mladim de
kletom. Sicer pa je njen mož Jože 
eden od omenjene generacije Vr- 
benčanov, ki tudi dobro pozna odr
ske deske. Njun sin se zaenkrat še 
bolj zanima za šport.

Biba pravi, da z učenjem bese
dil nima težav, v glavnem se jih ta
ko naučijo na vajah. Vedno pa ima 
pred nastopom hudo tremo, pa naj 
gre za premiero ali že kdovekoli- 
ko ponovitev predstave. V zad
njem času ima nov hobi, je namreč 
članica celjskega društva pohodni
kov in maratoncev. Ljubezen do 
športa in literature pa najbolje 
združi na pohodu od Litije do Ča
teža, na katerem je bila letos že še
stič. Seveda pa za prijetno sprosti
tev rada gre s prijateljicami tudi na 
koncerte. Parni valjak, Kreslin, Av
tomobili in podobne skupine so ti
sti, ki jih rada posluša.

Zdaj, ko se v Vrbju vse vrti okrog 
20-letnice amaterskega gledališča 
Vrba, se sprašuje, kam so zbežala 
leta. Toliko vsega so počeli in pri 
tem uživali, da jim je čas resnično 
minil mnogo prehitro. A pred nji
mi je že nova premiera.

Ksenija Rozman



Smučarski skoki

Jure Jerm an pridno  trenira
O Juretu Jermanu, odličnem  

smučarskem skakalcu doma iz 
Matk, sicer pa članu Smučarskega 
kluba Velenje, smo lani že veliko 
pisali. Prav pa je, da omenimo nje
gov največji uspeh izpred dveh let, 
ko je v Harahovu na Japonskem, 
na tekmovanju za svetovni pokal, 
dosegel nov državni rekord 193 m, 
lani pa ga je popravil Primož Pe
terka v Kdlnu na 203 m.

Nova smučarska skakalna sezo
na je pred vrati in Jure, kot je de
jal, trenira petkrat na teden. Seve
da ima za seboj tudi nekaj tekmo
vanj na plastiki. Tako je na držav
nem prvenstvu na plastiki v Vele
nju zasedel peto mesto, postal pa 
je regijski prvak. Na interkontinen- 
talni tekmi, prav tako v Velenju, je 
bil dvajseti. Sedaj je Jure kandidat 
za B-reprezentanco; po dosedanjih 
rezultatih mu bo uspelo, uvrstiti se 
vanjo. Sedaj pravi, da že težko pri
čakujejo sneg. Letošnja sezona 
(1997/98) bo zelo zanimiva. Na Ja
ponskem bodo olimpijske igre, v

Obersdorfu pa svetovno prvenstvo.
Jure je dopolnil 22 let, je zapo

slen pri zasebniku Milku Kaču iz 
Prebolda kot vodovodni inštalater, 
je pa Juretu tudi edini sponzor, za 
kar se mu Jure javno zahvaljuje. 
Upamo, da se bo Jure na novo te
kmovalno sezono dobro pripravil 
in da se bo še kdaj ponovilo leto 
1995, ko je bil državni prvak.

Na slik i: Jure Jerman 
T. Tavčar

P LA N IN SK O  D R U Š T V O  Ž A L E C  vljudno vabi člane, prijate
lje in sim patizerje  na S L O V ES N O  A K A D EM IJO  O B  30-LETN I- 
C l D RU ŠTV A  z razvitjem  prapora, ki bo v soboto, 29. novem
bra 1992 ob 16. uri v dvorani Doma II. slovenskega tabora v 
Ž alcu .

VSE ZA ZIMOf ZIMA ZA VSE

2 7 .-3 0 .IM0 V E M B E R  9 7
v dvorani D Celjskega sejma od 11. do 19. ure
NOVA IN RABUENA SMUČARSKA OPREMA 

OPREMA ZA ZIMSKE ŠPORTE 
ZIMSKOŠPORTNA KONFEKCIJA 

IZDELKI IN DARILA ZA PRAZNIČNI ČAS
ZIMSKI SEJEM V CELJU, OB PRAVEM ČASU 

IN ŠE NIKOLI BOLJ ZIMSKI!
V STO P
PRO ST!

VSTOP

1

CELJSKI SEJEM

, »e* 4  ,

A
Industrijska 
prodajalna

pohištvena Industrija P o l z e l a
polzela tel. 063/720-020

G 4 R /IN r

VELIKA PREDNOVOLETNA AKCIJSKA PRODAJA POHIŠTVA 
0017. NOVEMBRA 00 31. DECEMBRA 1997

B O G A T A  P O N U D B A  P O H IŠ T V A  Z A  O P R E M O :

SPALNIC  
DNEVNIH SO B  
OTROŠKIH SO B  
PRED SO B

N u d im o  t u d i :

SED EŽ N E GARNITURE 
POHIŠTVO IZ MASIVE

JEDILNIC
PISARN
KUHINJ

VZM ETNICE  
VSEH DIMENZIJ.

U G O D N A  P O N U D B A  O P U Š Č E N IH  IN IZVO ZN IH  
P R O G R A M O V !
D O D A TN I P O P U ST !
M O Ž N O S T  P LA Č ILA  N A V E Č  O B R O K O V !

Delovni čas prodajalne: ponedeljek-petek: od 8. do 18. ure,
sobota: od 8. do 12. ure.

PO H IŠTVO  G ARAN T - PO H IŠTVO  ZA  V A Š DOM!
Tel.: 063/720-020

Prepričajte se o  ponudb i in  nas obiščite ! VABLJENI!
•  •  •  •  • • • • • • • •

Rokom etašice  Juteksa 
v četrtfinalu

Rokom etašice Juteksa, ki letos nastopajo v pokalu EH F, so se po 
dveh visokih zm agah uvrstile  v četrtfinale tega tekm ovanja.

V prvem krogu so bile proste, 
v drugem pa so imele tudi nekaj 
sreče, saj so Izžrebale ekipo Ken- 
tro Neotitos Larnakos s Cipra. V 
prvem srečanju so Žalčanke go
stovale na Cipru, ekipa je iz glav
nega mesta Larnaka, srečanje pa 
so dobile z rezultatom 39:18, pol
čas 19:3. Že na prvem srečanju 
smo videli, da je to mlada ekipa, 
ki se z rokometom ukvarja le do
bri dve leti in zato je dal trener 
Žalčank Bojan Požun že na Ci
pru, na prvem srečanju, prilož
nost vsem Igralkam in vse, razen 
vratarke, so tudi dosegle zadet
ke.

Povratna tekma pa je bila mi
nulo soboto v dvorani Osnovne 
šole Žalec. Igralke Juteksa so tu
di v drugem srečanju visoko zma
gale, rezultat - 45:16 (23:11).

Za Juteks Žalec so bile uspešne: 
Derčar 10, Randl 7, Zidar, V. Do

lar in Volk po 6, T. Dolar in Ra- 
ukovič po 3, Klinc 2 ter Jager in 
Šeško po 1. S tem so Žalčanke, 
malo tudi po zaslugi ugodnega 
žreba, dosegle svoj največji med
narodni uspeh, saj so se tako uvr
stile v četrtfinale pokala EHF. Se
daj jih čaka kar nekaj odličnih 
ekip, ki jih lahko Izžrebajo. Kljub 
temu da sedaj ni tekem v držav
nem prvenstvu, bodo treninge 
nadaljevale, predvsem bodo ana
lizirale slabosti prek videokaset. 
Igralke bodo proste od 24. de
cembra do 4. januarja, vendar 
bodo morale hoditi v fitnes po 
programu. V tem času bodo po
skušali, po besedah trenerja Bo
jana Požuna, angažirati kakšno 
kvalitetno Igralko, s katero bi se 
povečale možnosti za uspeh v 
nadaljevanju v evropskem kot tu
di v domačem tekmovanju.

T. Tavčar

Sejem smučarske opreme bo konec meseca
Smučarski klub Gozdnik Žalec bo tudi letos organiziral sejem rab

ljene in nove opreme za zimske športe, in sicer od 28. do 30. novem
bra letos v telovadnici stare osnovne šole v Žalcu. V petek bo sejem 
odprt od 15. do 19. ure, v soboto od 9. do 19. ure ter v nedeljo od 
9. do 16. ure. Kot vrsto let do sedaj bodo tudi letos na njem komisij
sko prodajali rabljeno opremo, ki jo bodo prinesli občani. Novo opre
mo pa bo prodajala Žana Žalec, ki je tako kot že vrsto let tudi tokrat 
pokrovitelj sejma. Tako bo mogoče na sejmu kupiti rabljeno opremo 
različnih proizvajalcev ter novo opremo za zimo znanih blagovnih 
znamk, kot so Elan, Fischer, Alpina, Tyrolia, Marker, Look, Carrera, 
Maser in drugih. Na sejmu bodo tudi montirali vezi na smuči in oprav
ljali manjše servise smuči. Glede na to, da ta sejem obišče vsako leto 
več kot tisoč ljudi, bo to svojevrsten dogodek v Žalcu. F. R

TRGOVSKO IN  STORITVENO PODJETJE

N A L O Ž B A ! HMELJARSKA ULICA 3 
TELEFON: 063  715 602

PRODAJAMO:

L  P O S L O V N E  P R O S T O R E

v  1 . n a d s t r o p ju  p o s l o v n e  s t a v b e  Š l a n d r o v  t r g  

2 0 , Ž a l e c ,  t r i  p i s a r n e ,  7 5  m 2, t a k o j  v s e l j i v o ;

2. D V E  S T A V B N I  P A R C E L I

n a  L o č i c i  o b  S a v i n j i ,  7 5 0  i n  6 4 0  m 2;

3 .  P O S L O V N E  I N  S K L A D I Š Č N E  P O V R Š I N E  

v  k o m p l e k s u  A g r i n e  v  Ž a l c u ,  h a l e  8 0 0  m 2, 

z e m l j i š č e  1 5 0 0  m 2.

Vse inform acije p o  te l :  715-602 a li 716-898.

P 0 5 C G J D  E L
C E M E N T N I IZ D E L K I

IZDELUJEMO:
- cvetlična korita-
- kamine, fontane
- ograjne elemente
- tlakovce, plošče, robnike 
• tople grede, kompostnike
- škarpne elemente
- vinogradniške stebre
- kanalske jaške  z mrežo
- peskolove.

M O Ž N O S T  O D L O Ž E N E G A  P L A Č IL A  
P R I N A K U P U  N AD 2 0 .0 0 0  S IT

tel.: 061/735-408 od 8. do 17. ure

r

Najbolj priljubljena športnik in športnica 
Najbolj priljubljena športna ekipa

Izmed prispelih glasovnic smo izžrebali naslednje tri nagrajence:
1. TAJA G R O ŠELJ, Cankarjeva 2/a, Velenje
2. A LB IN A  O C V IR K , Trubarjeva 65, C e lje
3. SO N JA H R IB ER N IK , Matke 20, Prebold
Pokrovitelj izbiranja najbolj priljubljene(ga) športnice(ka) je PEDI

KURA KANA ŽALEC z izdelki za nego nog.
Najbolj p riljubljena športnica ostaja Jožica Em eršič, najbolj 

priljubljen  športnik M atjaž C ize j, najbolj p riljubljena športna 
ekipa pa Kovinotehna Savinjska Polzela.

Glasovnica iz novembrske številke pošljite na uredništvo do 3. de
cembra 1997

Savinjčan

G la s u je m
za najbolj priljubljeno športnico:

n

za najbolj priljubljenega športnika:

za najbolj priljubljeno športno ekipo:

L _
Moj naslov:

- J
V

Športna kultura za vsakogar - 
vsakemu pravi šport_ _ _ _ _ _
Š p o rtn o r e k r e a t iv n a  d e ja v n o st

Prvi del zgornjega naslova ni na
ključen, povzet je po starosti sloven
ske športne javnosti - Dragu Ulagi. 
Na svoji življenjski poti, ki je dobe
sedno v celoti, posvečena športu, je 
prehodil vse stopnje razvoja in gle
dal nanj iz vseh zornih kotov - od 
vrhunskega telovadca, profesorja 
športne vzgoje, trenerja do športne
ga publicista. Je nepogrešljiv sodela
vec Dela v ponedeljkovi rubriki 
ŠPORTNA KULTURA ZA VSAKO
GAR.

Dobil sem njegovo privolitev, da 
uporabim enak naslov, saj sva oba tr
dnega prepričanja, da država potre
buje športno izobraženo prebivalstvo 
in da stalni prispevki s področja špor
ta pripomorejo k večji osveščenosti 
ljudi o nujnosti ukvarjanja z njim - 
od tod VSAKEMU PRAVI ŠPORT, ki 
skupaj z ostalimi dejavniki daje na
šemu ŽIVLJENJU KAKOVOST.
. Športnorekreativna dejavnost v 

Sloveniji se ugotavlja z raziskavami 
in zadnja je osma v seriji časovno 
enakomerno razporejenih študij. Je 
druga, ki je bila opravljena v samo
stojni in neodvisni Sloveniji.

Rezultati kažejo, da se je na eni 
strani zmanjšalo število športno ak
tivnih državljanov; ne zelo, vendar 
dovolj, da se tega ne da in ne sme 
prezreti. Po drugi strani pa analiza po
datkov kaže zlasti na izjemen porast 
redne in strokovno vodene rekreaci
je, kar gledano s strokovnega vidika 
pomeni nov in pomemben kakovost
ni premik. Športno aktivni posame
zniki se odločajo za sodelovanje v 
manjšem številu športov, v le-teh pa 
so dejavni bolj redno in bolj sistema
tično. Podobno velja za ugotovitev, 
da je povečanje športne vadbe bolj 
izrazito pri ženskah kot pri moških in 
da ženske »dohitevajo« zamujeno. 
Prav ženski šport vse bolj spreminja 
svojo obliko in vsebino, ki se bolj na
giba k lepoti in doživljanju gibanja kot

k merljivosti rezultata, ki je pri moški 
populaciji v ospredju. Pri moških so 
najpopularnejše športne zvrsti na pr
vih treh mestih HOJA, PLAVANJE, 
SMUČANJE, sledijo pa NOGOMET, 
KOLESARJENJE, KOŠARKA, TENIS, 
TEK, ODBOJKA FITNES,...

Pri ženskah sta na prvih dveh me
stih HOJA in PLAVANJE, enako kot 
pri moških, sledijo pa KOLESARJENJE, 
JUTRANJA GIMNASTIKA, SMUČA
NJE, TEK, AEROBIKA, BADMINTON, 
ODBOJKA, FITNES, TENIS...

Žal z leti redna športna aktivnost 
kar močno pada, zato je med mno
gimi poslanstvi in nalogami organi
zirane športne vzgoje v šolah zelo po
membno tudi to, da se mladi sezna
nijo, naučijo in vzljubijo primerne 
športne dejavnosti, ob tem pa si pri
vzgajajo navade rednega športnega 
udejstvovanja kot naravne in kako
vostne sestavine vsakdanjika. Šport 
otrok in mladine, pravilno načrtovan 
in voden, ustvarja trajne športne na
vade in usmerja mlade, da ga, če to 
želijo, sprejmejo, kot eno od oblik 
obogatitve življenja. Vse bolj narašča 
želja, naj v športu ne vidimo zgolj pr
vega nad drugimi, temveč predvsem 
zmago nad seboj, zmago svojih na
porov, želja, pričakovanj,...

Želja po odkrivanju SEBE in svoje 
OSEBNOSTI se skozi šport razodeva 
v odnosu do soljudi, narave, kar ni 
merljivo zgolj z metri, sekundami..., 
temveč v vedno bogatejših in pestrej
ših vsebinah tistega, kar označujemo 
s KVALITETO ŽIVLJENJA. Ta pa ima 
toliko vsebin, kolikor jih vsak sam in 
skupaj z drugimi razvija in predvsem 
neguje v sebi.

Nemara z določenim zadržkom, 
vseeno lahko govorimo o nastajanju 
športne doktrine, ki daje pojmu 
»ŠPORT KOT DEJAVNIK KAKOVO
STI ŽIVLJENJA« nove, tako širše kot 
bolj poglobljene razsežnosti.

Mitja Turnšek, prof.

GRADBENI INŽENIRING
ing. Vinko VUČAJNK, s p .

Prežihova 1 , Ž A L E C , tel./faks: 063/718-265 
m- mobitel: 0609 618 443PROJEKTIRANJE,
ORGANIZIRANJE

IN IZVAJANJE DEL
V GRADBENIŠTVU

I z v a j a m o :

K GRADBENA DELA 
OBRTNA DEU 

INŠTALACIJSKA DEU

NIZKE GRADNJE 
ADAPTACIJE 

REKONSTRUKCIJE



Savinjčan
Dva različna polčasa PD Zabukovica

G ršk i A p o lo n  je m oral zm agati - 
je povedal trener Z rin sk i

Slovesnost na H om u
Franci ježovnik: »Lahko smo zadovoljni«

vič podeljene značke pionir - pla
ninec. Bronasto značko je do sedaj 
prejelo že 214 mladih planincev. Kar 
lepo število, 42, jih je nosilcev sre
brnega znaka, 27 pa se jih lahko 
pohvali z zlatim znakom. Ob tokrat
ni slovesnosti so na Homu podelili 
20 bronastih znakov, enega srebr
nega in enega zlatega. Slednjega je 
prejela Martina Šuperger. Na letoš
njem pohodu do planinske posto
janke Hom je sodelovalo tudi okrog 
20 cicibanov iz žalskega vrtca, ki so 
vključeni v planinsko akcijo Ringa 
raja. Vsekakor so s svojo prisotnost
jo popestrili slovesnost na Homu, ki 
je sicer potekala v prijetnem razpo
loženju ob kulturnem programu ter 
nagovorih predsednika Srečka Čul- 
ka mlajšega, Francija Ježovnika, ki 
je iz rokava stresal podatke o zgo
dovini PD, in, Staneta Štormana, 
predsednika odbora za Savinjsko 
planinsko pot, ki je dobitnikom po
delil značke te poti.

D. Naraglav

V torek, 12. novem bra, so košarkarji Kovinotehne Savinjske Pol
ze le  gostovali v Patrasu. Tekma v skupini 7. evropskega pokala je  
im ela dva povsem različn a  polčasa, v prvem  so bili boljši Polze- 
Ijani, v drugem pa Apolon. Po zm agi doma so Polzeljan i v Patra
su doživeli visok poraz z rezultatom  8 3 :5 9 .

njal Cmera, Rituperja in Koba- 
leta, vendar zamujenega se ni 
dalo več nadoknaditi in visok 
poraz je bil neizbežen.

Na tiskovni konferenci po te-

Igralci in vodstvo kluba so se 
zgodaj zjutraj odpeljali z avto
busom do Trsta od tod pa z avi- 
onom do M ilana, nadaljevali 
polet do Aten, na to pa jih je 
čakala še štiriurna vožnja z av
tobusom do Patrasa morskega 
pristanišča z več kot 200 tisoč 
prebivalcev. Kljub naporni poti 
so bili košarkarji Kovinotehne 
Savinjska Polzela po večernem  
treningu dobro razpoloženi. Sli
šati je bilo napovedi tudi o zm a
gi in tako se je tekma naslednji 
večer tudi pričela. Horvat, Jeklin 
in Jagodnik so zadevali iz vseh 
položajev in kmalu so vodili že  
z 12 točkami. Potem pa se je tre
ner Zrinski odločil za nekatere 
menjave, zgrešeni meti Šama- 
niča pa so začeli topiti vodstvo, 
ki se je ob koncu prvega polča
sa spremenilo v tesno vodstvo 
gostiteljev. Drugi polčas se je 
pričel z bučnim navijanjem do
mačih navijačev in visoki Am e
ričan je pobiral žoge in polnil 
koš Polzeljanov. Po dvanajstih 
minutah je trener Zrinski zame-

V okviru vsedržavne akcije  Rekreacija je  pred vrati so v m i
nulem m esecu tudi p lan inci PD Zabukovica pripravili pohod 
na planinsko postojanko Hom. Tam pa sta bila pozneje tudi 
priložnostna slovesnost in srečanje planincev.

Planinsko društvo Zabukovica, ki 
nedvomno sodi med najaktivnejša 
planinska društva v Sloveniji, vsako 
leto v jeseni, skupaj z OŠ Griže or
ganizira pohod na eno planinskih 
točk v KŠ. Letošnji pohod so zdru
žili z raznimi jubileji. Slovesno so 
proslavili 30-letnico gradnje koče na 
Homu, 20-letnico gradnje prizidka, 
poleg tega pa še 25-letnico Savinj
ske planinske poti. To pot je doslej 
opravilo že 1887 planincev. V letoš
njem jubilejnem letu jo je prehodi
lo 83 planincev, od tega več kot po
lovica članov PD Zabukovica. Kot 
je dejal tajnik planincev Franci Je
žovnik, so zelo zadovoljni z dose
ženim, še posebno ker je v akcije

vključeno veliko mladih. Zelo raz
veseljivo pa je, da so to pot opravi
le tudi nekatere članice in člani sku
pin starih za samopomoč. Zlasti iz 
skupine Zimzelen. Med njimi jo je 
prehodila tudi prek 80 let stara Pa
vla Kuder iz Vrbja. Članicam bodo 
značke podeljene ob posebni pri
ložnosti. Tokrat pa so jih na Homu 
podelili 15.

Zelo slovesno je bilo tudi v dru
gem delu proslave, ki je bila posve
čena predvsem delu mladine. Letos 
so namreč slavili 25 let, kar je bila 
organizirana planinska šola. Doslej 
je to šolo opravilo v PD Zabukovi
ca že 157 planincev. Prav toliko ča
sa pa mineva tudi, odkar so bile pr

M ladi pohodniki se vračajo v dolino
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S P O Š T O V A N I T R G O V C I, G O S T IN C I  
T E R  L J U B IT E L J I  Z D R A V E  P R E H R A N E

V A B I M O  V A S  V  N A S  N O V I  D I S K O N T N I  C E N T E R  V  L E V C U .
Z A  V A S  S M O  P R IP R A V IL I

P O S E B N O  U G O D N O  J E S E N S K O - Z I M S K O  P O N U D B O  
N A K U P A  S A D J A  IN  Z E L E N J A V E  N A  E N O T O  P A K IR A N J A .  

V s e  in fo rm a c ije  s o  V a m  n a  v o ljo  n a  tel. št.: 0 6 3 /4 7 3 -1 2 2 .
Delovni ča s : ponedeljek-petek: od 5 do 15. ure

sobota: od 5. do 13. ure
nedelja: od 7. do 9. ure V a s  p r ič a k u je m o

Savinjska košarkarska lisa - Polzela '97

Brez poraza le še Zgornje- 
savinjski D R E A M  T EA M

V petem krogu SKL - Polzela '97, ki je b ilo  odigrano 9. novem
bra, je  presenetljivo prvi poraz doživela vodilna ekipa RO SSI 
Laško, ekipa M ozirja  pa se je uspešno ubranila proti vedno bolj 
nevarnim  M ED V E D O M  in ostaja še edina neporažena. PLIM  Pre
bold je  dosegla najvišjo  zm ago kroga, kljub vodstvu nasprotni
kov v prvem  polčasu že  za 20 točk.

Rezultati 5. kroga:
ŠD  V rbovec : Plim a - 4 5 :5 8  (29:18)
D ravograd : Z T  C e lje  - 55 :52  (22 :29)
P izze rija  902 : G arant - 46:51 (26:25)
Rossi Laško : ŠD  Madost - 6 5 :6 6  (30 :28)
SD  M ozirje  : S&S M edvedi - 6 8 :6 2  (31:31)
Lestvica po 5. krogu: 1. ŠD  M ozirje  10, 2. Rossi Laško 9, 3. D ra

vograd 9, 4. ŠD  Mladost 8, 5. Plim a 8, 6. G arant 7 7 Z T  C e lje  6, 
8. P izzeria  902 6 , 9. S&S M edvedi G riže  5, 10. ŠD  Vrbovec 5.

N ajboljši stre lec po petem krogu je  Tom až Blagotinšek - Rossi 
120 t., največ trojk so dosegli Sašo G o vc in M atjaž Širše - Plim a, 
N idorfer - M ozirje  in Andrej H lačun  - Vrbovec, vsi po 9 trojk, 
najboljši v prostih m etih po petem krogu pa je  Sašo G o vc - P li
ma (34-29 ali 8 5 ,3 % ).

Pari 6. kroga (16. novem ber): 8 .0 0  ŠK M ozirje  : D ravograd;
9.10 ŠD  M ladost : ŠD  Vrbovec; 10 .20  G aran t : Rossi Laško; 

11.30 S & S  M edvedi : P lim a; 12*10 Z T  C e lje  : P izzerija  902.
D. Turnšek

Sport na kratko
V 5. kolu 2. slovenske košarkarske lige-vzhod so košarkarji Plime Pre

bold gostovali pri ekipi Rogla Atlas in srečanje izgubili z rezultatom 
85:75. Na lestvici so po 5. kolu na petem mestu.

V Celjsko-Koroški regiji osnovnošolske košarkarske lige je bilo na spo
redu 3. kolo. Mladi košarkarji Polzele so gostovali v Šoštanju in srečanje 
proti ekipi Biba Rock dobili z rezultatom 7444.

Odbojkarji SIP Šempetra, ki tekmujejo v II. SOL, so v 6. krogu doma 
gladko 3:0 premagali odbojkarje Astec Triglav iz Kranja. Po 6. krogu so 
na lestvici na prvem mestu z 10 točkami. Ekipa Gostišča Štorman Šem
peter pa tekmuje v 1. B ligi. V 8. krogu so igrale v Šentvidu in srečanje 
izgubile proti ekipi ŠD Šentvid ŽOS 3:0. Na lestvici so po 8. krogu na 
četrtem mestu. Zbral: T. T.

Visoki A m eričan  M eek  je  bil v 
skoku p o d  košem suveren in naj
zaslu žnejši za zm ago Apolona  
(na posnetku v sredini s števil
ko 6 , v belem  dresu)

kmi je trener Zrinski trenerju 
Apolona čestital za zmago. Po 
tekmi je povedal, da so Grki 
morali zmagati, da ima klub z 
bogato klubsko blagajno tudi 
kakovostnejše igralce.

J. K.

V  tenisu 
nastopilo 
32 ekip

Zveza telesnokulturnih organi
zacij občine Žalec in posebna ko
misija za Delavske športne igre je 
pripravila v nadaljevanju delavskih 
športnih iger za letošnje leto tek
movanje v tenisu. Udeležilo se ga 
je kar 32 ekip v petih starostnih sku
pinah. Vrstni red starejše članice: 
1. Savinjska trgovska družba Žalec 
35 točk, 2. Tekstilna tovarna Pre
bold 32, 3. Tenis center AS Žalec 
29, mlajše članice: 1. Tekstilna to
varna Prebold 35, 2. Tenis center 
AS Žalec 32, 3. Savinjska trgovska 
družba Žalec 30t starejši člani: 
1. Tenis center AS Žalec 35,2. Elek- 
tro Šempeter 32, 3. Tovarna noga
vic Polzela 30, mlajši člani: 1. Mi
nerva Zabukovica 35,2. Charly Ža
lec 32, 3. Tovarna krmil Žalec 30 
in veterani: L Tovarna nogavic Pol
zela 20, 2. Pekarstvo Roter 15 točk 
itd. Po atletiki, malem nogometu 
in tenisu vodi pri mlajših članih in 
starejših članih Tenis Centar AS Žu- 
ža, pri mlajših članicah Tekstilna 
tovarna Prebold in pri starejših čla
nicah Savinjska trgovska družba 
Žalec. T. TAVČAR

Zadruga Mozirje
Z . 0 .0 .

M ercator - Zgornjesavinjska km etijska zadruga  
Mozirje z.o.o.

tel. 063/831-521 , fa k s : 0 6 3 /8 3 2 -1 4 0
KPC LJUBIJA MOZIRJE, tel.: 831-040 

NA ZALOGI SO VSE VRSTE SADIK SADNEGA DREVJA 
POSEBNA PONUDBA IN VELIKA IZBIRA:

PVC ČREV IN MREŽ ZA SALAME IN DRUGIH PRIPOMOČK9 V ZA KOLINE



Savinjčan

O gnjen i stolp
Ko so leta 1889 zgradili Eiffelov 

stolp, je bil najvišja zgradba na 
svetu. Simbol Pariza, visok 307 
metrov, že zdavnaj ni več najvišji, 
je pa vsekakor med najbolj slav
nimi. Narejen je iz jeklenih traverz, 
ima tri poščadi ter 1710 stopnic do 
vrha. Na ploščadi se da priti tudi 
z dvigalom; to pot ubere večina 
obiskovalcev. Poleg lepega razgle
da, ki seže na jasen dan do 70 km

travo med ostalo množico in po- 
malicamo v hladu vodnih hlapov: 
Otroci čofotajo v bazenu, ki lovi 
vodo vodometov, pa tudi kakšno 
drzno dekle se sleče do nedrčka 
in čofota z njimi. Turisti z Bližnje
ga in Daljnega vzhoda jo vsi na
vdušeni in z odprtimi usti snema
jo z videokamerami. Najlepši pri
zor je ponoči, ko Eiffelov stolp za
žari s črne podlage. Rumeno po-

že izložbe delikates, slaščičarn in 
trgovin. Med drugim naj bi tod ži
vele najbolj elegantne ženske na 
svetu! V dragih kavarnah sedijo 
Parižani v oblekah po zadnji mo
di in turisti v zapranih kavbojkah:..

Obstajajo tri oporne točke za 
orientacijo: Eiffelov stolp, Slavo
lok zmage in 59 nadstropna zgrad
ba nad eno od železniških postaj 
- Montparnasse. Med njimi so dru-

R azgled z  Eifflovega stolpa.

daleč, si lahko privoščimo kavico. 
Včasih pomisliš, da bi zaradi dol
ge kače ljudi pred dvigalom prišel 
prej peš...

Ta del Pariza mi je najljubši. Mi
mo drvijo hupajoči avtomobili, 
prodajalci sladoleda imajo na vsa
kem možnem delčku postavljene 
prikolice, ob vodometih se hladi
jo utrujeni turisti. Vsedemo se na

barvano jeklo močno osvetlijo in 
deluje, kot bi ga postavili v kova
čevo peč. Ognjena konstrukcija... 
Vsake toliko časa stolp prebarva
jo. Enkrat je rumen, drugič kakšne 
nemogoče barve.

Pariz naj bi bil najbolj roman
tično, elegantno in kulturno zani
mivo mesto na svetu; poleg vseh 
pomembnih zgradb so čudovite

w  T r g o v in a  in  s t o r i t v e  
5 ^ / 1  / ( u A  T a ln e  o b lo g e  

ŽALEC, Š la n d ro v  trg  4 1  a, tš l ./f šk s :  0 6 3 /  /15*931

V NAŠI PRODAJALNI VAM PONUJAMO:
preproge 200x300 že od 12.000 SIT dalje

- 4-metrske tople pode in itisone,
- 2-metrske tapisome, obloge za stopnice
- tekače, preproge, dekorativno blago, pliš, pluto, skaj, 

predpražnike, namizne prte, moltopren
- material za polaganje talnih 

oblog
- tapeciranje sedežnih garnitur 

in stolov
- zavese standardnih mer in zavese 

po posebnem naročilu z raznim okrasnim blagom
- lesene in medeninaste karnise vseh dimenzij z vso dodatno 

opremo: obročki, ščipalke, žabice PVC
- simpatex za kopalnice in kopalniške garniture.
N a  že ljo  ku p cev  ta ln e  obloge tu d i zaro b im o , dostavim o  

n a  dom  in  položim o.

PODJETJE S  TRGOVINO 
INSTALACIJE IN STORITVE

Parižlje  1, BRASLOVČE 
tel.: 063/720-181, 
faks & tel.: 063/720-065

PONUJAMO VAM 
a k l i m a t ®

M A T E R I A L  Z A :
* centralne ogrevanje gorenje

Kopaln a r m a i
r a d k r t o r j i ^ v O G E L  *  N O O T

UGODNI KREDITNI POGOJI OD 1 DO 5 LET 
EKOLOŠKI KREDIT 
c popust za takojšnje pktčilo 
c montaža i dostava na dom

ge turistično oblegane točke. Ena 
med njimi je največji muzej na 
svetu: Louvre. Tod tisti, ki se vsaj 
malo razumejo na umetnost, pre
ždijo dolge dneve, nekateri pa 
skočijo pogledat le Mona Liso in 
Napoleona.

Če se mudi, si lahko pomemb
ne znamenitosti ogledamo z lad
je, saj leži mesto na bregovih Se
ne. Muzeji, cerkve, galerije, meša
nica najrazličnejših ljudi, temu pri
merno število različnih četrti in re
stavracij. Kitajska, japonska, grška 
ali kakršnakoli že restavracija v Pa
rizu zagotovo obstaja! Kan-kan do 
jutra v Moulen Rouge ali popiva
nje v podzemnih pivnicah do ju
tra, je večerna in nočna alternati
va...

Na 1,8 kilometra dolgih Elizej
skih poljanah je vedno gneča, prav 
tako na pločnikih ob cesti, kjer se 
prerivajo množice turistov, kuka
jočih v izložbe dragih trgovin, ka
varn in restavracij. Vsepovsod se 
kaj dogaja. Vozniki neprestano 
hupajo in žugajo z rokami, po uli
cah se vali množica ljudi. Z avto
mobilom ogleda ne priporočam, 
le kaskaderjem, ki se ujaajo pogna
ti v tok štiripasovnic. Če ne veš na
tančno, kam nameravaš, se zlah
ka zgodi, da z enega pasa hupa
jočih avtomobilov z žugajočimi 
vozniki ne prideš pravočasno na 
pravega in lahko v končni fazi kro
žiš tako dolgo, da ti zmanjka ben
cina... Torej peš ali s podzemno 
železnico - metrojem. V roki zem
ljevid z vrisanimi znamenitostmi

in postajami metroja, za pasom 
fotoaparat.

Pariz je razdeljen na okrožja; 
vsako od dvajsetih ima svoj raz
poznaven značaj. Tista na desnem 
bregu veljajo za imenitnejša. Že 
po registrski tablici se da razpo
znati, kako globok žep ima last
nik... Življenje v mestu je drago, 
kar občuti tudi popotnik. Že cena 
mladinskih hotelov je dvakrat viš
ja kot drugod po deželi. Meščani 
so zelo ponosni, da so Parižani. 
Ostali Francozi so zanje manj elit
ni, da ne govorimo o drugih pre
bivalcih planeta. Francozi že tako 
niso navdušenci potovanj in selit
ve iz dežele, Parižanom pa kaj 
takšnega pade na pamet še red
keje. Znajo biti neprijazni, se vi
soko nosijo in te ozmerjajo, če ne 
znaš francosko. Potem je najbolje, 
da z oprostite in prosim vseeno 
nadaljujemo pogovor, kajti druga
če ne bomo izvedeli ničesar in ni
kamor prišli. So pa zanimivi ljud
je, s katerimi se da dobro pogo
varjati!

Ustavim se pred univerzo Sor- 
bono in pokukam na hodnik. Ven 
in noter hodijo mladi ljudje v oble
kah, pa malo manj mladi in zelo 
stari, prav tako v oblekah. Potem 
mi ni več žal, da nisem študirala 
tam, kljub njeni zgodovini in slo
vesu, ki sega nazaj do ustanovit
ve leta 1253.

V velikih supermarketih so me 
najbolj navdušile dolge vrste sirov 
v nadstropjih. Majhni, rdeči, ple
snivi, črvivi, beli, mehki, trdi, v 
obliki drobnih kroglic, namazi...

Zanimivo (in zastonj) je ogledo
vanje dogajanja okrog centra 
Georges Pompidou. Že sama stav
ba da vedeti, da gre za moderno 
umetnost. Od daleč deluje kot 
kvader iz neštetih cevi; Kot bi bila 
obrnjena navzven. Napeljave so 
na zunanji strani, nezakrite. Tudi 
tekoče stopnice, ki peljejo iz nad
stropja v nadstropje, so na zuna
nji strani, ob fasadi, ograjene s ste
klom. Ob vhodu v drobovje stav
be so računalniki, priključeni na 
internet, znotraj knjižnica, muzej 
moderne umetnosti. Z vrha je do
ber razgled. Bolj me je navdušilo 
dogajanje pred stavbo, kjer mladi 
umetniki v živo ustvarjajo in pro
dajajo svoje izdelke. Slike, portre
ti, vpletanje trakov v lase, požira
nje ognja, žongliranje, gledališke 
igre. Vsakokrat kaj drugega. Vsak 
lahko pokaže svoje sposobnosti in 
jih skuša prodati. Lahko nastavite 
klobuk... Sedemo na tla med osta
le gledalce in uživamo v predsta
vah.

V nasprotju z vrvežem na uli
cah je pravi balzam posedeti v 
senci katerega velikih, zelenih par
kov. In da ne pozabite obiskati Ji- 
movega groba! Saj veste: Jim Mor
rison. Sploh ga ni težko najti. Sa
mo puščicama sledite, ki so nari
sane na večini nagrobnikov po ce
lem pokopališču. Ob puščicah pi
še: JIM. Nagrobnik varuje unifor
miran čuvaj, saj je bilo to prej pri
zorišče čudnih dogajanj. Zmanjkal 
je celo kip - Jimova glava, ponoči 
so igrali kitare in razgrajali, popi
sali vse bližnje in daljne nagrob
nike. Očitno je ceneje plačati ču
vaja kot vsakih nekaj tednov od
škodnine...

Barbara Čeh

V S E  Z A  D O M

Odprto vsak dan 
od 7. do 19. ure, 

ob sobotah od 7. do 14. ure.

Medlog 18, Celje 
tel.: 451-515 in 471-011 

faks: 471-320

A K C I J A  
V  N O V E M B R U

kuhinjske fronte že od 790,00 do 1290,00 5IT/m2
hobi razrez - hruška, 18 mm 1390,00 SIT/m2
balkonske ograjne deske 10% popust
izolacija - novoterm Krka 8% popust

Ponudba:
salonit brezazbestni - sivi, 5,5 valjni 1099,00 SIT/kos
salonit brezazbestni - sivi, 8 valjni 1228,00 SIT/kos
vzmetnice LINEAFLEX že od 8438,00 SIT dalje

Rok Robič - Rokv

E k v a d o r
V najmanjši andski državi sem 

ponovno prišel v stik s svežimi 
informacijami o Sloveniji. In to 
kar neposredno; prinesli sta mi 
jih namreč mama in sestra Lea, 
ki sta me obiskali za pet tednov. 
Skupaj smo obiskali nekaj zani
mivih ekvadorskih tržnic, se ko
pali v Tihem oceanu, si nabrali 
energijo v naravnih toplicah me
sta Banosa ter prekrižarili še ve
čino Peruja, vse tja do izgublje
nega mesta Machu Picchuja.

Ekvador je poleg Bolivije dr
žava z največjim deležem pr
votnih indijanskih prebivalcev v 
Južni Ameriki. Sobotne tržnice 
so me precej spominjale na ti
ste iz Gvatemale. Ženske v tra
dicionalnih, pisanih oblačilih z 
otroki, privezanimi v nekakšno 
culo na hrbtu, navadno nosijo 
večino bremena. Moški so oble
čeni v dotrajana oblačila iz na
šega vsakdanjika. Po opravlje
nem poslu jih večina najde za
dovoljstvo v alkoholu, pod vpli
vom katerega zamenjajo poste
ljo za pločnik ali obcestni jarek.

Rajske Galapaške otoke sem 
že zdavnaj črtal iz načrtov svo
jega potovanja, zato sem se

niti na štartno točko kar peš. 
Skoraj tako kot mi; le da nima
jo prebavnih motenj.

Na ekvadorski obali smo se 
zadržali še nekaj dni; toplo 
morje, neskončne peščene pla
že, zanimiv hotel z mrežami 
proti komarjem za nekaj dolar
jev in dobra hrana so mi dali 
novo spodbudo pred bolj na
pornim delom potovanja.

Seveda si v Ekvadorju nisem 
mogel privoščiti, da bi zamudil 
ogled še druge največje zname
nitosti - vzporednika s številko 
nič, znanega pod imenom ek
vator. Eno nogo postaviš na le
vo stran debele rdeče črte, dru
go pa na desno stran in pod ta
bo sta obe polobli. Kako pre
prosto! Pa še zastonj!

Nekoliko drugače od priča
kovanega je bilo vreme. V 
glavnem mestu Quitu na 2.800 
metrov višine, na širini ekvator
ja, je precej hladno (15°C), 
medtem ko ti veter še dodatno 
požene mraz v kosti. Pravo nas
protje od tipičnega vročega ek
vatorskega podnebja z vsako
dnevnimi nevihtami.

V Ekvadorju se je tako kot

Kako preprosto! Ekvator! Eno nogo postaviš na levo stran  
debele črte , drugo pa na desno stran in p o d  tabo sta obe  
polobli.

odločil za ogled otokov Isla de 
le Plata - cenejša, a hkrati tudi 
veliko skromnejša verzija sanj
skih Darvvinovih otokov za po
potnike z bolj malo denarja v 
žepu. Do otokov smo se odpe
ljali v stari leseni barki najcenej
še turistične agencije. Ko nam 
je sredi odprtega morja po krat
kem pokašljevanju motorja 
odneslo svečko, se je barka 
spremenila v nemočen plavajo
či splav. Kapitan je sicer posku
šal pritrditi svečko v prvotni po
ložaj s pomočjo aluminijaste fo
lije od čokolade, a je motorje 
nekajkrat žalostno pokihal. Še 
preden je do nas prišel rešilni 
čoln, je večina potnikov na last
ni koži (beri želodcu) spoznala 
učinke morske bolezni. Tisti, ki 
niso bruhali v morje, so to sto
rili kasneje na kopnem, tako da 
se je načrtovani triurni sprehod 
po otoku za nekatere spreme
nil v večni maraton. Jaz na sre
čo nisem bil med njimi. Videli 
smo veliko ptic, predvsem veli
kih, lenih in pisanih. Meni so bi
le najbolj všeč tiste z živo mo
drimi plavutkami. Zaradi preve
like teže sploh ne morejo leteti 
navzgor. Z vrha hriba poletijo v 
dolino, od tam pa se morajo vr-

povsod po Latinski Ameriki po
trebno pogajati za cene izdel
kov na ulici. To pa pomeni za 
skoraj vse dobrote, ki sem jih 
kupoval na potovanju. Eden od 
mojih največjih pogajalskih po
dvigov se je zgodil ob nakupu 
avtobusne vozovnice na relaciji 
Guayaquil - Banos. Cena v re
dni prodaji znaša 23.000 su- 
crov. Prodajalci vozovnic so 
verjetno že po mojem obrazu 
ugotovili izobrazbo diplomira
nega ekonomista; sicer brez de
lovnih izkušenj, a z veliko me
ro potrpežljivosti; kasneje pa še 
poreklo iz Savinjske doline. 
Kakšnih 5 predstavnikov različ
nih prevoznih agencij me je 
oblegalo s ponudbami: 23.000, 
20.000,15.000. Ob mojih bese
dah: »10.000 sucrov y nada 
mas« - 10.000 in čisto nič več, 
se jih je večina zgrozila ter od
stranila. Ostala je samo še sta
rejša gospa, ki je po kratkem 
razmišljanju le sprejela mojo 
ponudbo. Kasneje me je spre
vodnik na avtobusu kar neko
liko čudno gledal ter godrnjal, 
da do sedaj še nihče ni plačal 
tako nizke cene za vozovnico 
na tej relaciji.

Rok Robi£-Rocky
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m m k w  i r a P M l M  trgovska družba <h  Žalec
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v i d e o k a s e t e TUŠ Lu. 
ARMATURA V
15.790 \

[VIDEOREKORDER 
PHILIPS /  

V VCR171

S\35.49ftJ •  VROČE CENE ZA VEC KOT 
50 VRST POHIŠTVA

•  VELIKI POPUSTI ZA PREDPLAČILAPREDSOBNA
STENA

IZA

SMUČARSK
KOMPLET

RAISKI
22.900

iSETOFON
PHILIPS

•  UGODNE CENE
•  VELIKA IZBIRA
•  UGODNI PLAČILNI 

POGOJI
P VELIKI GOTOVINSKI 

POPUST
•  MOŽNOST NAKUPA 

NA ČEKE ALI NA 
UGODEN KREDIT 
BREZ POLOGA

O D  2 0 . 11. D O  6 . 12. 
G O T O V I N S K I  P O P U S T I
- IGRAČE 10% NAD 5.000 SIT
- OTROŠKI TEKSTIL 7% NAD 5.000 SIT

O C» « J  HQ

V E L I K O  P R E D N O V O L E T N O  N A G R A D N O  Ž R E B A N J E ,  

k i  b o  t r a j a l o  d o  31. d e c e m b r a .

P o g o j  z a  s o d e l o v a n j e  -  n a k u p  n a d  3 .0 0 0 ,0 0  S IT .

Č a k a  V a s  v e l i k o  l e p i h  n a g r a d !
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Deli in vladaj
»Deli in vladaj« je bil zakon rim- 

skega cesarstva. In to cesarstvo je 
propadlo, ker se zaradi nesložno- 
sti znotraj ni zmoglo ubraniti pri- 
stiska od zunaj.

Občina Žalec je razpadla. For
malno sicer še ne, neformalno pa 
je tako rekoč že počila po šivih. 
Jasen dokaz sta zadnji zasedanji 
občinskega sveta, kjer mnogi 
svetniki, na čelu s predsednikom 
občinskega sveta, že delajo, kot 
da bi bila občina razdeljena. Do
kaz so tudi zbori krajanov, kjer so 
udeleženci (prihaja samo pešči
ca zagovornikov razdrobitve) že 
izrazili željo po samostojnih ob
činah Prebold, Vransko, Braslov
če (brez Trnave in Gomilskega), 
Polzela. Kako zanimivo in para
doksno: peščica »uglednih« Žal- 
čanov (na minulem zboru kraja
nov se jih je zbralo 20) je prepri
čanih, da jih »izkorišča obrobje«, 
v krajevnih skupnostih, potenci
alnih občinah, pravijo, da je 
obratno.

Pojdimo k osnovnemu vpraša
nju: Ali potencialne novonastale 
občine res hočejo in želijo ljudje 
- trideset tisoč Savinjčank in Sa
vinjčanov?

Mnogi smo prepričani, da ne. 
Zakaj? Preprosto zato, ker meni
mo, da gre bistveno manj za želje 
In hotenja ljudi, veliko bolj pa za 
interese nadebudnih, oblasti želj
nih, resda najbrž kdaj celo dobro 
mislečih vizionarjev, ki bodo mor
da uspeli »napumpati« tudi ljudi, 
češ kako boljše jim bo šlo v manj
ših občinah, koliko manj denarja 
jim bodo »pokradli« v Žalcu ali 
»na obrobju« in koliko več cest 
bodo lahko asfaltirali...

Pustimo ob strani, da je v Evro
pi močno prisotna usmeritev 
združevanja manjših občin v več
je, in to ob izdatni finančni pod
pori države. V Evropi so namreč 
prepričani, da večje občine lahko 
bolje, predvsem pa strokovneje 
opravijo večje projekte, kot so 
odlagališča odpadkov, velika ko
munalna vlaganja, različne pose
ge v prostor, gradnjo, vzdrževanje 
in posodabljanje šol, vrtcev, kul
turnih ustanov in podobno. Pusti
mo ob strani tudi dejstvo, da so 
manjše občine v daljšem obdob
ju dražje in manj racionalne (v 
amandmaju k državnemu prora
čunu so že zahteve po več denar
ja, nam enjenega že nastalim  
manjšim občinam), še posebej če 
bi uspeli znižati stroške »velikih« 
občin. In če damo vnemar še pre
pričanje strkovnjakov, da lahko 
manjše občine uspešno funkcioni
rajo le v pogojih, ko delujejo re
gije z vsemi regionalnimi pristoj
nostmi (Slovenija očitno še dolgo 
ne bo regionalizirana), potem 
nam resnično ostane še en opri
jemljiv odgovor, kdo stoji za drob
ljenjem Slovenije na miniaturne 
občine (zadnji »absurd« je želja 
po samostojni občini Osilnica, ki 
bi imela 400 prebivalcev, zakon
sko določeno število prebivalcev 
pa bi naj bilo pet tisoč). V  novo
nastalih »savinjskih« občinah za
dovoljuje zakonske določbe le Ža
lec in Polzela). To so potencialni 
novi župani, večno nezadovoljni

nergači, in to, pazite, ob izdatni 
podpori najvišje slovenske politi
ke, predvsem, ne pa izključno, ob 
odobravanju »pomladanskega 
političnega bloka«. Ta novonasta
la politična elita je namreč prepri
čana, da bo manjšim občinam (fa
ram) veliko lažje vladati.

Mnogi smo vendarle drugačne
ga mnenja. To so ne nazadnje do
kazali tudi referendumi iz leta
1994. Res, je da je v demokraciji 
volja ljudstva sveta in naj bo ta
ko, kot hočejo ljudje. Toda prepri
čan sem, da zaenkrat še nihče, ra
zen s praznimi političnimi puhlji- 
cami, ni povedal, kaj manjše ob
čine prinašajo boljšega, predvsem 
pa cenejšega. Zato mnogi zago
varjamo in bomo zagovarjali tudi 
v prihodnosti celovito občino Ža
lec. Občino sposobnih, odgovor
nih, poštenih strokovnjakov in po
litikov, ki bodo znali upravljati z 
gospodarsko, politično, demograf
sko, kulturno in še kakšno celoto 
- torej žalsko občino, predvse pa 
kljubovati jasnim interesom iz slo
venske prestolnice, ki bi delila in 
vladala.

Vojko Z u p an c

Ogorčeni gasilski 
veterani iz Matk

V letu 1997 smo se veterani iz 
Matk dobro in pridno pripravljali 
na regijsko tekmovanje. Poleg re
dnih vaj, katere so včasih tudi tež
ko izvedljive, saj smo na deželi, 
kmečkih in obhišnih del pa nikoli 
ne zmanjka, smo se udeleževali 
meddruštvenih tekmovanj po Slo
veniji. Pot nas je vodila na Gorenj
sko, Dolenjsko, Koroško in seve
da Štajersko. Od povsod smo se 
vračali z dobrimi rezultati. Vedno 
smo bili pri vrhu, pa tudi neka po
kalov smo prinesli za dosego naj
višjih mest. Naj omenim, da so 
drugod meddruštvena tekmova
nja množična, saj malokje sode
luje manj kot dvajset desetin.

Prišel je 28. september, določen 
za regijsko tekmovanje članov in 
veteranov. Tokrat je tekmovanje 
organizirala Občinska zveza Ža
lec. Na lepo pripravljenih tekmo
valnih stezah tovarne Juteks smo 
se zbirali gasilke in gasilci vseh 
starosti, se gnetli pri vhodu v to
varno in v uniformah je bilo tež
ko določiti, h kateri generaciji spa
dajo. Bilo nas je mnogo, saj so se 
zbrale desetine iz treh občinskih 
zvez: Žalca, Velenja in Mozirja. 
Kot je običaj in pravilo, se deseti
na odpravi na pregled k tako ime
novani A-komisiji. Po urniku, ka
terega smo predhodno prejeli, 
smo se napotili k omenjeni komi
siji. Po pregledu oblačil, opreme 
ter preverjanju osebnih podatkov 
nam je predsednik komisije del 
dovoljenje za nastop ter nam vo
ščil veliko športne sreče. Šli smo 
na tekmovalno stezo, pripravili 
orodje, izvedli vajo, ki je po pra
vilniku predpisana za veterane. 
Dosegli smo odličen rezultat ter 
imeli tudi športno srečo, katera je 
tudi včasih potrebna, saj smo va
jo izvedli brez napake. Tudi dru
go vajo (raznoterosti) nam je uspe
lo zelo dobro izpeljati. Zadovolj
ni z rezultatom smo šli na zaslu
ženo malico. Napovedovalec je

Savinjčan

vmes poročal o neuradnih rezul
tatih vseh že nastopajočih. Napo
ved je bila za nas odlična in smo 
se je razveselili, saj smo do takrat 
bili prvi z dokajšnjimi točkami na
skoka. Veselje je bilo še večje, saj 
so do takrat končali vajo našli re
snejši tekmeci iz velenjske obči
ne.

Kratkotrajno veselje je prekinil 
področni poveljnik g. Koželj. Pri
šel je k mizi, kjer smo malicali, ter 
nam povedal, da smo diskvalifi
cirani, ker je glavni računalnik 
ugotovil premajhno povprečno 
starost. Ogorčenje nas članov je 
bilo nepopisno, saj smo do takrat 
tekmovali neštetokrat. Vsi člani, 
razen enega, smo starejši od 60 
let. V novem pravilniku o tekmo
vanju pa piše, da lahko tekmuje 
član, starejši od 55 let. Povprečna 
starost nad 63 let pa za vsako na
slednje leto prinese desetini do
datno točko. Teh dodatnih točk 
naša desetina ni imela, kjerkoli 
smo tekmovali, ker smo štartali z 
ničlo. Seštevale so se samo dose
žene sekunde.

Najbolj pa smo bili ogorčeni 
nad vodstvom tekmovanja. Če 
uporabimo stari politični stavek: 
Levica ne ve, kaj dela desnica. 
Očitno je na tem tekmovanju bi
lo tako. Edino pristojna za dati do
voljenje tekmovalni desetini, je A- 
komisija. Če bi nas ta komisija za
vrnila, češ, da ne dosegamo po
vprečja, kot so to potem tolmači
li, bi nastopil rezervni član, sicer 
takrat malo bolj slabega zdravja, 
vendar dovolj star za dosego po
vprečja. Naša desetina je trdno 
prepričana, da bi tudi z rezervnim 
članom dosegla normo za držav
no prvenstvo drugo leto.

Ista usoda je doletela naše te
kmovalne tovariše iz Liboj in Mo
zirja. Za ta spodrsljaj niso kriva 
društva, ampak na prvem mestu 
vodstvo tekmovanja. Vodja te
kmovanja, ki nam je tako s pono
som prišel povedat o diskvalifika
ciji, bi se nam moral opravičiti, saj 
seje pod njegovim vodstvom zgo
dila nedopustna napaka.

Kljub temu da ne bomo mogli 
prihodnje leto častno zastopati ga
silske zveze Žalec, želimo našim 
kolegom iz velenjske občine, s ka
terimi imamo prijateljske odnose, 
mnogo športne sreče na državnem 
prvenstvu prihodnje leto.

Mi člani - veterani bomo delo 
nadaljevali, če nam bo le dopu
ščalo zdravje. Zato žene in mo
žje, ki se počutite sposobni, pri
dite med nas.

Tekm ovalna desetina  
veteranov  

P G D  M atke

Kdo bo ustavil 
m učenje živali!

V naši družini smo ljubitelji ži
vali. Imamo več muc, med njimi 
je bil tudi beli Miki.fiil je priden, 
dober lovec miši in voluharjev, bil 
je kastriran, zato z ženitovanjem 
ni motil sosedov in okolice.

Motil pa je očitno nekoga, ki ga 
je imel za tarčo pri svojih igrah z

zračno puško. Velikokrat je prišel 
domov obstreljen. Eden takih za
detkov je bil zanj usoden. Kljub 
prizadevanju veterinarjev, da bi ga 
pozdravili, je za posledicami ne
odgovornega ravnanja ljudi mo
ral Miki umreti.

Sprašujem se, kakšen je človek, 
ki uživa ob mučenju in pobijanju 
nedolžnih živali. Prav bi bilo, da 
bi mladino vzgajali v ljubezni in 
spoštovanju do narave, saj smo 
ljudje samo del te. Rastline in ži
vali pa so naše spremljevalke in jih 
ljudje ne smemo neodgovorno 
uničevati.

A. F.

Pomagajmo živalim !
Dokazano je, da je nepopisno 

trpljenje, ki ga utrpi vsak dan na 
tisoče živali, delo človeških rok. 
Živali mučijo iz surovosti, malo
marnosti, neznanja, pridobitništ- 
va. Člani društev proti mučenju ži
vali nenehno opozarjamo in se 
borimo proti trpinčenju le-teh, 
opravljamo redne občasne pregle
de pri imetnikih živali ter ukrepa
mo v skladu s svojimi pravilniki, 
republiškimi zakoni in občinskimi 
predpisi. 342. člen kazenskega za
konika iz leta 1995 govori: Tisti, 
ki surovo ravna z živaljo ali ji po 
nepotrebnem povzroča trpljenje, 
se kaznuje z denarno kaznijo ali 
z zaporom do treh mesecev.

Zima prihaja - mraz in druge 
vremenske težave, zato prosimo, 
naj vaše živali preživijo zimo v či
stem, varnem, toplem in suhem za
vetju, poskrbite zanje. Nje pustite 
živali stradati! Opozarjamo, da je 
vsaka žival tudi pozimi žejna. Ob
sojamo pretepanje, ubijanje, nehu
man zakol. Ne imejte živali prive
zane tako, da bi bilo zanje moteče 
in boleče, ali pa tako, da bi jim bil 
onemogočen ležeč položaj. Bol
nim živalim pa nudite pravočasno 
veterinarsko pomoč.

Na podeželju opažamo poseb
no kruto, nečloveško ravnanje ne
katerih lastnikov do psov-čuvajev. 
Opozarjamo, da je dolžnost go
spodarja, da tudi za to zvesto in 
najbolj ubogo in zapostavljeno 
bitje poskrbi, da se bo dobro po
čutilo v tem zimskem času.

Njegovo bivališče mora biti le
sena uta, dobro opažena, dovolj 
velika z nepremočljivo streho, to
pla in dvignjena od tal. V uti naj 
ima vedno otep slame (krme) ali 
kakšno odejo. Pred vhodom v uto 
naj ima položene deske. Ne pu
stite psa ležati na cementnih tleh, 
ker vam bo zbolel (revma, ledvi
ce, mehur). V hudem mrazu mu 
naredite prostor v hlevu ali v hiši. 
Posebno so občutljivi na mraz 
kratkodlaki in mladi psički. Pes 
mora imeti poleg čiste pitne vo
de enkrat ali dvakrat na dan izda
ten obrok tople in goste zdrave 
hrane. Mladi psički se hranijo več
krat na dan. Če je pes privezan, 
mora imeti usnjeno ovratnico, ki 
ga ne sme stiskati ali drgniti. Ve
riga naj bo lahka in dolga tri do 
štiri metre. Opozarjamo, ne imej
te psa privezanega na prekratki 
verigi, to je mučenje živali.

A  A  H R A N ILN O -K R E D IT N A  S L U Ž B A
K Z  S A V IN JS K A  D O LIN A , Ž A L E C , p. o. 
Žalskega tabora 1, 3310 ŽALEC,
Telefon: 063/715-211, 715-249

VAŠA PRAVA HRANILNICA
VAM V M ESECU NOVEMBRU PONUJA 
NAJUGODNEJŠE POGOJE VARČEVANJA:
1-odstotno letno obr. mero za  a vista vloge,
T  -  tem eljno obr. mero za  vezane vloge nad 15 dni, 
T+4%  letno obr. mero za  vezave nad 31 dni,
T+4,5% letno obr. mero za  vezane vloge nad 90 dni, 
T+5% letno obr. mero za  vezane vloge nad 180 dni, 
T+6%  letno obr. mero za  vezane vloge nad 1 leto.

f V a b im o  v a s , d a  n a s  o b iš č e te  v  en i o d  ] 
p o slo v n ih  e n o t p o  S a v in js k i dolin i.

OHRANJAMO TRADICIJO. SKRBIMO ZA RAZVOJ.

Pes je človeku najboljši prijatelj. 
Podarite mu kakšno besedo, po
gladite ga, spustite ga večkrat z 
verige ali iz pesjaka, naj se spro
sti, hvaležen vam bo.

Da bi se izognili nadpovpreč
nemu prirastku živali, lahko damo 
tako psičke kot mačke sterilizira
ti, s tem pa se bomo izognili od
večni jezi in celo nehumanemu 
pobijanju mladičev.

Ne imejte psov v zapuščenih 
barakah, skednjih, drvarnicah ali 
skladiščih, kjer daleč okoli ni sta
novalcev, kajti osamljen pes trpi. 
Takšno početje ni vredno člove
ka in je kaznivo dejanje.

Prosimo ljudi, da v tem mrazu 
skupaj poskrbimo za lačne, žejne, 
premražene, izgubljene ali zavrže
ne živali (mačke, psi, ptice).

Ne mučimo živali!
Č la n ica  društva za  varstvo  

ž iv a li in proti m učen ju  le-teh : 
Štefka K.

Celostna 
kakovost dela na 
podružničnih Šolah

V sind ikalnem  izo b ra že v a l
nem centru  v Rado vljic i je  ko
nec oktobra potekal tridnevn i 
sem inar Zavoda RS za  šolstvo  
z naslovom  C elostna kakovost 
dela na podružničn ih  šolah. Na 
njem  so p red avali: svetovalca  
z Zavoda za  šolstvo Fani Noli- 
m al in m ag. D im it r ij  Beuer-  
m ann ter sam ostojni ku lturn i 
d elavec B laž Rojko.

Ob zaključku seminarja smo se 
udeleženci strinjali, da je veliko 
specifičnosti v organizaciji in iz
vedbi pouka na podružničnih šo
lah, še zlasti na šolah s kombini
ranimi oddelki. Hvaležni smo pre
davateljem, da se ukvarjajo s spe
cifiko podružničnih šol, zlasti še s 
poučevanjem v kombiniranih od
delkih, saj so seminarji s tovrstno 
problematiko redki in prezasede
ni, za to področje poučevanja pa 
se na pedagoški fakulteti ni mo
goče specializirati.

Želimo tudi povedati, da smo tu, 
da so v Sloveniji tudi podružnične 
šole - 379 podružničnih šol (431 
centralnih), - 245 je podružničnih 
šol s kombiniranimi oddelki, da je 
delo na podružničnih šolah zahtev
no, a večkrat premalo cenjeno.

V žalski občini je 10 podružnič-

nih šol, od teh jih ima 5 kombini
rane oddelke.

Seminarja se je udeležilo 40 
učiteljev podružničnih šol iz cele 
Slovenije, saj je bilo število ome
jeno. Spomladi bo potekal še na
daljevalni, drugi del seminarja.

N ada Jelen  
PŠ Velika P irešica

Jesenski živ žav v 
G rižah_________________

16. oktobra je pred osnovno šo
lo Griže spet zadišalo po sveže 
pečenem kostanju. Osmošolci so 
v sodelovanju s ŠS pripravili in s 
pomočjo vseh delavcev na šoli iz
vedli že kar tradicionalni jesenski 
ŽIV ŽAV. Ob dobri glasbi in lepih 
besedah gospe Metke Umek so se 
gostje lahko pogreli s hrustljavim 
kostanjem, dišečim pomfritom, se 
posladkali s palačinkami ali poga
sili žejo s kokakolo. S postavlja
njem šotora so se predstavili ta
borniki, svoj kotiček so pripravili 
planinci, gledalce pa so verjetno 
najbolj navdušili naši uspešni ju
doisti, ki so demonstrirali razne 
načine bojevanja. Med glasbo in 
igre so se vključili tudi gasilci s či
sto »ta pravo« akcijo, ki ji je sledil 
visok vodomet. In tekme! Kako so 
se jezili osmošolci, ko so jih očet
je premagali v košarki, in kako so 
se veselili Grižani, ki so premaga
li Petrovčane - tudi v košarki! In 
veselje najmlajših, ko so končno 
lahko z vso močjo ciljali svoje uči
teljice, mamice in očke v boju 
med dvema ognjema, je bilo veli
ko. In kdor je hotel biti vsaj ta dan 
na konju, je imel tudi to možnost. 
Gospod ravnatelj je s svojima ljub
ljencema prijahal prav pred šolo 
in že je bila vrsta za vzpon. Prav 
gotovo pa je bila najbolje priprav
ljena in najbolj obiskana delav
nica, v kateri so izdelovali straši
la, izrezovali buče, tekmovali v 
luščenju koruze, ustvarjali z raz
nimi jesenskimi plodovi in še in 
še. Najmlajši pa so se veselili ob 
veselih nagradah veselega sreče
lova. Dobro voljo sta kazila le mr
zlo vreme in oblačno nebo. To pa 
prav gotovo ni razlog, da se pri
hodnje leto ne bi spet srečali. In 
še enkrat hvala vsem, ki so ka
korkoli pomagali, da je priredi
tev uspela.

Janja Ram šak

Priprava: cest, parkirnih prostorov,
dvorišč,
tlakovanje,
izvedba betonskih škarp, postavitev škarpnikov, robnikov

G R A D B E N I Š T V O  
Z U N A N JA  U R E D IT E V

V E L IK A  PIR E ŠIC A  12/A 
3310 ŽA L E C
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P ro d a ja  gradben ega  in  tehničnega b la g a
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D o b rte ša  vas 4 6  b 
Š E M P E T E R  
(0 6 3 ) 7 0 2 -2 3 1

cisterne za olje 
keramične ploščice 
sanitarna keramika 
tuš kabine 
izolacije - tervol, 
novoterm 
pohištvene cevi 
vijaki, žičniki itd. 
premazi za les

Edini prodajalec na 
celjskem območju.

10 let garancije!
M o ž e n  n a k u p  n a  o b ro k e .

KUPLJENO BLAGO DOSTAVIMO NA DOM



Teden otroka - naš 
naj teden______________

Teden otroka je bil skoraj vsa
ko leto običajen učni teden. Nič 
manj, nič bolj naporen, čisto na
vaden teden. Iz ponedeljka v to
rek, iz torka v sredo in tako, kot 
pač gre. Toda letos je potekal po
vsem drugače. Gospa ravnatelji
ca nas je prek okrožnice prese
netila s kratkim govorom, v ka
terem je izrazila željo, da bi bil 
teden otroka res naš teden. Za
to nas je nagovorila, da na listke 
napišemo naše želje za teden 
otroka in jih oddamo v jedilni
co, kjer nas je čakala lesena ška
tla. Vsi učenci smo navdušeno 
pričeli pisati listke z željami in 
pridno polnili lepo poslikano  
škatlo. Ko je rok oddajanja po
tekel, je ga. psihologinja vzela 
škatlo, jo odnesla v svoj kabinet 
in pregledala naše zapise. Na
slednji dan nas je na šolskem ho
dniku že pričakal plakat z naj
bolj pogostimi željami. Kmalu je 
ga. ravnateljica sklicala sestanek 
oddelčnih skupnosti.

Na sestanek je prišlo veliko 
otrok, predsedniki in podpred
sedniki s cele šole, med njimi tu
di jaz. Dogovorili smo se, da raz
pišemo nagradni literarni nate
čaj in imenovali komisijo, ki bo 
določila naslove in vodila razpis. 
Tako kot smo glasovali, smo se 
zmenili, da bomo ves teden ime
li boljšo malico, na sporedu bo
sta tudi športni dan in ogled fil
ma Aljaska. Mnogim učencem to 
ni bilo po godu, če odkrito po
vem, tudi meni ne, saj smo mi
slili, da si bomo ogledali film 
Izgubljeni svet ali Možje v čr
nem. Že prvi dan smo dobili do
bro malico, majhne pice in do
ber čaj. Že zjutraj se je oglasil šol
ski radio, ki nas je pod geslom 
Dober dan, kako ste kaj, uvedel 
v prijaznejši teden. Nalog ni bi
lo veliko, pa tudi spraševanja ne. 
V sredo smo odšli v kino, kjer 
smo si ogledali film Aljaska. Ve
čina učencev je mislila, da bo 
film dolgočasen, nezabaven in 
čisto brez zveze. Pa vendarle 
smo se motili. Film je bil v nas
protju z našimi pričakovanji. Bil 
je dober, smešen in predvsem  
razburljiv. Vsi smo prišli zado
voljni iz kinodvorane. Končno 
smo dočakali četrtek. Zakaj? 
Športni dan, seveda! Lahko smo 
izbirali med več aktivnostmi, kot 
so odbojka, nogomet, košarka in 
rolanje. Za vsako aktivnost sta 
bila odgovorna vsaj dva učitelja. 
Skoraj vsi fantje predmetne stop
nje so se odločili za nogomet, 
peščica se jih je rolala, nekaj pa 
jih je pomagalo učiteljem. Dekli
ce so se bolj navdušile za ko
šarko, odbojko in rolanje. Ne
kaj jih je igralo tudi badminton. 
Športni dan je bil zelo zabaven, 
posebej zaradi naše ekipe, ki je

dosegla dobro mesto. Kmalu je 
na svoj račun prišel petek s svo
jo dobro in slabo stranjo. Do
bra stran je bila ta, da je konec 
tedna le nastopil, slaba pa je bi
la ta, da je bilo konec našega 
naj tedna. Teden ni bil naporen, 
niti prezahteven. Nasprotno. 
M islim , da govorim v imenu 
vseh, to je bil super teden. Res 
bi še radi takšen teden, tudi če 
drugo leto. Za letos pa iskrena 
hvala ga. ravnateljici.

Ja sm in a  G rž in a , 7. b 
O Š  V ran sko

Prijatelj?_______________
Kdo sploh je prijatelj? To je 

kdo, ki ti je blizu. Vsak mladost
nik pa si želi imeti bližino sebi po
dobnih, s katerimi bi delil skupne 
vrednote, ideje in interese. Tež
ko pa je najti prijatelja, ki se mu 
lahko popolnoma zaupaš in veš, 
da ti bo zvest. Kot pa velja za ve
čino stvari v življenju, pomeni 
prijateljstvo jemanje in dajanje, 
jaz imam prijateljico, ki mi veli
ko pomeni in ji je ime Sonja. Ona 
je preprosto, samozavestno de
kle. Z njo se lahko šalim, nanjo 
se lahko zanesem in vem, da me 
ne bo pustila na cedilu. Vedno mi 
pomaga v stiski in ko se še sama 
ne vem kako, mi ona priskoči na 
pomoč. Nikoli se mi ne zlaže in 
vedno mi pove po resnici svoje 
mnenje. V  šoli je zelo dobra 
učenka in že ima življenjske ci
lje, ki jih bo z voljo in delom tudi 
uresničila. Imava veliko skupne
ga in navezani sva druga na dru
go. Radi se pogovarjava in uži
vava v pripovedovanju lastnih 
doživetij. Obe gledava na svet z 
enim očesom in se zavedava, da 
na svetu manjka ljubezni in da je 
prijateljstvo zelo pomembno v 
življenju, zato se trudiva, da ga 
bova gojili še naprej. Ob njej se 
počutim zelo veselo in pomemb
no. Kot ona se tudi jaz trudim, 
da bi bili čim boljši prijateljici in 
lahko bi rekla, da nama to tudi 
uspeva. Želim si, da bi najino pri
jateljstvo ostalo vedno tako do
bro.

M aja  K a rn ič n ik , 8. a 
O Š  V ransko

Prijatelja?_____________
Prijatelj je tisti, ki:
- se ne prepira za vsako ma

lenkost,
- mi zaupa,
- mi posodi svoje potrebščine,
- si z menoj razdeli sladkarije,
- me zjutraj prijazno pozdravi,
- me potolaži, če dobim slabo 

oceno.
Prijatelj ni tisti, ki:
- mi laže,
- ima vsak dan drugega prija

telja,
- za hrbtom grdo govori o me

ni,
- mi je nevoščljiv zaradi lepe 

ocene,

Vhod poleg 
treovine

nad
gostiščem 

Rimljan
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Savinjčan

- me žali z grdimi besedami,
- izdaja moje skrivnosti.
Č la n i lite rarno -jez iko vneg a

kro žka  
O Š  Vransko

Le zakaj imam  
prijatelje?

Zdajle na hitro ne vem odgo
voriti. Sem desetletno dekle, kar 
precej zgovorna, a mislim, da tu
di prijateljica. Ko se pogovarjam 
s sošolkami in sošolci, bi rekla, da 
so prijatelji. Ko nekaj časa razmiš
ljam, mislim, da to ne drži popol
noma. Kakšen naj bi bil moj pri
jatelj? Takšen, ki me takoj zatoži, 
če kaj takega rečem. Ali pa tak
šen, ki me nagovarja, naj se grem 
po šoli lovit. Verjetno to ni moj 
pravi prijatelj. Kakšen pa naj bi 
bil? Če dobro pomislim, jih je ma
lo. Kdo mi ob slabi oceni ali po
nesrečenem skoku pri telovadbi 
reče, da bo naslednjič boljše? Ne 
vem, če sploh kdo. Vsi se zasme- 
jijo ali pa rečejo: »Komaj toliko 
znaš?« Prijatelj naj bi bil v dobrem 
in slabem s teboj. Torej? Koliko 
jih poznam? Tudi tega odgovora 
ne vem. V šoli smo in nismo pri
jatelji, saj se lahko v trenutku spo- 
rečemo in v trenutku pobotamo. 
Ko takole razmišljam, se spo
mnim, da sva z Nejo že iz vrtca 
prijateljici, vsaj mislim, da sva. A 
tudi tukaj kdaj zaškriplje. Ni ti
stega pravega prijateljstva. Ko mi 
mamica včasih pove, kako so dr
žali skupaj, pa naj je bilo karkoli 
že slabega, mislim, da smo mi še 
daleč. Zgodbo mojega življenja 
ustvarjajo tudi prijatelji, zato si jih 
tudi želim - pravih prijateljev! Kaj 
pa jaz? Sem komu prava prijate
ljica? To moram dobro premisliti!

A lja  Kos, 5 . c 
O Š  Prebold

Korenček______________
Na vrtu sonček sije, 
pod zemljo pa krtek rije, 
korenčku zadnja ura bije, 
zastonj ga mamica zalije.
A ni edini vrtni tat, 
ki mašil se z njim bi rad.
Če zajček je že čisto sit,' 
se z njim še vedno gre mastit. 
Otroku čokolada, 
se ve, da poslastica je prava, 
za zajčka le ta rdeča stvar, 
ki narava da jo v dar.
Če kuhan je ali surov, 
zame vedno je gotov, 
tako ga rad grizljam, 
zato pa bele zobke imam.

Rok H rž ica , 2. c 
O Š Prebold

Navdušili so nas

Jaz - oče_______________
Jaz bi bil najboljši oče. Če bi imel 

sina, bi mu dal vse, kar bi želel, če 
bi imel dosti denarja. Vsak dan bi 
šel z njim ven in mu kupil slado
led. Ime bi mu daj Roman. Imel bi 
ga zelo rad. Za rojstni dan bi mu 
podaril vlak, avto na daljinsko 
upravljanje, dinozavra in ladjo. Za 
lahko noč bi mu dal poljub. Če bi 
imel milijon tolarjev, bi si kupil av
to. Vsako jutro bi moral vstati ob 
petih. Delal bi na letališču. Z dru
žino bi hodil na morje, v hribe, na 
ribolov in na piknike. V soboto in 
nedeljo bi se včasih odpravil v Go
lovec. Ko bi bilo srečanje letalcev, 
bi vozil avion taksi.

Zlatko Krsnik, 3. b 
O Š Petrovče

Goban mi je zaupal 
skrivnost_______________

Nekega lepega nedeljskega 
popoldneva sem se odpravil na 
travnik nabirat cvetlice.

Ko sem nabral že kar lep šo
pek, sem zaslišal droben glasek. 
Prihajal je z roba gozda. Sel sem 
pogledat, kdo se oglaša. Ko pa 
sem prišel na rob gozda, so bili 
tam samo drevesa, mravlje in 
goban. Hotel sem že oditi, pa 
sem spet zaslišal droben glasek. 
Obrnil sem se in zagledal goba
na. Mislil sem, da imam prislu
he. Potem pa sem spoznal, da 
mi pripoveduje skrivnost. Skriv
nost pa je taka: »Na tem mestu 
je bilo včasih močvirje. Imelo je 
mnogo močvirskih prebivalcev. 
V njem pa je živel podvodni 
mož Tomaž.«

T o m až V e le n č ič , 4 . b 
O Š  Petro vče

Vodnjak želja________
Otroci na svetu imamo mno

go želja. Nekaj je tudi takih, ki 
se ne morejo uresničiti. Vsi otro
ci pa bi morali živeti v miru in 
ljubezni. Imeti bi morali hrano 
in topel dom. Mi to imamo, žal 
pa tega nimajo vsi otroci na sve
tu. Nam pa grozijo druge nevar
nosti. Nekateri starši sami priza
denejo svoje otroke. Pretepajo 
jih, zasmehujejo, ponižujejo, pu
ščajo jih doma čisto same, jih ne 
hranijo dovolj ali pa jih celo zlo
rabljajo.

Vodnjak naših želja je velik in 
prepoln. Vsem otrokom pa se 
morajo izpolniti tiste želje, ki 
prosijo za mir, ljubezen, spošto
vanje in topel dom.

Jan M alo prav, 2 . a 
O S  V ran sko

Sama v temi
Neko temačno opoldne sem 

sedela v svoji pisarni, ko sem pre
jela pismo, ki me je zelo šokiralo. 
Stric Jernej je naredil samomorVe- 
dela sem, da je živel daleč stran 
od mesta, na deželi, v zelo stari 
hiši. Nazadnje sem ga videla, ko 
sem imela dest let. Resda je bil 
malo čudaški, saj je kar naprej 
pravil, da v njegovi hiši straši in 
opolnoči zavijajo volkovi, čeprav 
tam v bližini ni gozdov. O  njego
vi preteklosti ni nihče vedel niče
sar. Nisem mogla verjeti, da se je 
stric Jernej ubil in ker sem bila pri
vatna detektivka, sem se odloči
la, da bom to skrivnost razrešila 
na lastno pest. Proti večeru sem 
se odpravila na deželo, kjer je ži
vel Jernej. Ko je bilo mesto že za 
mano, je bila podeželska pokraji
na zelo puščobna. Megla se je 
spuščala in pripravljalo se je k ne- 
vihti.Ob cesti je bilo polno ločja. 
Vse je bilo tiho. Le veter je zavi
jal, žabe so regljale in sova je sko
vikala. Nič kaj prijetno ni bilo.Ce- 
sta se je kmalu odcepila in zape
ljala sem na prašno cesto z red
kim drevoredom. Med drevesi 
sem zagledala veliko staro hišo, ki 
je dajala vtis, da se tu dogaja ne
kaj čudnega.

Ko sem izstopila iz avta, sem vi
dela star vodnjak, ki je že usah
nil. Začela sem se vzpenjati po ka
mnitih stopnicah. Vhodna vrata so 
bila lesena in plesniva. Odprla 
sem jih in vstopila. Za mano so se 
vrata s treskom zaprla, zabobne
lo je po vsej hiši, jaz pa sem se 
tako ustrašila, da sem stekla po 
stopnicah v spodnje prostpre. Sto
pnice sem opazila šele, ko sem te
kla po njih. Znašla sem se v kleti. 
Bilo je zelo temno. Tla so bila le
sena in povsod, kamor sem stopi
la, so zaškripala. Tam je bila miza 
s svetilko in stolom. Prižgala sem 
si petrolejko, da bi bolje videla. V 
kleti so bili omara, polna knjig, 
klavir in še druge drobnarije. Na
enkrat sem se počutila zelo ču
dno. Ravno ko sem hotela pogle
dati skozi okno, poči steklo na 
oknu in v sobo prileti ogromen 
stvor. Podoben je bil ptiču.Imel je 
velikanske zobe, iz gobca se mu 
je cedila slina. Začel me je kljuva
ti, jaz pa sem mu v obraz pihnila 
petrolej. Ptič je začel goreti in 
kmalu se je spremenil v pepel. Po 
rokah sem imela polno ugrizov. Za 
mano začne nekaj škripati. Obr
nem se in zagledam prikazen, ki 
se mi približuje. Bila je zelena in 
roke je imela iztegnjene naprej. 
Podobna je bila mesečniku. Oči 
je imela zaprte in ko se mi je pri
bližala, sem mislila, da me ne vi

di, ampak sem se motila. Prikazen 
me je udarila. Po nekaj udarcih je 
izginila v zrak. Izmučena sem od
šla po temačnem hodniku v so
bo, ki je bila očitno soba strica Jer- 
neja. Kmalu sem zaspala, a se ta
koj prebudila, saj je nekdo hodil 
po hodniku gor in dol. Volkovi so 
začeli tuliti. Zdaj sem bila prepri
čana, da Jernej ni lagal.

Zjutraj je bilo ozračje vlažno, 
megleno in bilo je mrzlo. Odprla 
sem edino omaro in ko sem ho
tela vzeti jopič na obešalniku, je 
stena za mano zdrsnila vstran. V 
sobi so bile razne posode in v njih 
tekočine. Stric Jernej je bil znan
stvenik in je delal eksperimente. 
Tam je bila tudi miza z nekim 
zvezkom. Vzela sem ga in ga za
čela brati.

Ko sem ga prebrala, sem ugo
tovila, da je Jernej delal neki po
izkus s snovmi, ki so se mu razli
le. Vonj, ki ga je ta tekočina od
dajala, je povzročal, da je imel 
človek resnične prisluhe in privi
de. Pisalo pa je tudi, če te napa
de prikazen, se moraš zbrati in jo 
odmisliti.

Za mano je začelo nekaj ren
čati. Obrnila sem se in zagledala 
dva volka. In ker sem ravno izve
dela, da nista resnična, ju prepro
sto nisem več pogledala. Pomisli
la sem na lepše stvari. Volka sta 
preprosto izginila.

Zdaj, ko sem vedela, da se stric 
Jernej ni namenoma ubil, ampak 
je bil v to prisiljen, saj ni bil več 
priseben, sem se vrnila v mesto. 
Čez nekaj let so tisto hišo preno
vili in v njo postavili vaško kape
lico.

M arija  V ilč , 1. b 
O Š  Polzela

Kaj bi bilo, če bi 
bila učiteljica?

Če bi bila učiteljica, bi namesto 
reševanja kontrolk risali. Namesto 
matematike bi igrali monopoli, pri 
slovenščini pa bi poslušali pravlji
ce in pesmice na . kasetah. Pri spo
znavanju narave in družbe bi vsak 
pripeljal svojega hišnega ljubljenč
ka in celo uro bi se igrali z njimi. 
Ko pa bi bila glasbena vzgoja,, bi 
se fantje igrali z avtomobilčki in le
go kockami, dekleta pa z barbika- 
mi in punčkami. In da ne pozabim 
na likovno in športno vzgojo. Pri 
teh dveh priljubljenih urah bi izde
lovali iz plastelina in gline. Pri 
športni vzgoji pa bi vsak lahko de
lal, kar bi želel: igre z žogo, razgi
bavanje, gumitvist in tako dalje. Če 
bi bila učiteljica, bi bilo v šoli res 
zabavno.

Anja Ivakič, 3. b 
O Š  Petrovče

Plesno-akrobatsko. skupino  
FLII? ki je gostovala pri nas, vodi 
Stasja Mehova, ki se s plesno 
akrobatiko ukvarja že devetintri
deset let, veliko idej pa prispeva 
tudi njena hči. Skupina prihaja iz 
slovenskega in italijanskega Pri
morja. Deluje že 15 let, ime pa je 
dobila po akrobatskem elemen
tu FLIK-FLAK. Ker pa mlajše čla
nice niso znale izgovoriti FLIK, so 
izgovorile FLIR Od to ime. Vodi
jo dvakrat tedensko po petinšti
rideset minut in dodatno pred 
nastopi. V skupino so vključeni 
otroci od četrtega leta dalje. Ze
lo malo je v njej fantov. Nastopa
jo po celem svetu (Amerika, Nem
čija, Španija...). Ideje za posame
zne točke dobijo na podlagi glas
be in filmov. Nastopajo pred mlaj
šim in starejšim občinstvom. Vsi 
pa jih vedno sprejmejo z velikim 
navdušenjem in zanimanjem. 
Imajo ogromno prijateljev. Njiho
va maskota je velika vodna žaba, 
ker je žaba pač zelo gibčna in do
bro plava. V to plesno-akrobatsko 
skupino je vključenih kar štiristo 
otrok, k nam jih je prišlo petde
set. Iskreno naj vam povemo, da 
so nas zelo navdušili in da nam je 
na trenutke zastal dih, ko smo vi
deli, kaj vse zmorejo.

Polona G o lo b , M onika  
A d rin e k , Tanja Ž o har  

O Š  Prebold

S Piko Nogavičko na O Š Vransko
Z a č e l se  j e  teden  o troka . U č e n c i  po daljšanega  b ivanja  sm o p o  skupinah  izdelova li Piko  

N og a vičk o , F ick a , k o n ja , leva in  m orn arja . G o sp a  u č ite ljica  Polona nam  je  za  delo  vse p r i
p ravila , m i pa sm o v šo lo  p rin e sli b u čk e , k o ru zo , š ip e k , f ižo l, so n čn ice  in  k o ru zn e  laske. S  
slikam i, k i sm o jih  naslikali s k red a m i, sm o olepšali tud i šo lsko  dvorišče .

Vse to sm o p o sv etili tednu  o troka . Z e lo  rada h odim  v po daljšan o  b iv a n je , sa j je  u čite ljica  
Polona P ečn ik  ze lo  dobra in  p rija zn a .

So n ja  M a rn , 3 . r.
O Š  Vransko



MALI OGLAS
P O Z O R  - V R T N A R J I,  

S A D J A R J I, K M E T JE ! Prodam 
travnik na lepi sončni legi v KO 
Pirešica, na relaciji trgovina 
Košarica - bife Trje. Tel.: 716-641.

STE O STALI SAM I S S V O JO  
K M E T IJ O ?  Smo družina, 
pripravljena nadaljevati vaše delo, 
v to vložiti tudi svoja sredstva ter 
vam zagotoviti pomoč in dostojno 
oskrbo. Pokličite na tel.: 061/16 89 
085.

O D K U P U J E M O  D E L N IC E
investicijskih skladov od 100 do 
180 SIT ter Telekoma, Cementarne, 
Cinkarne, Gorenja in ostalih 
podjetij. Tel.: 063/483-970 ali 063/ 
730-033.

P R O D A M O  S Y N T H E S IZ E R
znamke Jamaha na 5 oktav. 
Informacije po tel.: 719-284.

* m m m m  i

p o g r e b n a  o p r e m a  - p o a r e b n e  s t o r i t v e  
K u r e d i t e v  p o k o p a l i š č  - d o b a v a  s p o m e n i k o v  
J) d o b a v a  c v e t ja

A) V r e č e i je v a  2  fIeC : 063/715-605, 716-810 
H 3 3 1 0  Ž a le c  M obitel0609 635-717

ZAHVALA

O b boleči izgubi našega dragega 
moža, očeta , starega o če ta  in b rata

S T A N K A
J E L E N A

se iskreno  zahvalju jem o vsem sorodnikom , p rija te ljem  in 
sosedom  za izražena  ustna in pisna sožalja te r  darovano  

cvetje, sveče in svete maše te r  vsem, ki ste ga posprem ili 
na njegovi zadnji poti.

Posebno  se zahvalju jem o govornikom a, g. dekanu, 
pevskem u zboru  in pogrebni službi R opotar.

Žalujoči vsi njegovi

Z A H V A L A

O b  b o le č i izg u b i d ragega

G ID LJA
P R E Š IČ E K A

z B reg a  p r i P o lze li

se z a h v a lju je m o  v se m , k i ste  b ili v  teh  te ž k ih  
t re n u tk ih  z  n a m i in  ste ga p o s p re m ili na n jeg o v i 

z a d n ji p oti.

S im o n a  in  S a š o  z U rš k o

Lela pridejo in grejo, 
nič ne obstoji v življenju.
Zalo svoj čas si izpolnil z  bolečino 
in odSel si tja, kjer trpljenje se neha.

ZAHVALA

O b boleči izgubi dragega moža, 
očeta , tasta  in dedija

F R A N C A  V O Z IC A
iz Vrbja pri Žalcu 

( 2 1 .1 0 .  1 9 3 2 - 2 .1 1 .1 9 9 7 )
se najlepše zahvaljujem o vsem, ki ste ga pospremili na 

njegovi zadnji poti, izrekli sožalje, darovali cvetje in sveče. 
Posebno zahvalo izrekam o g. dr. Kobalu, patronažni sestri 
ga. Tatjani iz ZD  Žalec in osebju intenzivnega oddelka za 

in terno  medicino Celjske bolnišnice, ki so zanj skrbeli v 
času dolgotrajne bolezni. P risrčna hvala za nesebično pom oč 

sorodnikom  in družini T urnšek v času njegove bolezni. 
Iskrena hvala govornikom a g. Srečku Č atru in g. V alterju  

V erhovšku, godbi na pihala iz Liboj, pevski skupini 
Lastovka s Polzele, godbeniku za odigrano Tišino, patru 
V ik torju  za opravljen pogrebni obred in pogrebni službi 

Strahovnik.
_____ Žalujoči: žena Ivanka, hči Lidija z Vladom in Mojco

Z A H V A L A

V  lepem  je sen skem  popoldnevu  sm o se, 4. o kto b ra  
1997, poslov ili od naše

F R A N Č IŠ K E  Ž IL N IK
iz T rnave

V se m , k i ste jo  p o sp rem ili na n jen i zad n ji poti isk ren a  
hvala. H va la  g. žu p n ik u  za posloviln i obred , pevcem  za  

lepo odpete pesm i, sosedom , zn an cem  in p rijate ljem . 
H vala  pogrebn i služb i R o p o tar. V se m  in  vsakem u  

posebej isk ren a  hvala.

N A J  P O Č IV A  V  B O Ž J E M  M IR U .

V si n jen i

Zašlo ti sonce je življenja, 
zdaj v rodni zemlji mimo spiš.

ZAHVALA

O b  b o le č i iz g u b i d ra g e g a  o č e ta , b ra ta , 
d e d a  in  p ra d e d a

A N T O N A  
C V IK L A

iz Galicije

se isk reno  zahvalju jem o vsem  sorodnikom , sosedom  in prijateljem  za  
darovane vence, cvetje , sveče, iz re če n a  sožalja in sv. maSe. Hvala vsem, 

ki ste ga v tako velikem  številu  posprem ili na njegovi zadnji poti. 
Posebej hvala ko lektivu  A vto  C e lja , društvu Z B , društvu upoko jencev K S  

G alic ija , D o m u  N in e  Poko rn , planinski sekciji G a lic ija  in g. župn iku  za  
op ravljen  cerkven i obred , g. M arin i in g. Špegiiču za poslovilni govor, 

pogrebni službi R o p o tar in cvetliča rn i Boža.

Ž a l u j o č i :  s i n o v a  t e r  h č e r e  z  d r u ž i n a m i ,  b r a t ,  v n u k i ,  v n u k i n j e ,  p r a v n u k i n j i  i n  p r a v n u k

Z A H V A L A

16. o k to b ra  sm o  se p o s lo v ili od  
lju b e  in  n e p o z a b n e  žen e , m a m ice , 

h č e rk e  in  sestre

SO N JE  R A K U N
ro j. V E D E N IK  

iz  S v e te g a  L o v ren ca

Is k re n a  h v a la  v se m  so ro d n ik o m , zn a n c e m  in  
p r ija te lje m  za  s o č u t je  in  p o m o č. P o se b e j h va la  g. 
ž u p n ik u  iz  P re b o ld a  in  g o sp o d o m a iz  P e t ro v č  in  
G o m ils k e g a  z a  s lo v e sn o  sve to  m ašo  in  p o g reb n i 

o b re d , c e rk v e n e m u  z b o ru  za  le p o  p e tje  v  c e rk v i,  
g o sp o d u  H e rm a n u  za  g a n ljiv  g o v o r, g o d b i T T  

P re b o ld  in  p e v sk e m u  z b o ru  S v o b o d e  P re b o ld . V s e m ,  
k i ste  jo  p o s p re m ili d o  p re ra n e g a  g ro b a , še p o seb ej 

p r is r č n a  hvala .

M o ž  B ra n k o  z M o n ik o  in  J u r e to m  te r  vsi n je n i

V življenju le skrb in delo si imela, 
sedaj od vsega truda sizaspala, 
odšla si tja, kjer ni več bolečin, 
a nate večen bo ostal spomin.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage žene, mamice, 

hčerke in sestre

B R A N K E  C E S T N IK
roj. KRIVEC, iz Prebolda

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, 
ki ste nam izrekli sožalje, darovali cvetje in sveče ter za svete maše 

in cerkev.
Posebno zahvalo izrekamo sorodnikom za izkazano podporo in 
vzpodbudne besede v času njene borbe za življenje ter sosedama 

Milici in Cvetki za večkratno pomoč.
Hvala sodelavcem podjetja MIK Prebold, TT Prebold in zasebnemu 
podjetju Golič, sošolcem OŠ Vransko in vsem, ki ste jo v tako 

velikem številu pospremili na njeni zadnji poti.
Iskrena hvala dr. Cerarjevi, osebju ZD Prebold in bolnišnici Celje 

za nudeno nesebično pomoč, nego in skrb. 
Zahvaljujemo se g. župniku za opravljen cerkveni obred, 
govornikoma za besede slovesa in pevcem za odpete žalostinke. 
Vsem in vsakemu, ki ste jo imeli radi in jo spoštovali, še enkrat 

HVALA.
Žalujoči: mož Zvonko, sin Aleš, mama, sestri Milena in Janja, 

brata Tone in Drago z družinami ter ostalo sorodstvo

Z A H V A L A

O b  b o le č i izg u b i naše lju b e  
m a m e in  babi

J U L IJ A N E
S L E M E N Š E K

iz Š m a te v ža  n a  G om ilsk em

se isk re n o  z a h v a lju je m o  vsem , k i ste z  n am i s o č u st
v o v a li, n am  k a k o r  k o li p o m ag ali in  v  ta k o  v e lik e m  

šte v ilu  p o č a stili sp o m in  nan jo .
H va la !

Ž a lu jo č i o tro c i  z d ru ž in a m i in  vsi n jen i

ZAHVALA

O b boleči izgubi dragega moža, 
očeta , dedija, tasta in b rata

F E R D IN A N D A  
LESJAKA •

iz  P re b o ld a

se isk re n o  z a h v a lju je m o  vsem  so ro d n ik o m , so sed o m , 
p r ija te lje m  in  zn a n c e m  za  iz ra ž e n a  so ža lja , d a ro v a 
n o  c v e t je  in  sve če  te r  sp re m stv o  na n jeg o vi za d n ji 

poti.
H v a la  le p a  g o sp o d u  V a lt e r ju  Z u p a n c u  za  p o slo v iln e  

b esed e, g o sp o d u  ž u p n ik u  z a  lepo  o p ra v lje n  o b re d  
in  p e vc em  S v o b o d e  P re b o ld  za  o d p ete  ža lo st in k e .

Ž a lu jo č i: ž e n a  M a r i ja ,  h č i M ile n a  in  s in  D u ša n  z 
d ru ž in a m a  in  s e s tra  Š te fk a

Deset let že v grobu spis, 
a v naSili srcih Se živiS.
V našem domu in povsod 
so sledovi tvojih pridnih rok.

V SPO M IN

22. n ovem bra  bo m inilo  10 let, 
o d k a r ni več m ed nam i dragega 

m oža, očeta , deda  in p radeda

F R ID E R IK A  PA PEŽA
iz Zabukovice

H vala vsem , ki se ga spom in ja te  in p o sto jite  ob  
n jegovem  grobu .

Žalujoči: žena, hčerki Frida in Majda ter vnuki Zdenka, 
Boris in Dušan ter pravnuka Tina in Bori

\

ZAHVALA

o b  sm rti

F R A N Č IŠK E
K A PU S

V  naših  src ih  je  nasta la  og rom na p razn in a , ka jti ko t 
blisk je  ugasnilo  življenje, k a te reg a  sm o vsi ljubili. 

Ž iv ljenje, ki nam  je  bilo k o t luč, ki nas je  navdaja la  z 
rad o s tjo  in  srečo .

V  sred o  sm o nam reč  k večnem u p o č itk u  položili 
p red rag o  m am o in s ta ro  m am o F ran č išk o  Kapus. O b tej 

boleči izgubi se isk ren o  zahvalju jem o  vsem , ki ste jo  
posprem ili na n jen i zadnji p o ti in bili vsem  žalu jočim  v 
m o ra ln o  o p o ro  in ste  nam  v teh  težk ih  tre n u tk ih  stali 

ob  s tran i z m olitvijo .
Lepa hvala tu d i za d a ro v an o  cvetje , sveče in vsem , ki 

ste  darovali n am esto  venca in za  svete  maše. 
P osebna hvala velja p redvsem  gospodu  župn iku , o seb ju  

splošne am bu lan te  V ransko , boln išk i sestri gospe M arici 
M iklavc, o n ko lo škem u  oddelku , dr. B itencu in dr. 

W ebru .
H vala g o v o rn iku  za iz rečen e  zadnje  besede in pevcem  

za zap e te  ža lostinke , ki so nas vse ganile do  srca. 
HVALA VSEM , KI STE IM ELI M A M O  RADI.

Žalujoči: mož Ivan in vsi njeni

P O G R E B N A  S L U Ž B A  M O R A N A :
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Savinjčan

Ni smrl listo, kar nas loči, 
in življenje ni, kar druži nas, 
so vezi močnejše.
Brez pomena zanje so razdalje, 
kraj in čas.

(M . K a č ič )

ZAH VALA

O b bo leči izgubi d ragega m oža, 
o če ta , ded k a  in  b ra ta

M IH A E L A  F O N D A
iz Ločice pri Polzeli 

(3 0 . 7. 1924  - 8. 10. 1997)

se iskreno zahvaljujem o vsem, ki ste v najtežjih  trenu tk ih  
bili z nami in nam kakorkoli pomagali.

Hvala vsem za sočuten  stisk roke, izražena ustna in pisna 
sožalja, d a ro v an o  cvetje , sveče, svete m aše, dob ro d e ln e  
prispevke te r  za poklon ob poslednjem slovesu na pokopališču.

Vsi njegovi

Kako sla prazna dom, dvorišče, 
naSe oko zaman te iSče, 
ni več tvojega smehljaja, 
le trud in delo tvojih rok 
za vedno nam ostaja.

ZAH VALA
O b izgubi d rage  m am e, 

s ta re  m am e, p rabab ice , tašče  in te te

M A R IJE  BOGATAJ
iz Pondorja pri Taboru 

(26 . 1 . 1913  - 14. 10. 1997)

se zahvaljujem o vsem sorodnikom , sosedom  in znancem  
za izrečena  sožalja, darovano  cvetje in sveče.

Hvala tudi dr. R odetovi, patronažnim a sestram a 
z V ranskega, gospodu župniku, pevcem in govorniku 

A ndreju za poslovilne besede.

Žalujoči: vsi tvoji

ZAH VALA

U m rla  je  naša m am a 
in s ta ra  m am a

D A N IC A
Z A G O D E

roj. OBU
(14. 1 1 . 1932  - 17. 10. 1997) 

obrtnica frizerske stroke v pokoju 
iz Ž alca, Savinjska cesta 53

Hvala vsem, ki ste nam v težkih trenu tk ih  izrekli ustno 
in pisno sožalje, darovali cvetje, sveče in za svete maše.

Hvala g. pa tru  M anesu Zdolšku za poslovilni obred  
in tolažilne besede, izrečene  ob grobu naše drage mame 

in stare  mame.
P risrčna hvala pevcem Savinjskega okteta.

Od pokojnice smo se na n jeno željo poslovili 
v družinskem  krogu v to rek , 22. o k to b ra  1997, ob 11. uri 

na pokopališču v Žalcu.
Hvaležni bom o, če se je  boste spominjali.

Žalujoči: hči Alenka z možem Dušanom in hčerko Lauro

Žalec, 28. o k to b ra  1997

Zaman je  bil tvoj boj, 
zaman vsi dnevi tvojega trpljenja, 
bolezen je  bila močnejša od življenja.

ZAHVALA
V cvetu m ladosti nas je  zapustil 

naš ljubljeni sin in brat

JAN EZ C V E N K
s Polzele

(14. 10 . 1975  - 3 1 .  10. 1997)

Isk ren o  se zah v a lju jem o  so ro d n ik o m , sosedom  
in zn an cem  za vso p om oč, iz ražen o  sožalje, d a ro v an o  
cve tje , sveče, svete  m aše in d a ro v e  za p o tre b e  cerkve. 
H vala vsem , ki ste  ga v ta k o  velikem  številu  posprem ili 

na n jegovi zad n ji po ti. Še posebe j se zahvalju jem o  
njegovi zd rav n ic i ga. d r. M artin i H ro v a t 

in p a tro n a ž n im a  ses tram a  ga. C v e tk i H ajnšek  
in ga. A nici Jeršič .

H vala zd rav n ik o m  in ses tram  Z D  Ž alec, celjske 
bo ln išn ice, k lin ičnega  c e n tra  in onko lo škega  in š titu ta . 
Z ahva lju jem o  se g. žu p n ik u  Jo že tu  K ovačecu za lepo  

o p rav ljen  o b red , g o v o rn ik u  g. Jaku  Je rš iču  za ganljive 
besede slovesa, m oškem u pevskem u zb o ru , KS P o lze la  

in  p o g reb n i službi M orana.
HVALA!

V si njegovi: mama A nica, ati Franci, brat Tomaž in Katja

Srce tvoje več ne bije, 
bolečin več ne trpiš, 
žalostni samevamo, 
ti pa v hladnem grobu spiš.

ZAHVALA
O b boleči izgubi d rage  m am e, 

s ta re  m am e in p rabab ice

PAVLE SED O V SEK
roj. VERDEV iz Rakovelj 34 v Braslovčah

se iskreno zahvaljujem o vsem sorodnikom , sosedom, znancem 
in drugim , ki so darovali cvetje, sveče in za svete maše ter 
jo  v tako  velikem številu posprem ili k večnem u počitku. 
Prav posebna zahvala vsem tistim , ki so m nogokrat našli čas, 
jo  prišli obiskat in ji s tem  krajšali ure njene osam ljenosti.

Vsi njeni

ZAHVALA

O b bo leči izgubi ljub ljene  žene, 
m am ice in om ice

A N IC E  KRALJ
iz Dolenje vasi 48 , Prebold

se isk ren o  zahvalju jem o  so rodn ikom , p rija te ljem , 
sosedom  in znancem , ki ste  jo  posprem ili na n jen i 

zadnji po ti, iz raz ili sožalje, darovali cvetje , vence, sveče 
in  za  svete  maše.

G. župn iku  hvala za op rav ljen  o b red , govo rn iku  
g. Z upancu  pa za lepe poslovilne besede.

V sem  in vsakem u posebej še e n k ra t hvala.

Žalujoči: mož Štefan , hčerka Gerlinde z družino 
in sin Markuš

Le srce in duša vesta, 
kako  boli, ko več te ni.
Ne prebudi te srca glas, 
počasi pije solze čas.
Veter joče za spomini, 
hlad domuje v bolečini.
V srcih naših pa živiš, 
čeprav tam daleč, daleč spiš.

ZAHVALA

ob  p re ran i, bo leči in nenadom estljiv i izgubi 
d ragega sina

GREG O RJA  .TFT EN A
(2 1 . 12. 1981 - 19. 7. 1997)

Iskreno se zahvaljujem o vsem, ki ste ga imeli radi in mu ob 
slovesu izrazili spoštovanje, darovali cvetje in sveče te r  z 

nami delili hudo bolečino.
Zahvaljujem o se gospodu župniku za opravljen  pogrebni 

obred.
Hvala govornikom  ga. Marjani Rudnik, ravnatelju OŠ Braslovče 
g. R ibiču in sošolki Tam ari Potočnik  te r vsem učiteljem , 
sošolcem in sošolkam, ki ste ga posprem ili na njegovi zadnji

poti.
Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, znancem in vsem, 

ki ste nam v najtežjem  tren u tk u  stali ob strani.

Žalujoči: mama, oče, sestrica in vsi njegovi

Oh, saj ni smrti, ni smrti!
Samo tišina je pregloboka.
Kakor v zelenem, prostranem gozdu!

V SPO M IN

JOŽETU  
R O V ŠN IK U

z Dobrovelj 
(1936  - 1987)

Boleč je  spom in  na trag ičen  16. no v em b er 1987, ko je  
na p o t b re z  v rn itv e  odšel naš d rag i m ož in oče.

Za vedno  boš ostal m ed nami.
H vala vsem , ki p o s to jite  ob  g ro b u  ali p riž igate  sveče.

V si njegovi

Da prav Bog se kliče Bog ljubezni, 
da ljubi vse ljudi, svoje otroke, da zemlja, 
kjer viharji jezni,
je  skušnje kraj, da so naš dan visoka nebesa, 
da trpljenje in bolezni 
z veseljem vred so dar njegove roke, 
da čudno k  sebi vod’ otroke ljube, 
da ne želi nobenega pogube.

(P re še re n )

ZAHVALA

O b bo leči izgubi naše m am e 
in s ta re  m am e

TEREZIJE CUKJATI
z Gomilskega

(3. 10. 1913 - 15. 10. 1997)

se isk ren o  zahva lju jem o  vsem  so ro d n ik o m , znancem , 
p rija te ljem  in vsem , ki so jo  p osp rem ili na n jen i zadnji 

po ti, darovali cvetje , sveče in  za sv. maše. Posebna 
zahvala  g. žu p n ik u  za op rav ljen  cerk v en i o b red  

in g o v o rn ik u  za poslov ilne besede 
te r  ce rkven im  pevcem .

V si, ki smo jo im eli radi

i f  I

Vedno bil si dobre volje, 
rad pomagal vsakemu, 
a odšel si brez slovesa, 
rože zdaj tvoj tihi dom krasijo 
in svečke ti v pozdrav gorijo.

V SPO M IN

M A R JA N U  O C V IR K U
iz Arje vasi

5. n ovem bra  je  m inilo  le to  dni s tra šn e  in  k ru te  usode, 
ki je  iz trg a la  teb e  od svojih  najd raž jih .

Isk rena  hvala vsem  so rodn ikom , znancem  in p rija te ljem  
te r  vsem , ki p o s to jite  ob  n jegovem  grobu .

Žena Sonja, sin Igor in hči Klavdija

Ko bom umiral, rad bi jeseni, 
takrat naj pride bela smrt k  meni, 
listje raz veje bo zašumelo 
in mi zapelo pesem v slovo.

ZAHVALA

O b bo leč i izgubi našega dragega m oža, o če ta  
in  s ta reg a  o če ta

L U D V IK A  JURHARJA
iz M igojnic

se iskreno zahvaljujem o vsem sorodnikom , prijateljem , 
sodelavcem in znancem  za izraženo sožalje in darovano 

cvetje te r  sveče.
Posebno zahvalo izrekam o gasilcem G D  G riže in gasilcem 
okoliških društev, g. župniku Planincu za opravljen  obred 

te r  gospe Valčki in gospodu K orentu  za lepe besede 
slovesa.

Iskrena hvala tudi godbi na pihala Zabukovica, pevcem iz 
Petrovč te r  gospodu Janošu za odigrano Tišino.

Hvala vsem, ki ste ga v tako  velikem številu posprem ili na 
njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

a
Če bi solza te zbudila, 
ne bi krila te gomila.

V SPO M IN

S IM E O N U
G O LA V ŠK U
17. 4. 1968  - 9. 11 . 1996

M ineva le to  dni, o d k a r te  ni več m ed nami. 
O dšel si b re z  slovesa, v siju svoje m ladosti, pustil 

g loboke rane  v src ih  vseh, ki te  im am o radi.
Še vedno  si in boš za vedno  z nami.

H vala vsem , ki p o s to jite  ob  n jegovem  g ro b u  in  mu 
p riž igate  svečke.

Neutolažljivi: mama, ate in sestra z družino

Ljubezen, delo in trpljenje 
tvoje je  bilo življenje.
Srce tvoje več ne bije, bolečin 
več ne trpiš.
Dom je  prazen in otožen, 
ker več te ni.

ZAHVALA

O b boleči izgubi d rage žene

G A BR IELE  JEREM IC
roj. ROBNIK, iz Zabukovice 11

se isk ren o  zahvalju jem  vsem  so rodn ikom , n jen im  
p rija te ljem , sosedom  za d a ro v an o  cv e tje  in sveče. 

P osebna hvala bo ln išn icam a C elje  in L jubljana, d ružin i 
R obn ik  iz V arpo lja , ki so mi stali ob  s tra n i v težk ih  
tre n u tk ih , taksistk i Cilki Jazbec, D ark u  P in te r ju  te r  

g o v o rn iku  M linariču , godbi Z abukovica, g. žu p n ik u  za 
op rav ljen  o b red  te r  ostalim , ki ste jo  sp rem ljali na n jeni 

zadnji poti.
Žalujoči: mož Tomo ter drugo sorodstvo



Savinjčan

Mag. Franio Veli kan ie, dr.med.

O utrujenosti

O  utrujenosti govorimo navadno v zv e z i z  delom . Po oprav
ljenem  težjem  fiz ičn em  delu ali kadar d lje  časa delam o, smo 
u tru jen i. Za ugotavljanje utrujenosti m iš ic  že  obstajajo  m eril
ni aparati, pri ugotavljanju splošne utrujenosti pa moramo upo
števati počutje  posam eznega člo veka .

Znaki utru jenosti pri delu so počasnejši tem po dela , netoč
nost pri delu , d e lavec naredi več napak, opravlja  nepotrebne, 
lahko tudi nevarne gibe, katerih  posled ica je  lahko tudi ne
zgoda.

S p o n ta n  o d m o r
To je odmor, ki si ga človek 

vzame ne glede na zahteve pri 
delu oziroma odrejene odmo
re. Prižge si cigareto, gre na stra
nišče, četudi ni potrebno. Vča
sih je tak spontan odmor skrit 
pod pretvezo iskanja materiala, 
iskanja orodja, čeprav čisto 
podzavestno. Spontan odmor je 
pomemben in potreben pri dalj
ši vožnji z avtom, predvsem pri 
vožnji kamiona, ko monotoni
ja lahko povzroči zaspanost, kar 
je nevarno za povzročitev ne
sreče.

O d m o r  ko t z d r a v i lo  
z a  u t r u je n o s t

Za »ozdravitev« od nastajajo
če utrujenosti je odmor po
membno zdravilo. Tu mislim na 
odmore med delom, pa tudi na 
odmor med enim in drugim de
lovnim dnem in tedenski odmor, 
pa tudi dopust. Delo brez vseh 
teh odmorov lahko povzroči ta
ko utrujenost, da človek lahko 
zboli za različnimi boleznimi. 
Zato je odmor in tudi dopust za
konsko predpisan in ga je treba 
upoštevati.

P a s iv n i in  a k t iv n i  
o d m o r

Pasivni odmor pomeni, da se 
človek po težjem fizičnem delu 
sprosti, usede ali uleže, se ne gib
lje. Tak pasiven odmor je vse bolj 
pogost kot sedenje pred televizor
jem, kar ni zdravo.

Aktivni odmor je bolj zdrav. Pri 
tem se človek giblje, hodi, teče ali 
se ukvarja z določenim športom. 
Seveda je to koristno za tiste fizič
ne delavce, ki pri delu opravljajo 
ponavljajoče enake gibe in obre
menjujejo predvsem le nekatere 
mišice. Pomembno je tudi za ti
ste, ki opravljajo sedeče pisarniško 
delo ali dolgotrajno vožnjo z av
tomobilom.

Aktivni odmor je primeren tudi 
do dvakrat v delovni izmeni za 
skupine delavcev, ki opravljajo 
monotona enaka dela, kjer oprav
ljajo točno določene vaje za spro
stitev in razbremenitev pri delu 
uporabljenih skupin mišic. Doka
zano je, da je učinek pri delu po 
takem aktivnem odmoru večji in 
utrujenost ob koncu dela manjša. 
S tem se preprečujejo tudi poškod
be pri delu.

P o p o ld a n sk o  d e lo
Zaradi socialne stiske mnogi za

radi nuje po dopolnilnem zasluž
ku opravljajo tudi dopolnilno po
poldansko delo. Takrat ni časa ne 
za pasivni in ne za aktivni odmor, 
utrujenost narašča in možnost po
škodbe ali bolezni je večja.

Zdravo bi bilo, če bi človek, ki 
ves delovnik sedi ali pa dela v sla
bo prezračenih prostorih, popol
dne delal na prostem, in bi to zanj 
lahko pomenilo tudi razvedrilo. 
Če pa opravlja tudi popoldne 
enako delo, je lahko zvečer moč
no utrujen.

R e k re a c ija  in  p ro sti č a s
Prosti čas naj ne bo čas, ki ga 

preživimo doma na kavču pred 
televizorjem, z branjem časopi
sa, obilnim hranjenjem in s ciga
reto v eni in kozarcem alkohol
ne pijače v drugi roki.

Prosti čas preživimo v naravi, 
ukvarjajmo se dva do trikrat te
densko z določeno rekreativno 
dejavnostjo. Tako skrbimo za te
lesno kondicijo, preprečujemo 
staranje, prezgodnje zbolevanje in 
tudi rano smrt. Sprehodi so najla
žje izvedljivi predvsem pri začet
nikih, ki želijo nabrati prvo kon
dicijo, pa tudi posebnih pripo
močkov ali športnih orodij ne po
trebujemo. Zelo pomenljiva je le
tos že drugo jesen reklama na ve
likih plakatih »Rekreacija je pred 
vrati, odprite jih!«. Stavek nam da 
misliti, da bi bilo dobro, da nekaj 
poskusimo storiti zase, za svoje 
zdravje v tej življenjski dirki.

Tudi vaši ljubljenčki imajo zobe
Predstavljajte si, kako bi bili vi

deti vaši zobje, če jih ne bi vsak dan 
negovali. Isto velja tudi za zobe va
ših živali. Ravno redna nega zob in 
ustne votline pripomore k večjemu 
zdravju in boljšemu počutju vaših 
ljubljencev. Obolenja dlesni in ob- 
zobnega tkiva šo danes eno hujših 
in zelo pogostih obolenj. So posle
dica nalaganja zobnega kamna in 
zobne gnilobe. Zobno gnilobo po
vzročajo bakterije, ki lahko resno 
poškodujejo tudi dlesni in zobne 
korenine. Bakterije lahko prodro tu
di v krvni obtok in povzročijo kom

plikacije, kot so obolenje jeter, led
vic in srca.

Simptomi obolenja v ustni vo
tlini:
•  neprijeten zadah iz ust,
•  občutljivost ust in okolice,
•  srbenje ust in okolice,
•  izguba apetita,
•  krvavitve in odstopanje obzobne- 

ga kamna,
•  težave pri jemanju in žvečenju 

hrane.
Nega zob vašega ljubljenca: pe

ljite vašega psa k veterinarju na pre
ventivni pregled zob in ustne votli-
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SAVINJSKA 
VETERINARSKA 
POSTAJA d.o.o. 
ŽALEC

Tel.: 063/716-733, 
716-016

Mob.: 0609 616-786

24 UR
A m b u lan tn i č a s :

ponedeljek-petek od 7. do 9. ure in od 16. do 17. ure, 
sobota od 7. do 9. ure.

IZPOSTAVA VRANSKO, tel.: 725-007
IZPOSTAVA PO LZELA  tel.: 722-333
delovni čas: od pon. do petka od 8. do 9. ure.

T l  K A

VAM PONUJA:

Šempeter v S.d.13a 
tel. 063/701-547 

S tn va n a - (¿ Ič o c im ri, i.f t ,. 
Šentjur, Drofenikova 16 
te l . : 740-152

- iz d e la v o  k o re k c ijsk ih  o č a l p o  v a š ih  že lja h ,
- p o p ra v ila  o č a l - b re z p la č n o
ugodno - očala z a  6ranje 1 .800,00 S'FT
- p rš ilo  proti za ro s itv i o č a l.

Obiščite nas in videli boste bolje.
Vabi vas OPTIKA SIMONA

ne, saj le tako lahko pravi čas od
stranite morebitne napake, poškod
be ali obolenja. Veterinar lahko od
strani že nastali zobni kamen in pre
preči poškodbe obzobnega tkiva. Ve
čina strokovnjakov priporoča redno 
krtačenje zob in uporabo ustrezne 
zobne paste, namenjene le za živali. 
Pripomočki za nego zob ljudi niso 
primerni, saj so zobne paste preveč 
agresivnega okusa za žival, prav ta
ko pa lahko zaradi svoje sestave po
vzročijo želodčne težave. Tudi upo
raba jedilne sode ni priporočljiva, po
sebej za živali s težavami srca.

Pravilna prehrana: mehka in lep
ljiva hrana je glavni povzročitelj na
stanka zobne gnilobe. Pasji - mačji 
piškoti, briketirana hrana in igračke 
za žvečenje lahko stanje ublažijo, ne 
morejo pa preprečiti nastanka obo
lenj. Samo krtačenje zob lahko od
strani ostanke hrane in začetke gni
lobe izpod dlesni, kjer se razvijajo 
bakterije.

Navodila za domačo nego: za
vašega ljubljenca naj bo čiščenje ust 
in zob prijetno opravilo. Na nego ga 
morate postopoma navajati in biti pri 
tem zelo potrpežljivi. Pes - muca naj 
bo v enakem položaju kot takrat, ko 
ga ljubkujete. Pri tem mu nežno 
spodvihajte lice - kožo, ki pokriva zo
be, in mu ponudite zobno kremo, na
mazano na vaš prst. Živali imajo okus 
zobne paste, narejene posebej zanje, 
rade in kremo poližejo. Pokažite jim 
zobno krtačkov in pustite, da se na
njo navadijo. Čez čas začnite z než
nim krtačenjem v smeri od dlesni 
proti vrhu zoba. To velja za notranjo 
in zunanjo stran zob. Čiščenje ene 
strani naj traja 30 sekund. Vaš trud 
in potrpežljivost se bosta bogato po
plačala - vaš ljubljenec bo bolj zdrav 
in bolj srečen.

Savinjska veterinarska 
postaja, d.o.o., Žalec

Pogovarjamo se z Nado Mulei

Vse, kar potrebujemo, 
nosimo v sebi

»Prečudovito je jutro in čudovit 
je ta dan...«

Tudi če še niste slišali te pesmi iz 
muzikala Oklahoma, gotovo pozna
te občutek, ko v vašem življenju vse 
poteka, kot si želite. Vse vam uspe
va, odlično se počutite, imate veli
ko energije in zdi se, da vse počne
te igraje.

Verjetno ni človeka, ki v življe
nju še ne bi doživel takšnega sta
nja. To je čas, ko so vam na voljo 
vsi vaši notranji viri: energija, spo
sobnost, izkušnje, znanje. Mnogi pa 
se teh potencialov ne zavedajo in 
le redki ljudje jih zares večstransko 
uporabljajo. Ti so seveda zelo uspe
šni. Včasih imamo dovolj notranjih 
virov in sposobnosti, a jih ne upo
rabimo, ker imamo slabo mnenje o 
sebi. Vemo, da tudi svoje možgan
ske potenciale ljudje uporabljamo 
le približno desetodstotno. V navo
dilih za obrambo policistov je zapi
sano, da so psihično bolni ljudje ali 
alkoholiki v afektu tudi petkrat 
močnejši od »normalnih« ljudi. Ko 
ljudem popustijo vse zavore, lahko 
sprostijo izredno energijo. To se ka
že tudi v nevarnih, življenjsko ogro- 
žujočih dogodkih. To pomeni, da bi 
lahko precejšen del te notranje 
energije pozitivno uporabljali tudi 
v vsakdanjih situacijah, še posebej 
pri spremembah. Toda kako jo po
iskati, priklicati in uporabiti? Vse, 
kar smo v življenju doživeli pozitiv
nega in negativnega, je v določeni 
obliki pustilo sledove v nas. S temi 
spomini so povezana določena 
čustva, ki se jih pogosto sploh ne 
zavedamo. Če so negativna, včasih, 
pridejo na dan v obliki agresivno
sti, strahu ali krivde. Otrok še nima 
veliko notranjih virov in izkušenj, 
zato težje sprejema obremenjujoče 
situacije, npr. če mora ostati v bol
nišnici. V najbolj neprijetnih trenut
kih z njim ni staršev, temveč le 
zdravniki, sestre, svetleče se apara
ture in močne luči. Tako se še po
veča strah pred neznanim. Odrasel 
človek bi se v enaki situaciji druga
če vedel, saj ima določene izkušnje. 
Kako jih lahko prikliče?

Tako, da se spomni svojih svetlih, 
uspeSnih, lepih trenutkov, ko je bil 
ponosen nase in poln notranjih mo
či. To je vir, ki je lahko na voljo v . 
vsakem trenutku, ko potrebujemo 
moč. Tudi najboljše sposobnosti in 
znanje nam ne morejo pomagati, če 
jih ne znamo prepoznati in upora
biti. Če želi kdo rešiti svoje proble
me, mora torej biti aktiven in ne 
more pričakovati, da mu bo kdo 
drug lahko odvzel to breme. Kadar 
se majhen otrok udari, navadno ste
če k materi, ki mu pomaga: popiha 
mu boleče mesto, ga poboža in bo
lečina izgine. Otrok ve, da ga bo 
mati potolažila. Tudi odrasli se vča
sih vedemo kot otroci: gremo k 
zdravniku in pričakujemo, da bodo 
z injekcijami in tabletami tako izgi
nile vse naše težave. Ko nam zdrav
nik reče: »Prenehajte kaditi, več se 
gibajte, pazite na prehrano...,« na
vadno slišimo le napol. Toda ozdra
vimo lahko ie, če sami prevzeme- 
mo odgovornost za svoje zdravje. 
To velja tudi za čustvene in psihič
ne težave: odgovornost za spre
membe mora prevzeti vsak posa
meznik sam, nihče mu ne more 
odvzeti bremena spremembe. Na
redite tale poskus: Sklenite obe ro
ki pred seboj in skušajte z desno ro
ko potisniti na stran levo roko. To 
vam bo le stežka uspelo. Ko začne
te pritiskati na dlan, druga roka sa
modejno nudi odpor v nasprotno 
smer. Mnogi ljudje se radi na dolgo 
in široko pogovarjajo o problemih, 
kar jim daje pomirjujoč občutek, da 
so nekaj storili zase. Toda govorje
nje o problemu le redko pomaga. 
Pomembnejše je aktivno delovanje, 
delo na sebi in spreminjanje. Ljud
je, ki nenehno nergajo in se prito
žujejo, v svojem okolju niso priljub-

Javni zavod Z d ra vstven i dom dr. (ožeta Potrate Ž a le c  
obvešča, da ima Zdravstvena postaja na Polzeli novo te le
fonsko številko: 703-140.

Zasebna am bulanta dr. Janeza Cukjatija (v prostorih Zdrav
stvene postaje na Polzeli) ima prav tako novo telefonsko  
številko: 703-14-31.

Ijeni, saj s svojim pripovedovanjem 
tudi druge spravljajo v slabo notra
nje stanje. Drugi bodo očarani nad 
nami, če bomo izžarevali notranjo 
moč, humor in odločnost. Obstaja 
kar nekaj stavkov, ki jih drugi ljudje 
ne poslušajo radi. Velja si jih zapo
mniti: Boli me glava; Moj mož vsa
ko noč smrči; Popolnoma brez de
narja sem; Kar naprej imam hude 
težave s svojimi kurjimi očesi; Pazi 
se, imam hud prehlad, gotovo se ga 
boš nalezel; Življenje je zelo nepra
vično in vsi ljudje so pokvarjeni.

Drugi ljudje zares ne poslušajo 
radi novic o vašem zamašenem no
su, bolečinah v križu in praznem te
kočem računu. Tudi James Bond ne 
bi bil več priljubljen, če bi se prito
ževal zaradi bolečin v mišicah. In 
Superman ne bi bil več to, kar je, 
če bi se pritoževal zaradi slabega 
vremena in previsokih cen deter
genta za pranje perila. Na druge lju
di bomo delovali veliko bolj pozi
tivno, če bomo v stiku s svojimi no
tranjimi viri moči. Zato je zelo po
membno, da znamo takrat, ko je 
potrebno, priklicati svoje najboljše 
notranje vire in sposobnosti. Ker se 
o uspehu odloča v glavi, je smisel
na uporaba sposobnosti in notranjih 
stanj, ki so v naši preteklosti že 
uspešno »preizkušena«. Pri tem si 
lahko pomagamo z miselnim pre- 
igravanjem-mentalnim treningom 
uspešnih ali srečnih trenutkov. Ka
dar je pred nami nov izziv, lahko na
redimo takole vajo: Skušajte se spo
mniti, kako je bilo, ko vam je uspe
lo nekaj, kar je bil za vas popoln 
uspeh. Tako brezhibno je vse pote
kalo, da ste bili sami presenečeni 
nad svojim izjemnim dosežkom. 
Morda vam je uspelo na nekem iz
pitu proti pričakovanju dobiti naj
boljšo oceno, morda ste zmagali na 
teniškem turnirju ali sklenili zelo 
ugodno pogodbo. Karkoli je že bi
lo, skušajte se zdaj v mislih spet vr
niti v to situacijo in jo ponovno pri
klicati pred svoje notranje oči.

Za nekaj časa lahko zaprete oči, 
da bo ta dogodek jasneje pred va
mi. Vzemite si čas, ki ga potrebuje
te, da bi ta prizor zagledali čim ja
sneje pred seboj. Kaj vidite pred se
boj? Kako vidite ta dogodek in se
be v njem? Lahko prepoznate po
drobnosti? Kje natančno se vse do
gaja? Kdo je udeležen? Ste sami ali 
so z vami še drugi ljudje?

Morda slišite» kaj in kako ste ta
krat govorili? Morda slišite še svoj 
glas in se spominjate, kaj ste takrat 
rekli? Vzemite si čas, da boste sli
šali vse, kar ste takrat rekli. V tem 
dogodku so se v vas prebudili ču
doviti občutki. Kaj natančno ste ta
krat občutili? Oglejte si prizor pred 
svojimi notranjimi očmi še enkrat 
natančno pred seboj. Čutite, kako 
se vaš obraz sprošča? Čutite, da di

hate globje, enakomerneje in bolj 
sproščeno? Prikličite si zdaj najču
dovitejši trenutek tega dogodka. Kje 
natančno ste? Kakšna je pri tem va
ša drža telesa? Ta čudoviti trenutek 
lahko po želji podaljšate in uživate 
v njem, tudi če je trajalje kratek ča- 
s... Uživajte v njem. Če imate ob
čutek, da ste na vrhuncu doživlja
nja in da je ta dogodek pred vami 
v najčudovitejši obliki, si predstav
ljajte, da stojite sredi velikega kro
ga. Pobarvajte ta krog z barvo, ki 
vam je najljubša. Vzemite si čas in 
uživajte v tem krogu ta čudoviti ob
čutek... Zdaj za kratek čas odprite 
oči in se premaknite. Lahko se pre
tegnete, da boste popolnoma tukaj 
in zdaj! Tedaj spet zaprite oči in vse 
korake še enkrat ponovite, dokler 
ne boste spet zagledali barvnega 
kroga pred seboj. Zdaj poiščite be
sedo, ki je za vas simbol tega čudo
vitega doživetja iz preteklostil To 
besedo izgovorite polglasno in sto
pite v krog. Ta beseda je za vas zdaj 
»čarobna beseda«. Vedno, ko si jo 
boste izrekli, boste ponovno obču
tili srečo, veselje, gotovost, notra
njo moč. Vse sposobnosti, ki ste jih 
takrat imeli, so vam na voljo tudi 
zdaj. Vzemite si čas, ki ga potrebu
jete, nato pa počasi odprite oči... 
Vajo ponovite dvakrat, da se vam 
bo vtisnila v spomin.

V čem je smisel te vaje? Z njo 
smo načrtno priklicali izkušnjo, s ka
tero lahko uzavestimo svoje odlič
no notranje stanje in dobimo do
stop do virov moči, ki se skrivajo v 
nas. Podoživljanje preteklih izkušenj 
se izrazi tudi na telesu in obrazu. 
Če se spominjate negativnih izku
šenj, se vse telo naleze negativne
ga počutja in ga ohranja v vzorcih 
mišičnega tonusa, telesna drže in di
hanja. Tako spomini in čustva do
besedno zastrupljajo telo, kar obču
timo vedno, kadar smo v stresnih 
situacijah. Vsi vemo, kako se poču
timo, če vstanemo z levo nogo.

Zato se je smiselno naučiti, kako 
upravljati s svojimi notranjimi čust
venimi stanji tako, da si ustvarimo 
čustveno svobodo. To nam omogo
ča, da v vsej polnosti doživljamo 
prijetna in neprijetna čustva, se ob 
tem učimo, napredujemo in se po 
nepotrebnem ne ustavljamo predol
go v čustveni bolečini. V življenju 
se čustvena stanja pogosto menja
vajo. Lahko smo na primer zelo ža
lostno, potem pa nam telefonira pri
jateljica in pove dobro novico. Raz
vedrimo se in v hipu pozabimo na 
žalost. V resnici se v zunanjem sve
tu ni ničesar spremenilo - spreme
nilo se je v nas in vse, kar se je zgo
dilo, smo povzročili sami. Kdo je to
rej skrivnostni upravljalecLvaših mi
sli, vašega vedenja in vaših odno
sov z drugimi ljudmi? Kako ste za
dovoljni z njim?

Roman Brglez
pekarna - s la šč iča rn a  - trgovina 
V ransko  17, 3305 V ransko

pekama in trgovina Vransko, tel.: 725-104, slaščičarna Žalec, tel.: 712-105, 
pekama Velenje, tel.: 854-181

Zvestoba pekarne in trgovine 
naša je  podoba, 
kdor pri nas kupuje, 
dobro načrtuje.

Spoštovani zvesti prijatelji - kupci!
L e t o  s e  j e  p r e v e s i l o  v  j e s e n ,  v  č a s ,  k o  n a m  n a r a v a  
d a j e  s v o j e  d a r o v e ,  ki b o d o  l e t o s  z a r a d i  l e p e g a  
v r e m e n a  š e  o b i l n e j š i .  T u d i  v  n a š i h  t r g o v i n a h  v  G r i ž a h  
in n a  V r a n s k e m ,  s l a š č i č a r n i  v  Ž a l c u  in v  p e k a r n a h  
n a  V r a n s k e m  in v e l e n j s k i  N a m i  t e r  v  o b e h  b is t ro j ih  
b o m o  s k r b e l i ,  d a  v a m  b o  l e p o  in d a  b o d o  n a k u p i  in 
s r e č a n j a  z  n a m i  v  v a š e  in n a š e  z a d o v o l j s t v o .  H v a l a  
z a  d o s e d a n j e  z a u p a n j e  in n e  p o z a b i t e ,  pri n a s  s e  
z v e s t o b a  n a g r a j u j e ,  o  č e m e r  s t e  s e  d o s l e j  l a h k o  ž e  
v e l i k o k r a t  p r e p r i č a l i .  N a j  b o  t a k o  tu d i  v  p r ih o d n je .

ZVESTOBA SE NAGRAJUJE.
V a b lje n i k  n a k u p u  v  b la g o v n ico  n a  V ra n s k e m  

in  trg o v in o  v  G rižah !
K o le k t iv  p e k a r n e ,  t r g o v in e , s la š č i č a r n e  in  b is t r o ja

BRGLEZ



KRIŽANKA

N A G R A D N A  K R I Ž A N K A
G esla križanke, 
objavljene v oktobrski 
številki Savinjčana:

T R G A T E V ,  P O L N I L N I C A ,  V E S E L I  M A R T I N ,  S A B A ,  S A D N I  S O K O V I ,  L E D E N I  Č A J I ,  A N G A R A ,  A N A L I ,  

M O Š T ,  K L E T ,  V I N O  E R A  Š M A R T N O ,  S A U V I G N O N .

Izid žrebanja: 1 .  F A N I  Č A S L ,  Š e m p e t e r  37, 2 . J E L K A  J A Z B E C ,  K a s a z e  4 0 ,  P e t r o v č e ,  3 .  G A B R I J E L  

S E L Č A N ,  N a  O t o k u  7, C e l j e .

N a g r a j e n c i  s e  o g l a s i t e  v  u r e d n i š t v u ,  k j e r  b o s t e  p r e j e l i  p r o i z v o d e  

E R A  V I N O  Š M A R T N O  O B  P A K I .

POKROVITELJ NOVEMBRSKE KRIŽANKE JE 
HMEZAD BANKA, D. D. ŽALEC.
V r e d n o s t  n a g r a d  j e  5 . 0 0 0 ,  3 . 0 0 0  i n  2 . 0 0 0  S I T .

R e š i t v e ,  g e s l a  z  o z n a č e n i h  p o l j  s  p u š č i c o ,  p o š l j i t e  i z k l j u č n o  n a  

d o p i s n i c a h  n a  n a š  n a s l o v  do 5. decem bra 199Z



Nekaj srednješolcev med čakanjem na avtobus.
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Posebno priznanje za Maksa Sorška
To priznanje so Maksu Soršku, dentistu na Vranskem, krajani podelili za njegov human odnos 

do njih. Maks Soršak se je pred kratkim upokojil po 40 letih dela na Vranskem. Krajani in 
okoličani so mu ob tem hvaležni za njegov human odnos, saj, kot pravijo, ni bilo ne dneva in ne 
ure, ko bi jim ne bil pripravljen pomagati pri zobnih tegobah. Tako je bilo ne glede na to, da je 
bil zaposlen v zdravstvenem domu, tam pa se, kot vemo, vrata raje zaprejo kako minuto prej 
kot pozneje. Poleg tega je bil Maks Soršak aktiven tudi v športu in na različnih ravneh v krajev
ni skupnosti, tako da krajani pravijo, da je zaznamoval življenje na Vranskem. Vsekakor je lepo 
in prav, da zaslužni dobijo tisto, kar so si zaslužili. Na sliki: Na priložnostni slovesnosti je Ma
ksu Soršaku posebno priznanje KS Vransko izročil njen predsednik Franc Sušnik.

Obnova kapele v Levcu
V  nedeljo, 19. oktobra, so se zbrali vaščani Levca pri posvetit
vi obnovljene kapele, ki ima zgodovinsko vrednost, saj je stara 
nekaj stoletij. Natančna letnica ni znana, saj ni nobene doku
mentacije ali ustnega izročila, ki bi pričal o njeni starosti. Ljudje 
le pravijo, da so se včasih pri kapelici zaobljubljali ob kakšnih 
večjih naravnih katastrofah.

Lansko  leto  se je  pri og ledu  ka
pe le  ugo to v ilo , da je  le-ta v  ze lo  
slabem  stan ju  in bi jo  b ilo  treba ob
n o v it i. Z a to  je  pa te r Ivan  A rze n še k  
sk lica l sestanek , na katerega je  po

vab il A n to n a  P ilih a , A n to n a  Kud ra , 
Janeza  Lesjaka  ter Rada L ipovška 
kot in ic ia tivn i odbor. Km alu  za  tem  
so si kape lo  og led a li s p red stavn i
co  o b č in e , pri če m e r se je  ugo to v i

lo, da gre za  ze lo  staro  kapelo , ka
te re  o b lika  m ora o sta ti nesprem e
n jena , ve n d a r pa se lahko  p re m e 
sti d rugam .

R ado L ipovšek  je  p revze l g lav
n ino  d e la  nase , ve n d a r ob pom oči 
drugih sovaščan ov . O d lo č il se je , 
da ne bo  p restavil kape le , saj bi b i
la nova pozidana z  opeko , m edtem  
ko  je  b ila  prvo tna p o zid ana  s ka
m en jem  in bi s tem  izgub ila  sta rin 
sko  vred n o st.

Pri obnovi je  bilo v id e ti, da je  b i
la kapela dvakrat g rajena, p rv ič iz 
čistega kam na, kasneje pa je  bil do
grajen še prednji del iz opeke . Iz teh 
d e jstev  g. L ip o vše k  sk lep a , da je  
predn ji opečn i del star p rib ližno  90 
let, potem  je  p rvo tn i, kam niti del 
najm an j 150 do 250 let ali ce lo  več .

Pri o b nov i kape le  je  b ilo  o p rav
ljen ih  500  prostovo ljn ih  ur. Rado Li
p o všek  se za h v a lju je  vsem , ki so 
m u pom agali pri d e lu , in tu d i t i
stim , ki so ga fin an č n o  po dp ira li in 
s tem  o m o g o č ili n ad a ljn ji obsto j 
spom enika kot d ed išč ine  našim  na
sledn jim  rod om . Iz id o r  T o l ič

Savinja bogata s sulci
S 1. n o vem b ro m  se je  odprl lo v  na su lca  pri R i

b išk i d ru ž in i Šem peter. Ž e  drugi dan  pa se je  rib i
ška sreča  nasm ehn ila  kar d vem a rib ičem a . N a su l
ca  je  iz  ko roške  rib iške  d ru ž in e , a k tiv  S loven j G ra 
d ec , prišel V ašo  D ra ž ič , ki je  v  S av in ji u lov il 87  cm  
dolgega su lca , O sk a r P la včak , č lan  d o m ače  rib i
ške  d ru ž in e , pa je  im el za  2 cm  d a ljšo  srečo , kar 
po m en i, da je  n jegov su le c , p rav tako  potegn jen  
iz  S av in je , m eril 89  cm . O b a  rib iča  bosta svo ji tro 
fe ji d a la  p rep arira ti, tako  da bosta še dolgo p ri
ča li o  n juni rib išk i sreč i. Na s lik i: S rečn i rib ič  O sk a r
P iav čak  T  j a v Č A R

Kako dolgo še pod m ilim  nebom?
Pred približno 15 leti so za praznik KS Prebold, ki je takrat 
potekal v Latkovi vasi, dobili krajani kar nekaj novih stvari. 
Med te lahko prištejemo tudi pet avtobusnih postajališč. Tri so 
bila zgrajena ob regionalni cesti Latkova vas-Prebold-Trbovlje, 
dve pa ob magistralni cesti Celje-Ljubljana na Grobljah. Ra
zen enega vsa postajališča še vedno uporabljamo. Glavni ka
men spotike pa se nanaša na postajališče, ki ga je pred letom 
dni podrl madžarski tovornjak.

Prav to postaja lišče je  med naj
bolj uporab ljan im i, saj čaka z ju tra j 
tam  kar okrog 30 šo larjev in d e lav
cev. Pred časom  so se na naše u re
dništvo obrnili tudi prizadeti sred
n ješo lc i, ki m orajo skupaj z  drugim i 
v  m razu in dežju  čakati na svo j a v 

tobus. Ne m orejo razum eti, da se 
vse skupaj v leče  tako dolgo. Že  sko
raj leto dni sprašujejo  KS Prebold , 
kdaj bodo dobili novo, prepotreb
no posta ja lišče . Žal osta ja še vedno 
tako, kot je  že leto dni. Pred vrati je 
zim a in m raz in m ladi se sprašujejo ,

kako dolgo bodo še m orali avtobus 
čakati pod m ilim  nebom . Pravijo  tu
d i, da se vsak dan vo z ijo  m im o njih 
v  službo ljudje , ki bi glede na svoj 
po ložaj m orali ukrepati in rešiti ta 
problem .

M ladi in vsi ostali uporabniki tega 
avtobusnega postajališča pričakuje
jo  čim  hitrejšo rešitev. Leto dni je  do
vo lj dolga doba za  razrešitev tega 
problem a. Na KS Prebold so nam v 
zvezi s tem problemom povedali, da 
jim  je pred kratkim Zavarovaln ica Tri
glav ponudila odškodnino za  uniče
no avtobusno postajališče in da bo
do v  najkrajšem času razrešili ta pro
blem . N . D .

M o d n a  r e v i j a ,  v o z i č k i  z a  t r o j č k e

V žalski Žani je vedno kaj novega. Tudi tokrat so minuli petek popoldne svoje kupce presenetili z novim 
videzom prvega nadstropja Veleblagovnice Žana, Povečane prodajne površine in še bogatejša ponudba 
pritegneta pozornost. Še posebej so obogatili športno ponudbo za rekreacijo v zimskem času, oblačila za 
prosti čas in dodali še opremo za fitnes. Ker se lahko pohvalijo z novostmi, so minuli petek organizirali 
modno revijo. Znane manekenke, kot je Alenka Vindiš, so pod vodstvom Gordane Jelenko sproščeno pred
stavile izredno lepe modele priznanih blagovnih znamk. V Žani imajo posluh tudi za svoje kupce, saj so 
številčni družini Simončič iz Žalca podarili vozičke, ki jih mali trojčki, Ana, Andrej in Aleš, potrebujejo, 
saj bodo v tem mesecu stari že štiri mesece. Piko na i pa je dodal še 10-odstotni gotovinski popust za vso 
kupljeno blago v prvem in drugem nadstropju. Na sliki: Direktor Žane Žalec Dolfe Naraks in Simončičevi 
trojčki. T. TAVČAR

Srečanje starejših krajanov v Taboru
N a m a rt in o v o  so b o to , 8 . n o 

v e m b ra , so se na pobudo iz v rš n e 
ga o d bora  d ru š tv a  u p o k o je n ce v  
Tabor z b ra li u p o k o je n c i v  D om u 
k ra ja n o v  Tabor. Iz v rš n i odbor je  
vo d stvu  KS sp o ro č il ž e lje  in  ta  je  
s svo jim  p risp e vko m  s re č a n je  tu 
d i o m o g o čila . Posebna p o zo rnost 
je  b ila  n am e n je n a  u p o ko je n ce m , 
s ta re jš im  od 8 0  le t , k a te r im  je  
k ra je v n a  skup no st iz ro č ila  d a r ila . 
S ta r ih  80  le t in v e č  je  2 9 , d eve t 
se je  s re č a n ja  u d e le ž ilo , 2 0  u po
k o je n ce v  pa so o b isk a li na dom u 
in jih  o b d a r ili .

V si, ki sm o to srečanje organizira
li, smo bili prijetno presenečeni nad 
tako številno udeležbo, saj se je  sre
čanja udeležilo  175 upokojencev iz 
KS.

Dvorana Dom a krajanov v  Tabo
ru je  bila lepo okrašena, za kar je  po
skrbel Stanislav G ržina s svo jim i so
delavci. Za razpoloženje je skrbel trio 
Ivana Starca s Polzele. Tone Kozm elj, 
pedsednik izvršnega odbora D U  Ta
bor, je  najprej vse udeležence prav 
prisrčno pozdravil. Na kratko je  po-

P av le  S tam enov iz  Z a b u k o v ic e  
je  v  naše  u re d n iš tvo  p r in e se l ko
re n . Toda ta ko ren  n i sam o v e l ik , 
im a  tu d i svo je v rs tn o  o b liko . Z a 
n im iv  je  tu d i takšen  č e v e lj k a jn e , 
le  ob u ti b i ga b ilo  bo lj te žko .

dal poročilo o delu društva, o šport
ni dejavnosti, občinskem  srečanju in 
organiziranih izletih . V  tem letu smo 
prek kom isije za šport in rekreacijo 
organizirali dva pohoda po KS Tabor, 
in sicer v  M ik lavž  do cerkve sv. N i
kolaja in v  Črni vrh do evharistične
ga križa. O ba pohoda sta bila zaklju

čena z družabnim  srečanjem . O sta
lim , ki se ne udeležujejo izletov in 
pohodov, je bilo nam enjeno sreča
nje na M artinovo soboto. Na koncu 
je  prebral imena tistih krajanov, ki so 
dopolnili 80 let in več, darila pa sta 
jim  izročili V id a  Slakan in Silva Pa
v line . L . Rak

V tretje gre rado je  znan pregovor, ki ga lahko pripišemo Za
vodu za kulturo v Žalcu. Komaj so obnovili streho na Domu II. 
slovenskega tabora, se je zatem zrušil strop v dvorani. In sedaj 
je v dimnik Savi novega salona udarila še strela, ki je prerešetala 
tudi streho. Nesreča si bo sedaj morala najti še kakšno drugo 
ustanovo, saj Zavod za kulturo nima več objektov, potrebnih 
obnove.

. t ,

V prejšnji številki smo zapisali, da se občinski svetniki iz Pre
bolda zavzemajo, da bi denar od prodaje bivših prostorov le
karne namenili tudi za opremo predvidene zasebne ambulante. 
Svetniki so nas opozorili na napačen zapis, saj so predlagali 
najemni odnos. Za napako se svetnikom opravičujemo. Tako naj
brž ne bo nič s cenejšimi plombicami, ki so jih pričakovali Pre- 
boldčani.

V Ljubljani bodo šele naslednje leto dobili lokalni televizijski 
sistem in program, zato bodo najbrž morali Ljubljančani še ne
kaj časa čakati na spremljanje dogajanja v mestnem parlamen
tu in na oddajo v NULO, ki jo Savinjska metropola že ima.

*
Kar hitro smo se Savinjčani navadili na novo avtocesto, celo 

vedno manj se vozimo po njej, čeprav je za večino taka vožnja 
brezplačna. Morda se še spominjate velikega Darsovega avto
cestnega banketa v Narodnem domu po odprtju avtoceste Arja 
vas-Vransko. Avtocesta je bila odprta na Vranskem, banket pa v 
Celju. Mnogi so bili prepričani, da je bil zadan še zadnji avto
cestni udarec savinjskemu gostinstvu. A ker se kakovost sama 
hvali, si gostinec Štorman ne beli glave. Premier Drnovšek se je 
namreč po odprtju avtoceste in obisku celjskega sejma odločil - 
ne za banket - ampak za kosilo v gostišču Štorman v Ločici pri 
Polzeli. In bil je prijazno sprejet.

*
Na okroglih mizah, ki jih pripravljamo v uredništvu Savinj

čana, je vedno zanimivo, škoda je le, da za objavo vseh izreče
nih domislic in resnic ni prostora. Ena od resnic, ki jo je pove
dal Alojz Cilenšek: sedanja žalska občina je boljševistično skro- 
pucalo in mesto Žalec z okolico je arhitekturno in krajinsko po
vsem uničeno. Težko je oporekati temu mnenju, vrag je le, da 
ta občina še nikoli ni imela Žalčana za župana.


